
Spravodaj c 109 
Motto: Máš slovenský národ prežil iba z viery a vôle ducha. Nie pomocou meča, ale 
slova.  Preto je slovo v základoch našej slovenskej národnej existencie. Je aj v jej 
znakoch názvoch, Slovensko, Slovák.  

Pavol Števček – literárny vedec  
+++++++++++++++++++++++++++ 

- K l u b   R V S  -  S t u d e n é  Most pri Bratislave časť Studené  a  Mgr.  E v a   B e b 
č á k o v á, Kontakt:  mobil: 0907 317182, e-mail:  ebebcakova@marticonet.sk, členka 
Detvianskej umeleckej kolónie, p o z ý v a j ú , Vás a Vašich priateľov , na výstavu 
obrazov , „S l n o v r a t “, Vernisáž v Klube RVS – Studené, 17. 2. 2011 o 18:00 hod. 
, V programe sa predstaví spevák Janko Lehocký, Výstava je sprístupnená v dňoch 
17. 2. až 31. 3. 2011  
- Etika v Biblii ktorá sa bude konať v stredu 23. 2. 2011 o 18:00 hod. na Zrínskeho ulici 
č. 2 v Bratislave.  Prednášať bude Mgr. Ing. Štefan Šrobár, CSc. 

+++++++++++++++++++++++++++ 
- previdelné matičné stretnutie posledný štvrtok 24.2.2011 o 17.00 hod.  v mesiaci bude 
tentoraz na Miletičovej ulici v miestnosti Saleziánov 
 - 28. feb. 2011,  pondelok, o 16.30  hod. Strojnícka fakulta STU, 3. posch., miest. 

č. 314,  Nám. Slobody 17, Bratislava, PhDr. Emil  Vontorčík, Od bitky pri Viedni 
po vystúpenie,  Antona Bernoláka a zrod spisovnej slovenčiny, cyklu prednášok  
Slovenčina v priebehu stáročí.  Združenie Ž V T. Možnosť vytvoriť medzinárodnú 
konferenciu,  prihlásením sa cez SKYPE na meno Peter Halaj, Bratislava 
Slovensko. (Bolo by dobre pre záujemcov sa dopredu  prihlasit na emailovu adresu: 
jan.vlnka@stuba.sk) 

+++++++++++++++++++++++++++ 

- 1.3.2011 utorok 14.00 hod. Alumni klubu,  zasadacky rektora, Rektrorat STU, 
Vazovova ulica III. poschodie pokračujeme v Rozhovoroch s vedou. Tentokrát 
bude naším hosťom skvelá znalkyňa slovenskej architektúry od moderny dodnes 
– doc. Dr. Ing. arch. Henrieta Moravčíková. Besedovať budeme o tom aká je 
a kam kráča architektúra nášho hlavného mesta.  

+++++++++++++++++++++++++++ 
www.nbs.sk 

Slovenská dvojeurová minca je najlepšou a najžiadanejšou obehovou mincou sveta 

Slovensko sa stalo koncom januára stredobodom pozornosti na celosvetovej súťaži 
o najkrajšie mince, keď sa slovenská dvojeurová minca stala po prvýkrát najlepšou 
a najžiadanejšou obehovou mincou. Dvojeurovka získala prvenstvo v tejto kategórii 
vďaka motívu dvojkríža na trojvrší, ktorého autorom výtvarného návrhu je akad. soch. 
Ivan Řehák. 



Cena za najlepšiu a najžiadanejšiu obehovú mincu bola slávnostne odovzdaná 29. januára 
2011 zástupcom Národnej banky Slovenska a Mincovne Kremnica v rámci Svetového 
peňažného veľtrhu v Berlíne. 

Celosvetovú súťaž o najkrajšie mince vyhlasuje každoročne vo viacerých kategóriách 
renomovaný vydavateľ numizmatickej literatúry so sídlom v USA Krause Publications. 
Tentokrát súťažili mince v piatich kategóriách, a síce o historicky najvýznamnejšiu 
mincu, o najlepšiu zlatú mincu, o najlepšiu striebornú mincu, o najlepšiu obehovú mincu 
a o najviac inšpirujúcu mincu. Začiatkom tohto roku boli vyhlásené najkrajšie mince 
s ročníkom razby 2009, ktoré v hlasovaní zvolila medzinárodná komisia zložená z viac 
ako 60 členov, odborníkov z oblasti numizmatiky. 

Celosvetové ocenenie je mimoriadnym úspechom autora výtvarného návrhu mince, 
zároveň je však aj významným ocenením pre Národnú banku Slovenska, ktorá v rámci 
procesu prípravy zavedenia spoločnej európskej meny v Slovenskej republike vyhlásila, 
zorganizovala a vyhodnotila verejnú anonymnú súťaž na výtvarné návrhy slovenských 
strán obehových euromincí. Toto vzácne ocenenie prichádza pritom len dva roky po 
zavedení eura ako platnej slovenskej meny. Úspech z prvenstva slovenskej obehovej 
mince v hodnote 2 eurá, vnímaný predovšetkým širokou numizmatickou verejnosťou 
celého sveta, prináleží taktiež Mincovni Kremnica, ktorá túto mincu vyrazila. 

     

http://www.mint.sk/aktuality.php#a3 
+++++++++++++++++++++++++++ 

Kyjev zvažuje trest za maďarské pasy         17. februára 2011    

Argument Budapešti, že jej zákon o dvojakom občianstve znepokojuje len Bratislavu, už 
nemusí dlho platiť. Prvý raz vážne výhrady zazneli aj z Kyjeva. 

Tamojší druhý najvyšší ústavný činiteľ navrhuje zbaviť ukrajinského občianstva tých, 
ktorí prijmú aj druhé občianstvo. "Je nevyhnutné zákonodarne určiť jasnú a rýchlu 
procedúru skončenia občianstva Ukrajiny v súvislosti s nadobudnutím občianstva inej 
krajiny," napísal prezidentovi a premiérovi predseda parlamentu Volodymyr Lytvyn.  



"Treba vymedziť právne štatúty občanov Ukrajiny a osôb, ktoré ako občania Ukrajiny 
prijali občianstvo iných krajín. Občania, ktorí si želajú získať občianstvo inej krajiny, si 
konečne musia presne uvedomiť sociálne, ekonomické a právne dôsledky straty právneho 
štatútu občana Ukrajiny," citujú noviny Ukrajinská Pravda z Lytvynovho listu, v ktorom 
navrhuje vytvoriť pracovnú skupinu pre novelizáciu zákona o štátnom občianstve. 

Od začiatku roka požiadalo o maďarské občianstvo takmer sedemtisíc obyvateľov 
Zakarpatskej Ukrajiny, pričom prví z nich by ho už v polovici marca mali dostať. 
Celkovo v Zakarpatsku žije asi 150-tisíc Maďarov, pre ktorých maďarský pas znamená 
individuálnu vstupenku do Európskej únie s možnosťou voľného cestovania i 
zamestnania sa v ktorejkoľvek krajine "dvadsaťsedmičky". Podobné výhody ponúka aj 
rumunský pas. Rumunov žije na Ukrajine približne toľko čo Maďarov a tisíce z nich už 
využili ponuku Bukurešti na prijatie občianstva materskej krajiny. 

Dvojaké občianstvo bolo pre Kyjev citlivou otázkou už predtým, ako Bukurešť a 
Budapešť prijali svoje sporné zákony. Kým Maďari a Rumuni tvoria iba po 0,3 percenta 
z celkového počtu obyvateľov Ukrajiny, Rusi až 17,3 percenta. Moskva ukrajinským 
Rusom už dávno ponúka svoje občianstvo. A keďže vláda prezidenta Viktora Janukovyča 
má najviac stúpencov v ruskojazyčných oblastiach krajiny, ukrajinsko-ruské dvojaké 
občianstvo v tichosti toleruje. Experti pripúšťajú, že v budúcnosti by Kyjev ruským 
občanom mohol dať výnimku. Právne by to dalo ošetriť napríklad tak, že zákaz 
dvojakého občianstva by sa nevzťahoval na bývalých občanov Sovietskeho zväzu. 

Lytvyn v liste pripomína, že ukrajinská ústava dvojaké občianstvo neumožňuje. Zákon o 
občianstve však jeho získanie priamo nezakazuje a nestanovuje zaň ani nijaké sankcie. 
Dokonca v ňom chýba aj akýkoľvek mechanizmus na evidenciu ukrajinských občanov, 
ktorí nadobudli ďalšie občianstvo. Túto situáciu, z ktorej "pre štát vyplývajú riziká i 
bezpečnostné hrozby", preto šéf ukrajinského parlamentu navrhuje komplexne riešiť. 

Budapešť doteraz nerátala s tým, že by jej Kyjev mohol začať robiť ťažkosti pre 
rozdávaniu maďarských pasov jeho občanom. "Na Ukrajine sú právne problémy, pretože 
tam teoreticky neuznávajú dvojaké občianstvo," pripustil v utorok podľa agentúry MTI 
vicepremiér Zsolt Semjén. "To však nie je kvôli Maďarom, ale pre podneperských 
Rusov," zdôraznil. A na upokojenie Kyjeva Semjén ešte dodal: "Prirodzene, ak tamojší 
Maďar príjme maďarské občianstvo, za to sa na neho ešte na Ukrajine vzťahujú 
ukrajinské zákony."  

CHUDÁK UJO PAĽO! NA AKÝ EXHIBICIONIZMUS A POLITICKÝ HUMBUG 
ZNEUŽÍVAJÚ JEHO MENO... 
Univerzita Konštantína Filozofa v Nitre, Filozofická fakulta, Katedra kulturológie a 
Kulturologická spoločnosť, Vás pozývajú na slávnostné odovzdávanie                               
                                                                                                                                                
                         CENY PAVLA STRAUSSA za trvalý prínos v oblasti kultúry a umenia, 
ktoré sa uskutoční 1. marca (utorok) 2011 o 17.00 hod. v Divadle Andreja Bagara v 
Nitre.                                                                                                                                       
                                                     Cenu dostanú hudobný skladateľ Ladislav Burlas a 



režisér Jozef Bednárik. V programe vystúpi Lucie Bílá, Katarína Hasprová, Petr Malásek  
  a Slovenský komorný orchester Bohdana Warchala. Úlohy moderátorov slávnostného 
večera sa zhostia Eva Pavlíková a Štefan Skrúcaný.                                                             
                                                                                                                                                
                    Pred samotným programom sa v zasadačke Divadla Andreja Bagara o 15:45 
uskutoční tlačová beseda s ocenenými.   
Cena Pavla Straussa: Cenu Pavla Straussa udeľuje Kulturologická spoločnosť, Katedra 
kulturológie a Filozofická fakulta Univerzity Konštantína Filozofa v Nitre                         
                                                                                                                                          
 významným osobnostiam umeleckého a spoločenského života, ktoré celoživotným 
dielom prispeli k rozvoju slovenskej kultúry a umenia. Udeľuje sa na návrh študentov       
                                                                                                                                                
                     a pedagógov katedry kulturológie.Cena je pomenovaná podľa významného 
humanistu, spisovateľa a lekára Pavla Straussa, ktorý bol všestranným umelcom a väčšiu 
                                                                                                                                                
                              časť svojho života prežil v Nitre. Súčasťou odovzdávania cien je 
slávnostný galaprogram v Divadle Andreja Bagara. Cena bola prvý krát udelená roku 
2005 a pozostáva                                                                                                                     
                                                     z drevenej plastiky od umeleckého rezbára Miroslava 
Poláka a grafického listu od akad. maliara Petra Galvánka.                                                   
                                                                                                                                                
                                                         V doterajších troch ročníkoch získali ocenenie Ján 
Chryzostom kardinál Korec, herečka Emília Vášáryová, básnik Milan Rúfus, spevák 
Peter Dvorský, lekár Jaroslav Siman,                                                                                     
                                                                           husľový virtuóz Peter Michalica, 
výtvarník Miroslav Cipár, hudobník a skladateľ Pavol Hammel, fotograf Karol Kállay a 
choreograf Štefan Nosáľ.  

+++++++++++++++++++++++++++ 

List voličom SaS 

Milý volič Sas! Prebehlo 6 mesiacov a už ti asi opadla povolebná radosť z porážky Fica. 
Nikto z nás sa predsa netešil z miery korupcie, ktorú sme tu posledné 4 roky mali. Všetci 
však nedočkavo čakáme, že zlodeji budú aj potrestaní. Asi si však prekvapený, že 
súčasťou tej parádnej rozkrádačky bola polovica ľudí, ktorí dnes sedia vo vláde pod 
hlavičkou novej modrej. Desiatky miliónov dostávali od vlády, proti ktorej tak bojovali. 
Čo asi tak robia, keď v nej dnes sedia? 
 

O nich sa však báť nemusíš, skôr sa pozrime, čo čaká v roku 2011 teba. 

Ak máš to šťastie a nepatríš medzi 400 000 nezamestnaných, tak: 

 1, Znížili ti nezdaniteľný základ. Čo znamená pri priemernej výplate, že dostaneš o 90 
eur ročne menej 

 



2, Za náhradu za pracovnú pohotovosť (napr. zdravotná sestra) ti začnú strhávať aj 
odvody 

3, Vreckové pri dietách z pracovných ciest bude dobrovoľné, bude zdanené a budeš 
z neho platiť odovody 

4, Odvody zaplatíš aj z používania služobného auta na súkromné účely 

5, Ak ti náhodou dával zamestnávateľ občas lístky do kina či hradil posilku - tiež sa budú 
platiť odvody 

6, Paušálne sa ešte dvihla DPH o 1 % na všetko, čo kupuješ. Áno, aj potraviny. A to len 
kukáš, čo dnes stojí benzín, že? 

7, Viac zaplatíš aj na energiách. Plyn sa zvyšuje o 4,47 % 

8, Ak pôjdeš cez víkend niekam na snowboardovačku, tak diaľničná známka je drahšia 
o 13,5 euro 

9, Viac zaplatí aj teta, čo ti dnes prenajíma byt. Aj z tej sumy bude platiť zdravotné 
odvody, nielen daň. A tak môžeš čakať, že ti o tú čiastu príde zdvihnúť nájom. 

 Asi sa ti to zdá byť celkom pekná nakladačka, ktorú si nečakal, že? Ak hladáš dôvod, tak 
ti ho určite dali - niekto to tu rozkradol a teraz treba platiť. Kua, to je smola, že to zase 
vyšlo na teba!! Predpokladám, že sa pýtaš - kto iný ako ja, občan? 

Asi budeš prekvapený, že počas modrej vlády medzi rokmi 2000 až 2006 vzrástla 
produktivita na Slovensku o 30 %, ale reálna mzda poklesla. 

Takže pri hľadaní alternatív si budeš musieť spraviť malú domácu úlohu. Koľko bol zisk 
3 najväčších bánk na Slovensku v poslednom roku? Druhá úloha - koľko bol zisk 3 
telekomunikačných operátorov na Slovensku? Tretia úloha, slubujem že posledná - koľko 
zarobili 3 najväčšie firmy v energetike? Takže šup na google a analyzuj. 

Len ako nápovedu - celkový zisk skupiny Slovak Telekom v roku 2009 bol pred 
započítaním úrokov, daní a odpisov (EBITDA) 432,0 mil. €. Čistý zisk bánk za prvých 
osem mesiacov tohto roku podľa výkazov NBS narástol o 40,7% na 331,4 miliónov. Pre 
každého kríza znamená asi niečo iné... 

Celé to nejak nedáva zmysel, že? Prečo ti to žiadny novinár nepovedal, že toto je tá cool 
pravicová politika? Že opäť to celé cvakneš ty? Nedaj sa zmiasť slovom Solidarita. To 
skončilo v plese v Opere. 

Asi sa potrebuješ trosku dať trošku do pohodičky... Daj pozor, lebo fajčiť zelený list je 
stále ilegálne! 



Čítajte viac: http://marekblaha.blog.sme.sk/c/254680/List-volicom-
SaS.html#ixzz1DRVt7xJy 

+++++++++++++++++++++++++++ 

Západ: Turisti, pozor na Slovensko 

Miroslav Čaplovič | 16. februára 2011  6:00 - aktualizované 16.2.2011  12:00    
Agresívni šoféri, cesty v zlom stave, biedne podmienky v nemocniciach, okrádanie 
návštevníkov Bratislavy a polícia s nedostatočnými zdrojmi. Tak vyzerá zlá časť obrazu o 
Slovensku, ako ju vykresľujú na svojich internetových stránkach západné ministerstvá 
zahraničných vecí. 
Západné štáty upozorňujú svojich občanov cestujúcich na Slovensko na viaceré úskalia. 
Pozor si majú dávať najmä na krádeže a zlú kvalitu ciest. 

Myslíte si, že zahraničie informuje o Slovensku objektívne?  

Denník Pravda si náhodne vybral osem štátov, aby zistil, ako hodnotia situáciu v krajine 
pod Tatrami. Informácie sú určené pre ich občanov, ktorí sa chystajú pricestovať na 
Slovensko. 

Viaceré upozornenia naznačujú, že na slovenských cestách je jazda nebezpečná. "Úroveň 
šoférovania nie je vysoká a môže byť agresívne. Vodiči sú často príliš rýchli, tlačia sa do 
nebezpečne malých odstupov medzi autami. Predbiehajú s malým ohľadom na iných 
účastníkov cestnej premávky," varuje rezort britskej diplomacie. Webová stránka 
nepriamo vystríha pred takmer dvojnásobne vyšším rizikom smrti na slovenských 
cestách, než aké je v Británii: "V roku 2009 prišlo na Slovensku pri autonehodách o život 
385 ľudí. Štatisticky to vychádza na 7,1 prípadu úmrtia na 100-tisíc obyvateľov. V 
Británii bol tento údaj 3,8." 

Podobný opis poskytuje turistom Kanada: "Agresívni šoféri, slabé osvetlenie ciest a ich 
nedostatočná šírka vytvára riziko, zvlášť v zimnom období." Ministerstvo tiež 
zdôrazňuje, že kreditnými kartami sa dá platiť na malom počte čerpacích staníc. 

Belgicko rovnako spomína bezohľadných motoristov a poukazuje na ďalšiu hrozbu: 
"Cestné práce bývajú často zle signalizované." Pri zmienke o elektronickom mýte 
pripomína kamionistom, že sa môžu ocitnúť v nepríjemnej situácii. Objavujú sa totiž 
problémy so zariadením, ktoré satelitne sníma najazdené kilometre a treba si ho kúpiť na 
hraniciach: "Zo skúsenosti sa zdá, že predajné miesta Skytollu sú často zatvorené alebo 
tento tovar nie je na sklade." 

Írsko poukazuje na slabé dopravné značenie: "Keď šoférujete smerom na letisko, na 
značkách nie je vždy symbol lietadla," píše webová stránka ministerstva a motoristom 
preto radí všímať si značku "LETISKO" v slovenčine. 

Francúzsko sa o arogantných vodičoch nijako nezmieňuje a konštatuje, že cestná sieť je v 
dobrom stave, pripomína však málo diaľnic na Slovensku. 



Nemecko svojim občanom odkazuje, aby v prípade autohavárie oznámili policajtom, že 
musia privolať tlmočníka. "Čakanie na jeho príchod môže občas trvať niekoľko hodín," 
dodáva internetová stránka ministerstva, pričom motoristov upozorňuje, aby policajtom 
nepodpisovali žiadne dokumenty, ktorým nerozumejú. 

Zdravotníctvo nenadchne 

Ocitnúť sa vo verejnej nemocnici na Slovensku nie je príjemná vec, naznačujú 
ministerstvá západných krajín. Lekárov síce hodnotia ako šikovných odborníkov, 
nepozdáva sa im však prostredie medzi bielymi stenami. "Verejné nemocnice sú často 
zastarané a ponúkajú minimálny komfort. Odporúča sa priniesť si hygienické potreby, 
vrátane mydla a toaletného papiera, balenú vodu, servítky a príbor, atď.," píše rezort 
belgickej diplomacie. 

Kanadské ministerstvo používa opatrnejší slovník: "Úroveň zdravotnej starostlivosti sa 
môže odlišovať od tej, aká je v Kanade." Dopĺňa, že liečba môže byť drahá a niekedy 
treba rátať s platbou vopred. Rakúsko označuje lekárov na Slovensku za vzdelaných, 
problémy vidí vo vybavení nemocníc: "Existuje nedostatok modernej medicínskej 
technológie." 

USA nepriamo naznačujú, že hrozí, že vážne chorý alebo zranený by mohol zomrieť 
počas prevozu do nemocnice: "Sanitky nemusia mať výbavu, ktorá udrží človeka pri 
živote." Britské ministerstvo podotýka, že úroveň zdravotníckych zariadení je na 
Slovensku rôznorodá. "Lekárska vybavenosť sa stále zdokonaľuje, no mnohé nemocnice 
majú nedostatočnú údržbu. Zrejme najväčší problém spočíva v jazyku. Veľa zdravotných 
sestier a ošetrovateľov nehovorí po anglicky," vypočítava zlé okolnosti. 

Francúzsko kladie dôraz iba na hygienické návyky. Pripomína riziko prenosu vážnych 
foriem chrípky na človeka: "Vystríhajte sa akéhokoľvek kontaktu s hydinou a vtáctvom, 
čo znamená aj vyhýbať sa miestam so živočíšnou výrobou a trhom s hydinou." 

Centrum aj ako postrach 

Krásavica na Dunaji, ako sa prezýva hlavné mesto Slovenska, sa môže pre turistu zmeniť 
na príšeru, vyplýva z upozornení ministerstiev. Pri posedení v bare netreba spúšťať oči z 
pohára a prijímať pozvanie na nápoj od neznámych ľudí. "Niektorí návštevníci Bratislavy 
dostali ochutené nápoje, prebudili sa o niekoľko hodín a zistili, že im zmizli všetky 
cennosti," pripomína rezort britskej diplomacie. Dopĺňa, že niektoré bary v centre mesta 
zamestnávajú svalnatých mužov so strelnými zbraňami, ktorí veľmi agresívne kontrolujú 
správanie hlučných ľudí. 

Spojené štáty zdôrazňujú, že väčšina prípadov okradnutia Američanov na Slovensku 
pripadá na Bratislavu, najmä na štvrť Staré Mesto: "Zlodeji pracujú v skupinách alebo vo 
dvojiciach. Deti odpútajú pozornosť turistu a ďalší člen skupiny môže spáchať vreckovú 
krádež." 



Kanada poukazuje na kriminalitu v medzištátnych vlakoch na trasách Praha - Bratislava - 
Budapešť a Budapešť - Varšava (spoj tiež prechádza cez Slovensko): "Mimoriadnu 
ostražitosť treba mať počas cestovania na železnici v noci." Kanadské ministerstvo tiež 
odporúča nechodiť po zotmení do verejných parkov v centrách miest. 

Nemecko v prvej vete o úrovni zločinnosti hodnotí Slovenskú republiku kladne: 
"Bezpečná krajina na cestovanie." Krádeže osobných vecí sa podľa ministerstva 
vyskytujú najmä v Bratislave, vo Vysokých Tatrách a v kúpeľných mestách. Odsek 
určený motoristom nepoteší majiteľov štyroch značiek: "Ohrozené sú predovšetkým nové 
autá BMW, Mercedes, Audi a Volkswagen so zahraničnými ešpézetkami, a to aj v 
prípade že sú vybavené imobilizérom," píše sa o krádežiach automobilov. 

Taxikári a policajti 

Kanada poznamenáva, že označené taxíky na Slovensku sú spoľahlivé, bezpečné a 
cenovo výhodné. "Dajte si pozor na taxikárov, ktorí sa snažia predražiť tým, že nezapnú 
taxameter," dodáva webová stránka ministerstva. Podobne sa vyjadrujú Spojené štáty 
americké. Írsko radí objednať si taxík telefonicky, lebo vyjde lacnejšie. "Ak si ho beriete 
na ulici, skúste si vopred dohodnúť jazdné, alebo trvajte na tom, že zaplatíte iba sumu na 
taxametri," podotýka portál írskej diplomacie. 

Americké ministerstvo ako jediné spomedzi ôsmich porovnaných rezortov upozorňuje na 
chabú znalosť cudzích jazykov v radoch polície na Slovensku. Píše, že príslušníci 
mestskej polície zvyčajne nevedia po anglicky. K tejto poznámke pridáva ešte jeden 
nelichotivý poznatok: "Polícia trpí nedostatkom pracovných síl, zdrojov a vybavenia." 
 
 

+++++++++++++++++++++++++++ 

Na Slovensku je priemerná mzda 751 €, v Luxembursku až 3 914 € 

Slováci berú oveľa menej, ako je minimálny plat vo vyspelej Európe. 

BRATISLAVA, 18.02.2011 | TASR 

"Berieme menej ako je minimálny plat vo vyspelej Európe!", napísal denník Nový čas. 
Kým u nás je minimálna mzda 308 eur, v Belgicku dosahuje 1 388 eur, vo Francúzsku 1 
344, v Španielsku 739 eur, v Slovinsku 743 eur. 

V porovnaní priemerných platov tiež nevychádzame v dobrom svetle. Priemerná mzda 
Slováka je 751 eur. O takmer 90 eur berú na výplate viac aj Česi, priemerný Rakúšan má 
plat vyšší o viac ako dvetisíc eur. Prvé miesto v rebríčku platov obsadilo Luxembursko, 
kde priemerný zárobok dosahuje 3 914 eur. 

Tento rok bude pre Slovákov ťažký, optimistickejšie by to mohlo vyzerať v roku 2012. 
"Podľa našich odhadov si budú o rok ľudia môcť z platu kúpiť o 2,5 percenta viac 



tovarov a služieb. Teda o toľko bude rast platov rýchlejší ako rast cien", uviedol Martin 
Jaroš", hovorca ministerstva financií. 

+++++++++++++++++++++++++++ 
... druhy krok k Zachrane vedy 
preposielam na dalsie sirenie spravu od pani predsedníčky AS UK 
 
prof. RNDr. Anna Zuzana Dubničková, DrSc. 
e-mail: dubnickova(at)fmph.uniba.sk 
 
v uzneseni sa oi. odporuca o obsahu uznesenia senatu UK informovat aj 
vsetkych studujucich, 
 
opakuje sa teda situacia ako pri likvidacii umeleckych fondov, 
mame byt na akademickej pode apoliticki,  
no likvidacna politika meciarovcov, ficovcov aj dzurindovcov nas postupne 
nuti do opaku, 
 
uznesenie sa IMHO hodi na titulne strany 

+++++++++++++++++++++++++++ 
Vyhlásenie Akademického senátu  

Univerzity Komenského v Bratislave  
 

DDoobbrráá  mmyyššlliieennkkaa,,  zzllýý  kkrrookk!!  
 
 

Na zasadnutí 2. februára 2011 schválila vláda „Návrh na realokáciu 

štrukturálnych fondov“, ktorým peniaze európskych daňových poplatníkov v objeme 350 

milión eur pôvodne určené na rozvoj informačnej spoločnosti, vedu a výskum, 

vzdelávanie, zvýšenie zamestnanosti a potláčanie sociálneho vylúčenia, plánuje presunúť 

na výstavbu diaľnic. Podľa vyjadrenia vlády je toto rozhodnutie „motivované nielen 

potrebou zdrojov pre financovanie diaľnic, ale aj hľadanie čo najefektívnejšieho využitia 

týchto zdrojov“. 

 Je smutným obrazom chvatu v rozhodovaní vlády, že táto veta prevzatá z vládneho 

materiálu je gramaticky chybná. Obrazom chvatu a možno i nekoncepčnosti 

v rozhodovaní je to, že na portáli vlády www.rokovania.sk nie je uvedený jediný 

argument na podporu tohto tvrdenia. Žiadna analýza, ktorá by skúmala dopady realokácie 

a dokumentovala možnosť zvýšenia efektívnosti, nie je verejnosti k dispozícii. Medzi 

zverejnenými materiálmi je len príloha s tabuľkou čerpania prostriedkov operačných 

programov, avšak žiadny tzv. „vlastný materiál“. Zostáva záhadou, či takýto analytický 



materiál vôbec existuje, alebo ho jednoducho úrad vlády na portál zabudol umiestniť. Tak 

či tak, ide o príliš vážnu vec, než aby bolo možné nad týmto prejsť mlčaním. Verejnosť 

Slovenskej republiky má právo vedieť, na základe akej analýzy dospela vláda k tomuto 

rozhodnutiu. Vyzývame predsedníčku vlády SR Ivetu Radičovú, aby napravila túto 

chybu úradu vlády a zabezpečila zverejnenie takejto analýzy! 

Myšlienka financovať výstavbu diaľnic vo veľkom objeme z európskych zdrojov 

je dobrá, avšak jej načasovanie je zlé. Vláda Mikuláša Dzurindu tak mohla a mala urobiť 

pri príprave zámerov čerpania, pri vypracovaní tzv. Národného strategického rámca pred 

piatimi rokmi. Vláda Ivety Radičovej teraz mení pôvodne stanovené zámery v čase, keď 

sa pôvodne plánované projekty rozbiehajú. Riskuje tak, že zmarí pôvodné zámery 

a nenaplní nové. Vláda SR bude totiž musieť presvedčiť Európsku komisiu, že po piatich 

rokoch mení svoj názor opodstatnene a že jej súčasné rozhodnutie je lepšie a dobre 

podložené. Bude to však v čase, keď v Stratégii 2020 Európska únia deklaruje ako 

podmienku rastu únie zlepšenie podmienok a prístupu k finančným prostriedkom pre 

výskum a vývoj a v čase, keď je Slovensko príkladom krajiny, ktorá dramaticky 

zanedbáva vedu, výskum a školstvo. Štatistiky nezvratne ukazujú, že Slovensko nielen že 

financuje tieto oblasti nedostatočne, ale ukazujú aj to, že tak jeho vlády robia vedome. 

Objem alokácie na tieto účely nie je nízky preto, že je ekonomika Slovenska slabá, ale 

preto, že vlády SR dlhodobo ignorujú význam a prínos takýchto investícií. Nasledujúce 

údaje európskeho štatistického úradu hovoria samy za seba, s akou vážnosťou pristupujú 

vlády SR k financovaniu vedy a výskumu.  

 

Výdaje na vedu a výskum v rokoch 1998 až 2009 ako podiel HDP (%) 

 1998  1999  2000  2001 2002  2003 2004 2005 2006 2007 2008 2009 

EÚ27 1,79 1,83 1,86 1,86 1,87 1,86 1,83 1,82 1,85 1,85 1,92 2,01 

Slovensko 0,78 0,66 0,65 0.63 0,57 0,57 0,51 0,51 0,49 0,46 0,47 0,48 

Česko 1,15 1,14 1,21 1,2 1,2 1,25 1,25 1,41 1,55 1,54 1,47 1,53 

Maďarsko 0,66 0,67 0,79 0,92 1 0,93 0,87 0,95 1 0,97 1 1,15 

Estónsko 0,57 0,68 0,6 0,7 0,72 0,77 0,85 0,93 1,13 1,1 1,29 1,42 

Slovinsko 1,34 1,37 1,39 1,5 1,47 1,27 1,4 1,44 1,56 1,45 1,65 1,86 



 Zdroj: Eurostat, Gross domestic expenditure on R&D (GERD) - [t2020_20]Zatiaľ čo na 

Slovensku podiel investícií na HDP ustavične klesá, v dvoch podobných susediacich 

krajinách, kde sa obyvatelia Slovenska môžu ľahko usadiť, aj vzhľadom na jazykové 

zvýhodnenia, výdaje na vedu a výskum vzrástli tak, že v percentovom podiele sú dvoj- až 

trojnásobne vyššie. Treba zdôrazniť, že tieto krajiny a úspešne napredujúce krajiny EÚ 

nie sú len krajinami, ktoré môžu odlákať našich vedcov. Nedostatočné financovanie vedy 

a výskumu je totiž útokom aj na kvalitu vysokých škôl. Nečudo, že Slovensko je 

krajinou, ktorej študenti masovo emigrujú za kvalitnejším vysokoškolským vzdelaním do 

zahraničia. Podľa údajov Eurostatu (Mobility Of Students In Europe - [tps00064]) 

vzrástol počet študentov z Českej republiky študujúcich v krajinách EÚ, EZVO 

a kandidátskych krajinách z 2200 v roku 1998 na 7100 v roku 2007, v Maďarsku z 4500 

na 7400, avšak počet študentov zo Slovenska študujúcich v týchto krajinách z 3000 na 24 

600. Už vyše 10 % študentov vysokých škôl máme v zahraničí v týchto krajinách! Je 

iluzórne očakávať, že talentovaní mladí vedci sa vrátia domov, na školy a výskumné 

pracoviská bez vybavenia zodpovedajúceho aspoň európskemu štandardu. Tých 120 

miliónov eur, ktoré boli pôvodne určené na dobudovanie vedeckej infraštruktúry malo len 

zmierniť naše zaostávanie. 

Ďalších 60 miliónov eur určených na podporu vzdelávania - ako podmienky 

zvýšenia zamestnanosti a konkurencieschopnosti našej ekonomiky - má byť tiež 

presunutých na výstavbu diaľnic. Slovensko stojí pred dôležitou prestavbou odborného 

vzdelávania a tieto prostriedky mu mohli napomôcť pri zvládnutí neľahkej úlohy obnoviť 

takmer rozvrátené sekundárne odborné školstvo a využiť zahraničné skúsenosti pri 

implementácii nástrojov Kodanského procesu, v čom v porovnaní s ostatnými krajinami 

EÚ významne zaostávame. 

Vyzývame ministra dopravy, výstavby a regionálneho rozvoja Jána Figeľa, 

bývalého komisára EÚ pre vzdelávanie, odbornú prípravu, kultúru a mládež, aby 

argumenty, ktorými chce vláda presvedčiť Európsku komisiu o preklasifikovaní 

finančných prostriedkov určených pôvodne na podporu vzdelávania, najprv 

prezentoval verejnosti na Slovensku! 



V rovnaký deň, v ktorom vláda presmerovala finančné prostriedky určené na 

rozvoj školstva, vedy a výskumu, schválila aj vymenovanie splnomocnenca vlády 

Slovenskej republiky pre vedomostnú ekonomiku. Vytvorenie tohto postu odôvodňuje 

ministerstvo financií tým, že „hlavnou výzvou súčasnej vlády v oblasti hospodárskej 

politiky je uskutočniť novú vlnu zmien a politík zameraných na rozvoj vedomostnej 

ekonomiky na Slovensku“ 

a deklaruje, že jeho hlavnou úlohou je „urýchlené vytvorenie koherentnej stratégie 

s konkrétnymi zmenami a rozvojovými politikami“. Hneď prvá v zozname 

najdôležitejších úloh z programového vyhlásenia vlády, ktorá má byť riešená 

splnomocnencom, je formulovaná takto: „Zvýšenie inovačnej výkonnosti Slovenska 

pritiahnuť investície do výskumu alebo investície, ktoré bude sprevádzať výskum; dostať 

do výskumnej sféry viac praxe ako teórie a zvýšiť motiváciu výskumných pracovníkov rásť 

na špičkových odborníkov.“ Vyzývame novovymenovaného splnomocnenca vlády pre 

vzdelanostnú ekonomiku Martina Bruncka, aby akademickej verejnosti oznámil, 

aké je jeho stanovisko k „návrhu na realokáciu štrukturálnych fondov“, či súhlasí 

s úradom vlády, že táto realokácia nebude mať „žiadne vplyvy na informatizáciu 

spoločnosti“ a či neohrozí rozvoj vzdelanostnej ekonomiky na Slovensku, a aby 

vysvetlil, akým spôsobom chce podporiť zvýšenie inovačnej výkonnosti Slovenska 

bez toho, aby sa zvýšili investície do výskumu a vývoja. Slovinsko a Estónsko, ktoré sú 

podľa indexu inovatívnosti Innovation Union Scoreboard 2010 najinovatívnejšími 

postkomunistickými členmi EÚ a sú podľa tohto indexu významne inovatívnejšie ako 

Slovensko, inovatívnosť podporovali rastom investícií na vedu a výskum, ako vidieť i na 

tabuľke uvedenej vyššie.  

Podľa uznesenia vlády majú byť do 28. februára 2011 predložené na rokovanie 

vlády návrhy na revízie príslušných operačných programov na schválenie. Ministerstvo 

školstva teda teraz rozhoduje o tom, ako ušetrí 180 miliónov na úkor vzdelávania, vedy 

a výskumu. Vyzývame preto ministra školstva, vedy, výskumu a športu Eugena 

Jurzycu, aby informoval verejnosť o svojich zámeroch ešte pred rokovaním vlády, 

a aby vo verejnej diskusii v aule našej najstaršej univerzity obhájil pred vedcami, 

výskumníkmi a učiteľmi svoje zámery. 

 



Akademický senát UK vyzýva  

- členov svojej akademickej obce, aby sa pripojili k petícii na podporu vedy na 

webovej stránke www.zachranmevedu.sk a  

- všetkých učiteľov vysokých škôl, aby v prvom týždni letného semestra 

informovali svojich študentov o petícii a obsahu výzvy Akademického senátu 

UK. 

Vyhlásenie schválil Akademický senát Univerzity Komenského v Bratislave dňa 11. 

februára 2011.  

+++++++++++++++++++++++++++ 
List z Francúzska o pohrebe profesora Tabacika 
Drahy Priatelia,  
Ako ste mohli vidiet na listine pohrebného priebehu, pri prichode rakvy do  
kostola, pocas slovenskej piesne "Na Kralovej Holi"; otvoril sa obrad textom za  
Maticu Slovensku, bol prelozeny a citany vo francuzstine, Jarmilou  
Minarcikovou,ktora mala osobnu cest ho podat vo Vasom mene.  
Cely obrad a svata omsa bola celebrovana Monseigneuron Imrichom Tothom, bolo to  
velmi dôstojné a krasné.  
Mimoriadne obohatené vynikajucim spevom Nathalie Nicaud, soprano colorature.  
Nathalie spievala:  
W.A. Mozart: Laudate Dominum  
W.A. Mozart: Alleluia  
A.L. Weber: Pie Jesu  
P.I. Tchaikovski: Tebie Poiem  
Na organe sprevadzal Olivier de Cordemoy, zo spevom zboru kostola Svatej  
Bernadeti v Montpellier.  
Spieval taktiez subor Dolina, zo sprevodom Vasilia Tchereckého jeho manzelky  
Tatiany,mimoriadne dojimavy spev stroslovanského  Otce nasa.  
Vasilii Tcherecki doprevadzal skupinu Dolina, ktora hlboko smuti za svojho  
profesora, ucitela a takmer spiritualneho otca.  
Vasilii, na cintorine, pri tele nasho drahého Vlada, zaspieval piesen  
'Barguzin' ktoru velmi casto spolosne spivali.  
Po pozehnani Imrichom Tothom, bol citany text Doc. Ing. Jana Vlnku, za  
priatelov a kolegov z vedeckého a pracovného sveta. Pripojena basen v prihovore  
Doc.Ing. Jana Vlnku, od Setozara Hurbana Vajanského 'Maly drotar', nas vsetkych  
pritomnych v srdci hlboko dojala.  
Vsetci priatelia a znamy zo Slovenska, citanim ich milych a srdecnych odkazov  
boli ako pritomni s nami, okolo hrobu, kde dnes nas drahy priatel Vlado  
odpociva v pokovi, pri svojom milovanom synovi Claude-René a drahej manzelke  
Christiane.  
Nech im svieti svetlo vecné.  
Francuzska verzia textu z Matice Slovenskej:  
Pour tous les amis et sympathisants de la Slovaquie natale,  



Par  Monsieur Stanislav Bajanik et Madame Viera Tapalagova de Matica Slovenska.  
Cher Vlado, chers amis slovaques et français ressemblés pour ce deuil.  
La plus ancienne institution nationale, scientifique et culturelle des  
Slovaques du monde entier, depuis 1863, dénommé ‘Matica Slovenska’ sa gratitude  
et reconnaissance et prie pour toi.  
Je m’interroge. Que pouvais-tu nous confier pendant les derniers instants avant  
cette terrible tragédie ? Sûrement beaucoup.  Comme nous te connaissions, tu  
nous auras peut-être cité quelques mots du livre d’Ernest Hemingway,  ‘Pour qui  
sonne le glas’ :  
‘Quand la ma mer importe la terre ferme, elle disparait lentement, quand le  
destin nous prend la personne proche, nous disparaissons aussi lentement.’  
Ne vous demandez pas pour qui sonne le glas, il sonne aussi pour nous. Ainsi ce  
jour, tristement, les cloches tintent pour nous tous.  
Tes amis les plus proches, en Slovaquie et en France, prient Dieu le père tout  
puissant, de te protéger.  
Ce n’est pas un adieu, mais en au voir, car tu resteras toujours très proche de  
nous.  
prelozila a spravu napisala Jarka Minarcik 

+++++++++++++++++++++++++++ 
POSIELAM VÁM STANOVISKO PREDSEDU MATICE SLOVENSKEJ K 14. 
FEBRUÁRU, 
KTORÉ DOSTALI TLAČOVÉ AGENTÚRY, PREDSTAVITELIA VLÁDY, STRÁN A 
CIRKVÍ. 
POZDRAVUJE MARIÁN TKÁČ 

Vyhlásenie predsedu Matice slovenskej k 14. februáru  
 
Matica slovenská, verná cyrilometodskej tradícii, pre napĺňanie ktorej 

vznikla v roku tisíceho výročia príchodu solúnskych bratov k našim predkom, 
rešpektujúc pluralitný charakter slovenskej spoločnosti, pripomína národu a 
všetkým ľuďom dobrej vôle žijúcim na Slovensku, že 14. február je v našej 
tradícii predovšetkým dňom spomienky na úmrtie sv. Cyrila v roku 869. Na 
cyrilometodskú tradíciu sa odvoláva aj základný dokument našej štátnosti – 
Ústava Slovenskej republiky, a dedičstvo sv. Cyrila a Metoda včera, v predvečer 
ich sviatku, pripomenul práve slovenským pútnikom na Námestí sv. Petra v Ríme 
pápež Benedikt XVI.  

Na rovnaký deň pripadá aj sviatok sv. Valentína, ktorý akoby mal 
v dnešných časoch prekryť naše tradície. Matica slovenská neznižuje význam 
spomienky na tohto svätca, ktorý zomrel mučeníckou smrťou zhodou okolností 
rovných 600 rokov pred sv. Cyrilom, 14. februára 269. Upozorňuje však, že 
súčasná podoba „slávenia“ sviatku „zaľúbených“ na jeho počesť nemá nič 
spoločné s jeho charizmami a je prejavom slepého preberania cudzích, v podstate 
komerčných tradícií. Navyše s ľútosťou konštatujeme, že v niektorých médiách, 
dokonca aj v denníkoch, objavujú sa v súvislosti so sviatkom sv. Valentína texty 
a obrázky, ktoré sa zahanbujúco dotýkajú dôstojnosti ľudskej osoby. Vyzývame 
politikov, aby si boli vedomí svojej osobnej zodpovednosti voči spoločnosti, aby 
rešpektujúc slobodnú vôľu občanov dbali o ochranu a zachovanie tej časti 



kultúrnej tradície, ktorá je živým vyjadrením ich skutočných potrieb, skutočného 
šťastia a naplnenia zmyslu života. 

Zároveň Matica slovenská v rámci príprav osláv 150. výročia Memoranda 
národa slovenského, základného dokumentu našich moderných dejín, v ktorom sa 
naši predchodcovia okrem iného dožadujú „mravno-vzdelávatelné národnie 
spolky, právom slobodnej asociácie zakladať, a k cieľom tým potrebné príspevky 
zbierať nám vždy dovolené bolo“, oznamuje práve v tento deň svoj zámer založiť 
Fond sv. Jána Almužníka, alexandrijského patriarchu, ktorý je výnimočným 
spôsobom spojený so Slovenskom, keďže v bratislavskej katedrále sv. Martina sú 
uložené jeho ostatky. Prostriedky Fondu použije Matica slovenská na pomoc 
sociálne odkázaným, plnenie individuálne určenej humanitnej a sociálnej pomoci 
pre jednotlivca alebo skupinu osôb, odkázaným na pomoc v núdzi, osobitne 
dôchodcom a zdravotne postihnutým, žijúcim pod hranicou životného minima, na 
rozvoj a ochranu duchovných a kultúrnych hodnôt a ich zachovanie, vedu 
a výskum, podporu zahraničným Slovákom. Fond sa bude tvoriť darmi fyzických 
a právnických osôb, ktoré chcú z akýchkoľvek dôvodov pomôcť – v zhode s 
evanjelistom Matúšom „najmenším spomedzi nás“ – na osobitný účet v peňažnom 
ústave, ktorého číslo bude verejne prístupné. 

Takto chceme plniť odkaz našich zakladateľov: byť jednotou „milovníkov 
národa a života slovenského“.   

V Bratislave 14. februára 2011. 
+++++++++++++++++++++++++++ 

Ako je to s maticou? 
Sonda do Matice slovenskej 
Keď sme si na valnom zhromaždení Matice slovenskej 20. novembra 2010 Martine 
odhlasovali zmenu, tak sme si asi viacerí hovorili, že bude to OK.. 
Mýliť sa je vraj ľudské. Som človek, to ma na tom teší najviac. Asi som sa mýlil. 
Sú necelé dva mesiace od nástupu nového predsedu MS Mariána Tkáča do svojho 
pomyselného kresla a stále viac mi pripomína svojho predchodcu (Jozefa Markuša), ba 
v niektorých činoch ho ešte aj prevyšuje a začína sa podobať komunistickým ideálom 
svojej prestarnutej členskej základne. Veľké populistické reči vedené nie len na valnom 
v Martine ale aj na iných fórach sa zo dňa na deň zdajú byť viac či menej nerealistické. 
Už len samotné mediálne vystupovanie a útočenie a kydanie do vlastného hniezdočka, 
domnievajúc sa “ja nič ja muzikant“ sa mi zdá nanajvýš nepremyslené a dalo by sa to 
označiť aj inými pojmami , ktoré by ho lepšie vystihovali. Mediálne gramotný človek, 
akým pán predseda určite je, by si mal veľmi dobre uvedomovať, aké katastrofálne 
následky jeho činy a výroky môžu mať v budúcnosti Matice. Na jednej strane januárové 
stretnutie so zamestnancami MS a pochvalné tľapkanie a podávanie rúk a ospevovanie, 
ako sme na tom dobre, ako je všetko v poriadku a ako sme po finančnej stránke dobre 
obstáli v auditoch, na druhej strane nekontrolované a nekonzultované útoky na viaceré 
strany do vnútorných štruktúr sú viac ako smiešne a v bežných ľuďoch ale aj radových 
matičiaroch vyvolávajú rôzne pocity, ako po zjedení kila čučoriedok a zapití litrovým 
mliekom z „automatu“.  
Nastolená personálna politika je tiež veľmi zábavná oblasť. Keď som spomínal doby 
nedávno červeno minulé, pri tejto oblasti sa k nim vrátim, dosadzovanie a vytváranie 
pozícií, ktoré  nemajú oporu v stanovách, idú mimo výbor a výberové konania, 



nadradenené všetkým štruktúram a princípom sú toho veľmi hmatateľným dôkazom. 
„Transparentné výberové konania na všetky vedúce pozície“ aj takéto slová zazneli z úst 
pána predsedu na viacerých vysokých fórach v Matici. Realite sa tieto slová však akosi 
začínajú vymykať. SuperJuniorKáder bez zodpovedností a s kompetenciami sa vŕta do 
všetkého, čo je iba voda na dobre rozohranú národnú hru, kedy sa za národ považuje 
jeden okres (žeby Varnov nad Topľou?), prípadne kraj. Komunistická strana by bola 
právom hrdá na svojich nasledovníkov! Na opačnej strane je pokračovanie 
v zamestnávaní osôb nechcených ani na geriatrickom oddelení v žiadnej nemocnici 
a absolútnym protipólom je odmeňovanie svojich skalných juniorov pochádzajúcich 
z oného správneho kúta našej vlasti.  
Čo povie onen superkáder, keď začneme hrať jeho hru aj na zvyšku matičného sveta? 
Odrazu to bude protiprávna a nemorálna hra, ktorú treba zatrhnúť? Alebo ju hrdo 
podporí? Podarí sa nám udržať Maticu? Neznížime sa všetci iba na sprosté a primitívne 
obviňovanie druhej strany zo všetkého, čo sa na ňu zmestí? Začneme už konečne 
pracovať pre dobro Matice a slovenského národa, alebo sa len budeme vyhrabávať 
z exkrementov, ktoré sme si sami vyšpinili na dvor pri boji o koryto? 
Búchanie sa do pŕs na valnom zhromaždení a vymetenie všetkej škodnej sa začalo 
bývalým predsedom, ktorý nepochybne má za nechtami, ale ním sa to zároveň aj 
skončilo. Je viac ako logické, že keď sú pochybnosti o financovanie a prerozdeľovanie 
finančných prostriedkov, tak v tom má prsty predseda, správca a finančný riaditeľ. 
V našom prípade sa vymenil len ten prvý, ale zvyšok bol pochválený a môže pokračovať 
v nastolenom trende, čiže cap ostáva záhradníkom aj naďalej. Obrovská nadprahová 
zákazka pre stavebnú firmu, ktorej konateľom je bezpochybne iba menovec „ synovec“ 
pána správcu (Ján Eštok) je iba čerešničkou na audítorskej torte za ostatné roky 
záhradníčenia capa v Matičnej záhradke.  
Predsedníctvo MS ešte nefunguje, teda nie je ustanovené, ale formálne už pracuje. 
Pýtate sa , že čo je to za blbosť? To je Matičná logika dvoch členov predsedníctva, ktorý 
sú do neho ustanovený automaticky z titulu ich funkcií.  
Dnešná situácia je absolútne revolučná za ostatných 20 rokov. Výbor sa dostal na okraj, 
pri ktorom si buď udrží štatút orgánu, ktorý reálne pracuje a rozhoduje, alebo 
„kompetentní“ kúpia cez pracovnoprávne vzťahy niekoľko hlasov a bude opäť plniť iba 
úlohu štatistu a ovečky budú poslušne zdvíhať ručičky podľa vopred nadiktovaného 
scenára.  Už dávnejšie sa kritizoval fakt, že vo výbore je veľké množstvo zamestnancov 
Matice, momentálne sa ukazuje, že sú ľahko korumpovateľní a ovplyvniteľní zo strany 
svojho chlebodarcu a námietky zo strany predsedov miestnych odborov boli, sú a budú na 
mieste a na zamyslenie sa pred nastávajúcim snemom a úpravou stanov.  
Budeme mať vlastný denník!!! To je neuveriteľná mediálna bomba tohto roka. 
Našťastie sa to ešte nedozvedeli „konkurenčné“ médiá, lebo to by naša hanba bola ešte 
väčšia, ako bude teraz, keď tento dobre pripravený projekt rozbehneme. Internetové 
denníky sa pripravujú rádovo pol roka až rok a nie mesiac až dva, ako v našom prípade. 
Na príprave pracujú celé tými odborne vzdelaných ľudí a nie jeden, no nech neklamem, 
dvaja ľudia úplne mimo obliga. Ak k tomu ešte pridáme terajšiu mediálnu kultúru 
a cenzúru zo strany vedenia Matice, pri schvaľovaní článkov do Slovenských 
národných novín, tak to bude naozaj revolučný pôrod na našom mediálnom nebíčku a to 
čo z neho vzíde bude „niečo“ alebo „nič“. 



K téme Nadácia Matice slovenskej som sa nechcel vyjadrovať, pretože existujú nadačné 
orgány a funkcionári, ale nedá mi to, aj keď nie som členom žiadneho z nich a som žiaľ 
iba triezvo rozmýšľajúci tuctový Jozef Mak, matičný človek milión. Nadácia Matice 
slovenskej dlhé roky nalievala peniaze do miestnych odborov, Matice, vydavateľstva 
MS a v drvivej väčšine prípadov nedostala ani sprosté ďakujem. Som veľmi zvedavý, ako 
sa Matica a jej vedenie postaví k faktu, že nastala tu určitá finančná diera a treba ju 
zaplátať. Kto dá peniaze miestnym odborom na ich podujatia? Kto vypočuje ich prosby? 
Pán správca MS (Ján Eštok) by sa mal zamyslieť nad sebou, pretože aj on bol jedným 
z veľmi štedro inkasujúcich subjektov pri podporovaní jeho podujatí a teraz sa 
odvažuje kritizovať Nadáciu MS, prečo bol ticho tento „moralista“ v časoch keď mu z nej 
tieklo do rozpočtu? Keďže viem, na akú podporu už Matica odkázala svoje miestne 
odbory tak sa mi chce smiať a plakať zároveň.  
Čo dodať na záver, veľa toho bolo vysloveného, pardon napísaného. Nezabudnem však 
na dojímavé slová novozvoleného predsedu na Valnom zhromaždení MS v Martine, 
„zvolili ste ma, tak ja teraz VZ MS (pred očakávanou diskusiou – poznámka autora) 
rozpúšťam....“ a po niekoľkých výkrikoch proti nemu povedal Valnému zhromaždeniu 
„ak sa Vám nepáči, môžete ísť...“. Choďte, nebolo by to v novodobej Matičnej histórii 
po prvý krát...           

Ján Tkáčik - Matičiar 
+++++++++++++++++++++++++++ 

Sme tu este doma? 
Rakouský důchodce u soudu za to, že rušil muslimy hlasitým 
zpěvem 
Je pátek a rakouský důchodce si zpívá během sečení trávy na svém pozemku. Ještě 
netuší, že to 
bude vysvětlovat u soudu a že bude nakonec rád, že vyvázl s dvacetitícovou pokutou. 
Ano, opravdu nečtete zprávu z Afghánistánu, ani z Pákistánu. Není třeba chodit do 
islámských 
zemí: Islám už přišel k nám. 
63 letý rakouský důchodce byl zatčen policií za to, že na svém pozemku během 
sekání trávy 
nahlas jódloval. Měl totiž konkurenci: na sousedním pozemku stojí islámská mešita, ze 
které 
během modlení pouštějí do okolí z reproduktorů na dvoře zpěv muezzina. 
Kdo má právo se projevovat nahlas? Má právo si nahlas zpívat rakouský důchodce 
nebo má 
právo pouštět do okolí nahlas z reproduktorů mešita islámské zpěvy? Jak víme, 
vyhrát může 
jen jeden, protože jak říká známé přísloví: "Na jednom hnoji není pro dva kohouty 
místo." A na tom 
rakouském hnoji není místo pro rakouského důchodce. 
Muslimové si zpěv za plotem nenechali líbit a podali na něj oznámení za hanobení 
islámu. Svým 
zpěvem prý napodobuje (nebo konkuruje?) zpěv muezzina a tím muslimy uráží. Tento 
pátek 



proběhl soud. Helmut G. se před soudcem dušoval, že nechtěl urazit islám, prý "byl jen 
v dobré 
náladě při práci na zahradě a chtěl si jen zazpívat." Soudce mu nakonec uvěřil a byl 
shovívavý: 
Důchodce nepůjde do kriminálu, zaplatí puhých 800 EUR pokuty (20 tisíc Kč). 
Docela mírný 
soud na to, že byl odsouzen za "Pohrdání náboženskými symboly a omezování 
náboženského 
vyznání". 
Výrok soudu je názornou ukázkou pronikání islámského práva šaría do právního systému 
evropských zemí. Pod záminkou pochybných práv pro náboženské menšiny jsou 
omezána práva 
občana. Svým způsobem je toto soudní rozhodnutí bezprecedentní. Jedná se totiž možná 
o první 
aplikaci Omarovy smlouvy v nemuslimském státě, navíc v Ervopě 21. století. 
Abych hovořil jasněji: Omarova smlouva je islámská právní norma, která upravuje 
vztahy s 
původním pobyvatelstvem poté, co jejich zemi dobyli muslimové. Omarova smlouva 
mj. 
nemuslimům přikazuje: zákaz stavění nebo opravování kostelů, zákaz zvonit v kostele 
nahlas 
zvonem, zákaz nosit zbraň nebo jezdit dopravním prostředkem, povinnost projevovat 
muslimům 
úctu, uvolnit muslimovi místo k sezení, zákaz mluvit nahlas během islámských 
bohoslužeb, zákaz 
mluvit nahlas v přítomnosti muslima atd. 
Vlastně může být onen důchodce rád, že vyvázl jen s pokutou. Jak je patrné z Omarovy 
smlouvy, 
porušil islámské nařízení hned v několika bodech: nejen že mluvil během islámské 
bohoslužby, 
dokonce zpíval a ještě k tomu nahlas. Tím že sekal trávu během islámské bohoslužby, 
prokazoval 
neúctu vůči muslimům. Když se nad tím vlastně zamyslím, nemá si důchodce-kriminální 
zločinec 
na co stěžovat. 
Tento soudní případ z Rakouska je exemplární potrestání nemuslima za to, že svým 
zpěvem rušil 
zpěv muezzina reprodukovaný do širého okolí ze sousední mešity. Bude toto soudní 
rozhodnutí mít 
dostatečný preventivní účinek i na ostatní potenciální kriminálníky, kteří by chtěli 
porušovat zákon 
zpěvem během islámských bohoslužeb? To je velmi závažná otázka. Mešita vedle domu 
rakouského 
důchodce není totiž jediná, která pouští islámské modlitby nahlas z reproduktorů do 
okolí. 



O povolení hlásat islámský zpěv z reproduktorů do širého okolí žádají i muslimové v 
německém 
Hamburgu. Se stejným požadavkem přišla mešita v belgickém Sankt Georg, kde 
budou na 
minaretech umístěny reproduktory, které budou hlásat zpěv islámských modliteb 
do všech 
okolních ulic. Radní švédského města Fittja mají na stole stejný požadavek. A k nim se 
připojují 
další a další žádosti z tisíců mešit, které v Evropě rostou jako houby po dešti. 
Co když i další evropské mešity jsou ohroženy rasisticko-xenofobně extremistickými 
důchodci, 
kteří se nebudou štítit těch nejhorších kriminálních praktik vůči muslimům (například 
lidového 
zpěvu)? Není třeba, aby rozsudek rakouského soudu byl rovnou převzat jako zákon a 
bylo zakázáno 
zpívat v okolí všech evropských mešit? 
Možná že odpověď našli čtenáři rakouského deníku Krone v komentářích pod článkem. 
To už se ale nikdy nedozvíme. Diskuze byla totiž redakcí smazána, protože podle deníku 
"nebyla 
smysluplná" 
Omarova smlouva přikazuje: 
1) Křesťané a židé nesmějí stavět žádné kostely, kláštery ani jiné církevní stavby 
2) Církevní stavby řesťanů ani židů se nesmějí opravovat, ve dne ani v noci, ty z těch, 
které se 
budou rozpadat 
3) nebo jsou umístěny ve čtvrtích muslimů 
4) Nebudeme poskytovat přístřeší špehům v kostelech nebo našich obydlích 
5) ani je skrývat před muslimy. Nebudeme učit Korán naše děti 
6) Nebudeme praktikovat naše náboženství veřejně 
7) ani k němu níkoho konvertovat 
8) Nebudeme nikomu našeho druhu bránit ke vstupu do islámu, pokud si to bude přát 
9) Budeme prokazovat respekt muslimům, a 
10) povstaneme z našich míst, pokud si budou přát sednout 
11) Nebudeme se snažit připomínat muslimy napodobováním žádného z jejich oděvů, 
pokrývek 
hlavy, turbanu, obuvi, nebo účesu 
12) Nebudeme mluvit jako oni 
13) ani přijímat jejich vznešená jména 
14) Nebudeme používat sedla 
15) ani se nebudeme opásávat mečem ani nosit žádnou jinou zbraň 
16) Nebudeme vyřezávat arabské nápisy na naše sedadla 
17) Nebudeme prodávat kvašené nápoje 
18) Nebudeme ukazovat naše kříže ani naše knihy na cestách ani trzích muslimů 
19) Budeme používat zvony v našich kostelích jen velmi tiše 
20) Nebudeme mluvit hlasitě při bohoslužbách nebo v přítomnosti muslima 
21) ani nebudeme mluvit hlasitě při vyprovázení mrtvého 



22) Nebudeme používat světla na žádné cestě muslimů nebo na jejich trzích 
23) Nebudeme pohřbívat naše mrtvé blízko muslimů 
24) Nebudeme si brát otroka, který byl přidělen muslimům 
25) Nebudeme stavět domy vyšší než domy muslimů 
Krone.at 

+++++++++++++++++++++++++++ 
Ked nezvlada jednu funkciu, dame jej  druhu vyznamnu! 

STV a rozhlas: Ovládnuť, obmedziť alebo zničiť? 

Zolo Mikeš, senior editor tlačovej agentúry World Business Press Online | 
27. augusta 2010  16:27  
Ten kto platí, ten si môže rozkazovať - táto stará obchodnícka múdrosť by mala napadnúť 
každému, kto sa bude rozhodovať, či podporiť zrušenie koncesionárskych poplatkov. 
Tvrdenie, že ak bude platiť STV a rozhlas vláda zo štátneho rozpočtu, tak sa zmenšia 
politické tlaky, je absurdné. Opak je pravda. 

Ovládnutie verejnoprávnych inštitúcií štátom bude zmenou spôsobu financovania 
posvätené už nielen de facto, ale aj ad litera. Zmena spôsobu financovania bude totiž 
znamenať, že STV a rozhlas potom už ani teoreticky nebudú patriť verejnosti, ale už aj 
oficiálne štátu - presne to sa zmenou spôsobu financovania udeje. A ten, kto platí, má 
právo nielen predávať majetok a rušiť či objednávať programy - ale aj rozkazovať a 
zakazovať, prípadne meniť obsah. Netreba sa báť, že by sa štátne inštitúcie v 
ktoromkoľvek režime tejto úlohy zľakli…Preto sa politický tlak na STV a rozhlas nezníži 
- naopak, môže sa ešte zvýšiť. 

Niežeby v súčasnosti, keď STV a rozhlas sú verejnoprávne, mal občan sťa platiteľ 
koncesionárskych poplatkov akýkoľvek vplyv na otrasnú kvalitu programov a 
neefektívnosť chodu STV. A práve to je jadro problému, to by mala vláda zmeniť- dať 
mu ten vplyv. A nie že mu zoberie čo i len teoretickú možnosť volať po náprave vo 
verejnoprávnych inštitúciách tým, že zmení ich charakter z verejnoprávnych na 
"štátoprávne". Možno však práve o to ide. 

Ďalším dôvodom volania po zrušení koncesionárskych poplatkov môže byť snaha o 
zníženie rozsahu alebo zrušenie verejnoprávneho vysielania. Okrem obsahu divných 
argumentov na zrušenie koncesionárskych poplatkov sa oplatí totiž pozrieť si aj, kto ich 
hovorí. Pozadie SaS je v tejto súvislosti jasné.  

Kam sa až môže posunúť zrušenie koncesionárskych poplatkov, naznačili aj páni z 
INEKO, ktorí nedávno rovno deklarovali, že štát by si mal programy kupovať, prípadne 
si ich objednávať od iných - aj súkromných - inštitúcií. Keď prejdeme teoretickú 
možnosť, že nie každý minister bude mať aj vďaka svojej minulosti rovnaké názory na 
výhodnosť zákaziek ponúkaných v týchto tendroch, prípadne možnosť cenzurovať obsah 
objednaných materiálov prostredníctvom vyvinutia už spomínaných politických tlakov na 
šťastného výhercu tendra zadávateľom - štátom - ostáva ešte jedna možnosť.  



Vlastník štát v prípade svojej zlej finančnej situácie - rozumej, keď si vláda peniaze z 
rozpočtu už vytuneluje - zadá menej tendrov alebo rovno nezadá žiaden. To jest obmedzí 
alebo zruší vysielanie už svojich štátoprávnych inštitúcií v mene svätého grálu zníženia 
deficitu štátneho rozpočtu. To, že babka niekde vo východoslovenskej dedine na konci 
sveta, pre ktorú je STV a rozhlas jediným dostupným zdrojom serióznych informácií, o 
tieto informácie príde - to pravicu trápiť nebude. 

Ovládnuť, obmedziť alebo zničiť verejnoprávny rozhlas a televíziu - ktorý z týchto 
cieľov zrušenia koncesionárskych poplatkov má niečo so slobodou alebo solidaritou? A 
potom - čo všetko nám ešte chcete brať, manipulovať alebo zdaniť? 

+++++++++++++++++++++++++++ 
Trocha chémie nikoho nezabije 
Vladimír Jancura | 13. februára 2011 16:54 
Top osobnosťou Slovenska medzi talentovanými študentmi a mladými vedcami sa stala 
analytická chemička Andrea Fedorková. Na sklonku minulého roka rozhodla o tom 
autoritatívna porota zložená z popredných predstaviteľov akademickej obce. Sympatická 
blondínka vymyslela čosi, čo súvisí s vývojom bezpečného a lacného automobilu 
budúcnosti. Andrea zažila svojich desať minút slávy, v žiari reflektorov jej cenu odovzdal 
prezident republiky. Dnes však je už opäť skromnou služobníčkou vedy v univerzitných 
laboratóriách. 
Máte iba 26 rokov a tituly už pred menom i za ním - RNDr. a PhD. Ako ste to 
stihli? 
Štúdium na Prírodovedeckej fakulte UPJŠ v Košiciach som zvládla za štyri roky. 
To znamená, že jeden ročník ste preskočili? 
Presnejšie: dva ročníky som urobila v jednom. 
To je predsa náročné? 
Áno, ale vyšlo to najmä preto, že som bola v rámci programu Socrates Erasmus celý 
semester na študijnom pobyte v Nemecku. Odporúča sa to síce až vo štvrtom alebo v 
piatom ročníku, čiže po bakalárskej štátnici, a ja som bola vtedy ešte len v treťom. Na 
nemeckej univerzite v Münstri som absolvovala kompletný semester so skúškami. Po 
návrate som musela urobiť ešte zopár povinných skúšok aj v Košiciach. 
Dva semestre v jednom? 
Také čosi. V septembri som mala bakalárske štátnice a hneď o pár mesiacov v máji som 
absolvovala aj magisterské. A keďže som si nejaké skúšky - z angličtiny, telesnej 
výchovy 
a niektorých výberových predmetov - urobila ešte v druhom ročníku, mala som nakoniec 
dosť kreditov na to, aby som štúdium skončila už vo štvrtom ročníku. 
Kto mal na vás určujúci vplyv z vysokoškolských pedagógov? 
Analytická chemička Andrea Fedorková. 
Autor: Vladimír Šmihula 
Docenti Renáta Oriňáková a Andrej Oriňák. S nimi som prišla do styku ako s prvými v 
rámci vedeckej činnosti. A s nimi som aj publikovala prvé články vo vedeckých 
karentovaných (významných) časopisoch. Ale môžem povedať, že veda ma začala naozaj 
baviť až v Münstri. 
Čo je na nej také príťažlivé? 



Sloboda myslenia. Každý môže prísť s vlastnými nápadmi, neošúchanými myšlienkami, s 
niečím skutočne novým. Tam môžete naozaj ukázať, čo vo vás je. Poučky sa vieme 
naučiť 
všetci rovnako, ich tvorivé využitie už nie je také bežné. 
Objavy a prevratné vynálezy sú vraj doménou mladých vedcov tak do 30 až 35 
rokov. Platí to aj o analytickej chémii? 
Neviem, je však fakt, že s odvážnym až takpovediac strešteným nápadom príde skôr 
mladý vedec ako jeho starší kolega. Väzí to asi nielen v schopnosti dosiahnuť vyššie 
stupne 
kreativity, ale aj v celkovej psychológii. 
Vás ocenili za výskumnú prácu s dlhým a pre laika priveľmi zložitým názvom: 
Príprava a charakterizácia nového katódového materiálu pre Li-ion batérie na 
báze polypyrol-FePO4. Čo je to, prosím vás? 
Polypyrol-FePO4? Fosforečnan železitý. 
A to celé? 
Dobre, tak si zopakujme základy. Každá batéria sa skladá z katódy, anódy, elektrolytu, 
ktorý obsahuje Li+ ióny a separátora, ktorý oddeľuje katódový a anódový priestor. 
Pohybom Li+ iónov z anódy do katódy vzniká elektrický prúd. Následne sa dobíjaním 
Li+ 
ióny premiestňujú v opačnom smere. Momentálne sú kľúčovými faktormi pre výskum 
katódový materiál a elektrolyt. V prvom prípade by sa mal drahý a škodlivý LixCoO2 
(oxid 
kobaltu) nahradiť lacným, netoxickým a bezpečným materiálom. Tým som sa zaoberala 
aj 
vo svojej dizertačnej práci. 
A k čomu ste dospeli? 
Išlo mi o to, zlepšiť nový katódový materiál LiFePO4, čo je fosforečnan železnato-lítny. 
Ten 
sa už používa aj v komerčne dostupných elektromobiloch a elektrobicykloch. Cieľom 
práce 
bolo zvýšiť kapacitu a rýchlosť nabíjania pomocou polymérneho povlaku 
polypyrolpolyetylén 
glykol. Výsledky nášho výskumu naozaj potvrdili, že kapacita takéhoto 
kompozitného materiálu je vyššia a urýchlil sa aj pohyb Li+ iónov pri nabíjaní a vybíjaní. 
Vari to nejde bez odborných výrazov? 
Asi nie, ináč všetko až neprípustne zjednodušíme. Napokon trocha chémie predsa nikoho 
nezabije. V tomto prípade ide navyše o ekológiu, o ekologicky čistý automobil, pod ktorý 
sa podpíše aj chemická veda a výskum. 
Čo je na tom pravdy, že dnešné batérie sú vyslovene nebezpečné? 
Elektrolyty v Li-ion batériách sú naozaj veľmi reaktívne a pri vyšších teplotách za 
prístupu 
vzduchu môže takáto batéria explodovať. 
Aj v mobiloch? 
Áno, stáva sa to aj v mobiloch a laptopoch, ale následky takejto explózie nie sú 
zničujúce. 
Pri využití v elektromobiloch sa však musí toto riziko odstrániť úplne. Keby explodovala 



veľká batéria v elektromobile, bolo by to smrteľné pre posádku auta. Preto sa 
momentálne 
pracuje aj na polymérnych elektrolytoch, ktoré by zamedzili riziku výbuchu. 
Aké ste mali pocity pri preberaní ceny Top osobnosť? 
Dlho som tomu nechcela uveriť. Dnešná veda je predovšetkým tímová práca. Bez 
školiteľov a spolupracovníkov z Košíc a Bratislavy by som ako doktorandka sotva niečo 
dokázala. Je fakt, že problematike Li-ion batérií sa na Slovensku, aspoň podľa mojich 
vedomostí, zatiaľ nikto nevenuje. Pre tento výskum však boli kľúčové moje zahraničné 
pobyty. Takmer dva roky som strávila na univerzite v Münstri. 
Čím zásadným sa líšia podmienky na štúdium a výskum tam a u nás? 
Najzásadnejším rozdielom je, samozrejme, vybavenosť a prístup k prístrojom. U nás už 
tiež máme dobré prístroje, ale málokto si môže vyskúšať merania osobne. V zahraničí 
vám 
ukážu, čo ako funguje, a pracujete sám. Samozrejme, nie na všetkých zariadeniach, ale na 
mnohých áno. Ďalším zásadným rozdielom je celkové fungovanie výskumných 
pracovísk. 
V akom zmysle? 
V Nemecku väčšina z nich má niečo ako „centrálnu výdajňu" či "predajňu“, kde si ľahko 
kúpite všetko: od zošita, plášťa, kadičky až po základné chemikálie. Stačí vám preukaz 
zamestnanca. Nemusíte nič objednávať, vypĺňať kopu tlačív, robiť výberové konanie a 
potom dva týždne čakať. Na Slovensku je veľa byrokracie, aj pre jednu ceruzku musíte 
vypísať pätoro tlačív. To dosť znepríjemňuje vedeckú prácu a oberá o čas. 
Čo vám dal Münster do budúcnosti? 
Zahraničné pobyty majú naučiť mladých vedcov pracovať samostatne, od prvotnej 
myšlienky základného výskumu cez jeho realizáciu až po publikovanie získaných 
výsledkov. V zahraničí je každý odkázaný sám na seba, ukážu vám základné postupy, 
obsluhu prístrojov, povedia, čo ako funguje, ale potom už pracujete sám za seba. Nikto 
vás nekontroluje, čo robíte, kde ste. Ale aspoň raz za mesiac ste povinný preukázať 
výsledky vašej práce. V tomto smere boli moje pobyty na univerzite v Münstri veľmi 
dobrou školou. 
Nelákali vás, aby ste tam zostali dlhšie? 
Už počas prvého pobytu v Münstri som mala ponuku zostať tam na celé doktorandské 
štúdium. Samozrejme, najprv by som musela prejsť výberovým konaním. No predstava 
ostať najbližšie štyri roky v Münstri ma nelákala. 
Prečo? 
Od začiatku som skôr uvažovala nad variantom dlhodobej spolupráce v rámci 
doktorandského štúdia na Slovensku. A oplatilo sa to. Takto som bola stále v kontakte aj 
s 
pracoviskom v Münstri, aj so Slovenskom. V Nemecku som namerala podstatnú časť 
údajov a doma som si to vyhodnotila a napísala publikácie. Časť meraní som však robila 
aj 
doma v Košiciach a Bratislave. Myslím, že takto to bolo aspoň pre mňa výhodnejšie. 
Medzitým som ešte absolvovala pobyt v Barcelone a krátkodobé pobyty v Prahe, Brne a 
vo 
Viedni. 
Ale nedostali ste žiadnu ponuku zostať v Nemecku po skončení doktorandského 



štúdia? 
To áno, ale rozhodla som sa radšej pre domov a nejaký čas nikam necestovať. Za 
posledných päť rokov som veľa cestovala, už som toho videla a zažila dosť. Ale 
zahraničnú 
spoluprácu mám aj dnes, chodievam na krátkodobé pobyty. 
To by ste odmietli aj veľmi lukratívnu ponuku? 
Možno by som uvažovala, ale záležalo by veľmi na tom, kde to miesto je, aké sú tam 
pracovné podmienky a zavážili by aj ďalšie aktuálne okolnosti. 
Vráťme sa teraz ešte na chvíľu späť, vlastne na samý začiatok. Kde sa udialo vaše 
prvé randezvous s analytickou chémiou? 
Na chemickej priemyslovke v Humennom. 
Kto vás tam nasmeroval? 
Najskôr mama, ktorá tiež bola absolventkou tejto priemyslovky a celý život pracovala 
ako 
chemická laborantka v Chemku Strážske. 
Pochádzate teda zo Strážskeho? 
Nie, z Tovarnianskej Polianky, to je malá dedinka bližšie k Vranovu nad Topľou. 
Mnohé vaše rovesníčky dali prednosť obchodnej akadémii alebo gymnáziu. 
Odmala som bola technický typ, mňa humanitné smery nikdy nelákali. Ako dieťa som sa 
rada hrala s legom alebo som niečo majstrovala. 
Ale neboli ste sklamaná po prvých stretnutiach s chémiou? Samé vzorce, poučky 
a memorovanie. Pre mnohých je to strašná nuda... 
Nie je však chémia ako chémia. Už na strednej škole som sa zoznámila so všetkými 
chemickými odbormi. Najviac na mňa zapôsobila fyzikálna chémia. Tam stačí vedieť 
základné vzorce a princípy a zvyšok sa dá ľahko odvodiť. Kto logicky uvažuje, nemusí sa 
veľa vecí učiť naspamäť. 
Kancelárka Angela Merkelová je doktorkou prírodných vied v odbore fyzikálna 
chémia. Je to v jej životopise. 
Viem o tom, počas mojich študijných pobytov Münstri ma viedol profesor Winter, ktorý 
s 
Merkelovou kedysi spolupracoval. 
Chemický fyzik Pavol Fedorko zo Slovenskej technickej univerzity je váš 
príbuzný? 
Všimla som si, že tam pracuje, ale je to len menovec. 
Je zásadný rozdiel medzi fyzikálnou chémiou a chemickou fyzikou? 
Sú si dosť príbuzné - lebo všetko navzájom súvisí - ale zároveň každá je o niečom inom. 
Fyzikálna chémia by sa dala rozdeliť na dve časti – teoretickú a experimentálnu. Ja som 
sa 
však špecializovala už počas vysokoškolského štúdia skôr na elektrochémiu, ktorá patrí 
medzi analytické odbory. 
Vysokoškolské štúdium chémie patrilo kedysi medzi najťažšie. Ešte to platí? 
To je zrejme individuálna vec, ale nie je to práve jedna z tých najľahších škôl. 
Ťažké bolo už dostať sa na takéto štúdium. Dnes možno počuť, že fakulty 
namiesto prísneho výberu uskutočňujú nábor, aby mali dosť študentov, lebo od 
toho závisí rozpočet školy. Je to tak? 
Je fakt, že niektoré technické a prírodovedné smery naberajú študentov aj z obchodných 



akadémií, ktorým však niekedy chýbajú základné vedomosti z chémie. Ak prijatí nevedia 
ani to, z čoho sa skladá vzduch, je to asi zlé, nie? 
Čo s tým? 
Fakulty sú nútené takto postupovať, lebo inak by nemali potrebné financie. V zahraničí, 
aspoň tam, kde som doteraz bola, je vysokoškolské štúdium spoplatnené. Ak nie úplne, 
aspoň čiastočne. Nie všade sú to veľké peniaze. Povedzme 300 alebo 500 eur za 
semester. 
Odrádza to najmä takých, čo nemajú vážny záujem o štúdium, ale chcú napríklad len 
okúsiť veselý študentský život. Aj u nás ich je veľa. Pobudnú v škole rok, neurobia ani 
jednu skúšku a poberú sa ďalej. Pre nich je to nič, pedagógom však spôsobujú problémy. 
Aké? 
V prvých ročníkoch je ich veľa a ťažko sa pracuje s takou masou ľudí. To už hovorím aj 
z 
vlastnej skúsenosti, lebo vediem niektoré laboratórne cvičenia a jednoducho nie je možné 
sa primerane venovať toľkým poslucháčom. Iná reč je s tými, ktorí majú vážnym záujem 
o 
cvičenia, a iná s ďalšími, ktorých absolútne nezaujímajú. Pri práci v laboratóriu je to do 
určitej miery aj nebezpečné, keď študent poriadne nevie, čo a s čím má robiť. 
Čo hovoríte na to, že v dôsledku najnovších rozhodnutí slovenskej vlády sa vede a 
vysokému školstvu vezmú ďalšie peniaze, tentoraz v prospech výstavby diaľnic? 
Keď vezmeme do úvahy, že Slovensko je krajinou, ktorá prispieva na vedu najnižším 
percentom z HDP spomedzi krajín Európskej únie, je to neprípustné najmä z dlhodobého 
hľadiska. Už teraz sú zdroje financovania projektov obmedzené, a keď ich bude ešte 
menej, dostaneme sa do veľmi zlej situácie. Myslím, že slovenská veda a vedci majú 
veľký 
potenciál, ale keď to pôjde týmto smerom, nebude dôvod na to, aby tu mladí vedci 
zostávali. 
Neodchádzali aj doteraz? 
V posledných rokoch mnoho mladých ľudí zostáva doma alebo sa tam vracajú, lebo vidia 
šancu na úspech aj tu, kde majú rodinu, zázemie, priateľov. Vybavenie škôl a vedeckých 
inštitúcií sa medzitým zlepšilo, dá sa tu robiť dobrý výskum v rôznych oblastiach. 
Očakávali 
sme, že tento postup bude vláda podporovať, udržiavať a ešte zlepšovať. Ale keď bude 
menej peňazí, bude aj menej projektov, menej sa bude cestovať, menej publikovať, 
spolupráca so zahraničím postupne zanikne, stratíme kontakty. Kto bude chcieť pracovať 
za takýchto podmienok? 
Ešte sa cítite byť východniarkou? 
Samozrejme. 
V takom prípade musíte považovať urýchlené dokončenie diaľnice z Bratislavy do 
Košíc za prioritu. 
Áno, považujem to za dôležite. Momentálne žijem v Košiciach, no často som kvôli práci 
v 
Bratislave. Veľa teda cestujem na tejto trase, ale najradšej vlakom, niekoľko ciest autom 
stačilo. Vlakom je to aj rýchlejšie, aj bezpečnejšie, vzhľadom na stav našej cestnej siete. 
Z pohľadu východniara by bolo teda dobré nájsť peniaze na diaľnice i na vedu a 
školstvo a ušetriť niekde inde? 



Iste, a nemal by to byť až taký veľký problém. Koľko financií odčerpáva len rozbujnená 
štátna správa, ktorá sa naďalej správa rozhadzovačne. Čerstvý príklad - nákup drahých 
limuzín na niektorých ministerstvách. Prečo radšej nedohliadnuť na predražené tendre 
alebo neznížiť počet ministerských úradníkov a už konečne neobmedziť zbytočnú 
Máte s tým už aj vlastné skúsenosti? 
Práve pracujem na jednom projekte výskumu a vidím, koľko je pri tom nepochopiteľnej 
byrokracie. Všetko musí ísť aj elektronicky, aj na papieroch, zo všetkého potrebujete mať 
aj kópiu. Podľa mňa by sa to dalo racionalizovať. Ale keď úrady samy vydávajú 
nariadenia, 
ktoré vopred počítajú s nadmierou administratívy, potom sa niet čomu čudovať. Musia 
zamestnávať ďalších ľudí, ktorí to všetko budú kontrolovať. 
Žena vo vedeckom výskume už nie je zriedkavosťou ani na Slovensku, šéfmi 
výskumných pracovísk sú však oveľa častejšie muži. Čím to je? 
V Nemecku to už nie je také zjavné, hoci aj tam pretrváva nepomer v prospech mužov. 
Jednou z príčin môže byť materská funkcia ženy. 
Vy sa ešte nebudete vydávať? 
(smiech) Idem sa vydávať, ale nebude to v bezprostredne blízkej budúcnosti. 
A nemáte obavy, že to môže časom vašu vedeckú kariéru pribrzdiť či nebodaj 
zničiť? 
Ani nie. Som veľmi aktívna osoba, aj teraz stíham mnoho vecí naraz. Ak mi trocha 
pomôžu 
rodičia, dá sa to skĺbiť, myslím práca a rodina. Ak, pravda, nevzniknú nejaké 
neočakávané 
okolnosti. Určite mi však nehrozí trojročná materská - to jednoducho nevydržím. 
Priateľ má podobné povolanie? 
Nie, vôbec nie, je to bývalý športovec a momentálne pracuje v oblasti hotelierstva a 
gastronómie. 
To je dobré, nie? Možno vás zastúpi aj v domácich prácach? 
To neviem, ale myslím, že domáce práce a starostlivosť o rodinu si rozdelíme obaja 
rovnako. V súčasnosti pracuje a býva na Štrbskom Plese. Z Bratislavy do Košíc cestujem 
so zástavkou vo Vysokých Tatrách. 
Lyžujete? 
Lyžujem, plávam, ale iba rekreačne. 
A čo krásna literatúra, výtvarné umenie, film? 
Na literatúru momentálne nemám veľa času, akurát tak na odborné články a knihy. Do 
kina nemusím, ale divadlo mám rada. 
Televíziu sledujete? 
Iba ak ide nejaký veľmi dobrý film alebo Televízne noviny. Odvtedy, čo som bola dlhšie 
na 
univerzite v Münstri, odvykla som si pozerať televíziu. 
Ako to? 
Mala som tam zaujímavú partiu, kolegyne a zároveň kamarátky z Nemecka, Spojených 
štátov, Ruska a Kirgizstanu. Keď sa našiel večer voľný čas, debatovali sme až do 
neskorej 
noci. 
O čom? 



O všetkom možnom - o umení, o sociálno-ekonomickej situácii v našich krajinách, ba aj 
o 
politike. Zároveň som si zlepšovala angličtinu a nemčinu. 
Aj naďalej ste v kontakte? 
Áno. Píšeme si a dokonca sa navzájom navštevujeme alebo sa stretávame na rôznych 
pracovných cestách, vedeckých konferenciách. 
Pracujete na výskume lepších batérií do elektromobilov. Vlastné auto už máte? 
Ešte nie. Zatiaľ chodím pešo a auto nepotrebujem. 
Možno si raz kúpite elektromobil, ale už s tými zdokonalenými batériami? 
Nevylučujem to. Momentálne sa výskum Li-ion batérií sústreďuje na nájdenie čo 
najvhodnejších materiálov, aby sme dokázali skonštruovať čo najmenšiu a najľahšiu 
batériu s čo najväčšou kapacitou. Predpokladá sa, že už v blízkej budúcnosti sa v 
špeciálnych staniciach bude dať batéria elektromobilu dobiť za niekoľko minút. Sieť 
takýchto staníc sa v Nemecku buduje veľmi rýchlo. Napokon prvé sa už objavili aj na 
Slovensku. 
Volkswagen oznámil, že sériovo začne vyrábať elektromobily už v roku 2013. 
Viem, že investuje do toho veľa. V oblasti výskumu spolupracuje aj s univerzitou v 
Münstri. 
Sama som sa už podieľala na riešení jednej takejto úlohy. Pred dvoma rokmi nám 
zástupcovia firmy predviedli prototyp svojho elektromobilu. Poviem vám, máme sa na čo 
tešiť. 
Andrea Fedorková 
* Po skončení Strednej priemyselnej školy chemickej a potravinárskej v 
Humennom pokračovala v štúdiu na Prírodovedeckej fakulte UPJŠ v Košiciach. 
Magisterské štúdium skončila za 4 roky s vyznamenaním. 
* Doktorandské štúdium absolvovala na Prírodovedeckej fakulte UK v Bratislave. 
Zároveň bola na niekoľkých dlhodobých študijných pobytoch na WW univerzite v 
nemeckom Münstri a na krátkodobých pobytoch na univerzitách v Barcelone, vo 
Viedni, v Brne a Prahe. 
* V roku 2009 sa stala víťazkou prvej interaktívnej konferencie mladých vedcov 
Preveda v sekcii Analytická chémia. Už vo svojom mladom veku absolvovala na 
pozvanie prednášku v Ústave anorganickej chémie Českej akadémie vied v Prahe, 
čo sa stáva len uznávaným odborníkom. 
* Už počas štúdia publikovala 15 vedeckých článkov, z toho 8 vo významných 
karentovaných časopisoch. V šiestich figuruje ako prvá autorka. Zúčastnila sa na 
ôsmich medzinárodných vedeckých konferenciách, na šiestich vystúpila s 
prednáškou. 
* Získala cenu Top osobnosť medzi talentovanými študentmi a mladými vedcami 
za rok 2010. Od jesene pracuje ako vedecká pracovníčka na Katedre analytickej 
chémie PriF UK v Bratislave. 

+++++++++++++++++++++++++++ 
Kam zmizel zlatý poklad republiky  

převzato z www.temere.com 

      Dostala se mi do rukou pozoruhodná kniha Stanislava Motla, která ve svém podtitulu 
má napsáno: O tom, jak jsme museli spojencům platit zlatem za to, že naši vojáci mohli 



po jejich boku umírat ve válce proti Hitlerovi. Tenhle podtitul mne zaujal, a proto jsem se 
dal do jejího čtení. A aby bylo jasno, kniha nebyla napsána za dob cenzury před rokem 
1989, ale v roce 2003. Z knihy jsem si odnesl vedle mnoha poznatků i ten, že jsme byli 
nejen pro Sovětský svaz nevyčerpatelnou studnicí, ale že i Ti, ke kterým se vždy shlíželo 
jako k našim spojencům a vzorům, nebyli až zase takovými přáteli, jak by se na první 
pohled zdálo. 
 
     A závěr knihy mne doslova šokoval a jsem přesvědčen, že by šokoval i vás, když se 
dočtete, že část zlatého pokladu v historických mincích i zlatých cihlách byla již v době 
demokracie po r. 1989 zcela bezostyšně prodána, aniž by o tom veřejnost věděla. Mohu 
zaručit objektivním potenciálním čtenářům, že budou překvapováni v každé kapitole a na 
mnoho věcí si udělají možná jiný názor, než měli dosud.  
 
      Autor prošel mnoho různých archivů, hovořil s mnoha pamětníky, pročetl mnoho 
dobového tisku, neméně knih různých autorů k dané problematice, na které se i odvolává, 
takže jeho kniha faktů je věrohodná a je z ní cítit opravdový zájem o tajemství 
československého zlatého peněžního pokladu.  

Kniha začíná tím, jak vlastně po založení republiky v r. 1918 zlatý poklad vznikal, že to 
bylo obdobným způsobem, jako v případě Národního divadla. Tedy lidovou sbírkou. 
Čtenář se i dozví něco z historie Československé republiky. Dozvíte se, že i legionáři se 
významně podíleli na zlatém pokladu, stejně jako i o jejich bojích v carském Rusku a o 
ochraně zlatého pokladu Ruska, který nakonec předali bolševikům. Zajímavé kapitoly, 
plné překvapení na každé stránce pak pojednávají o době první republiky i o době, kdy se 
vlády chopil Adolf Hitler, dozvíte se o oficiálních i zákulisních jednáních při Mnichovské 
dohodě i o osudu československého zlata při začátku německé okupace.  

Zlatému pokladu republiky za 2. světové války je věnováno několik kapitol, z nichž 
stěžejními částmi je převod části zlatého pokladu do nacistické banky a část přes 
švýcarské banky do Anglie. V jedné z kapitol pak Stanislav Motl v souvislosti s čachry 
Angličanů a nechvalně známého pana Chamberlaina s československým zlatem cituje i 
slova Winstona Churchilla, který koncem války konstatoval, že vydání části 
československého zlata bylo vlastně „druhým Mnichovem“.  

Zajímavé pasáže jsou pak o tom, o čem vyprávěl autorovi osobní tajemník presidenta 
Beneše prof. Táborský. Jistou satisfakcí za zradu Angličanů v souvislosti s Mnichovem a 
zašantročením československého zlata mohou být Churchillova slova na slavnostní 
večeři, kde prohlásil: „Nevím, jak se věci dále vyvinou a nemohu ani říci, zdali Velká 
Britanie půjde kvůli Československu do války. Ale jsem si docela jist, že mír, který 
budeme uzavírat, se nebude uzavírat bez Československa. Slibuji, že pokud budu živ, 
budu pracovat, abych odčinil ten hrozný zločin, kterého jsme se dopustili na vaší zemi.“ 
Tato slova zazněla směrem k prezidentu Dr. Benešovi.  

Nejsmutnější kapitolou v souvislosti s československým zlatem přes slova Winstona 
Churchilla je, že Velká Británie účtovala vládě Československa každou pušku, každou 
uniformu, každé ponožky, baťoh, zkrátka museli jsme zaplatit Anglii zlatem veškerou 



výzbroj i výstroj československých vojáků, byť jako třeba letci zachraňovali Velkou 
Británii. A co je i zarážející, že jsme museli zlatem platit i za ty vojáky, kteří za Anglii 
padli. Tahle kapitola nese název „ Umři – ale napřed zaplať.  

Dalších několik kapitol pak hovoří o bojích československých vojáků včetně parašutistů a 
československých letců. V pozadí pak nezůstává i hrdinný boj československých vojáků 
u Tobruku. Kniha se zmiňuje i o zlatu, které bylo zabaveno Židům za okupace. Není v 
knize zapomenuto i na zlatý poklad samostatného Slovenské štátu v době, kdy se Slováci 
odtrhli za německé okupace od zemí Koruny české. A samozřejmě že se okrajem věnuje i 
odboji Slováků proti německým okupantům. Je pochopitelné, že se v knize hovoří i i 
pražské revoluci, příjezdu vítězné Rudé armády do Prahy a o rozličných jednáních 
ministra zahraničí té doby Jana Masaryka v souvislosti nejen s naším zlatým pokladem.  

V kapitole vítězové a poražení je taková rekapitulace o českém zlatém pokladu. 

 V době před Mnichovem měla naše země, tedy Československo v různých trezorech doma 
i v zahraničí uloženo více než 90 tun měnového zlata. 14 tun jsme ztratili po záboru 
pohraničí, dalších více než 6 tun odvezli němečtí okupanti po příchodu do Prahy v létech 
1939 a 1940 včetně velmi vzácné numismatické sbírky zlatých mincí. Přes 26 tun si vzali 
Britové za to, že naši vojáci bojovali i za Velkou Británii, tedy jako kompenzaci za výstroj 
a výzbroj našich vojáků a letců na Západě a přes 23 tun vydali Britov&e acute; z Banky 
pro mezinárodní platby v Basileji.  
 
Dalších 15 tun zlata využili nacisté pro obchodování se strategickými surovinami. A to již 
se nemluví o ztraceném zlatě z Brněnské Zbrojovky a plzeňské Škodovky.  

Po roce 1945 v analýze dr. Chmela bylo konstatováno, že výše měnových ztrát 
představovala 135,5 miliardy korun a připočteme-li k tomu ztráty na židovském majetku, 
v průmyslu, zemědělství, dopravě apod., činila celková ztráta 456,3 miliardy korun. V 
knize není zapomenuta ani doba „studené války“ a i v té době se permanentně jednalo o 
československém zlatém pokladu, pochopitelně že vzhledem k okolnostem byla jednání 
mnohem obtížnější a v jedné z kapitol je pak i zmínka o únoru 1948 a není zapomenuto 
ani na politické procesy po roce 1948, byť na první pohled nijak nesouvisí se zlatým 
pokladem, zejména o procesu se „spikleneckým centrem“ kolem Rudolfa Slánského, ale 
není zapomenuto ani na proces s dr. Miladou Horákovou a generálem Píkou.  
 
     Jako na okraj pak se kniha se zmiňuje o „zlatém chrámu“ ve Fort Knoxu v USA a o 
ochranných opatřeních, které toto největší složiště zlata chrání. To je velmi zajímavé 
čtení. A pak už se dostáváme ke kapitole, kde je uvedeno, jak Landsmanšaft, tedy sudetští 
Němci, zasahovali do jednání mezi tripartitou a Československem. Tripartita bylo spojení 
zástupců západních státu vč. USA.  

 
 
     Dosti odkazů je na knihu bývalého ministra zahraničí Bohuslava Chňoupka – 
Memoare in Laris - a rád bych citoval pasáž jednoho z československých vyjednavačů, 



který žádal o uvolnění z funkce. Cituji: „ Víte, velmi pečlivě jsem si prostudoval 
podklady, hlavně otázku vojenského úvěru. A je mi z toho nanic. Až se mi zvedá žaludek.  

Určitě jste viděl (hovořeno k B. Chňoupkovi) seznamy vojenské výstroje a výzbroje. 
Vždyť my máme platit i za šňůrky do bagančat, za spodky, za šle, které nosili naši vojáci, 
když bojovali i za ně, Angličany. No ale prosím, každý má jinou morálku, každý vidí 
jinak svět.  

Ale co je na tom strašné a co nemohu přenést přes srdce, že jsou mrtví. Tam je započítána 
i výstroj těch, co padli. A leží někde v Africe, u el-Alameinu, Tobruku, kde bojovali proti 
Romelovi nejen za nás, ale i za Anglii. A jsou tam započítané i ponožky našich letců, co 
bránili Londýn a bombardovali tam Německo a někde je tam sestřelili a zahynuli. A jsou 
tam zahrnuty i uniformy důstojníků, které přesunuli do Ruska a kteří tam bojovali se 
svobodovci a padli možná na Dukle, nebo u Mikuláše.  

Až mi z toho naskakuje husí kůže, když o tom hovořím, nehněvejte se na mne, ale 
nemohu. Ne že bych byl slabá povaha. Němci mne zajali v Povstání a do konce války mě 
drželi v zajateckém lágru a tam jsme si užili své, ale na tohle nemám silné nervy. 
Pochopte mne, pane ministře, a vyměňte mne. Sotva bych se udržel, kdyby mi předložili 
účty za košile, rukavice a svetry a musel bych říci – tak a teď jdeme účtovat za krev!“ 
konec citátu. Autor knihy se pak i osobně setkal s Bohumilem Chňoupkem a 
pochopitelně i od něj získal mnoho cenných informací.  

 
 
     Důležitým poznatkem, který jsem z knihy získal je i fakt, že na základě Postupimské 
dohody nám mělo Německo zaplatit válečné reparace, které jsme však do dnešního dne 
nedostali, (a asi už nikdy nedostaneme), ač válečné reparace jsou nepromlčitelné.  

Jak nás měli západní spojenci rádi ukazuje i ten fakt, že všechny finanční nároky, které 
měla Velká Británie k Polsku byly odpuštěny a smazány již v r. 1956. A v knize je i 
zmínka o nalezení části našeho pokladu v dolech v Rakousku, kam Němci všechny 
cennosti ukryli i zajímavé zjištění, že jeden z nemocnějších mužů normalizační doby po 
r. 1968 Vasil Bilak navrhoval ukončit veškerá jednání a propagandisticky využít 
nevrácení zlatého pokladu domů, což mu naštěstí nebylo odsouhlaseno.  

V poslední třetině knihy pak se již hovoří o návratu části zlatého pokladu do republiky 
20. února 1982. Návrat byl proveden třemi speciálními letadly za všech možných 
bezpečnostních opatření a naprostého utajení, takže veřejnost prakticky o této události 
nebyla informována.  

A je zajímavé, že prakticky odpovědné osoby do dnešního dne neodtajnily některé 
dokumenty, které se týkají zlatého pokladu republiky. 

 V době rozdělení Československa bylo v sejfech Státní banky 102 tuny zlata, při čemž 
Česká republika (nemám rád slovo Česko, neví m proč, ale nemám) získala 63,289 tun 



zlata a Slovenská republika 39,137 tun zlata. A v následujících řádcích pak přicházejí 
šokující stránky knihy.  
 
      Autorovi knihy řekl jeden z velmi dobře informovaných pracovníků Státní banky 
České republiky na otázku, co je s českým zlatým pokladem? Cituji – „Vy to nevíte?,  

„Copak vy nevíte, že jsme před dvěma lety zlato prodali?“ A to v době, kdy na celém 
světě zlato získávalo na hodnotě a prakticky všechny státy zlato nakupovaly jako trvalou 
peněžní hodnotu. V té době se Česká republika zlata zbavila prodejem? Zlato bylo 
prodáno ve dvou etapách v září 1998. V první fázi šlo o 31 tun zlata a toto zlato jsme 
vyměnili s Německem za dluhopisy. A to se stalo v době, kdy byl guvernérem Státní 
banky ing. Josef Tošovský. V knize jsou pochopitelně jmenováni všichni rozhodující 
členové bankovní rady. A je zajímavé, jak Státní banka v souvislosti s prodejem českého 
zlatého pokladu mlžila a to i prostřednictvím internetu.  

 

V souvislosti s touto otázkou jsou pochopitelně autorem knihy jmenováni konkrétní 
jednotliví pracovníci , kteří s touto problematikou měli co do činění. V závěru knihy pak 
autor pátrá po zlatých mincích ze zlatého pokladu a místo závěru pak poslední kapitolu 
nazval „Prodané zlato a zapomenutí hrdinové“ a jako poslední tečku uvádí tabulku o 
držení zlata jednotlivými státy, kterou si dovoluji z knihy opsat. 

USA           8149,0 tun   

Německo           3445,8 tun   

Mezinárodní měnový fond          3217,3 tun   

Francie           3024,6 tun   

Itálie           2451,8 tun   

Švýcarsko           1957,0 tun   

Nizozemsko           873,6 tun   

Japonsko           765,0 tun   

Portugalsko           606,8 tun   

Slovensko           35,1 tun !!!!!!!!!!!!!!   

ČESKÁ REPUBLIKA           13,7 tuny !!!   

      Dočetl jsem tuto knihu téměř na „jeden zátah“, jak je napínavá, nabitá fakty a 
informacemi, o kterých se nám normálním smrtelníkům ani nezdá. A navíc si cením i 
toho, že není napsána jednostranně, tendenčně ani k jednomu z kritických období dějin 
Československé a následně České republiky.  

Je napsána velmi objektivně a ten, kdo by se chtěl dále zabývat výše zmiňovanou 
problematikou a dovědět se podrobnosti, dává autor návod, kde získávat další informace 
ke studiu i pro vlastní vědění. Doporučil bych každému, kdo se dívá, nebo díval, bez 
ohledu na skutečnosti, nekriticky ať již dříve na Východ a dnes, jak je moderní, na Západ, 



aby si citovanou knihu Stanislava Motla přečetl a pak by poznal, že i „přátelé“ ti i oni 
nejsou zas až tak velkými přáteli a dokáží uzmout i to, co není jejich. Ono asi stále platí – 
není všechno zlato, co se třpytí!!! 

+++++++++++++++++++++++++++ 
Demokracia verzus diktatúra 

14. februára 2011 
(Príspevok do Stálej konferencie Panslovanskej únie) 

www.pansu.sk  
„Demokracia je v prvom rade systém. Systém pravidiel, ktorý nielen zabezpečí slobodu 
slova, vyznania alebo voľnosť pohybu. V pravidlách tohoto systému musí byť, a to 
predovšetkým, zakotvená možnosť rozvoja človeka, zabezpečenie jeho práv, ochrana 
osobnosti i jeho majetku. Do tohoto systému patrí dodržiavanie morálnych zásad, 
uznávanie pozitívnych ľudských vlastností a hodnôt, etické správanie, ohľaduplnosť, 
pravda, objektivita i ďalšie všeobecne platné zásady.„ (Úryvok z knihy Hore hlavu, 
Slovensko!) 

Čo je to za demokraciu, v ktorej vláda a poslanci beztrestne konajú proti občanom, štátu, 
krajine ktorú majú riadiť? Čo je to za demokraciu, v ktorej je vôľa občanov ignorovaná, 
nevšímaná, nevypočutá? Čo je to za demokraciu, v ktorej vládne nespravodlivosť, zločin, 
ľahostajnosť?  

Diktatúra, ako protipól demokracie, je vo všeobecnosti považovaná za protiľudový režim, 
za niečo čo je v rozpore s priamou podstatou ľudského bytia, v rozpore so základnými 
etickými pravidlami. Takto sme chápali režim v ktorom sme žili od štyridsiateho ôsmeho 
do osemdesiateho deviateho. Socialistický, predtým ľudovodemokratický režim, bol zo 
strany demokratických štátov klasifikovaný ako diktátorský vo všetkých krajinách kde 
vládli komunisti. Preto na konci deväťdesiatych rokov minulého storočia vyšli davy do 
ulíc aby prejavili svoj názor, ktorý vyjadroval odpor k politickému systému, v ktorom 
žili. To sa občas vo svete stáva. 

Očakávali by sme, že diktátor a jeho prisluhovači vládnuci krajine povolajú armádu, 
políciu, ľudové milície, tajné služby a demonštrantov rozoženú. Podľa zákona išlo totiž o 
nepovolené demonštrácie. Takto sa postupuje pri nepovolených zhromaždeniach aj v 
demokratických režimoch, nieto ešte v diktátorských. Lenže – nestalo sa. Naopak, 
diktátori začali s vodcami štátneho puču vyjednávať. A po krátkom čase im odovzdali 
moc a vládu nad krajinou. Toto sa už vo svete často nestáva. 

Každý objektívne mysliaci človek posúdi asi konanie našich bývalých diktátorov ako 
nediktátorské, laxné, nezodpovedné, neuvážené, hazardné. Veď zopár tisíc, alebo 
desiatok tisíc demonštrantov nemusí vyjadrovať vôľu ostatných miliónov. V našom 
súčasnom demokratickom systéme by sa to určite nemohlo stať. Vynára sa preto otázka, 
čo to boli za diktátori, keď sa tak ľahkovážne vzdali moci, peňazí, výhod, ktoré im ich 
postavenie prinášalo. Zrejme úbohí amatéri, ktorí si nezaslúžili byť diktátormi. 

Ľudia dosiahli, po čom túžili – demokraciu. Pravdaže, okrem plných obchodov a 
výkladných skríň à la západ očakávali aj iné zmeny, ktoré by určite vtedy nevedeli 
presne pomenovať. Dnes však môžeme s určitosťou tvrdiť, že prevažná väčšina čakala 
zaiste niečo iné ako to, čoho sa dočkala. Systém, ktorého sa dočkali a dnes v ňom musia 



žiť možno veľmi zjednodušene klasifikovať ako nedisciplinovanosť – nemorálnosť – 
šikanovanie – chaos.  

Odrazu toľká nespokojnosť? Vybrali sme si zle? Aký režim by sme akceptovali? Nevoňal 
nám komunistický, nevonia ani demokratický? 

Ak sa z nadhľadu pozrieme na súčasné demokratické režimy a porovnáme ich s 
diktátorskými zistíme prekvapujúcu skutočnosť: tam kde vládne pevná ruka je väčší 
poriadok, disciplína, menej kriminálnych činov, väčšia miera bezpečnosti. Kto má iný 
názor, môže porovnať štatistické údaje spred roku 1989 so súčasnými. Dozvie sa veľa 
nového a prekvapujúceho. Určite, v každom režime existuje korupcia, rodinkárstvo, 
klientelizmus, nespravodlivosť – ide však aj o mieru stupňa týchto neželených javov.  

Chceme sa teda vrátiť späť ku komunizmu? Asi nie. Aké je teda východisko? Niečo 
medzi starým a novým režimom, medzi socializmom a demokraciou? Prísnejší režim? 
Dnes v takzvanom. civilizovanom svete nič také nejestvuje. Alebo predsa?  

Keby sme sa pozorne poobzerali po Európe, našli by sme štáty, ktoré uznávajú 
demokratické pravidlá, ale voči darebákom, darmožráčom a nespratníkom používajú 
prísne metódy. Pre niekoho hádam aj nedemokratické. 

Ak dôsledne skúmame, kto najviac kričí proti údajnému obmedzovaniu slobody zistíme, 
že sú to v prvom rade žurnalisti, masmédiá. Prečo? Mladí ľudia, zamestnaní a dobre 
platení v masmédiách si myslia, že majú vždy pravdu, že môžu písať a vysielať do éteru 
čo sa im zapáči, bez ohľadu na to či je to objektívne, bez ohľadu na to či tým niekomu 
ublížia, bez ohľadu na dôsledky. Sú bezohľadní. A predajní. Za peniaze napíšu hocičo. 
Vlastníci masmédií ich v tom intenzívne podporujú. Aj oni potrebujú zarobiť. Nezáleží 
na tom ako. Hlavne čo najviac. Nesmieme zabúdať ani na politikov a rôzne sivé 
eminencie, ktoré ťahajú motúziky a tvrdo cenzurujú. Áno, aj v demokracii. Ani v nej sa 
nič nedeje náhodne. Všetko je vopred naprogramované, trendy sú presne stanovené, cieľ 
je určený. 

Druhou skupinou ktorej vyhovuje voľný, tento demokratický režim, sú mafiáni, darebáci, 
povaľači, kriminálnici. Tí majú v našej demokracii raj už tu na zemi. Sú si vedomí toho, 
že v prísne riadenom systéme by im ruže nekvitli. Keby si polícia, sudcovia, štátni 
úradníci vykonávali riadne svoje povinnosti, mali by asociáli veľmi trudný život. Dnes sa 
majú ako prasce v žite. 

Treťou skupinou, tou najvýznamnejšou, sú mladí ľudia, ktorí síce chcú žiť v normálnom 
systéme, ale keďže nemajú skúsenosti, a najmä nezažili iný systém, majú oprávnené 
obavy, že to bude ešte horšie. Tie obavy vyplývajú z ich viery, že to čo sledujú v 
masmédiách je pravda a že v diktátorských režimoch sa nič iné nerobí, iba sa zatvárajú 
nevinní, potláča každá iniciatíva, žije sa ako vo väzení.  

Žiadny diktát nie je príjemný, to treba priznať. Ale ak ako kritérium vezmeme základné 
ľudské istoty a porovnáme osemdesiate roky minulého storočia s prvým desaťročím tohto 
storočia, tak komunistický režim vyhráva na plnej čiare. Môžeme do porovnávacej 
tabuľky dať prakticky všetko, okrem voľného cestovania do zahraničia a do istej miery aj 
náboženskú slobodu – napríklad vzdelanie, zamestnanosť, zdravotníctvo, sociálne 
zabezpečenie, bezpečnosť ľudí, príjem verzus ceny, kvalitu potravín i ostatných 
výrobkov a služieb, úroveň poľnohospodárstva, rozsah priemyselnej výroby... Nemali 



sme však drahé autá, exkluzívne oblečenie, dovolenky v Dubaji a na Martiniku, – ktoré si 
môže dovoliť iba neveľká skupina občanov. To je veľmi smutné zistenie. 

Každý by si mal položiť otázku, čo je pre život človeka dôležitejšie. Určiť si kritériá 
úrovne vlastnej existencie. Stanoviť priority života. Z toho by mu vyplynulo, aký by mal 
byť štát a jeho predstavitelia, ako by mal byť riadený. Dnes je priveľa vážnych výhrad a 
oprávnenej kritiky na tých čo vládnu a riadia štát – nech je to pravica, ľavica, nech sú to 
tí alebo oní. Je teda bezpochyby niečo zhnité v tomto demokratickom systéme, ktorý nám 
bol naočkovaný. 

Je skutočne demokratický? Naopak, nápadne sa približuje tomu komunistickému. Ak 
priznáme, že opozícia v parlamente nemôže vlastne nič presadiť a je tam iba na 
vytváranie zdania pluralitného systému a poberania slušného platu, potom musíme 
priznať, že štát riadi a rozhoduje o ňom skupina ľudí, ktorí sa vopred dohodnú, ako budú 
hlasovať. Hovoria o straníckej disciplíne a poslušnosti – to sú presne tie isté faktory, ten 
istý systém vedenia štátu, proti ktorému sme v osemdesiatom deviatom protestovali. 

Zásadný problém, ktorý nie je doteraz vyriešený asi nikde na svete, by sa mal sústrediť na 
otázku, kde je optimálna hranica úrovne diktatúry a demokracie. Je celkom zjavné, že 
ľudia musia mať pocit existencie limitu vo svojom rozhodovaní a následných sankcií ak 
tento limit prekročia. Často sa diskutuje o tom, či problémy riešiť výchovou alebo 
represiou. Na veľkej skupine neprispôsobivých občanov – ale i v prípade vodičov či 
iných skupín – sa neustále presviedčame, že trpezlivosť, presviedčanie, zhovievavosť, 
odpúšťanie nefungujú. Tieto výchovné metódy úplne zlyhali. Nie je predsa 
akceptovateľné aby dospelí posielali deti lúpiť, kradnúť, škodiť len preto, že ešte nemajú 
štrnásť rokov a nič sa im preto nemôže stať. Je choré, ak sa dobrý zákon neschváli iba 
preto, že ho predložila opozícia. Nie je normálne, keď sa politici verejne obviňujú z 
krádeží a nikto nie je volaný na zodpovednosť. Je absurdné, keď sudcovia pustia na 
slobodu zločinca preto, že neboli dodržané – možno schválne – formálne náležitosti. Je 
zločinom, ak sa vytuneluje podnik a výroba sa presunie do iného štátu. U nás sú tieto 
záležitosti považované za zákonné, ergo za normálne. 

Aj človek zo základným ekonomickým vzdelaním vie, že ak štátny podnik prepustí tisíc 
tristo zamestnancov – ako to plánujú železnice – a potom podnik predá súkromnému 
vlastníkov, je to pre štát niekoľkokrát nevýhodné. Zvýšia sa výdavky na podporu v 
nezamestnanosti, hradené zo štátneho rozpočtu, znížia sa štátne príjmy o odvody za 
zamestnancov, nezamestnaní neplatia dane z príjmu, menej nakupujú, čo má za následok 
celú reťaz dôsledkov, ktorej výsledkom je podstatné zníženie príjmov štátu. To isté platí, 
ak sa podnik vytuneluje, zbankrotuje alebo sa výroba presunie do iného štátu. Zdá sa, že 
aj toto je normálne. 

Podobné problémy vznikajú aj pri privatizácii nemocníc. Všetci sme sa už mohli 
presvedčiť, že súkromní vlastníci hľadia predovšetkým na zisk – čo je z pohľadu 
podnikania pochopiteľné, nie však z pohľadu zdravotnej starostlivosti občanov. 
Zosúkromnenie lekární neznamená nič iné ako zvýšené ceny za lieky. A inflácia opäť 
roztáča kolotoč s negatívnym dopadom na štát, teda na nás všetkých.  

Ak sa vrátime k otázke spôsobu riešenia niektorých čiastkových problémov môžeme 
celkom zodpovedne prehlásiť, že represiou by sa dosiahlo určite oveľa viac, problémy by 
sa riešili oveľa efektívnejšie a hlavne natrvalo. Žiaľ, tí čo by mali o týchto veciach 



rozhodovať na to nemajú a, ako sme ukázali, svojím konaním nás presviedčajú, že 
represie by sa mali uplatniť aj voči nim. Lenže – sami sebe si ohlasovali 
nedotknuteľnosť. Aj to je normálne. 

Pravda, dnes keď sme v Únii to nie je také jednoduché, ako keď sme mali svoju 
republiku. Niektoré nezmyslené demokratické zákony, prevzaté z Bruselu, zväzujú ruky 
riadnym občanom, polícii i tým niekoľko málo politikom, ktorí majú záujem veci dať do 
poriadku. Navyše, dávajú možnosť vytvárať politické či vládne funkcie na ochranu 
pseudoobčanov, ktorí nepracujú, škodia a drzo natŕčajú dlane. Ostatní politici, namiesto 
pomoci, kladú pod nohy polená občanom, ktorí hľadajú cesty ako výtržníkom, otravným 
susedom či nespratným deckám pristrihnúť hrebienok. Oháňajúc sa akýmisi 
neprirodzenými pravidlami. Prísne, dôsledné postihy, a v prípade potreby i primerané 
telesné tresty, by za krátky čas vyriešili mnoho z týchto problémov. A tu sa opäť 
dostávame k meritu veci. Tvrdý diktátorský režim voči nespratníkom a zloduchom by 
určite pomohol. 

Je však možné, že zákony nie sú až také zlé. Zlí sú ľudia, ktorí by sa mali starať o to, aby 
sa dodržiavali. Ak má hocijaká spoločnosť, malá, stredná i veľká prosperovať a zdravo sa 
rozvíjať, musí byť v nej poriadok a disciplína. To vedia manažéri i vlastníci podnikov. 
Tým skôr by to mali vedieť ľudia, ktorí chcú riadiť a viesť štát. Naša vláda a poslanci to 
možno tiež vedia. Ale nechcú, aby náš štát prosperoval a ľudia sa mali dobre. Možno si 
myslia, že aj to je normálne. 

Pozeráte televíziu, čítate noviny, počúvate správy. Zamysleli ste sa niekedy nad tým, že 
nedostávame žiadnu dobrú, povzbudivú informáciu? Uvedomili ste si, že nenájdete ani 
jedinú oblasť, o ktorej by ste mohli povedať že funguje správne, spravodlivo, riadne, v 
prospech ľudí? Je to strašné konštatovanie. Hrozné pre nás i pre naše deti a ich deti. 
Apokalypsa – nie na filmovom plátne alebo v televízii. Horor, aký nevymyslí žiadny 
americký scenárista. A vidíte, politici ho realizujú. V našom živote, na náš úkor!  

Ak si uvedomíte dôsledky tohto dekadentného procesu, určite vás zachváti nesmierne 
sklamanie, hlboká beznádej, zúfalá bezmocnosť. Našim deťom pripravujú politici hroznú 
budúcnosť. 

A nejakí umelci ich strašia hlúpymi, rozprávkovými filmami o socializme. O tom 
socializme, v ktorom sa práve umelci mali najlepšie. O tom socializme, ktorý hŕstka ľudí 
bez chrbtovej kosti a svedomia rozkráda už viac ako dvadsať rokov. Dvadsať rokov 
kradnú čo sme my, starší vybudovali za pol storočia, tunelujú a za babku predávajú náš 
národný majetok, prírodné zdroje, krajinu cudzím alebo do rúk svojim známym. 
Nehanbia sa vyhlasovať, že je tak lepšie. Za čias socializmu by boli prehlásení za 
vlastizradcov. Dnes majú akúsi pochybnú imunitu, bez akejkoľvek zodpovednosti za 
svoje konanie proti republike, proti nám všetkým. 

Peniaze, ktoré mali ostať doma idú von – a časť z nich nelegálne do vreciek tých, ktorých 
sme volili. Vyhlasujú to sami o sebe a neboja sa, že príde odplata, že ich bude niekto 
volať na zodpovednosť. Máme totiž demokraciu. 

Potrebovali by sme Herkula, ktorý by vyčistil tento Augiášov chliev. 

Ing. Ján Klinčok 
+++++++++++++++++++++++++++ 



Panslovanská únia na svojej webovej stránke www.pansu.sk, uverejnila nasledovnú 
anketu: 

„Na Vajanského nábreží v Bratislave postavili sochu T. G. Masaryka  

1.     Bolo to správne, T.G.M. bol prvým česko-slovenským prezidentom a preto jeho 
socha do Bratislavy patrí.  

2.     Tento čin je objektívne spôsobilý zhoršiť, dnes veľmi dobré, vzťahy medzi Čechmi 
a Slovákmi. Masaryk poškodil Slovensko a Slovákov ako národ neuznával, preto jeho 
socha do hlavného mesta Slovenska nepatrí.  

3.     Ak už Masarykova socha v Bratislave musí byť, mali vybrať iné miesto na jej 
umiestnenie. Vajanského nábrežie sa na to nehodí. Vajanský a Masaryk sa totiž 
vzájomne neznášali, čo hraničilo až s nenávisťou. Umiestnenie Masarykovej sochy na 
Vajanského nábreží preto považujem za hlúposť a prejav ignorantstva.  

4.     Nemám názor - nezaujíma ma to.“. 

 Po mesiaci hlasovania sú výsledky nasledovné: 

 Za odpoveď: „Bolo to správne, T.G.M. bol prvým česko-slovenským prezidentom a 
preto jeho socha do Bratislavy patrí.“, hlasovalo 3,5% respondentov. 

  

Za odpoveď: „Tento čin je objektívne spôsobilý zhoršiť, dnes veľmi dobré, vzťahy medzi 
Čechmi a Slovákmi. Masaryk poškodil Slovensko a Slovákov ako národ neuznával, preto 
jeho socha do hlavného mesta Slovenska nepatrí.“, hlasovalo 83,5% respondentov. 

 Za odpoveď: „Ak už Masarykova socha v Bratislave musí byť, mali vybrať iné miesto na 
jej umiestnenie. Vajanského nábrežie sa na to nehodí. Vajanský a Masaryk sa totiž 
vzájomne neznášali, čo hraničilo až s nenávisťou. Umiestnenie Masarykovej sochy na 
Vajanského nábreží preto považujem za hlúposť a prejav ignorantstva.“, hlasovalo 12,2% 
respondentov. 

 Za odpoveď: „Nemám názor - nezaujíma ma to.“, hlasovalo 0,9% respondentov. 

 JUDr. Milan Janičina, 

predseda Panslovanskej únie 

+++++++++++++++++++++++++++ 
Keď jedna nekompromisná „pravdoláskarka“ z Rajca pustí do gatí kvôli buste Ferdinanda 
Ďurčanského... 
Domáce udalosti 



04.02.2011 
Napísal IGOR CAGÁŇ     
V marci sa Mestské zastupiteľstvo v Rajci chystá odhaliť na zrekonštruovanom námestí 
pred Mestským múzeom bustu ministrovi Tisovej vlády – Ferdinandovi Ďurčanskému, 
významnému miestnemu rodákovi. Táto správa je naozaj závratná. Za rekordný čas jeden 
týždeň od jej avizovania totiž stihla zdvihnúť žlč všetkým žltým a zažtlým 
„pravdoláskarom“ milujúcim Starý zákon, svetový mier a Dávidovu hviezdu. 
 
Za tak krátku dobu sa stihla dobrosrdečne a protestne zároveň zriecť mandátu jedna 
poslankyňa miestneho zastupiteľstva z Rajca, Ústredný zväz židovských náboženských 
obcí na Slovensku napísať prinajmenšom jeden z milióna svojich srdcervúcich 
dobropisov všakovakým štátnym orgánom za upriamenej pozornosti športového 
komentátora stĺpikov regionálnych žilinských novín MY(-SME-Pravda), Michala Fileka 
z Bytče. Ten svoj hviezdny okamžik zažil vo chvíli, kedy sa pokúšal zvesiť pamätnú 
tabuľu na rodnom dome prezidenta Tisa. Židom a futbalu, tým Filek vždy rozumel, zatiaľ 
čo k potrebám Slovákov z Bytče bol zrejme ako poslanec opomínavší a najskôr preto od 
nich nedostal v nedávnych voľbách mandát na ďalšie štyri roky páchať Bytči 
celoslovenskú hanbu. 
 
„Vystaviť na verejnom mieste bustu radikálneho ľudáka a antisemitu, akým Ďurčanský 
nepochybne bol, považujeme, mierne povedané, za veľmi nešťastné rozhodnutie. 
Apelujeme preto na vás aby ste sa zasadili o zmenu a aby mestské zastupiteľstvo 
prehodnotilo svoje rozhodnutie a neglorifikovalo spomenutého politika, ktorý je v našom 
právnom systéme i naďalej odsúdeným zločincom,“ 
napísal primátorovi Rajca, Rybárikovi, hovorca Ústredného zväzu židovských 
náboženských obcí, Jaroslav Franek. 
 
Ťažko povedať, čí právny systém mal Franek na mysli. Možno sa však domnievať, že 
najskôr ten judášsky, podľa biblického vzoru zapieračský, ktorý sa k prvoslovenským 
štátnym reprezentantom nehlási, zapiera ich a apriori en bloc poznáva ako hrdlorezov a 
rozbíjačov „štátu tatíčka Garriguea Masaryka“. Dokonca aj v tom prípade, keď 
Ďurčanského nemožno populárne obviniť z kolaborácie s tými zlými Nemcami, pretože 
nemožno poprieť jeho snahy o nezávislosť slovenskej zahraničnej politiky od Nemecka, 
za ktoré zaplatil svojím odvolaním z funkcie ministra zahraničných vecí... 
 
Všimnite si aj argument ÚZŽNO, ktorý je postavený na negácii akýchkoľvek kvalít 
osobnosti, pokiaľ tá počas svojho života či (azda) posmrtne neprejavovala otvorenú alebo 
aspoň skrytú lásku, obdiv či úctu k Semitom. Židia na Slovensku tak umelo vytvárajú 
logický sled výrokov, v ktorom, ak niekto nebol historicky s nimi, nemôže byť ani 
nežidovskou súčasnosťou hodnotený kladne, aj keby bol pre (iný než ich) národ či 
ľudstvo prínosom, hoc by objavil liek na rakovinu. Takýto svet pomotaných pojmov, 
takýto judášsky svet potom musí zatratiť aj mená takých majstrov rôznych oblastí ako 
Dostojevského, Gogoľa, Forda, Martina Luthera či Immanuela Kanta ale aj Ľudovíta 
Štúra či Svetozára Hurbana Vajanského či celej plejády iných významných osobností len 
kvôli ich antisemitizmu či nie zrovna prajnému postoju k ž/Židom. 
 



Všimnite si aj, ako zákerne tento judášsky právny systém z judášskeho sveta pomotaných 
pojmov útočí na prvú Slovenskú republiku cez negativizáciu pojmu „glorifikácie“ jej 
činiteľov. 
 
„Ty, Gójim, neosláviš rod svoj!“ – tak znie Tvoje prvé prikázanie, ktoré Ti dali Tvoji 
vyvolení... 
 
A tak, verne sa pridŕžajúc tohto zákona, protestne sa svojho mandátu vzdala jedna 
nekompromisná „pravdoláskarka“ z Rajca... Večitá jej sláva v zatratení ducha! 

+++++++++++++++++++++++++++ 

Nie je žid ako žid. Vie to už aj Streisand                      Zase sa potvrdilo, že nie je žid 
ako žid. Presvedčil sa o tom bratanec jednej z „najžidovskejších“ umelkýň vôbec. Dale 
Streisand, bratanec slávnej Barbry, nemôže imigrovať do Izraela. Zradila ho jeho stránka 
na  Facebooku. Na nej našli úradníci ministerstva vnútra link na náboženskú 
skupinu, ktorá verí, že Ježiš bol židovský Mesiáš. Judaizmus túto koncepciu popiera 
a tvrdí, že Mesiáš ešte len príde. Päťdesiatsedemročný Streisand sa bráni, že link na 
skupinu mu poslal priateľ a on sám je posledné roky členom ortodoxnej kongregácie a 
jeho životný štýl sa úplne prispôsobil židovskej náuke. Úradníci o tom  pochybujú a 
hovoria, že majú právo odmietnuť žiadosť o občianstvo každému, kto „pôsobí proti 
židovskému národu“. A zrejme to, že Streisand mal na svojom profile výzvu „Ak 
miluješ Ježiša, klikni sem“, je podvratná činnosť. Nepomohlo mu ani to, že sa podľa 
izraelského denníka Haarec zahral na Mr. Jekylla a Dr. Hyda a vyrobil si nový profil, kde 
si medzi priateľov zaradil hnutie ortodoxných židov Chabad a rozhlasovú stanicu blízku 
izraelskej náboženskej pravici. V Izraeli sa špekuluje, že Streisand doplatil aj na to, že 
jeho manželka je z Filipín, a teda ich deti budú len ťažko židmi podľa náboženského 
zákona halacha. Izrael však umožňuje priviesť si nežidovského partnera a deti. Veď tak 
prišli do Izraela tisíce ruských rodín. Vtipkuje sa, že to môže byť aj preto, že Barbra 
síce Izrael podporuje, ale podporuje aj amerického prezidenta Baracka Obamu, 
ktorý vraj nemá Izrael rád, a tak si to odniesol jej bratranec. Faktom je aj to, že 
ministerstvo vnútra má teraz v područí ortodoxná pravica a tá už veľakrát dokázala, že jej 
definícia toho, kto je žid, sa často prieči zdravému rozumu. V konečnom dôsledku to 
môže byť pre Izrael oveľa nebezpečnejšie ako kliknutie na link „Ježiš ťa miluje“.   Jana 
Shemesh 

+++++++++++++++++++++++++++ 

Maďari odmietli vodné dielo na Dunaji                              JUDAPEŠŤ. Na 
maďarskom úseku Dunaja nemôže vzniknúť vodné dielo a nemôže tam  dôjsť ani k 
zvyšovaniu hladiny toku. O rozhodnutí vedenia frakcií vládnych strán, Maďarského 
občianskeho zväz-Fidesz a Kresťanskodemokratickej ľudovej strany (Fidesz-KDNP), na 
zasadaní v Siófoku informovala agentúra MTI s odvolaním sa na Pétera Szijjártóa, 
hovorcu premiéra Viktora Orbána. Na neverejnom trojdňovom rokovaní, ktoré pokračuje 
druhým dňom, sa v meste pri Balatone hovorilo dnes popoludní o dunajskej 
problematike. 



+++++++++++++++++++++++++++ 

KOMENTÁR LUKÁŠA FILU Hlasovať s Ficom                        Keď už sa pravičiari 
Matovič s Procházkom rozhodli hlasovať so Smerom, museli na to mať sakramentsky 
dobrý dôvod. No v ich právnej argumentácii ho človek hľadá márne. Pre úvod do 
ústavnoprávneho zmýšľania Igora Matoviča slúži stránka Obyčajných ľudí, kde sa v 
súvislosti s „maďarským problémom“ píše, že „každému občanovi, ktorý koná proti 
zachovaniu celistvosti územia, by malo byť zo zákona automaticky odňaté štátne 
občianstvo“. Toto je fajn nápad, až na to, že odnímanie občianstva ústava vyslovene 
zakazuje. Čokoľvek ďalšie teda Matovič rozpráva, treba vychádzať z toho, že právnik to 
veľký nie je.                         So šéfom ústavnoprávneho výboru Procházkom je to 
väčšinou iné. Proti koaličnej novele mal dve výhrady:                                                                                                                                          
1. Je nebezpečné hovoriť, že v prípade pochybných občianstiev neuznávame zahraničné 
rozhodnutie, lebo to „vyvoláva dojem, že neuznávame účinky verejnomocenských aktov 
cudzích štátov len v tých prípadoch, v ktorých to výslovne ustanovíme a všetky ostatné 
uznávame“. Ak by len toto bol problém, stačilo doplniť vetu, že zákon sa týka iba 
občianstva. Nehovoriac o tom, že odvodzovať od jedného zákona takéto závery, je 
morfondírovanie.              2. „Neuznanie občianstva“ si je ťažké v praxi predstaviť. Fajn, 
a ako si on predstavuje vymáhanie zákona, keď náš štát nemá ako zistiť, kto aké 
občianstvo nadobudol? A prečo mu ako právnemu puristovi neprekáža, že dnešný zákon 
aj ním podporená novela stoja na krajne pochybnom predpoklade, že nadobudnutím 
iného občianstva sa niekto chce vzdať toho nášho. Väčšina argumentov naznačuje, že 
jediný občan, ktorému včera Matovič s Procházkom pomohli, je Robert Fico. 

Dvojaké občianstvo je politický, nie právny problém Dvojaké občianstvo na 
maďarský spôsob odporuje politickej slušnosti, nie však jasným medzinárodným či 
európskym normám. Také totiž stále neexistujú. Maďarské dvojaké občianstvo je 
politický problém, ak je hrozbou, tak v politickej rovine a riešiť sa dá tiež len politicky. 
Masovo rozdávať občianstvo obyvateľom iných štátov bez podmienky pobytu v štáte, 
ktoré občianstvo udeľuje, je veľmi nekorektné, hlúpe a rozhodne to nie je krok, ktorý by 
mohol napomáhať lepším vzájomným vzťahom dvoch krajín a dvoch národov. 
Nezodpovedá to ani prevládajúcim európskym zvyklostiam a právnemu uvažovaniu, 
ktoré považuje dvojaké občianstvo za vhodné a bezproblémové len vtedy, ak ho niekto 
získa na základe dlhodobého pobytu v krajine, ktorá mu ďalšie občianstvo dáva. A už 
vôbec nezodpovedá medzinárodným zvyklostiam a pravidlám politickej slušnosti masovo 
udeľovať občianstvo občanom susedných krajín, žijúcim v týchto krajinách a zároveň 
tvrdiť, že do toho týmto susedným krajinám nič nie je. Najnutnejšie minimum, čo sa v 
takomto prípade dá očakávať, je na túto tému s druhou krajinou rokovať a 
uzavrieť s ňou medzištátnu zmluvu riešiacu dvojaké občianstvo. To napríklad 
vyplýva aj zo stanoviska Benátskej komisie, právneho poradného orgánu Rady 
Európy, na ktorú sa inak Budapešť rada odvoláva. Teda, keď sa jej to práve hodí. 
Chýbajúce normy Problémom však je, že rozdávanie občianstva tak, ako to dnes robí 
Budapešť, síce je politické zverstvo a ide proti slušným susedským vzťahom, nie je to 
však nič, čo by porušovalo jasné ustanovenia medzinárodného práva či nejaké záväzné 
európske normy. Jednoducho preto, lebo takéto jasné ustanovenia a záväzné normy 
neexistujú. Rovnako ako neexistujú pre veľa ďalších vecí, napríklad pre práva menšín. 



Absenciu jasných a záväzných medzinárodných pravidiel zneužívala vláda Roberta Fica 
pri svojich protimaďarských krokoch rovnako, ako to dnes zneužíva vláda Viktora 
Orbána pri dvojakom občianstve. Dvojaké občianstvo podobne ako Maďarsko (tzv. bez 
pobytu) navyše svojim krajanom rozdávajú aj iné európske štáty vrátane aspoň dvoch 
členských krajín Európskej únie, Nemecka a Rumunska. To, že niečo robia aj iní, ešte nie 
je dôkazom toho, že je to v poriadku. A to, že nikoho v únii nemecké dvojaké 
občianstvo neznepokojuje, súvisí aj s tým, že nemeckí politici neustále netrepú o 
znovuzjednotení nemeckého národa.          V každom prípade to však znamená, že 
Maďarsko z právneho hľadiska nie je ojedinelým prípadom a precedensom. Presvedčiť 
Brusel Keďže dvojaké občianstvo ani na maďarský spôsob nie je porušením existujúcich 
právnych noriem, nie je to právny, ale politický problém, nedá sa jeho prijatie právne ani 
dosť dobre postihovať. Aspoň nie v rámci európskych právnych noriem a bez toho, aby 
sa narobilo viac škody než úžitku. A už vôbec nie takým zásahom do ľudských práv, 
akým by bolo odobratie slovenského občianstva. O to predsa nepríde ani vrah, čo naraz 
zavraždil päť babičiek. Politický problém sa dá riešiť len politicky, prinútením Orbánovej 
vlády aby sa  (nielen v otázke občianstva), správala ako vláda slušného európskeho štátu, 
a oslabením hrozieb, ktoré dvojaké občianstvo politicky pre Slovensko znamená. 
Napríklad prinútením Budapešti, aby sporné body s Bratislavou riešila bilaterálnou 
zmluvou. Alebo vytvorením jasných a záväzných európskych pravidiel pre viacnásobné 
občianstvo. Na oboje však Slovensko samo nestačí a musí presvedčiť Brusel, že ide o 
zásadnú otázku európskeho významu. Bude to však fuška, nielen pre také Nemecko, 
ktoré môže mať iné záujmy. Ale aj preto, že si ešte všetci dobre pamätajú politiku Fica, 
ktorá k týmto veciam pristupovala rovnako ako dnes Orbán.            10. 2. 2011  Peter 
Morvay 

+++++++++++++++++++++++++++ 

Zmluva s Budapešťou uviazla 

Maďarsko tvrdí, že slovenský návrh nezodpovedal dohode premiérov. Zmluvu o 
dvojakom občianstve nemieni riešiť, kým k nemu neprijmeme miernejší protizákon. 

BRATISLAVA. Riešenie slovensko-maďarského sporu o dvojaké občianstvo 
medzištátnou zmluvou sa odkladá. 

„Nová politická situácia“  nastala podľa štátneho tajomníka maďarského ministerstva 
zahraničia Zsolta Németha tým, že Slovensko neprijalo novelu protizákona o občianstve. 

Maďarsko sa podľa neho bude zaoberať slovenským návrhom zmluvy až potom, keď 
Slovensko splní svoj sľub a zákon zmierni, ako „sa o tom dohodli premiéri oboch krajín“. 

Pre maďarskú vládu je podľa diplomata principiálnou otázkou to, že Slovensku nevydá 
zoznam dvojakých občanov. Návrh zmluvy hovorí opak, čo podľa Németha odporuje 
dohode premiérky Ivety Radičovej s Viktorom Orbánom. 



Németh to povedal po štvrtkovom stretnutí so slovenským štátnym tajomníkom Milanom 
Ježovicom z SDKÚ. 

Na rozriešenie sporu s Maďarskom sa ešte načakáme, myslí si Peter Morvay 

Premiérka mlčí 

Radičová na Némethove obvinenia, že Slovensko nedodržalo dohodu, nereagovala. 
„Pracovný návrh nebude premiérka komentovať,“ povedal aj včera Radičovej hovorca 
Rado Baťo. 

Kedy a či zmluvu podpíšu, nie je jasné. Mala na nej pracovať zmiešaná komisia, ktorá sa 
stretla vo štvrtok. Ďalšie stretnutia si však experti naplánovali až na 11. október. 

Návrh zmluvy vypracovalo ministerstvo vnútra a zahraničia. Do Budapešti tak išiel bez 
konzultácií so stranami či poslaneckými klubmi, ktoré budú nakoniec rozhodovať, ako 
bude vyzerať protizákon. 

Predseda Mosta–Híd Béla Bugár hovorí, že možno tento rok dohodu s Maďarskom ani 
neschvália. 

„Nebudeme to komentovať, lebo pre nás je oveľa dôležitejšie, aby sme zamakali na 
vládnom návrhu zákona, aby nedošlo k potrestaniu občanov Slovenskej republiky na 
základe Ficovho zákona,“ hovoril. 

Most na minulej schôdzi odmietol hlasovať za koaličné zákony po tom, ako Igor Matovič 
z Obyčajných ľudí a Radoslav Procházka z KDH podporili návrh Smeru. 

Dnes už hlasovania neblokuje, keďže v marci by mal vzniknúť nový návrh novely 
zákona, ktorým vláda Roberta Fica  odpovedala na zákon Budapešti o dvojakom 
občianstve. 

Úroveň je vraj dostatočná 

Návrh zákona konzultujú na úrovni štátnych tajomníkov. Za Slovensko ho predložil 
štátny tajomník ministerstva vnútra Maroš Žilinka (KDH). 

Bývalý veľvyslanec v USA Rastislav Káčer považuje túto úroveň za primeranú. „Úroveň 
štátnych tajomníkov je veľmi solídna a pri takomto type rokovaní aj veľmi vysoká.“ 

Pripomenul, že na úrovni štátnych tajomníkov Slovensko vyjednávalo napríklad vstup do 
NATO či Európskej únie. 

Čítajte viac: http://www.sme.sk/c/5773325/zmluva-s-budapestou-
uviazla.html#ixzz1ERWEfQzg 
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De facto bez väčšiny                                                          Exhibujúci Matovič by svoju 
„nezávislosť“ skôr či neskôr aj tak dostal, lebo mu o ňu išlo vždy až v prvom rade, 
ale teraz ju od koalície dostal takmer do daru.                           Časy, keď sa 
predsedovia štyroch vládnych strán na koaličnej rade na niečom dohodli a mohli z nej 
odísť s pocitom, že ich dohodu poslanci v parlamente zrealizujú, sa včera definitívne 
skončili. Hoci z parlamentného klubu SaS bol vylúčený iba Igor Matovič, nikto nemôže 
pochybovať o tom, že zvyšní „obyčajní ľudia“ budú hlasovať podľa neho, a nie podľa 
toho, čo im povie Sulík po rokovaní koaličnej rady. Ak do včera bol Matovič problémom 
SaS, dnes už je problémom celej koalície. So všetkým, čo budú chcieť v parlamente 
presadiť, musia zájsť za ním, inak budú riskovať neúspech. Oznam Bélu Bugára, že 
Most-Híd bude v parlamente blokovať vládne návrhy dovtedy, kým sa na koaličnej rade 
„veci nevyjasnia“, nedocenil zásadnú vec. Na koaličnej rade – medzi predsedami 
vládnych strán – boli už aj predtým veci jasné, takže žiadne ďalšie „vyjasňovanie“ na 
realite nič nezmení. Tou realitou je, že vládna koalícia de facto stratila svoju väčšinu – 
tak ako vznikla po parlamentných voľbách. Môže ju ešte obnovovať, ale iba z prípadu na 
prípad a nemá ju už garantovanú. Aj keď je strata väčšiny niekedy nevyhnutná, spôsob, 
akým vládna koalícia urobila z Matoviča a jeho ľudí jazýček na politických váhach, opäť 
poukázal na slabú stránku dnešnej vládnej zostavy. Je ňou chabý až neexistujúci politický 
manažment. Činitelia vládnej koalície mali niekoľko týždňov na to, aby odvrátili vývoj, 
aký sa včera zavŕšil. Ani jeden z nich – teda ani premiérka – neurobil nič, čo by zabrzdilo 
alebo odvrátilo koaličný samospád. Pri spätnom pohľade je zrejmé, akou chybou bolo, že 
sa Ficov zákon o dvojakom občianstve odstraňoval poslaneckým, a nie vládnym 
návrhom. Matovičovi a Procházkovi sa dá politicky vytknúť mnohé, ale 
skutočnosťou zostáva, že koalično-poslanecká likvidácia Ficovho zákona bola 
legislatívne mizerná. Novela, ktorú pretláčal Most-Híd a novela o štátnej službe, s 
ktorou prišlo KDH, si navzájom odporovali, čím vnášali schizofréniu do právneho 
poriadku.  Ak už nič iné, tak vládou pripravovaná novela mohla prinajmenšom 
oddialiť, keď už nie priamo odstrániť parlamentný avanturizmus. Pokus vládnej 
koalície prejsť cez Ficov zákon takpovediac z chodu, bez prípravy a zabezpečenia sa 
obrátil proti koalícii. Hoci je pravda, že exhibujúci Matovič by svoju „nezávislosť“ skôr 
či neskôr aj tak nadobudol, lebo mu o ňu išlo vždy až v prvom rade, teraz ju od koalície 
dostal takmer do daru. Druhá Dzurindova vláda odchody svojich poslancov zvládla, lebo 
sa rozpadol poslanecký klub HZDS. Radičovej kabinet sa na rozpad iných spoliehať 
nemôže. Koalícia môže prežiť aj bez toho, aby k nej Matovič formálne patril, ale koaliční 
predsedovia už musia žiť s vedomím, že len dohody ich štyroch  nestačia na to, aby v 
parlamente mohli považovať veci za vybavené.                  10. 2. 2011  Marián Leško 

+++++++++++++++++++++++++++ 

Účastníci vzbury                                                                           Nové správy z Česka 
spochybňujú varovania, že tamojších lekárov budú húfne nahrádzať odborníci zo 
Slovenska. Štrajk českých lekárov je vydieraním, ktoré sa jeho autorom nemusí vyplatiť. 
Sociálne povstanie českých doktorov „Děkujeme, odcházíme“ nemá síce na Slovensku 
nasledovníkov, jednu podobnosť však áno. S diskriminačnými žalobami sudcov spája 
túto akciu tak masovosť podujatia, ako najmä to, že vidina materiálneho zisku búra 
prirodzené zábrany, akými sú spoločenská nebezpečnosť konania či stigma egoistu-



vydierača, ktorú budem nosiť pred verejnosťou i pacientom (stránkou sporu) v 
ambulancii (súdnej sieni). Lekár, ktorý bojuje za svoju lepšiu životnú úroveň aj pod 
heslom „Náš exodus, váš exitus“, totiž inak vnímaný byť nemôže. Vedno s PR 
agentúrou, ktorá tvorí a riadi celú mediálnu komunikáciu a vystupovanie lídrov vzbury, 
síce môže zľahčovať, že šlo o „nadsádzku“, z Česka sa však dnes šíri obraz takmer 
štatariálneho stavu. Minister obrany sa objavuje v televízii, aby oznámil, že po 1. marci, 
keď vstupuje do platnosti 3800 výpovedí, budú chirurgovia a anestéziológovia z 
vojenských nemocníc pripravení na záskoky. Na to civilní lekári z armádneho zariadenia 
kontrujú, že nahradzovať nikoho nebudú, lebo „nechcú riskovať chyby prameniace z 
nezvládnutého množstva práce“. Situácia vyzerá byť zrelá na to, aby o emigrácii začal 
uvažovať aj pacient. Presne podľa návodu komentátora MfD. „Emigrujme všetci, tak nám 
bude najlepšie.“ Menej morbídna pointa „Nadsádzka“ skrýva aj inú, menej morbídnu 
pointu. Minister zdravotníctva Heger totiž už raz ustúpil a doktorom sľúbil slabú 
polovicu toho, čo pýtajú. Dohoda bola uzavretá, spievali sa ódy o „win-win“ transakcii. 
Ale iba 24 hodín, teda kým lekárske odbory a komora neprišli s novými požiadavkami, 
medzi ktorými stálo na prvom mieste ultimátum prijať späť všetkých, čo sa už raz 
„poďakovali“. To však narazilo na problém. Popri nespornom fakte, že ozaj sú 
nemocnice, ktoré budú čeliť kríze, sa totiž na viacerých miestach ukázalo, že výpovede 
sú vítané a riaditelia od ich prijatia ustúpiť nechcú. Skutočnosť, že v Česku je lekárov 
dosť a krízovú hrozbu vytvárajú skôr regionálne „disparity“, je vážnou indíciou, že 
„nadsadená“ bola stávka v tom zmysle, že nie všetci účastníci vzbury sú pre 
zamestnávateľov natoľko potrební, aby sa vôbec udržali s terajším platom. Z tohto 
hľadiska vyzerajú zvesti, ako si slovenskí lekári už balia fonendoskopy, aby za 
dvojnásobnú plácu vymenili kolegov, čo „odcházejí“ na nemecké kliniky, na celkom 
profesionálnu prácu spomínanej PR agentúry. Serióznu debatu na motívy, či sú v Česku, 
na Slovensku či kdekoľvek inde doktori dostatočne, alebo nedostatočne zaplatení, je 
možné viesť len v relácii k priemernej mzde v tej-ktorej krajine, a následne porovnaní 
tejto relácie k cudzine. Všetko ostatné, akože v Nemecku je nástupný plat lekára rovný 
prednostovi kliniky v Česku, je demagógia.                                                                      
Zavrhnutiahodná forma mzdového boja Na takpovediac zásadný argument v tejto 
diskusii, že akýsi priemer 40- až 50-tisíc českých korún hrubého je daný veľkým počtom 
nadčasových hodín, treba pripomenúť, že už za možnosť vyšplhať sa nadčasmi na túto 
úroveň, by sa úprimne poďakovali mnohé iné profesie a tie tiež vyžadujú vysokoškolské 
vzdelanie. Ale nemôžu – osem hodín a padla. Všeobecne platí, že na pozíciách 
oceňovaných 50tisíc a vyššie sa pracuje od nevidím do nevidím a nikto nepočíta, kto 
koľko v kancelárii prespáva. To nie je žiadne podceňovanie povolania, ktoré je nesmierne 
náročné a dôležité. Každý má právo na hľadanie si vlastného šťastia i materiálneho 
dostatku, trebárs na nemeckej klinike. Avšak vytvorenie nátlakovej skupiny, ktorá „má z 
povahy svojej profesie značnú moc brať si za rukojemníkov vlastných spoluobčanov, čím 
vydiera celú spoločnosť“ (Bohumil Doležal, Pavel Šafr a ďalší signatári „protipetície“), 
je neprípustná a zavrhnutiahodná forma mzdového boja. Zvlášť, keď všetky ostatné 
povolania a stavy – i tie závislé od verejných financií – nemôžu dnes ani snívať o 
podobnom zvyšovaní. Ak nechce česká vláda precedens nemala by s vydieračmi 
vyjednávať, ale na „nadsádzku“ lekárov reagovať vlastnou:                       „Ať si 
jdou.“                                                                                   10. 2. 2011  Peter Schutz 
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.Môže byť Fico náš partner?     .číslo 05/2011  

Peter Zajac kritizuje môj návrh na vyskúšanie veľkej koalície. Odpoviem trochu zoširoka, 
ale musím pripomenúť, že s veľkou a historickou koalíciou začal niekto iný.  

.ján Čarnogurský  

30. január 2011 | prečítané 391x | reagovali 2 ľudia 

Peter Zajac písal ešte v Domine, ako VPN zobralo v roku 1990 na kandidátku nedávnych 
komunistov, aby porazilo vo voľbách KDH. Minulý rok napísal Zajac v .týždni, ako 
nebohý Milan Šimečka už krátko po Novembri nadväzoval za VPN kontakty „s 
obrodármi na čele s Dubčekom aj s neobrodármi na čele s Čičom“.  Fedor Gál v knihe 
Z prvej ruky, venovanej Novembru a prvým mesiacom po Novembri na Slovensku, 
potrebuje viac strán na kritiku KDH než na kritiku KSS. Žiadna pravicová vláda nebola 
veľkorysá ku KDH pri delení rezortov. Nezabúdajme, že druhá Dzurindova vláda padla, 
pretože Dzurinda hrubým spôsobom podviedol KDH pri zmluve o výhrade svedomia, 
druhu ľudských práv.  Pritom  Mikuláš Dzurinda už patrí k Zajacovej pravici. Tým 
chcem povedať, že kresťanskodemokratické prostredie nemá dôvod považovať takzvanú 
pravicu za svojho privilegovaného partnera, ale len za svojho pragmatického partnera. 
 
.nesprávny fundamentalizmus 
V Zajacovom poslednom texte je dokonca takáto veta: „Polovičatosť prvých 
ponovembrových vlád spočívala v nevydarenom pokuse o historický kompromis 
revolučného prechodu z totalitného systému na demokratický bez revolučného násilia“. 
Peter, azda to nemyslíš vážne!? Mali sme vymeniť Nežnú revolúciu za násilnú? Kto to 
mal urobiť? Ešte dlho po Novembri mali v parlamente aj vo všetkých vládach väčšinu 
bývalí komunisti.  
Kúzlom nechceného je v tom istom čísle .týždňa bilancia 18-ročnej Slovenskej republiky 
a autor konštatuje, že za posledných 10 rokov je Slovensko najúspešnejším štátom 
Európskej únie. Posledných 10 rokov, to je Ficova aj Dzurindova vláda. Fico nezrušil 
rovnú daň ani druhý pilier sociálneho zabezpečenia. O to druhé sa pokúšal, ale nie tak 
rozhodne ako Viktor Orbán v Maďarsku. Hospodársky vzostup Slovenska pokračoval za 
všetkých vlád. Jednoducho je v nás väčšia skromnosť než u mnohých iných národov. Tá 
nám pomáha. 
Príklady zlých rozhodnutí Ficovej vlády majú niečo do seba, ale nie sú dejinotvorné. 
Mohol  k nim zaradiť aj takticky zlý krok premiestnenia súsošia sv. Cyrila a Metoda 
v Komárne. Socha Svätopluka na Bratislavskom hrade asi umelecky nezodpovedá 
svojmu umiestneniu. Nepochybne je umelecky slabšia než Donnerova socha svätého 
Martina v Dóme alebo Medený  jazdec  v Petrohrade. O ďalších príkladoch radšej 
pomlčím. 
Problém Petrovho textu vidím v tom, že absolutizuje intelektuálsky fundamentalizmus 
zoskupenia, ku ktorému patrí. Často absolutizuje zlým smerom. Pripomeniem kedysi 
odpor proti deblokácii sovietskeho dlhu. Pomýlené politické spojenectvo v závere Česko-



Slovenska. Neschopnosť  vytvoriť účinný front odporu proti Mečiarovým vládam. 
Koniec koncov, pravo-ľavá veľká koalícia je úplne bežná v západných krajinách. Rešpekt 
si však zaslúži za pomoc pri vytváraní úspechu Mostu-Híd. Úlohou intelektuálov je 
upozorňovať na slepé uličky číhajúce na spoločnosť, ak by nepremyslene uskutočňovala 
väčšinové ľudové rozhodnutia. Ale intelektuáli musia zároveň tvorivo analyzovať 
väčšinové ľudové rozhodnutia a snažiť sa viesť ich mimo slepých uličiek. Inak by im 
zostala len rada Bertolda Brechta, že treba vymeniť ľud. Úmyselne nespomínam 
zahraničnú politiku, aby ma nemohli obviniť, že za všetkým je moje rusofilstvo. Nemám 
v úmysle ani v záujme chváliť Fica a už vôbec nie Smer. Potrebujeme len intelektuálnu 
poctivosť spočívajúcu v reálnom videní vecí. Práve reálne videnie vecí nám dodá 
pevnosť voči ľavici, ak by sme vstúpili do koalície. 
Musím konštantovať, že môj hlavný argument pre veľkú koalíciu a tým je potreba 
stabilnejšej vlády a zmiernenia rozporov medzi politickými tábormi, kritizovaný nie je. 
Stabilnejšia vláda prostredníctvom jednotnejšieho politického spektra je užitočná vždy. 
Teraz bude potrebná ešte viac. Vláda Viktora Orbána si vybrala Slovensko ako svoj 
prvoradý cieľ. Na nás chce dosiahnuť zahraničnopolitický úspech na zakrytie 
ekonomických problémov a zúženia informačnej otvorenosti. Tlaku Maďarska musíme 
odolať. Ustúpiť nie je kam, za nami je Dunaj. Spolu mu odoláme. 
 
Autor je advokát, bývalý disident a slovenský premiér. 

+++++++++++++++++++++++++++ 

Priatelia, 
ani sme netusili ako blizko je likvidacii Budmeric. Kym pani Ignor H. za AOSS a 
jeho verna napodobenina zo Spolku, ako nasi plateni zastupci nepohnu ani prstom, 
Budmerice sa uz privatizerom PONUKAJU tak, ze ministerski uradnici chodia fotit 
na miesta, kam sa minulorocna privatizacna uderka nedostala! Citajte svedectvo 
nasho kolegu Petra Holku z dnesneho dna! 
 Prosim a vyzyvam vas - uz necakajme, ze sa funckionarski papalasi nasich 
stresnych organizacii prebudia. Konajme! Rozoslite spravu o tom, co sa deje 
vsetkym, najma spriatelenym novinarom, volajte o pomoc! UZ je skoro neskoro. 
Vyuzite vsetky cesty a paky, aby ste prebudili aj pripadnych veducich inych 
spisovatelskych a umeleckych orgazinacii k cinu. Ked padnu Budmerice, uz sa ten 
privatizacny darmozracky valec nezastavi! 
 Spojme sa, kym je cas! 
 Gustav Murin, predseda SC PEN 
––––––––––––––––––––––––––––––––––- 
Peter Holka Že  je to naozaj horúce, vypovedá moja dnešná skúsenosť. Okolo 
poludnia ma  poslali z apartmánového domčeka (nachádza sa pod kaštieľom) na 
prechádzku do parku, lebo páni z ministerstva si potrebujú spolu s  odhadcom 
pofotiť všetky priestory...... 
No fuj! Zbohatlícke prasce sú znova v akcii a to, čo prežilo všetky 
predchádzajúce režimy, je v doslova smrteľnom ohrození. 
 
Fuj takému úbohému ministrovi kultúry, čo dovolí svoj rezort rozpredať ako 



kaleráby na Miletičke. 
 
Fuj takej vláde na čele s pani predsedníčkou, čo si nedokáže poradičovať so 
svojimi miništrantmi. 
 
Fuj poslancom parlamentu. 
Fuj takej povrchnej spoločnosti! 
Znova mám nutkanie a  chuť  emigrovať z tejto odpornej džamahírie. 

–––––––––––––––––- 

Porovnajte dve správy. Jedna je oficiálna z MK SR z decembra minulého roku, tá druha 
je dnešná! 
 
„Šírenie nepravdivej informácie o kaštieli v Budmericiach Dnes sa začala šíriť 
nepravdivá informácia o tom, že ministerstvo kultúry predalo kaštieľ v Budmericiach 
súkromnému vlastníkovi. Ministerstvo upozorňuje, že je to nepravdivé skutkové tvrdenie 
a považuje to za šírenie poplašnej správy. Ministerstvo kultúry za takýmto činom vidí 
zámer poškodiť jeho dobré meno aj vzhľadom na postup ministerstva, ktoré je odhodlané 
aj naďalej trvať na tom, že verejné finančné zdroje musia byť využívané efektívne a 
transparentne. 17.12.2010 PhDr. Eva Chudinová, hovorkyňa MK SR a vedúca referátu 
MK SR nám. SNP 33 Bratislava 813 31 telefón: 421- 2-204 82 110, mobil: 421-905 495 
231“ 
 
Peter Holka 
Že je to naozaj horúce, vypovedá moja dnešná skúsenosť. Okolo poludnia ma poslali z 
apartmánového domčeka (nachádza sa pod kaštieľom) na prechádzku do parku, lebo páni 
z ministerstva si potrebujú spolu s odhadcom pofotiť všetky priestory.... 
 
Viac na: http://gumurin.blog.pravda.sk/2011/02/14/posledne-privatizacne-kosti-
%E2%80%93-hyeny-na-love/ 
 
Oficiálna výzva spisovateľov a prekladateľov: http://www.scpen.sk/ 

+++++++++++++++++++++++++++ 
Posledné privatizačné kosti – hyeny na love 

  V lete minulého roku, krátko po nástupe novej vlády, pristála v blízkosti istého kaštieľa, 

ktorý je národnou kultúrnou pamiatkou, súkromná helikoptéra, z ktorej vystúpila 

skupinka známych privatizérov, aby si prišla zblízka obzrieť svoju budúcu korisť. Neskôr 

poslali fotografa, aby objekt chystanej krádeže národného majetku zdokumentoval presne 



tak, ako to robia autičkári, ktorí vyhliadnuté auto najskôr nafotia a potom ponúknu 

potenciálnemu záujemcovi, ktorému kradnuté nesmrdí. 

  Od roku 1989 je kultúra na Slovensku v permanentnom ohrození pochybnými 

indivíduami, ktoré sa tzv. divokou privatizáciou zmocnili majetku, ktorý patril nám 

všetkým, občanom Slovenskej republiky. Nikdy však nebola kultúra ohrozená tak, ako 

dnes. Je to prosté. Privatizéri a s nimi spriahnuté politické klany sa až doteraz 

zamestnávali rozkrádaním nášho národného majetku vo veľkom – začalo to železiarňami, 

pokračovalo fabrikami všetkých veľkostí a lukratívnymi pozemkami. Dvadsať rokov sa 

drali o tieto veľké sústa a už nemajú, čo by ešte vo veľkom rozkradli. Ich hlad po majetku 

však ostáva. A tak sa rozhliadajú aj po omrvinkách, čo im z národného majetku ešte ušlo. 

Ľahko zistili, že posledné hodnotné pozemky a budovy v správe štátu sú tie, čo patria 

kultúre, teda nám všetkým, pretože kultúra je verejná služba národu. Tak sa nevyberaným 

spôsobom pokúšajú zmocniť PKO na očiach celej verejnosti. V tichosti sa však chystajú 

aj na ďalšiu kultúrnu inštitúciu – kaštieľ v Budmericiach. 

  Budmerický kaštieľ s anglickým parkom dal postaviť v pseudoromantickom slohu v 

roku 1899 gróf Ján Pálffy. Od roku 1946 slúži slovenským spisovateľom, v roku 1954 

poskytol štát tento komplex Literárnemu fondu do trvalého používania ako tvorivo-

rekreačné zariadenie s oficiálnym názvom Domov slovenských spisovateľov 

Budmerice. Pozor, nemýľte sa, nie je to luxusné sídlo pre pár vyvolených. Poskytuje 

služby tým, ktorí nemajú na to, aby sa zatvárali do svojich víl, či išli tvoriť na exotické 

miesta. Sú to ľudia, ktorí sa rozhodli venovať kultúre ako NE-lukratívnej činnosti 

a Budmerice sú ich útočiskom, doslova posledným útulkom kultúry potom, čo iné takéto 

zariadenia pre výtvarníkov a hudobníkov už podľahli privatizačným tlakom. Aj 



potomkovia Jána Pálffyho uznali túto dôležitú úlohu Budmeríc a vzdali sa reštitúcie 

v prospech umelcov. Budmerice poskytujú skromné, ale užitočné priestory pre tvorivé 

pobyty spisovateľom a básnikom, ale aj prekladateľom umeleckej a odbornej literatúry, 

novinárom, divadelným tvorcom, scenáristom, hercom, filmárom, rozhlasovým tvorcom, 

slúžia aj umeleckým fotografom a vedeckým stretnutiam. Toto „genius loci“ pomohlo 

zrodiť viaceré významné diela slovenskej i prekladovej literatúry, televízne, rozhlasové 

a filmové scenáre, aj iné diela, ktoré za tie roky ocenili státisíce čitateľov, divákov a 

poslucháčov. To, čo sa tu vytvorilo a stále tvorí nepatrí úzkej skupinke, ale nám všetkým. 

Budmerice patria nám, občanom tohto štátu. Na tvorivý pobyt sem môže prísť každý, kto 

vytvoril aspoň jedno publikované a honorované dielo, hoci aj článok. Ale krásny, 

udržiavaný park patrí naozaj každému bez obmedzenia. Toto všetko má zaniknúť, lebo 

majiteľom súkromných jácht a lietadiel chýba ešte jeden kaštieľ do privatizačnej zbierky? 

  Budmerický kaštieľ je vo vážnom ohrození, keďže jeho prenájom pre Literárny fond by 

mal byť v najbližších mesiacoch Ministerstvom kultúry SR obnovený – ale tiež nemusí. 

Rozhodovanie v tejto veci môže dopadnúť ako v prípade PKO, keď sa až dodatočne 

verejnosť dozvedá, o čo prišla. 

  Skúsme sa ozvať, dať najavo, že nám naša kultúra a jej hodnoty nie sú ľahostajné. Stačí 

tak málo – pridať sa k výzve: http://www.scpen.sk/ 

  Vopred vďaka za každý hlas na obranu zvyškov kultúry tohto národa. 

+++++++++++++++++++++++++++ 

Výzva 

Budmerický kaštieľ patrí umeniu - nie privatizérom! Budmerický kaštieľ s anglickým 
parkom je národná kultúrna pamiatka, ktorú dal postaviť v ... 
www.scpen.sk/index.php/vyzva - V pamäti 

Mile kolegyne, vazeni kolegovia, 
aj vdaka vasej podpore nabera nas protest na sile. 



Mame podporu verejnosti (vid. ohlasy na Facebook-u) aj novinarov. 
Mame prislubenu pdporu dalsich stavovskych organizacii (oslovili sme aj vsetky 

spis. org. AOSS a Spolok – zatial bez odozvy). 
 Dnes na poludnie a opat vecer odznela reportaz o Budmericiach v Žurnali SRo, 

kde bola nasa Vyzva citovana. 
 Chysta sa clanok v Plus 1, mal by vyjst vo stvrtok. 

 Ziskali sme aj vdaka nasim prekladatelskym kolegom jedinecny priestor 
v denniku Pravda. 

 Prosim vas preto, napiste urychlene niekolkymi vetami odpovede na nasledovne 
otazky: 

 
1.      aky vyznam maju Budmerice pre slovenske umenie, zurnalistiku a vedu 

2.      aky vyznam ma zvlast pre Vas (osobne skusenosti) 
3.      preco by mali ostat zachovane pre umenie a nie padnut do ruk 

privatizerom 
 

 Pokial ste uz taketo svoje vyjadrenie poslali cez formular nasej Vyzvy, len mi 
ho preposlite, ak ho mate vo Worde. Ak nie, nas administrator ich zabezpeci. 

 Sumar tychto vasich podpornych vypovedi by sme radi uverejnili na uvod serie 
takychto vyznani tak, ako sme o tom hovorili uz na Valnom zhromazdeni. 

 Prosime vas naliehavo, napiste cim skor! 
 Vopred velka vdaka, spolu to zvladneme. 

 Gustav Murin, predseda 
 

P.S. Tuto vyzvu preposielajte dalej vam znamym osobnostiam literatury, ale aj 
inych umeni. Cim viac ich bude, tym lepsie. 

+++++++++++++++++++++++++++ 

Výzva  

Nedeľa, 13 Február 2011 20:19  

Budmerický kaštieľ patrí umeniu – nie privatizérom! 

Budmerický kaštieľ s anglickým parkom je národná kultúrna pamiatka, ktorú dal postaviť 
v pseudoromantickom slohu v roku 1899 gróf Ján Pálffy. Od roku 1946 slúži slovenským 
spisovateľom, v roku 1954 poskytol štát tento komplex Literárnemu fondu do trvalého 
používania ako tvorivo-rekreačné zariadenie s oficiálnym názvom Domov slovenských 
spisovateľov Budmerice. Poskytuje vhodné podmienky na tvorivé pobyty spisovateľom 
a básnikom, ale aj prekladateľom umeleckej a odbornej literatúry, novinárom, 
divadelným tvorcom, scenáristom, hercom, filmárom, rozhlasovým tvorcom, slúži však aj 
umeleckým fotografom a na vedecké konferencie a semináre. Toto „genius loci“ 
pomohlo zrodu viacerých významných diel pôvodnej slovenskej aj prekladovej literatúry, 
televíznych, rozhlasových a filmových scenárov, aj iných diel, ktoré za tie roky ocenili 
státisíce čitateľov, divákov a poslucháčov. Tvorí tu už niekoľko generácií umelcov, radi 
sem prichádzajú zahraniční prekladatelia slovenskej tvorby, slovakisti, je to miesto, kde 



vďaka medzinárodným konferenciám a sympóziám so zahraničnou účasťou stúpa prestíž 
našej kultúry i krajiny. Dôležité je, že nad prevádzkou tohto zariadenia bdejú samotní 
tvorcovia vo svojich komisiách a štát ju nemusí priamo financovať. 

Budmerice sa svojou úrovňou zaraďujú medzi podobné zariadenia v takých krajinách ako 
Fínsko, Dánsko, Francúzsko, Taliansko, Španielsko, Grécko, Nemecko a mnohé ďalšie, 
kde považujú za samozrejmé, že ak inžinier potrebuje na svoju prácu dielňu, maliar 
ateliér a vedec laboratórium, aj umelci musia mať priestor, kde by v tvorivej samote 
vytvorili svoje diela. To sú Budmerice. 

V lete minulého roku, krátko po nástupe novej vlády, pristála v blízkosti kaštieľa 
súkromná helikoptéra, z ktorej vystúpila skupinka známych privatizérov, aby si prišla z 
blízka obzrieť svoju budúcu korisť. Neskôr poslali fotografa, aby objekt zdokumentoval, 
zrejme pre potenciálnych záujemcov z podnikateľského prostredia. 

Budmerice sú vo vážnom ohrození, keďže ich prenájom Literárnemu fondu by mal 
byť v najbližších mesiacoch obnovený – ale tiež nemusí. Rozhodovanie v tejto veci je 
pre nás netransparentné a môže dopadnúť ako v prípade PKO, keď sa až dodatočne 
verejnosť dozvedá, o čo prišla. 

Pri vedomí naliehavosti celej veci sa Slovenské centrum PEN v súčinnosti so Slovenskou 
spoločnosťou prekladateľov umeleckej literatúry a Slovenskou spoločnosťou 
prekladateľov odbornej literatúry rozhodlo vyzvať svojich členov, kolegiálne umelecké, 
novinárske a vedecké organizácie i inštitúcie, ako aj širokú umeniu a vede naklonenú 
verejnosť, aby sa pridala k našej výzve na zachovanie Domova slovenských spisovateľov 
v Budmericiach a definitívne vyriešenie jeho budúcnosti tak, aby sa už nikdy nemohol 
stať objektom privatizačných špekulácií! Kultúra je verejná služba národu. Budmerický 
kaštieľ patrí umeniu – nie privatizérom! 

 Gustáv Murín, predseda SC PEN 

Oľga Rupeldtová, predsedníčka SSPUL 

Jaroslav Šoltys, predseda SSPOL 

+++++++++++++++++++++++++++ 
Budmerice // objasnenie od zakladajuceho clena SC PEN - Andreja Ferka 

Dobry den,  
 
pytate sa, ci podpisat peticiu, preto par riadkov na vysvetlenie:  
 
Slovensko nema svoju mocensku elitu, likvidacia vedy a kultury vsetkymi 
vrchnostami bez rozdielu stran 
je preto systematicky proces, najma v prospech dlhodobych zaujmov 
Budapesti a Prahy,  
nejde o konspiracnu teoriu, ale o masove sirenie negativnej filozofie 
dejin  



cez media i tzv. mentalny Kuvajt (Csemadok a pod.) a potlacanie 
pozitivnej. Namiesto tankov nas okupuju media.  
Ked napr. meciarovci schlamstli Kolibu, znamenalo to presun vyroby do 
Ciech, teraz to iste chcu radicovci dosiahut pre dabingovu oblast, 
medzitym ficovci 
nainstalovali za sefa STV predavaca saponatov... lebo za nim pricupene 
ceske firmy chceli digitalizovat...  
cim horsie pre slovensku kulturu a vedu, tym lepsie inde.  
 
Mozno to dokumentovat stovkami faktov, 
maximum skody minulej predstavuje 400 miliardovy Dzurindov "dar" Prahe 
(kniha J. Valach: Okradli nas) 
maximum nebezpecia do buducnosti pasivna podpora nasich tupcov 
politikov 
revizionistickej propagandy  
s cielom obnovy Hitlerovej hranice na juznom Slovensku - ponad Nitru a 
Kosice,  
inymi slovami - treti nastup fasizmu v Budapesti. Pripajam Otvoreny 
list 
B. Obamovi, 
napisany v den Orbanovho nastupu. 
 
Vo vladnom programe planovana likvidacia fondov a privatizacia kastiela 
su 
dva suvisiace procesy, 
o jednom som pisal, opakuju scenar spred 9 rokov, ide o siesty utok v 
poradi, 
http://www.humanisti.sk/view.php?nazevclanku=situacia-je-beznadejna-
nie-vsak-vazna&cisloclanku=2010120013 
http://www.noveslovo.sk/c/26403/Treti_utok_na_umelecke_fondy 
 
lepsie to mozno podavaju aj ini autori 
http://www.noveslovo.sk/c/26404/Likvidacia_umeleckych_fondov_na_program
e_ 
http://nazory.pravda.sk/hrozi-privatizacia-litfondu-dif-/sk-
nana.asp?c=A110110_111425_sk-nana_p29 
 
prof. Hovorka tymto textom otvoril diskusiu v Pravde, myslim, ze pre 
SME 
je tato tema takisto ako trezorove filmy ci chudoba zakazana. 
 
O druhom procese - kradezi kastiela - este len napisem,  
ak neratam tento text a svoju trojslovnu poznamku pri podpise peticie 
SC 
PEN 
 
Presne ako PKO 
 
tieto poznamky vraj vyjdu v denniku Pravda, tak si ich dobre 
rozmyslite, 
 
okrem toho prezident SC PEN Gustav Murin rozbehol aj medzinarodnu 
peticiu  
(o tej sme debatovali na Valnom zhromazdeni PEN v decembri, aj o tom,  
ako propaganda z Budapesti zneuziva medzinarodnu siet PEN  
- pod zamienkou csakyovsky lzivej kritiky zakona o jazyku) 
 



Suma sumarum, plati teda vedecka synteza  
 
Meciar Fico Dzurinda  
traja slepi hrobari 
nasej vedy kultury 
 
Rozdiel kastiel/PKO je v tom, ze privatizacnu zmluvu zrejme podpisali 
pred 
Vianocami s platnostou od 1. maja, vtedy sa tym niektory privatizer 
pochvalil - a presiaklo to do medii, co vzapeti web MK SR dementoval. 
Teraz uz ale MK SR samo od seba fotografuje vsetky priestory 
kastiela... 
svedok Peter Holka, asi aj dalsi, ktori tam teraz pisu svoje diela. 
 
Posledna fabrika v slovenskych rukach bolo Duslo Sala. Posledny repre 
priestor pre slovensku vedu a kulturu teraz predaju za facku. Napisal 
som 
este predchadzajucemu ministrovi kultury, aby nam darovali strechy, kym 
su 
pri moci. Smer vsak pripravoval tiez privatizaciu Budmeric, inou 
oklukou - 
rusili SKZ... cize formalneho majitela kastiela. Prichadzame teraz o 
poslednu strechu, vedci este par sezon udrzia Smolenice.  
 
Budeme bezdomovci. 
 
Meciar Fico Dzurinda  
traja slepi hrobari 
nasej vedy kultury 
 
Tolko trochu kontextu, no pre istotu vsetko horeuvedene teraz 
dementujem, 
rad by som sa mylil a este radsej uvitam ine koherentne vysvetlenie. 
 
Viac o tom, ako vidno nasu realitu, najdete v satirickom romane 
http://www.perfekt.sk/knihy-janosikova-banka-novinka 
 
Andrej Ferko 
obcan druhej kategorie 
autor trezorovych filmov 
 
BCC vedenie LF, prezident G. Murin, tajomnik V. Jablonicky, nestor SC 
PEN 
Anton Hykisch, medialna expertka G. Rothmayerova, CC SITA, TASR 

+++++++++++++++++++++++++++ 
AFRIKA a multikulturalna spolocnost 

http://www.youtube.com/watch?v=h5TRJqK6Oow 
 

http://www.youtube.com/watch?v=1xQ_MU0qgrA&NR=1 
+++++++++++++++++++++++++++ 

Keď prší zlato                                                                     Martin Hric 
10. februára 2011                                                                                                         Štát 



má zo zákona vedieť, aké poklady má v podzemí. Lenže na geoprieskum peňazí nemáme. 
A tak s radosťou rozdávame zahraničným firmám licencie. Nájdu urán, zlato pri 
Kremnici či pri Detve. Naivne veríme, že firmy do prieskumu investujú milióny z 
lásky k Slovensku. Veď licenciu na ťažbu vydáva iný štátny úrad a nevyplýva z 
investovaných miliónov automaticky. Pri povolení ťažby získame smiešny licenčný 
poplatok. Zisk z uránu či zlata by išiel za hranice. Náš bonus? Zníženie 
nezamestnanosti (o promile?) a spľundrovaná krajina. Aj geoprieskumy sú 
zahraničnými investíciami a my máme dohodu o ich ochrane. Až to raz praskne a budú 
od nás vymáhať milióny za prieskumy, už vidím, ako si naše vlády začnú navzájom 
účtovať milióny za spôsobenú škodu. 

+++++++++++++++++++++++++++ 

 Modrí pacienti                                                     Dag Daniš                             Koaličný 
spor o dvojaké občianstvo dopadol úboho. Bugárov impotentný zákon o občianstve 
síce neprešiel (našťastie). Ale tu sa dobré správy končia. A prichádzajú absurdity. 
Matoviča, ktorý hlasoval za správnu vec - a ochranu národných záujmov - Sulík 
vylúčil z klubu . Na pokyn Bugára. Podobný osud hrozil aj Procházkovi z KDH. 
Bugár, ktorý neoblomne trval na svojom sprostom zákone a ktorý dnes koalíciu 
vydiera neposlušnosťou, sa vyhlásil za obeť. A slovenská ,,pravica“ s liberálnymi 
médiami ho v tejto falošnej hre podporujú. Hnus... Vinníkom koaličnej krízy pritom 
nie je ani právnik Procházka, ani Matovič. Skutočným vinníkom je Bugár, ktorý 
pripravil právne aj politicky smiešny zákon o občianstve. A zúrivo odmietal 
akékoľvek kompromisy.  Ďalším vinníkom je premiérka Radičová. Keď jej Bugár 
namiesto zákona priniesol "maškarádu“ (ako to výstižne pomenoval Procházka), 
premiérka ho mala zvýšeným hlasom napomenúť. A vysvetliť mu, že náš zákon o 
občianstve by mal uspokojovať záujmy slovenskej vlády. Nie Orbánovej. Bugár sa 
už dávno rozhodol, že v boji o dvojaké občianstvo neustúpi. A že to vyhrotí. Najskôr 
ho do kompromisov tlačili ministri Lipšic a Dzurinda. Chceli, aby zákon aspoň 
formálne odmietal dvojaké občianstvo. Bugár ich odbil. A vyhral, keďže premiérka 
celý čas mlčala. Potom Bugárovi navrhoval kompromis Matovič. Bugár mu chladne 
odkázal, že sa s ním nemá o čom baviť. Potom prišlo hlasovanie. Zákon neprešiel. 
Na čo Bugár vydal pokyn, aby boli Matovič a Procházka vyrazení z koalície. Naozaj 
neuveriteľná drzosť. A všetko to korunovala slovenská "pravica“, keď sa verejne 
nezastala ani Matoviča, ani Procházku, ani slovenských záujmov, ale Bugára. A v 
konečnom dôsledku aj Orbána a jeho arogantnej veľkomaďarskej politiky. 
Slovenská "pravica“ by sa po záhadných udalostiach z 10. februára mala nechať 
vyšetriť. Pretože jej politika začína mať zvláštne klinické príznaky. A to sa ešte 
Radičová nebola ospravedlniť Orbánovi...  

+++++++++++++++++++++++++++ 

Ficovi milionári zmiznú                                                        Pred pár rokmi začala na 
Slovensku platiť takzvaná milionárska daň. Presnejšie, keď začala platiť, začali ju platiť 
údajní milionári. Ficova vláda totiž zaviedla klesajúce nezdaniteľné minimum a 
vymedzila tak ľudí s ročným príjmom nad zhruba 500-tisíc korún do kategórie tých, čo 



treba trestať. Trestať v tom lepšom prípade za úspech, za vzdelanie, šikovnosť, dravosť. 
V horších za bezohľadnosť, známosti a protekciu, ktoré človeka k peknému balíku peňazí 
priviedli. Podľa niektorých názorov toto opatrenie znižovalo motiváciu pracovať. Vyššie 
zdaňovanie ľudí, ktorí zarábajú viac, totiž môže viesť k zlému využívaniu pracovného 
času a úsilia. Na druhej strane, niektorí mohli pridať v tempe, aby v čistom dosiahli 
rovnako alebo viac. K týmto úvahám však treba dodať, že dotknutých bolo 80-tisíc ľudí. 
Teda relatívne malá skupinka medzi voličmi. Sociálna vláda obhajovala toto vyčlenenie 
dobre zarábajúcich ich solidaritou voči tým ostatným. Vynútená solidarita je čudné 
slovné spojenie. Nakoniec príjmy z tohto opatrenia boli asi miliarda korún pre rozpočet. 
Čiže nič moc. Od budúceho roka sa milionárska daň  stane minulosťou. V tomto prípade, 
ako pri mnohých súčasných "narovnávaniach“ daní a odvodov, ide iba o psychologický 
efekt. Na výplatnej páske väčšiny zamestnancov sa nezmení absolútne nič. Zmizne iba 
pocit pranierovania človeka, ktorí zarába viac, hoci zo svojho platu "odvedie“ rovnako. 
Nikto sa však snáď nebude hnevať za to, že pri svojom mesačnom plate 1 700 eur už 
nebude nazývaný Ficovým milionárom.                                          Ivan Szabó 

+++++++++++++++++++++++++++ 

Mala by Európa padnúť? (komentár dňa)                            Vlády Európskej únie 
musia čo najskôr skončiť s rozpočtovou rozšafnosťou. Nositeľ Nobelovej ceny za 
ekonómiu Paul Krugman minulý týždeň postavil vo svojom texte pred Európu otázku jej 
budúcnosti. Nesluší sa akokoľvek polemizovať s týmto skvelým ekonómom. Napriek 
tomu stojí za to Krugmanov pohľad "cez veľkú mláku" doplniť o pár detailnejších 
postrehov zvnútra Európy. A to bez toho, aby bolo akokoľvek potrebné spochybňovať 
hlavné motto článku - teda otázku, či sa "Európa môže zachrániť". Nielen grécka tragédia 
Prvým z bodov hodných diskusie je samotné vymedzenie fiškálnej krízy, ktorá Európu 
ohrozuje, aj zhodnotenie toho, ako sa darí krízy zvládať. Stojí za to pripomenúť, že 
Grécko nebolo prvým prípadom krajiny, ktorá sa dostala na šikmú plochu (Krugmanom 
spomenutá grécka tragédia je až jedným z ďalších dejstiev drámy). Kríza verejných 
financií napríklad Maďarska a Lotyšska, ktoré za istých okolností mohli prerásť v 
"negrécku tragédiu", sú teraz už do značnej miery zabudnuté. Sú to však prípady, keď 
kombinácia radikálnych fiškálnych úspor a rozsiahlej a rýchlej finančnej pomoci prispela 
k prekvapivo rýchlej stabilizácii. To, že maďarský premiér svojou politikou s týmto 
nákladne dosiahnutým cieľom hazarduje, je určite iná otázka. Krugman ponúka ako 
inšpiráciu radikálnejšie riešenie - argentínsku cestu, ktorá viedla cez zrušenie väzby na 
dolár k následnej devalvácii pesa. Lotyšsko vyrazilo opačným smerom. Podriadilo všetko 
tomu, aby sa udržala väzba na euro , odmietlo lákavú barličku v podobe devalvácie a 
dnes je z najhoršieho vonku. Ani Maďarsko si nevybralo cestu z krízy cez devalváciu 
forintu. Výrazný prepad jeho meny by spôsobil problémy finančnému sektoru (vďaka 
veľkému objemu cudzomenových pôžičiek) a viedol by k diskutabilnému prerozdeleniu 
bohatstva v spoločnosti (zjednodušene povedané od sporivých občanov k zadlženým 
podnikom). Grécko skutočne v ťažkostiach Krugmanov akcent na Grécko je napriek 
tomu oprávnený. Táto krajina sa totiž od pelotónu kandidátov na fiškálne problémy v 
Európe oddeľuje v dvoch kľúčových znakoch, a to výškou dlhu a schopnosťou 
ekonomiky rásť. To zaťažuje rozpočet vysokými úrokovými platbami a na druhej strane 
nerastúcimi, alebo dokonca klesajúcimi príjmami. Dôsledkom sú potom aj naďalej 



vysoké úroky štátnych pôžičiek, a tým eskalácia prvého z problémov. Preto aj napriek 
veľkému pokroku v reformách to nevyzerá so schopnosťou Grékov presvedčiť veriteľov 
o schopnosti splácať príliš dobre. Nie je to nič nové rovnako tak ako nie sú nové 
možnosti, ako situáciu riešiť. Okrem postupu, ktorý dnes fakticky podporujú EÚ aj 
MMF, teda dočasnej finančnej pomoci Grécku a postupnému preneseniu plnej 
zodpovednosti za obsluhu dlhu na tamojšiu vládu, ktorá má situáciu zvládnuť reformami, 
je vďaka naozaj hrozivým číslam v hre aj reštrukturalizácia dlhu. Tá by znamenala snahu 
o odpustenie jeho časti a navyše aj predĺženie jeho splatnosti. To však nebude také 
jednoduché. Po prvé, Grécko je príliš bohatá krajina na to, aby dosiahla podstatné 
odpustenie dlhov. V podstate platí trochu zjednodušené tvrdenie nemeckých médií, že 
Gréci musia najprv rozpredať svoje krásne ostrovy a až potom žiadať o pomoc. A 
druhým problémom je očakávaný odpor určite nemalého počtu krajín únie. Tým ide 
jednak o "prestíž EÚ", ktorá by reštrukturalizáciou gréckeho dlhu zrejme utrpela, ale 
predovšetkým o riziko, že po Grécku práve ony môžu byť ďalšie na rade. Hoci finančná 
situácia väčšiny štátov EÚ je podstatne lepšia ako tá aténska, na druhej strane môže aj 
krátka nepriazeň finančných trhov do štátneho hospodárenia radikálne prehovoriť. 
Európske dilemy To, že sa v poslednej dobe situácie okolo finančnej a rozpočtovej krízy 
v Európe upokojila, neznamená ešte happy end. V prípade Grécka má EÚ iba dve 
funkčné možnosti. Buď sa za Atény ešte razantnejšie postaviť, predĺžiť existujúce 
pôžičky, znížiť ich úrok, a tak dostať grécke verejné financie do bezpečnej zóny. Alebo 
čo najskôr iniciovať už spomínanú reštrukturalizáciu gréckeho dlhu a zároveň sa razantne 
postaviť za ďalšie ohrozené krajiny. Zložitejšou otázkou je, ako rýchlo a trvalo 
zabezpečiť dôveryhodnosť verejných financií v EÚ. Krugman podsúva jediné riešenie - 
rozpočtová federalizácia - je teraz mimo ekonomickú realitu, ale stojí za zmienku, že aj 
on si uvedomuje, že druhá krajná možnosť - rozpad eurozóny alebo vystúpenie niektorej 
z krajín - nie je tiež vôbec jednoduchý proces. V praxi má Európa opäť dve základné 
možnosti, ako "second best" k týmto dvom extrémom. Prvú, a nie práve šťastnú cestu, 
predstavuje politika "pokroku v medziach zákona", kedy sa na jednej strane vytvoria 
lepšie, presnejšie a prehľadnejšie pravidlá rozpočtovej politiky členských krajín. To však 
môže čoskoro naraziť na národné vlády, pretože tie dodržiavajú pravidlá iba vtedy, keď 
ich dodržiavať chcú, ale je vecou ich suverenity, keď sa rozhodnú pravidlá "občas" 
nedodržať. Druhou možnosťou je, že sa členské krajiny, bez toho, aby vznikla fiškálna 
federácia, určitej časti suverenity vzdajú. Nebudú smieť robiť väčšie a väčšie dlhy. 
Znamená to, že štáty, rovnako tak ako zodpovední ľudia a firmy, budú míňať len toľko, 
koľko majú. Posun týmto smerom by pomohol nielen stabilizovať finančné trhy, ktoré 
teraz s pôžičkami niektorým krajinám váhajú, ale potešil by aj daňových poplatníkov, 
ktorí skôr či neskôr budú znášať náklady rozmarnej fiškálnej politiky. Ak  by bol tento 
systém dostatočne robustný, mohol by zabezpečiť fungovanie menovej únie takmer 
rovnako dobre, ako určitá forma prehĺbenia fiškálnej federalizácie. Je euro vinníkom? 
Niet pochýb o tom, že pre mnohých čitateľov aj politikov znie tento návrh skoro rovnako 
utopistický ako úvahy o fiškálnej federácii v Európe. Čo nič nemení na potrebe situáciu 
riešiť. Sústrediť pozornosť pri hľadaní riešení hlavne na menovú úniu je chybou. Aj 
napriek tomu, že dnes mnoho ekonómov tvrdí, že za problémy v EÚ môže vznik menovej 
únie, leží ich jadro v reálnej ekonomike (konkurenčnej schopnosti) a katastrofálnej 
rozpočtovej politike niektorých krajín. "Zodpovednosť" eura za dnešnú situáciu sa 
obmedzuje na to, že napríklad Grékom zrejme predĺžilo obdobie, kým v krajine vypukla 



rozpočtová kríza, a iným krajinám, napríklad Írsku, dalo príliš nízke úrokové sadzby, 
ktoré viedli k prehriatiu ekonomiky, bublinám na trhu a vysokému zadlžovaniu. Pretože 
dnešné problémy EÚ neležia v menovej oblasti, nevyriešia sa, ak nedôjde v postihnutých 
krajinách k zmene v týchto "skutočných oblastiach". Tými sú výrazné fiškálne reformy a 
produkcia lepších tovarov a kvalitnejších služieb za nižšiu cenu. Existuje iste 
ekonomicky oveľa lepší spôsob, ako k týmto zmenám dôjsť, ako je neočakávaný inflačný 
šok, pomáhajúci oddlžiť štát (aj ďalších dlžníkov na úkor majiteľov úspor), alebo 
devalvácia, ako dočasné zlepšenie konkurenčnej schopnosti tovarov a služieb. Príklady z 
minulých rokov, napríklad tie z Pobaltia, jasne ukazujú, že "konvenčné cesty" cez 
rozpočtové úspory či poklesy miezd sú nielen ekonomicky menej škodlivé, ale vedú aj k 
prekvapivo dobrým a rýchlym výsledkom. Aj preto je prinajmenšom krajne diskutabilné 
naznačovať, že Európa by dnes bez menovej únie na tom bola lepšie a lepšie by vyzerala 
aj jej budúcnosť.                                                            Luděk Niedermayer bývalý 
viceguvernér ČNB 

+++++++++++++++++++++++++++ 
Skutočné príčiny svetovej finančnej krízy 
 
Článek ve Zvědavci (http://www.zvedavec.org) 
 
URL adresa článku: 
http://www.zvedavec.org/komentare/2009/03/3041-skutocne-priciny-svetovej-financnej-
krizy.htm 
Michail Chazin (8.3.2009) 
 
Hlavnou a jedinou príčinou lavínovitej krízy svetovej ekonomiky je nadvýroba hlavnej 
svetovej valuty – dolára USA. 
 
Nastane nevyhnutné – krach dolára. To je neodvratné. Je to otázka niekoľkých mesiacov. 
Buďte si istí, že sa to udeje na 100% nečakane pre všetkých, okrem tých, čo riadia tento 
proces. Do poslednej chvíle dolár bude silný a všetko bude vyzerať celkom dobre. Potom 
sa všetko za jeden deň obráti na prach. Ako povedal jeden múdry človek: „Teraz za dolár 
dávajú 27 rubľov a čoskoro budú dávať po papuli.“ Zároveň padne aj euro, rubeľ atď. 
Hoci, na tieto valuty nebude default ako na dolár, ale kvôli obrovskej diere vo svetových 
financiách okamžite klesnú na cene 10-15 násobne. 
 
Od roku 1971, keď bolo zrušené viazanie dolára na množstvo zlata, zabezpečované 
zlatými zásobami USA, doláre sa začali tlačiť v neobmedzenom množstve. 
Kúpyschopnosť dolára bola krytá nielen HDP USA (ako sa to deje v každej normálnej 
krajine), ale aj HDP krajín celého sveta. 
 
To by ešte stále nič neznamenalo, ale tie štáty, ktoré začali zabezpečovať silu dolára, 
nikdy nemali a nemajú kontrolu nad objemom emisie dolárov. Túto kontrolu reálne nemá 
ani vláda USA. Takýmto právom disponuje iba Federálny rezervný systém USA (FED). 
 
 



Federálny rezervný systém USA (inak povedané Centrálna banka USA) je súkromná 
organizácia, patriaca dvadsiatim súkromným bankám USA. To je ich hlavný biznis – 
tlačiť svetové peniaze. Aby to dosiahli, súčastní majitelia FED investovali značné 
množstvo času – desaťročia, presnejšie storočia – aj úsilí: prispela k tomu 1. a 2. svetová 
vojna, Bretton-woodske dohody z roku 1944 atď. a, pravdaže, samotné vytvorenie FED v 
roku 1907. 
 
Takto skupina súkromných osôb definitívne získala právo púšťať do obehu doláre, 
rozhodovať o objeme, termínoch ich emisie atď. Od roku 1971 do roku 2008 objem masy 
dolárov vo svete vzrástol o niekoľko desiatok krát, prekročiac mnohonásobne reálny 
objem masy tovarov vo svete. 
 
Takýto stav vecí bol mimoriadne výhodný predovšetkým pre majiteľov FED ako 
súkromnej organizácie a na druhom mieste pre samotné USA ako štát. O výhodách 
majiteľov FED si porozprávame o niečo neskôr. Medzi výhody USA patrí možnosť od 
roku 1944, a obzvlášť od roku 1971, t.j. v priebehu posledných 37 rokov žiť nad svoje 
možnosti, teda do značnej miery na úkor ostatného sveta. 
 
HDP USA tvorí 20% svetového HDP. Pravda, táto suma nie je úplne správna, keďže do 
objemu svojho HDP Spojené štáty zahŕňajú rad ukazovateľov, napríklad hodnotu 
niektorých druhov služieb, ktoré iné krajiny do svojho HDP nezapočítavajú. Ak to 
prepočítame podľa spoločných pravidiel, z 20% sa tento ukazovateľ zníži približne na 
15%. No dobre, nech je to teda 20%. Pritom však USA konzumujú 40% produktov, ktoré 
sa každoročne vyrobia na celom svete. Otázka pre tých, čo vedia rozmýšľať, znie: ak 
niekto vyrába 20% (alebo 15%?), а konzumuje 40%, niekto za to musí predsa platiť, nie? 
 
Samozrejme, že platí, a tento niekto je celý ostatný svet, ktorý dáva Amerike svoje tovary 
výmenou za nekryté papieriky. Pritom dochádza k obrovskému prerozdeľovaniu 
svetových bohatstiev v prospech USA. 
 
Mimochodom, čím dlhšie človek pozerá na to, čo sa deje vo svete, tým viac dospieva k 
názoru, že nič nie je nové pod slnkom. Všetko buď tu už bolo v dejinách, alebo bolo 
opísané v rozprávkach. Napríklad, výmena reálnych aktív za papieriky je analogická 
tomu, ako za korálky a podobné haraburdy o celkovej hodnote 24 dolárov bol od 
Indiánov kúpený Manhattan. A schopnosť žiť na účet druhých a byť pritom najsilnejším, 
bola opísaná v rozprávke o Filipkovi, ktorý vysával šťavy z iných rastlín, ktoré boli 
slabšie ako on. 
 
Mojou úlohou nie je odsúdenie FED, Spojených štátov amerických ako štátu alebo 
kohokoľvek ešte. Netreba nikoho odsudzovať, treba len uvidieť svet práve taký, aký je v 
skutočnosti. Pravdivý obraz sveta umožní pochopiť, čo sa v skutočnosti deje, čo sa bude 
diať a čo sa dá spraviť, aby sa vás kríza buď vôbec nedotkla, alebo sa dotkla podľa 
možnosti čo najmenej. 
 
Vzniká otázka: načo FED potreboval vyrábať viac dolárov, než je potrebné pre normálne 
fungovanie svetovej ekonomiky? 



 
Naozaj, ak by všetky krajiny, ktoré dobrovoľne „začlenili“ svoje ekonomiky do 
mechanizmu podpory a zabezpečenia kúpyschopnosti dolára, mali právo realizovať 
kontrolu nad emisiou dolára, nič zlé by sa so svetovou ekonomikou nestalo. Reálna masa 
dolárov by zodpovedala reálnemu objemu aktív, ktoré by mali byť kryté dolármi. 
 
V tom je však práve pes zakopaný. Ak si súkromná osoba a máš právo tlačiť dolár, krytý 
ekonomikou celého sveta, potom, ak pravdaže nie si svätý, a bankári FED svätí nie sú, 
jednoducho musíš začať s nadvýrobou dolára, pretože ti to poskytuje fantastické 
možnosti. Federálny rezervný systém sa vytvoril práve za týmto účelom, práve preto sa 
robilo všetko čo sa dalo, aby sa dolár stal svetovou valutou. Tvoja nadvýroba dolára, to je 
tvoj a iba tvoj tovar. Pričom najlepší tovar na svete. Svojou ziskovosťou prekoná 
akékoľvek iné druhy zarábania peňazí. Drogy, prostitúcia, obchod so zbraňami – to sú 
všetko len smiešne zábavky v porovnaní s možnosťou tlačiť doláre. 
 
Takúto možnosť FED dostal, presnejšie zarobil si ju právom. Na toto právo bolo minuté 
obrovské množstvo intelektu (tých najúžasnejších mozgov), obrovské množstvo úsilí, 
peňazí a roky namáhavej práce, za týmto účelom bolo zorganizovaných niekoľko kríz a 
zopár svetových vojen. 
 
Poďme ďalej. 
 
Nadvýroba dolára je potrebná nato, aby sa obohatili (a načo iné?). Za tieto prakticky 
virtuálne peniaze sa dá skupovať celkom nevirtuálny, veľmi reálny likvidný majetok 
(spoločnosti, továrne, zlato, ďalšie aktíva). 
 
Časť peňazí je potrebné minúť na podporenie sily USA. Majitelia FED – to je mozog. 
Ale mozog, dokonca aj keď má peniaze, je prakticky bezbranný proti hrubej sile. Preto 
mozog potrebuje veľmi silné telo - nielen silné, ale najsilnejšie na svete. Takéto telo sú 
USA. Z tohto dôvodu neľutovali peniaze na to, aby telo malo najsilnejšiu armádu na 
svete a najsýtejší ľud na svete. Preto vždy za extra objemy konzumovaných tovarov, 
nezarobené ekonomikou USA, platilo obyvateľstvo USA. 
 
Je treba povedať, že značné prostriedky sa vynakladali na zabezpečenie „dostupných“ 
úverov – spotrebiteľských, okrem iného ja na bývanie. t.j. človek ešte nič nezarobil, ale 
už dostal dom, auto, atď. Pravda, výmenou za záväzok pracovať 30 rokov, aby mohol dlh 
splatiť. Financovať toto všetko (dávať obrovské množstvo úverov) sa dalo iba s pomocou 
nekrytej emisie dolára. Pritom tí, ktorí boli „v obraze“ (majitelia FED) výborne vedeli, že 
vracať tieto peniaze spotrebiteľ v plnej výške nebude musieť, keďže nastane obdobie 
„kontrolovaného pádu“ a všetko sa zmení, okrem iného padne aj dolár. 
 
To však bude neskôr – zatiaľ: počas 1970-tých, 80-tých, 90-tých rokov všetko ide dobre, 
do kontrolovaného pádu ešte zostáva čas… 
 
Inak, často počujem, ako sa mnohí škodoradostne tešia: – Hurá! Dolár padne, ekonomika 
USA sa zrúti a to bude krach USA! Je treba pochopiť jedno – mozog v podstate svojej 



zvysoka kašle na telo. Mozog si pre seba vytvoril telo, ale nie je s ním kardinálne 
spojený, môže si pre seba vytvoriť ešte niekoľko tiel. Mozog nikdy neprehrá, ak jedno z 
tiel bude nutné usmrtiť, alebo výrazne oslabiť. Áno, mozog len čiastočne sídli v USA, 
ďalšie jeho časti sa nachádzajú v Británii, Francúzsku, Taliansku, atď. 
 
Mimochodom, teraz mozog namiesto jedného tela vytvorí ďalšie – mnohopólový svet. 
Jedným z nových tiel bude Rusko. Je možné, že toto nové telo bude existovať v podobe 
zväzového štátu pozostávajúceho z Ruska, Bieloruska, Ukrajiny a možno Kazachstanu. 
 
To, že bude uskutočnené zosilnenie a zväčšenie Ruska je takmer isté, keďže na každý 
nový pól sveta (telo) mozog má určité objektívne požiadavky – čo do počtu obyvateľstva, 
veľkosti územia, sily ekonomiky, vojenskej sily. Na blížiacom sa posilnení Ruska nie je 
žiaľ žiadna zásluha samotného Ruska, ale to je iná téma. 
 
Vráťme sa k FED. 
 
Aby nekrytá časť emisie dolárov netlačila na trh s tovarmi a neviedla k znehodnocovaniu 
dolára, čo by sa nevyhnutne dialo, až by dolárov bolo v obrate oveľa viac, než 
tovarových aktív vo svete, geniálne mozgy majiteľov FED vymysleli úžasné efektívne 
spôsoby viazania, zamrazovania značnej časti dolárovej masy v podobe virtuálneho 
tovaru. 
 
Predovšetkým nato bol využitý fondový trh. Z obyčajného, normálneho, bol premenený 
na do značnej miery virtuálny. Skutočne, akcie podnikov stoja peniaze. Ale hlavná a 
takmer jediná investičná hodnota akcií na normálnom trhu sa určuje ziskovosťou 
podniku, t.j. možnosťou dostať zisk v podobe časti zisku podniku, ktorý sa rozdeľuje 
medzi akcionármi. Hodnota akcie je tým vyššia, čím vyšší je každoročný zisk z 
vloženého kapitálu. Tak to vyzerá na normálnom fondovom trhu. 
 
 
Na virtuálnom fondovom trhu bude iná situácia. Vysvetlia vám, že zisk má treťoradý 
význam. Tie 2, 3, 4 alebo 5% zisku, ktoré zarába korporácia a rozdeľuje medzi 
akcionármi 10, 20 alebo 50% z nich nemajú zvláštny význam. 
 
Hlavný je rast kapitalizácie a teda rast hodnoty akcií. Dôležité je, aby rástla hodnota 
Vášho balíka akcií. V tom je hlavný zisk investora. V skutočnosti, v tom je práve hlavná 
pasca na chumajov. A netreba smútiť, že medzi chumajmi sa ocitli veľmi múdri a silní 
ľudia. V skutočnosti nás klamú natoľko, nakoľko sami chceme byť klamaní. Bohužiaľ, 
toto pravidlo je univerzálne, funguje bez výnimiek a vzťahuje sa okrem iného aj na tých 
najmúdrejších ľudí. 
 
Na virtuálnom fondovom trhu sa deje nasledovné: 
 
Povedzme, že podnikateľ zarobil jeden alebo niekoľko miliónov dolárov. Začína 
rozmýšľať, kam vložiť peniaze: napríklad postaviť novú továreň. Nato je potrebné 
vymyslieť kvalitnú produkciu, na ktorú bude dopyt, nájsť pozemok na jej výstavbu, 



postaviť samotnú továreň, zamestnať personál, vyškoliť ho, nakúpiť suroviny, vyrobiť 
produkciu, spropagovať ju, predať, atď. Sú to značné množstvá vlastnej práce, času, 
nervov a v dôsledku toho človek dostáva len niekoľko percent zisku z vložených peňazí. 
Pritom prácu a energiu je potrebné vkladať neprestajne, každý deň, každý mesiac a každý 
rok. Ale vtom sa objaví alternatíva – „sladký“ fondový trh. Nič netreba robiť. Je treba iba 
zaplatiť peniaze, a kúpené balíky akcií budú každý rok stúpať na hodnote, presnejšie, 
každý rok ti „nakreslia“ 10-15% k pôvodnej cene. Žiadna zvláštne bolehlavy, žiadne 
zvláštne míňanie síl, energie a dôvtipu. 
 
Všetko je jednoduché a jasné, ako bezplatný syr v istom známom technickom zariadení. 
No ako sa pritom nenechať oklamať a nezačať veriť všelijakým ekonomickým „guru“, 
vysvetľujúcim, že hlavná nie je ziskovosť podniku, ale rast kurzovej hodnoty jeho akcií! 
 
Naozaj, pre tých, kto premenil fondový trh na virtuálny, to je v skutočnosti to hlavné, 
keďže fondový trh, založený na hodnotení akcií vychádzajúc zo skutočnej ziskovosti 
podniku, by mohol „zužitkovať“, „zviazať“ dolár v objemoch desaťnásobne nižších, než 
trh, založený na raste kurzovej hodnoty akcií. Pre organizátorov virtuálneho fondového 
trhu je to naozaj dôležité, keďže tu ide o desiatky triliónov dolárov. 
 
Mimochodom, optiony, futuresy a podobná fondová hatlanina – to všetko je z toho istého 
divadla s názvom „virtuálny fondový trh“. Preto dokonca aj pre veľmi inteligentných 
podnikateľov bolo výhodné uľahčiť si život - klamať sa a veriť vo fondový trh. V 
skutočnosti sa na takomto trhu peniaze, reálne zarobené neľahkou prácou, menili na 
virtuálne. Pre tých, ktorí vymysleli túto fintu s fondovým trhom, okrem úlohy 
„zmrazovania“ dolárov, takýto trh zároveň riešil aj ďalšie fantasticky výhodné úlohy, 
dával možnosti obrovských zárobkov. 
 
Pretože, ak kontrolujete kľúčové aspekty tohto trhu, máte k dispozícii značné prostriedky 
(ak tlačíte doláre, s peniazmi problém nemáte – vždy si môžete sami sebe dať úvery 
ľubovoľnej veľkosti na prakticky neobmedzené obdobie), sami organizujete správy, na 
ktoré bude reagovať trh a sami určujete čas a postupnosť prichádzania týchto správ, 
budete zarábať fantastické peniaze. Pritom, pre vás tieto peniaze, na rozdiel od chumajov, 
ktorí sa tiež pokúšajú hrať na burze, budú celkom nevirtuálne a reálny zisk z nich budete 
mať nie virtuálnych 10-15 percent, ale reálnych 40, 50, 60,…,100%. A takto z roka na 
rok. 
 
Najdôležitejšie je to, že presne viete, kedy tento trh necháte spadnúť, predtým vyberúc 
odtiaľ všetky svoje peniaze. A dovtedy budete každý rok skupovať kontrolné balíky 
naozaj ziskových podnikov, aby keď sa všetko zrúti, veľmi veľká časť reálnych aktívov 
zostala vo vašich rukách.  
 
Pre ostatných hráčov môžeme fondový trh porovnať s hrou na ruskú ruletu, len v tvrdšom 
variante: keď zo šiestich nábojov je v bubne revolveru päť. To je tiež hra, a v nej budú 
dokonca aj chumaji, ktorí vyhrajú, ale bude ich celkom málo, keďže výsledky sú 
predurčené východiskovými podmienkami hry. 
 



Reálne je fondový trh krytý peniazmi iba na 1-2%. Teda iba 1-2% peňazí investori 
dokážu dostať von bez strát, keďže trh je virtuálny a od chvíle jeho vzniku sa nepočítalo s 
tým, že investori dokážu hromadne z neho odísť a odniesť si aspoň to, čo reálne zaplatili 
pri vstupe. Je to ako banka, z ktorej sa vkladatelia rozhodli vybrať peniaze. Takáto banka 
sa okamžite dostáva na hranicu bankrotu. Ale normálna banka musí mať aktíva, 
prevyšujúce jeho peňažné záväzky, a keď banke chýba hotovosť, ktorú by mala vrátiť 
klientom, pre chýbajúcu sumu je banka povinná použiť prostriedky získané z realizácie 
aktív, aby splnila svoje záväzky voči klientom. V každom prípade banka vráti klientom 
aspoň 80-90% peňazí. 
 
Na fondovom trhu však nič také nie je, tu nikto nikomu nič nedlží, nič sa vracať nechystá 
a nikdy ani nič nevráti. Dno fondového trhu – to je reálna hodnota akcií, určovaná 
reálnou ziskovosťou podniku. Táto hodnota je desaťnásobne nižšia ako hodnota akcií na 
virtuálnom trhu. 
 
Preto keď hovoria, že USA vyhradí 700 miliárd dolárov na záchranu fondového trhu а 
experti vravia, že to by malo stačiť – u mňa to vyvoláva iba úsmev. 
 
Aby bol zachránený virtuálny fondový trh, je treba vytlačiť 100 triliónov dolárov, na celú 
hodnotu tohto trhu. Ale ak sa vytlačia, dolár poklesne približne 10-násobne. Preto, 
zachraňovať fondový trh v takej podobe, v akej existoval počas posledných desaťročí, sa 
nikto nechystá. Je to jednoducho fyzicky nemožné. Už zohral svoju rolu, splnil úlohy, 
ktoré boli pred ním stanovované a jeho tvorcovia ho viac nepotrebujú. 
 
Pravdaže, tvorcovia tohto trhu sú ľudia veľmi inteligentní a budú sa do istého času tváriť, 
že na trhu prebieha boj o jeho záchranu, a niekedy, na niekoľko dní, bude rásť 
(mimochodom, na tom znovu a znovu budú môcť tvorcovia virtuálneho trhu zarábať, 
keďže práve oni rozhodujú o čase a objeme rastu). Takže v tejto hre víťazi zvonku byť 
nemôžu. 
 
Mimochodom, nikdy ste sa nezamysleli nad tým, čo vám v skutočnosti hovoria „múdri“ 
experti a nemenej „múdri“ analytici z televíznych obrazoviek о príčinách rastu alebo 
pádu kurzu akcií alebo kótovania cien ropy? Napríklad, niekto vám dôležito rozpráva na 
kanále Vesti (alebo na akomkoľvek západnom kanále) о tom, že cena ropy stúpla o $10 
za barel, keďže bola zverejnená informácia о tom, že sa ukázalo, že zásoby ropy v 
skladoch USA sú o 1 milión barelov menšie, než sa očakávalo. Kto a aké veľké zásoby 
„očakával“, a prečo by úroveň týchto očakávaní mala byť východiskovým bodom pre 
hodnotenie zverejnených zásob? Na to sa nikto nepokúša odpovedať, ale to je ďalšia 
otázka z toho istého divadelného prestavenia. 
 
 
Najprv o tom milióne barelov. Pre značku Brent je to približne 131 tisíc ton (zhruba 
približne 2500 vlakových cisterien ropy). V skutočnosti je to objem ropy, ktorý USA 
spotrebuje za jednu hodinu. V roku 2005 USA za 24 hodín míňali približne 21 miliónov 
barelov ropy. Teraz je to približne 24 milióna barelov. 1 milión barelov sa rovná 1/8760 z 
ročnej spotreby ropy v Spojených štátoch alebo približne 0,012% ročnej spotreby. V 



peniazoch tento milión barelov stojí 100 miliónov dolárov (ak je cena 100 dolárov za 
barel). Pričom týchto 100 miliónov dolárov nie je stratených, nikam sa nepodeli, 
nezmizli. Jednoducho ich nestihli dopraviť do ropného skladu. Mimochodom, ani to nie 
je isté, že ho tam nestihli dopraviť a naozaj tam zatiaľ nie je. Jednoducho existuje 
informácia, správa pre trh. Táto „šokujúca správa“ vyvoláva rast hodnoty objemu ropy, 
vyťaženej vo svete za rok o 228 miliárd dolárov (10 dolárov × 7,6 barelu v tone × 3 
miliardy ton). 
 
Sami môžete zhodnotiť rozumové kvality „expertov“, ktorí vám vysvetľujú, prečo stúpla 
cena ropy o 10 dolárov za barel. To isté sa týka 99% akýchkoľvek iných správ od 
finančných expertov z fondových trhov. A teraz si môžete sami tipnúť, kto a koľko 
zarobil na tejto správe. 
 
Teraz o vysokej cene ropy. 
 
Počas posledných 8-10 rokov jediná príčina vysokých cien ropy bola to, že vysoké ceny v 
tomto období riešili rovnaké úlohy, ako aj fondový trh – zmraziť objem dolárov, ale na 
rozdiel od fondového trhu, v reálnom tovare. 
 
Ropa je ideálna voľba pre zmrazovanie obrovskej masy peňazí. Dá sa pomýliť pri výbere 
objektu a zdvihnúť cenu na tovar, ktorý v prípade prílišného dvíhania cien konzument 
môže odmietnuť kúpiť. Ropa – to je prakticky jediný tovar, kúpy ktorého sa nikto 
nezriekne. Dokonca aj radového občana, ktorý jazdí na svojom aute, je prakticky 
nemožné znovu posadiť na električku alebo na metro. Radšej zostane napoly hladný, ale 
na ušetrené peniaze si kúpi benzín a bude naďalej používať automobil. Mimochodom, 
69% ropy sa spracúva na benzín a dieselové palivo. Pritom ropou sa zmrazujú peniaze 
nielen veľkých spoločností, ale aj jednoduchých občanov, keďže počas posledných 10 
rokov aj jednoduchí občania už majú príliš veľa peňazí v rukách, a tieto prostriedky tiež 
začali predstavovať predčasné nebezpečenstvo pre dolár – hlavný tovar majiteľov FED. 
 
Okrem priameho blokovania niekoľkých triliónov dolárov, vysoké ceny ropy predstavujú 
aj ideálny prostriedok, ako zvyšovať ceny na všetky ostatné skupiny tovarov (potraviny, 
produkcie strojárskeho priemyslu atď.), keďže všetky ceny obsahujú energetickú a 
dopravnú zložku. 
 
Takýto dodatočný rast cien každoročne umožňoval zmrazovať ešte niekoľko triliónov 
dolárov. 
 
Takže jedinou príčinou mimoriadne vysokých cien ropy počas posledného desaťročia bol 
priamy záujem o to zo strany USA, presnejšie tých, ktorí tlačili doláre. Bolo potrebné o 
niekoľko rokov oddialiť zrútenie sa pyramídy a dobre sa pripraviť na „kontrolovaný pád“ 
svetovej ekonomiky. 
 
A aby sa vysoko zdvihli ceny a dalo sa tomu presvedčivé vysvetlenie, bola zorganizovaná 
vojna v Iraku údajne za účelom získania „lacnej ropy“. Američania tam vôbec neprišli 



kvôli kontrole nad jeho ropou, аle nato, aby sa iracká ropa niekoľko rokov nedostala na 
trh, a nestabilita v tomto regióne napomáhala rastu svetových cien ropy. 
 
Poďme ďalej. 
 
Veľmi zábavné bolo pozorovať na jar a v lete 2008 správy, o tom, že špeciálna komisia v 
USA hľadá špekulantov na burzách, ktorí môžu za príliš vysoké ceny ropy, kvôli ktorým 
trpí ekonomika USA. Zaujímavé je, že špekulantov ešte stále nenašli. 
 
Nemá zmysel odsudzovať majiteľov FED USA. Sú to jednoducho veľmi bystrí ľudia, 
ktorí si pre seba vytvorili obrovské, až fantastické možnosti (aj finančné, aj politické, aj 
vojnové), aby mohli vplývať na náš svet. Nie sú povinní sa starať o celé ľudstvo. 
Nepodpisovali o tom žiadne zmluvy a takéto záväzky nemajú pred nikým. Jednoducho si 
robia svoj biznis a vytvárajú pre seba mechanizmy pre rast a prekvitanie tohto biznisu. 
Cieľom tohto článku nie je niekoho odsudzovať, cieľom je ukázať svet taký, aký je a 
pomôcť ušetriť peniaze tým, ktorí svojou ťažkou prácou zarábali a našetrili dostatočne 
neveľké na dnešné pomery peniaze: 100 tisíc až 1-2 miliónov dolárov. Pod vankúšom 
uchrániť tieto peniaze sa nepodarí. Ale o tom o niečo neskôr. Zatiaľ pokračujme. 
 
Mimochodom, viete ako sa určujú takzvané „burzové“ ceny zlata? Myslíte si, že 
prebiehajú aukcie na burze zlata a bilancia cien ponuky a dopytu predstavuje burzovú 
cenu? Mýlite sa. O cene zlata rozhodujú veľmi múdri a veľmi vážení ľudia (píšem to bez 
irónie, celkom vážne, keďže ľudia, ktorí vytvorili tento mechanizmus, sú nesporne ľudia 
veľmi inteligentní a veľmi vplyvní). 
 
 
O cene zlata v súčasnosti rozhodujú členovia rodiny Rothschildovcov, ktorí sa stretávajú 
vo svojej londýnskej vile a na základe burzových obchodov, o „pôvode“ ktorých vedia 
iba oni, rozhodujú o tom, koľko má stáť zlato. Mimochodom, v duchu som im tlieskal 
pred 6-7 rokmi, keď potichučky znížili cenu zlata na 250 dolárov za trójsku uncu. Potom 
sa ako mávnutím čarovného prútika objavilo množstvo článkov o tom, že zlato prestalo 
plniť funkciu pokladu a krytia časti zlato-valutových zásob, že zlata by sa centrálne 
banky mali zbavovať. V dôsledku toho centrálne banky Švajčiarska a Anglicka predali 
investorom polovicu svojich zlatých zásob, ak sa nemýlim – čosi približne okolo 2 500 
ton, (skúste si tipnúť, kto ich skúpil). Pričom, zdá sa, nezostalo iba pri centrálnych 
bankách Anglicka a Švajčiarska. Vtedy som nemohol veľmi sledovať situáciu, pretože 
som nemal internet, a v novinách a časopisoch o tom písali málo. 
 
Potom, v priebehu 3 rokov cena zlata stúpla na viac ako 1000 dolárov za trójsku uncu. 
 
Teraz sa pohybuje okolo 750-800 dolárov, ale nebojte sa, keď bude treba, rýchlo stúpne 
aj na 2, aj na 3 tisíc dolárov za uncu. Presnejšie, nie dolárov ale nejakých iných peňazí, 
ktoré doláre vystriedajú. 
 



Každý si môže predstaviť, aké by to bolo s jeho osobným blahobytom, ak by mal právo 
určovať cenu zlata pre celý svet. Potreboval by sa venovať ešte nejakému podnikaniu 
alebo toto podnikanie je hodné všetkých iných druhov podnikania dohromady? 
 
Teraz je treba povedať o tom, čo sa deje vo svete v súčasnosti, a čo bude ďalej. 
 
Teraz prebieha „kontrolovaný pád“. Je treba chápať, že pre tvorcov virtuálneho 
fondového trhu sa nič strašné nedeje. Všetko ide podľa plánu. Táto etapa 
„kontrolovaného pádu“ tiež má priniesť obrovské zisky a posilniť pozície majiteľov FED 
na celom svete. Etapa pádu je nevyhnutná, pretože zákony fyziky nikto nezrušil, a každá 
finančná pyramída skôr či neskôr spadne. To egyptské pyramídy môžu stáť stáročia, 
finančné sa nevyhnutne rozpadajú. O niečo neskôr by sa zrútila aj sama, o 2-3 roky, ale 
vtedy by sa tento proces stal nekontrolovateľným a mohol spôsobiť škodu záujmom 
tvorcov pyramídy. Aktívna príprava na kontrolovaný pád prebiehala dlhé roky. Ide o to, 
že počas tejto etapy bude nevyhnutné pokupovať za pár drobných najhodnotnejšie 
podniky а za týmto účelom bude potrebné prísne kontrolovať všetky finančné toky a mať 
možnosť priškrtiť tie z nich, ktoré budú ohrozovať záujmy skupovania podnikov 
(napríklad tie, ktoré by mohli pomôcť podniku, atraktívnemu pre majiteľov FED, aby sa 
udržal do konca krízy). 
 
Bola takáto príprava? Môžeme uvidieť jej stopy? Bola. Uprostred 90-tých rokov a počas 
ich druhej polovice prakticky zmizlo bankové tajomstvo. Oficiálna zámienka snáh o 
zrušenie bankového tajomstva bola nevyhnutnosť zápasu s neplatením daní. Pod hrozbou 
toho, že pre banky v Švajčiarsku a iných krajinách, kde sa deklarovala prítomnosť 
bankového tajomstva, budú zatvorené bankové trhy USA, Kanady a ďalších krajín, 
prakticky všetky štáty sa zriekli bankového tajomstva ako takého. 
 
Ale vedieť len to, že nejaké peniaze niekam odniekiaľ idú nestačí. Je treba získať 
možnosť, ak bude nevyhnutné aktívne pôsobiť na situáciu. Ďalším krokom bol 11. 
september 2001. Udalosti, ktoré sa vtedy udiali, vyriešili celý rad úloh, ale teraz 
vypichneme iba jednu, ktorá nás zaujíma v rámci témy nášho článku. V dôsledku týchto 
udalostí boli prijaté zákony o zápase s financovaním terorizmu. V skutočnosti nie je 
ťažké sa dovtípiť, že teroristi takmer vždy sú financovaní vôbec nie cez banky, a aj na 
organizáciu teroristických útokov sú potrebné smiešne sumy – zvyčajne menej ako 
niekoľko desiatok tisíc dolárov. 
 
V skutočnosti, hlavným cieľom prijatia týchto zákonov bolo vytvorenie mechanizmu 
blokovania bez rozhodnutia súdov na ľubovoľne dlhé časové obdobie (hoci aj na 20 
rokov) akejkoľvek sumy, ak sú podozrenia, že táto suma je údajne určená v konečnom 
dôsledku pre teroristov. Súdna procedúra je v danom prípade nepohodlná – to trvá dlho, 
je potrebné predložiť dôkazy, že sú to naozaj teroristické peniaze a navyše je ťažké 
kontrolovať obrovské množstvo súdov po celom svete. Takto bol získaný reálny nástroj 
na pôsobenie v nevyhnutnom prípade na situáciu počas blížiaceho sa „kontrolovaného 
pádu“. 
 
Ukážeme si aj ďalšie prvky prípravy svetovej finančnej krízy (na príklade Ruska). 



 
Nato je potrebné pochopiť nasledovné: všimli ste si, kde Rusko po celé tie roky držalo 
90% prostriedkov, získaných z predaja ropy za vysoké ceny? Kde sa nachádzali peniaze 
stabilizačného (rezervného) fondu Ruska? Správne – v USA. Tieto peniaze Rusko 
nadobudlo v dôsledku počínania USA v zastúpení majiteľov Federálneho rezervného 
fondu (FED) a podľa správnosti Rusko ich vôbec nemalo využívať. Očividné je, že 
hlavné tu nebolo to, že všetci vedeli ako sa zachovať „správne“, ale to, že vláda Ruska 
mala a má iba jednu možnosť – bez námietok spraviť to, čo majitelia FED potrebujú aby 
spravilo. Prečo je to tak – to je samostatná téma. 
 
Pamätáte sa, ako ruskí politici a „experti“ niekoľko rokov vysvetľovali, že okamžite 
minúť ropné peniaze na potreby Ruska nesmieme, pretože by to spôsobilo „príšernú“ 
infláciu? Je treba niekoľko rokov porozmýšľať, ako ich minúť, určiť prezidentské 
programy, priority a až potom sa bude dať veľmi opatrne vyberať peniaze z USA a míňať 
ich. 
 
Prečo USA mohli desaťročia míňať trilióny nekrytých dolárov na svoj konzumný život a 
nikdy to nevyvolalo „príšernú“ infláciu – to nám „experti“ nevysvetľovali. Pravdaže, ako 
mohlo „expertov“ napadnúť, že ak by sme neprežierali tieto peniaze, ale investovali ich 
do budovania továrni a fabrík, ktoré by vyrábali tovary, teda napĺňali trh s tovarmi, 
žiadna zvláštna inflácia by v Rusku nevznikla. To bola pre „expertov“ príliš zložitá 
úloha, uvedomiť si to. Jednoduchšie je hovoriť, čo nám kážu: o nebezpečenstvách 
„príšernej“ inflácie, ktorá sa vytvorí v dôsledku „pumpovania“ peňazí do ekonomiky 
Ruska. Bola predsa treba plniť úlohu, reálny zmysel ktorej „experti“ nechápali – 
vysvetliť, prečo Rusko uschováva v USA všetky peniaze zarobené vďaka vysokým 
cenám ropy. 
 
Keď minulý rok Rusko začalo míňať peniaze na prezidentské programy, povedal som 
svojim kamarátom: „A je to tu, priatelia, už nebude treba dlho čakať: Rusku už dovolili 
utrácať peniaze.“ No a keď v auguste tohto roku začali klesať ceny ropy, začalo byť 
jasné, že úloha ich udržania na vysokej úrovni bola splnená a teraz začnú hlavné udalosti 
na virtuálnom akciovom trhu. 
 
Pokračujme ďalej o tom, ako prebiehala príprava na kontrolovaný pád v Rusku. 
 
Pre budúcu realizáciu úspešného skúpenia dôležitých aktív bolo dôležité, aby veľké 
zaujímavé podniky nenazhromaždili do chvíle pádu trhov značné peňažné zásoby v 
objemoch, ktoré by im mohli pomôcť udržať sa na vode počas toho časového obdobia, v 
ktorom sa má dokončiť „kontrolovaný pád“. 
 
Možný mechanizmus vytvorenia takýchto skrytých zdrojov pre podniky by mohol byť 
prostredníctvom neplatenia daní, prostredníctvom uschovávania peňazí v hotovosti. 
 
Ak si spomínate, od roku 2000 a obzvlášť od roku 2003, sa v Rusku začal „neľútostný“ 
boj s oligarchami, ktorí neplatili dane. Vystrašili ich tak, že niektorí oligarchovia dali 
prísne pokyny svojim finančníkom platiť všetky dane, dokonca v tých prípadoch, keď 



situácia v účtovníctve reálne umožňuje dvojitý výklad toho, či je treba platiť daň v 
konkrétnom prípade. Tie extra zisky, ktoré sa mohli vytvoriť v ropných spoločnostiach 
vďaka vysokým cenám ropy, boli odčerpávané s pomocou nepriamych a ďalších daní. 
Spoločnostiam ponechávali nie viac ako 20% zisku, aby mali začo ťažiť ropu a iba trochu 
tučnieť. Preto zabezpečenie prísnej kontroly odvádzania daní predstavovalo mimoriadne 
dôležitú úlohu. Bolo nevyhnutné ich zozbierať podľa možnosti čo najviac. 
 
A kam išli tieto vyzbierané dane (okrem financovania výdavkov z rozpočtu)? Správne – 
do USA ako súčasť rozličných rezervných a iných fondov. Takisto tam smeroval v 
rozličnej podobe aj obrovský každoročný prebytok rozpočtu. 
 
Posledné tri roky v Rusku taktiež prebiehal veľmi krutý zápas s uschovávaním peňazí v 
hotovosti. Zabíjali sa tak dva strategické zajace. Prvý – nikto nevytvorí príliš veľké 
zásoby hotovosti, ktoré by mohli zabezpečiť to, aby jeho biznis „nezomrel“ počas krízy а 
druhý – tých 11-12%, ktoré tvorila hotovosť – tieto obrovské sumy zarábali znovu tí, 
ktorí mali právo ich zarábať. 
 
Na jednej strane sa dá tvrdiť, že zápas o dane – to je to, čo robí akýkoľvek civilizovaný 
štát a nie je to prvok prípravy na „kontrolovaný pád“. Áno, je to tak, ale je treba si 
všimnúť, že za podmienok, ktoré boli v Rusku, keď na začiatku tohto desaťročia sa po 
prvý raz od roku 1991 začal plniť štátny rozpočet, sa tento zápas začal prakticky v tom 
istom čase ako začali rásť ceny ropy. Je treba si všimnúť aj formy tohto zápasu: zvolenú 
ukážkovú obeť (Chodorkovskij), jej spojitosť so silnými tohto sveta a hlavný objekt 
zápasu – spoločnosti oligarchov. Taktiež je treba sa pozrieť, kam smerovali peniaze, 
získané v dôsledku tohto zápasu (fondový trh USA, hypotekárne listiny bánk USA atď.). 
Všetko to umožňuje dospieť k záveru, ktorý bol spravený. 
 
Potom vo svete nastal dlho očakávaný deň – začala sa kríza. 
 
Ako bola spravená diera v likvidite aj západných aj ruských bánk nemá zmysel 
rozprávať, aj tak to všetci vedia. Mávnutím čarovného prútika (ktorý je sami viete v koho 
rukách) sa prestaly kupovať kovové výrobky, klesli ceny ropy, prudko niekoľkonásobne 
poklesla kapitalizácia spoločností, banky začali rušiť úvery, zastavilo sa hypotekárne a 
prakticky akékoľvek úverovanie. Oligarchovia začali chápať, že už nie sú tak celkom 
oligarchovia. 
 
Teraz trochu o tom, ako sa dá vysvetliť vlastenecká rétorika a vlastenecké procesy v 
Rusku a zároveň bezvýhradná ovládateľnosť ruskej vlády pokiaľ ide o otázky 
dodržiavania pravidiel a nariadení z „riadiacej centrály“. Tu je nutné priznať nasledovné: 
bohužiaľ, na rozvoji vlasteneckých procesov počas posledných rokov nie je žiadna 
zvláštna zásluha obyvateľstva ani vlády Ruska. Ako človeku je mi, pravdaže, príjemné, 
že sa to všetko deje, ale tu vidíme jednoducho realizáciu jedného z prvkov plánu prípravy 
na novú konfiguráciu pokrízového sveta. Plánu vytvorenia jedného z nových pólov 
mnohopólového sveta. 
 



Prebieha stmeľovanie ruského národa, а z dôvodu historických a národnostných špecifík 
národa Ruska, najlepšie a najefektívnejšie sa dá stmeliť na základe vlastenectva. Pretože 
iné varianty v Rusku nefungujú. Preto sa počas posledných rokov veľmi dobre a 
efektívne ukazuje dvojtvárosť Západu, jeho dvojité štandardy atď. Netreba tu veľa 
rozprávať, všetci aj tak vedia nakoľko efektívne je podávaná obyvateľstvu reálna 
informácia o tom, čo predstavuje Západ v morálnej oblasti. 
 
Stmeľovanie ďalšej časti národa – úradníkov a oligarchov Ruska prebieha podľa iného 
scenára. Amerika zrazu z ničoho nič začína robiť hlúpe, strategicky pre ňu škodlivé 
chyby: zatýkať ruských úradníkov a oligarchov, verne pracujúcich pre americké záujmy. 
Niektorým z nich sa dokonca zakazuje vstup, do USA, Francúzska, atď. 
 
V dôsledku sa prudko mení svetonázor ruských úradníkov. Dovtedy si mysleli, že za to, 
že budú čestne slúžiť záujmom USA, rozkrádať krajinu a ničiť jej ekonomiku, budú 
adekvátne ohodnotení za oceánom, že pre nich (úradníkov) USA sú ten pravý hlavný 
domov, že po zavŕšení svojej misie v Rusku odcestujú na Západ a pokojne budú využívať 
to, čo nakradli. Tým viac, že rodiny väčšiny z nich už aj tak boli poslané do Ameriky. А 
tu sa zrazu všetko v ich predstave o svete otočí hore nohami. Ukáže sa, že Amerika ich 
vyhadzuje ako použité výrobky z gumy, určené na zabránenie nechcenému tehotenstvu. 
 
Američania jednoducho nemali právo sa takto zachovať vo vzťahu k ruským úradníkom, 
dokonca ani keby ukradli časť zlatých zásob USA, ktoré sa skladujú vo Forte Knox. 
Nikto okrem tejto generácie úradníkov neničil Rusko lepšie a efektívnejšie. Žiadna vojna 
sa nedala porovnať s výsledkami ich činnosti. А tu zrazu z ničoho nič USA udrelo do 
svojej „piatej kolóny“ v Rusku. 
 
Ak berieme do úvahy toto všetko, ako teda vyzerá správanie vlády Ruska? Z pohľadu 
vystrašených a vykoľajených úradníkov a oligarchov – ideálne. Rusko nikoho nikdy 
nikomu nevydá. Staré kozácke heslo: „Kto prekročí Don, toho nikomu nedáme!“ stále 
funguje. Z Ukrajiny uteká do Ruska bývalý minister vnútorných vecí Belokoň a bývalý 
vedúci Štátneho výboru pre veci prezidenta Ukrajiny Bakaj. Juščenko prská sliny, 
žiadajúc, aby boli vydaní, ale Rusko ich nikomu nevydá a dokonca ani Amerika s tým 
nemôže nič urobiť. Takých príkladov existujú desiatky. 
 
Všetko to sú znakové signály znakové signály pre úradníkov. USA svojich vydávajú, ale 
Rusko svojich nikomu nedá. 
 
Všetci ihneď pochopili, že hlavné je dodržiavať pravidlá hry: kradnúť v menšom rozsahu 
ako pred tým a čo-to robiť pre štát – a už si v bezpečí, si svoj. Keď štát začína neľútostne 
bojovať s oligarchami kvôli neplateniu daní, ale zároveň pokojne menuje gubernátorov, 
ktorí kradli vždy a naďalej kradnú po nástupe do novej funkcie – to nie je náhoda. Je to 
prvok operácie, ktorej cieľom je stmeľovanie spoločenstva úradníkov a oligarchov. 
Úradníci sa začínajú cítiť ochránení a v bezpečí práve v tomto štáte a ich drvivá väčšina 
prestáva pracovať v prospech iných štátov. Tak isto oligarchovia. Štát zase začína 
lobovať a hájiť záujmy svojich podnikateľov na svetových trhov, pomáhať realizovať 
expanziu ruského biznisu v Európe, v USA a iných regiónoch. 



 
Dá sa o tom veľa hovoriť, uviesť veľa príkladov toho, že z Ruska sa chystajú spraviť 
jeden z nových dostatočne silných pólov nanovo prekonfigurovaného sveta, ktorý bude 
vytvorený v priebehu najbližšieho roka alebo dvoch. Ale dovtedy sa ešte udeje rad 
dôležitých udalostí, pričom takých udalostí, ktoré sa budú závažne týkať nás všetkých. 
 
Teraz, ako sme už povedali, plným prúdom prebieha proces, ktorý môžeme pomenovať 
povedzme „kontrolovaný pád“. Zrútil sa fondový trh, vznikli obrovské problémy s 
predajom produkcie v hutníckych, automobilových, stavebných, chemických a iných 
spoločnostiach. Nemá zmysel vymenúvať všetky tie problémy, ktoré vznikli – takýchto 
udalostí sú plné spravodajstvá. Ale sú tu zaujímavé zvláštnosti: fondové trhy sa zrútili 
okamžite (v priebehu 1-2 dní) a okamžite sa prepadli o také veľké hodnoty, aby mohli 
spôsobiť závažné, prakticky smrteľné diery v likvidite podnikov a bánk. Pričom banky 
boli prvé terče. Napríklad, ruské banky si chceli uľahčiť život a preto nemali príliš v 
láske úverovanie reálneho výrobného sektoru. Oveľa zaujímavejšie bolo pre nich bez 
akéhokoľvek bolehlavu hrať na fondovom trhu s časovo neviazanými peniazmi klientov. 
V Rusku virtuálny fondový trh počas posledných rokov rástol „presvedčivo“ a rýchlo. A 
tu zrazu počas jedného dňa sa prepadol o tretinu. V preklade do obyčajného jazyka – 
banky stratili tretinu tých peňazí svojich klientov, s ktorými hrali na trhu. Predať akcie za 
nové, nižšie ceny, by znamenalo spečatiť svoj rozsudok – prísť o obrovské sumy a 
pripraviť sa o nádej, že je to iba náhodný pád a o týždeň ceny vyrastú a všetko sa 
normalizuje. Všetci začali čakať, kedy sa ceny vrátia. A ony ktovie prečo o týždeň spadli 
ešte o tretinu. Objemy strát sa stali katastrofickými (v súčasnosti ceny na virtuálnych 
fondových trhoch v Rusku poklesli už takmer 5-násobne). 
 
V dôsledku toho banky začali mať obrovské diery v bilanciách, nemôžu dať nikomu úver, 
keďže nemajú peniaze. Západné banky kvôli problémom vo svojich krajinách začínajú 
rušiť úvery, poskytnuté ruským bankám a spoločnostiam, čo katastroficky zhoršuje 
situáciu. V najväčších ruských spoločnostiach prudko klesá kapitalizácia, s ktorou sa 
počítalo vychádzajúc z cien akcií spoločností na virtuálnom fondovom trhu. To 
predstavuje ešte jeden dôvod, vďaka ktorému západné banky začali automaticky 
požadovať zrušenie časti úverov а ratingové agentúry začali znižovať ratingy týchto 
spoločností. Od ratingu a veľkosti kapitalizácie závisí aj objem úverov. V prípade 
zníženia týchto ukazovateľov dochádza k takmer automatickému zrušeniu časti úverov a 
mizne možnosť pre spoločnosti zobrať si ešte kdekoľvek nové úvery, aby sa udržala 
počas ťažkých časov. 
 
Skrátka, pre banky a veľké spoločnosti, ktoré sú závislé na úveroch, nastala 
apokalyptická situácia. 
 
Keď už sme pritom, v tom ekonomickom modeli sveta, ktorý bol vybudovaný počas 
posledných desaťročí, bez úverov nemohol fungovať ani jeden veľký podnik, ani jedna 
banka. O to viac, že dostupnosť úverových zdrojov na Západe bola proste ohromujúca a 
úverové sadzby jednoducho sladké pre biznis. Ale celá tá sladkosť okamžite mizne, ako 
náhle od podniku alebo banky začínajú požadovať predčasné vrátenie úveru. Pričom 
príčiny sú veľmi „objektívne“, uvedené v úverovej zmluve – „pokles kapitalizácie 



spoločnosti o 10 %“. Ako vieme, kapitalizácia poklesla všetkým. V Rusku 5 a viac 
násobne, а na Západe o 30-50 a viac percent. 
 
Ozaj, nepripomína vám to to, ako začala kríza roku 1929 – Veľká depresia? Vtedy tiež v 
súlade s podmienkami úverov na kúpu akcií, kreditor mal právo žiadať, aby dlžník vrátil 
úver v priebehu 24 hodín (takzvaná maržová pôžička). Takéto požiadavky boli naraz a 
nečakane vydvihnuté a dlžníci boli nútení súrne predávať akcie, čo vyvolalo okamžitý 
pád trhu akcií. Ak táto schéma výborne zafungovala počas 30-tých rokov, prečo by sa s 
istými modifikáciami nedala použiť dnes? To sa aj deje. 
 
Teraz vzniká nevyhnutnosť vyriešiť úlohu skúpenia za babku najzaujímavejších a 
najziskovejších podnikov. Ako sa to dá urobiť? Jednoducho prísť k majiteľovi a 
ponúknuť mu nejakú dostatočne smiešnu sumu za jeho biznis? Najpravdepodobnejšie 
pošle takéhoto návštevníka kade ľahšie, dokonca aj keď bude na tom on a jeho biznis 
veľmi zle. Bude sa snažiť nejako prečkať ťažké časy, bude sa brániť pred súdnymi 
žalobami zo strany veriteľov, naťahovať súdne procesy (reálne sa dajú natiahnuť na 2-3 
roky). 
 
To nie je tá cesta, ktorá by mohla vyhovovať „riadiacej centrále“, majiteľom FED. 
 
Aj napriek svojej sile (aj intelektuálnej, aj finančnej), FED nemá dostatočné zdroje, aby 
mohol viesť tisícky zložitých súdnych procesov s ľuďmi, brániacimi všetkými možnými 
prostriedkami svoj biznis. Aj faktor času tu zohráva veľmi dôležitú úlohu. Celá operácia 
musí byť dokončená v priebehu určitého, nie príliš dlhého časového obdobia, pretože po 
dovŕšení fázy skupovania nastane ďalšia, nemenej dôležitá etapa. Ale o tej trochu neskôr. 
 
Ako sa teda dajú skúpiť podniky a celé odvetvia biznisu tak, aby aj ceny boli prijateľné, 
aj sa to dalo spraviť v čo najkratšom čase? Veľmi jednoducho: je treba, aby štát začal 
zachraňovať „topiacich sa“ oligarchov, ich banky, ich spoločnosti. Štát ponúkne úvery 
„na záchranu“ spoločností strategicky dôležitých pre štát. Napríklad v Rusku je to do 4,5 
miliárd dolárov na spoločnosť. 
 
Oligarcha bude stáť pred ťažkou voľbou: 
 
– buď bankrot spoločnosti začne už teraz, keď nikto nedáva úvery, keď produkcia nejde 
na odbyt a výdavky na údržbu spoločnosti (tovární, vysokých pecí atď.) sú dokonca aj za 
podmienok zastavenia výroby obrovské a o 2-3 mesiace jednoducho definitívne 
„skonzumujú“ spoločnosť, 
 
– alebo si zobrať úver od štátu a pokúsiť sa udržať, tým viac, že všetci „analytici“ a 
„experti“ hovoria, že na jar sa situácia začne zlepšovať, všetko sa vráti do normálu a 
oligarcha, ktorý začal pochybovať o tom, že je oligarcha, sa znovu stane ozajstným 
oligarchom, ako to ešte bolo v júli 2008. 
 
Pravda, podmienky získania úveru sú trocha tvrdé a dosť sa podobajú na vzdanie sa 
podniku v prospech tretej strany. Ale však dúfame, že sa to zlepší. Všetko prejde ako zlý 



sen a znovu to bude také ako pred tým: lacné peniaze (úvery), rastúci virtuálny fondový 
trh, svet sa kúpe v dolároch, odbyt produkcie stále stúpa. A veď aj úver si beriem od 
rodného štátu s jeho priateľsky naladenými a dobre známymi predajnými úradníkmi. 
Keby niečo, za úplatok pomôžu predĺžiť úvery na taký čas, na aký bude treba, aby sa 
všetko vo svete vrátilo do normálu. To keby takýto úver ponúkali tvrdí podnikatelia, to 
by bolo mimoriadne nebezpečné. Fakticky, zobrať si úver za takých podmienok by 
znamenalo dobrovoľne odovzdať biznis do rúk tým, ktorí úver poskytujú. 
 
Ale finta je tu v tom, že keď všetci, kto treba, si zoberú úvery a pritom podpíšu tvrdé 
záruky vrátenia úverov, vtedy to s financiami začne byť naozaj zlé. Keď nastane čas 
vracať úvery, reálne ich nebudú mať z čoho vrátiť. Ceny akcií ešte viac klesnú, ceny ropy 
tiež klesnú tak na 20 dolárov za barel, trhy odbytu produktov budú nulové. Takto dojde 
ku globálnemu prerozdeleniu majetku, ktoré predstavuje jeden z hlavných cieľov etapy, 
ktorú som pomenoval „kontrolovaný pád“. Pravdaže, najprv biznis prejde do rúk štátu 
(úradníci nečakane zaujmú tvrdú pozíciu vo vzťahu k oligarchom - ktože by niečo 
namietal proti príkazu tých, nesplniť príkaz ktorých je podobné smrti), no a potom biznis 
prejde od štátu k tým, komu má. 
 
Teraz o silnom doláre 
 
Dolár bude „silný“ po celý čas dovtedy, kým oligarchovia a iné spoločnosti budú musieť 
vracať úvery poskytnuté v dolároch. „Silný“ dolár je vrátiť oveľa ťažšie, a tiež ho bude 
ťažšie skúpiť v množstve potrebnom na uhradenie úveru za „mierne devalvované“ ruble a 
za „silne devalvované“ hrivny. Situácia pre Rusko a Ukrajinu je v tomto zmysle taká istá, 
ako prakticky pre akýkoľvek iný štát (napríklad, v auguste-októbri mexické peso kleslo 
vo vzťahu k doláru o viac ako 30%, euro kleslo voči doláru o 25% atď.) Je to obrovský, 
dokonca „vražedný“ pád za podmienok, keď rentabilita väčšiny podnikov tvorí 10-15%, a 
neexistuje možnosť si zobrať ďalšie úvery, aby sa dalo prečkať ťažké časy. Takto sa 
dodatočne poisťuje to, že úvery, ktoré si oligarchovia vezmú od štátu, nedokážu vrátiť. 
 
Okrem toho, dolár bude „silný“ dovtedy, kým týmto „silným“ dolárom nezaplatia tým 
podnikateľom, ktorým podniky štát nevezme, ale od ktorých ich kúpi. Nájdu sa aj takí. 
Týka sa to ľudí, ktorí majú síce menší biznis, ale tiež veľmi zaujímavý a ziskový. Keď 
takýmto podnikateľom začne byť úplne zle a budú na hranici úplnej straty svojho biznisu, 
ponúknu im slušnú sumu – navyše v „silných“ dolároch. Vtedy prirodzene s radosťou 
pristanú na to, aby svoj biznis predali. 
 
Keď sa tieto dve etapy uskutočnia, nastane najzaujímavejšia a naozaj nebezpečná etapa. 
 
Ešte raz by som rád obrátil vašu pozornosť na to, že toto všetko píšem pre jednoduchých 
ľudí s celkom malými úsporami, malých a stredných podnikateľov, ktorí si našetrili 100 
000 až 2 000 000 dolárov čestnou alebo relatívne čestnou a nepochybne usilovnou 
prácou. Globálne procesy, ktoré sa teraz dejú, môžu zanechať ničivé následky na 
výsledkoch ich práce. Aby sa tak nestalo je treba pochopiť, čo sa v skutočnosti deje vo 
svete a čo sa bude diať ďalej. Ak budete poznať reálny stav vecí, ľahšie včas urobíte to 
správne rozhodnutie a ušetríte výsledky svojej dlhoročnej práce. 



 
Prebieha globálne prerozdeľovanie majetku, vzniká nová konfigurácia sveta s novými 
centrami sily. Hoci hlavným cieľom prerozdelenia sú tie najväčšie spoločnosti, banky a 
podniky a vôbec nie malí a strední podnikatelia, úder zasiahne všetkých a je treba sa pred 
ním uchrániť, stihnúť sa mu vyhnúť alebo ho aspoň závažne oslabiť. 
 
Aký postoj treba zaujať k tejto kríze? Je ťažké nato odpovedať jednoznačne. Myslím si 
však, že sa určite netreba škodoradostne tešiť, že mnohí oligarchovia zmiznú zo 
zoznamov Forbes navždy. To je normálne, jednoducho silnejší a inteligentnejší dravci 
„zjedia“ slabších a menej inteligentných. 
 
Mimochodom, o inteligencii svedčí aspoň jeden nepriamy príklad. V zozname časopisu 
Forbes je veľa miliardárov z Ruska: 
 
– Deripaska – 28 miliárd dolárov; 
 
– Mardašev – 24 miliárd dolárov; 
 
– Abramovič – 24 miliardy dolárov atď. 
 
Ale na svetovom zozname Forbes chýbajú takí bankári ako Rockefeller a Rothschild – 
prvý má dokopy iba približne 800 miliónov dolárov а druhý cca 750 miliónov dolárov. 
Ani miliardu nemajú. Hoci, podľa mojich odhadov, každý z nich reálne „váži“ 9-10 
triliónov dolárov. Takto šikovne sa prezentovať – to je najlepší ukazovateľ ich 
inteligencie. Tvária sa, že nemajú ani na to, aby boli miliardári. 
 
Tak si porovnajte IQ Rothschilda a Rockefellera na jednej strane a ruských oligarchov na 
strane druhej. A to pritom naši oligarchovia majú IQ oveľa vyššie, než drvivá väčšina 
ľudí. No ukazuje sa, že sú ľudia, ktorí sú mnohonásobne múdrejší ako oni, čo 
mimochodom aj je vidieť vďaka momentálne prebiehajúcej svetovej kríze. 
 
Pokračujme v našom rozprávaní o tom, čo sa stane keď skončí prerozdeľovania 
majetkov. 
 
Ďalej nastane nevyhnutné – default (krach) dolára. To je neodvratné za akéhokoľvek 
rozvoja udalostí, keďže nadvýroba dolára Federálnym rezervným systémom predstavuje 
veľmi inteligentnú, obrovskú svojimi rozmermi a rozsahom, ale predsa len pyramídu. 
Táto pyramída odslúžila svoje, priniesla svojim tvorcom a organizátorom jej výstavby 
rozprávkové zisky a zachovať ju na jednej strane je nemožné, na druhej ani nemá 
význam. Je treba prejsť na novú schému zarábania peňazí, na nové brettonwoodske 
dohody. 
 
Prechod na nový svetový systém bez zrieknutia sa predchádzajúcej svetovej valuty – 
dolára – je nemožný. Vo svete neexistuje toľko tovarov a reálnych aktív, koľko bolo 
vytlačených dolárov. Celkové množstvo dolárov, pustených do obehu je tak desaťkrát 
väčšie, ako celková hodnota reálnych aktív. Neexistuje ani jeden variant vývoja udalostí, 



za ktorého by sa Amerika mohla vyhnúť defaultu dolára. Preto default a zrieknutie sa 
dolára sa odohrá počas najbližších mesiacov, nech si rozliční „experti“, „analytici“, atď. 
hovoria, čo chcú. 
 
Celá otázka spočíva v tom, ako sa to udeje, keďže je to veľmi závažná udalosť a veľmi 
nebezpečná pre všetkých, vrátane organizátorov dolárovej pyramídy. Mnohí ktorí prídu o 
peniaze sa totiž začnú zamýšľať, čo sa to vlastne udialo, ako a kam zmizli ich úspory a 
kto za to môže. Najsilnejší ťah za účelom vyriešenia tohto problému a zabezpečenia si 
pre seba bezpečného variantu je realizácia defaultu prostredníctvom „veľkej krvi“. 
 
Myslím, že bude zorganizovaná obrovská „mimoriadna udalosť“ svetového merítka so 
státisícami mŕtvych. Pričom úder zasiahne územie USA alebo Izrael. Menej 
pravdepodobný je úder do Západnej Európy. Možnože zároveň s USA a Izraelom, ale nie 
zvlášť. Úderom iba do Západnej Európy je oveľa ťažšie spôsobiť krach dolára. Úder bude 
zasadený najpravdepodobnejšie s použitím jadrových zbraní alebo „špinavých“ bômb, 
pretože sú potrebné státisíce obetí a rádioaktívne zamorenie nemalých území (čosi na 
spôsob 11. septembra 2001 s jeho tromi tisíckami mŕtvych sa nehodí, to je na default 
príliš málo). 
 
Zdá sa mi, že Rusko a Ukrajina sa na tento účel nehodia, pretože ak by aj Rusko a 
Ukrajina plus ešte nejaká krajina aj boli kompletne zlikvidované, so všetkým 
obyvateľstvom, krach dolára to nevyvolá. Američania a Európania sa po začutí tejto 
správy (o zničení Ruska a/alebo Ukrajiny) zachvejú, povedia, – „aká hrôza“ a... pokojne 
pôjdu piť ďalej svoje pivo. 
 
Kto a ako zasadí úder? 
 
Myslím si, že za týmto účelom budú použité jadrové zbrane Pakistanu, ako jedinej 
moslimskej krajiny, ktorá vlastní jadrové zbrane. Práve za týmto účelom bol zosadený z 
funkcie v auguste 2008 silný prezident Mušarraf (mimochodom zosadzovaný bol s 
aktívnou pomocou USA), niekoľko mesiacov pred tým bola zabitá Benazir Bhutto (tiež 
bola silnou vodkyňou, z pod kontroly ktorej jadrové zbrane sa nemohli dostať). K moci 
bol privedený Zardari – manžel zosnulej B. Bhutto. To je pekný vtáčik. Pred rokom sa 
závažne liečil u psychiatra. Je to vskutku koloritná postava – kým bola Bhutto 
premiérkou Pakistanu, podarilo sa mu dvakrát tak namočiť do akýchsi korupčných 
škandálov, že dokonca ani jeho manželke premiérke sa nepodarilo ho z toho dostať a raz 
dokonca sedel vo väzení. Ideálny vodca krajiny na to, aby sa jadrové zbrane mohli dostať 
k teroristom, alebo aby ich akože tajne mohli „kúpiť“ alebo „ukradnúť“ Iránci a použiť 
na údery proti USA alebo Izraelu. 
 
Pripomínam, že Zardariho postavili na čelo Pakistanu práve USA čosi vyše dvoch 
mesiacov dozadu. Mimochodom, teraz USA robia všetko preto, aby v Pakistane vyvolali 
závažné antiamerické nálady. Zoberme si už len také každotýždenné útoky amerických 
vzdušných síl na pakistanské dediny na hranici s Afganistanom, údajne v rámci 
prenasledovania Talibov. Každý raz zahynie 20-40 ľudí, prevažne ženy a deti. Alebo ak 
sa pozrieme na nedávne zverejnené tajné nariadenie Georga Busha z júla 2008 o tom, že 



ozbrojené sily USA majú povolené prekračovať hranicu s Pakistanom a zasadzovať údery 
na pakistanskom území za účelom boja s teroristami-Talibmi, nepýtajúc si povolenie od 
pakistanskej vlády. Všetko to nalaďuje proti USA všetkých v Pakistane a pravdaže 
predovšetkým ozbrojené sily Pakistanu, ktoré disponujú jadrovými zbraňami. 
 
Pravdaže, po úderoch, zasadených USA (alebo Izraelu) začne celá vojna, s ešte 
dodatočnými miliónmi obetí. Bude predsa treba „potrestať“ tých, ktorí napadli Ameriku. 
Kto konkrétne napadne – či Irán, ktorý sa nejakým spôsobom zmocní jadrových zbraní 
Pakistanu, alebo samotný Pakistan, alebo obidva štáty naraz, alebo Bin Ládin, ktorý 
ukradne bombu – to nie je až tak dôležité. Dôležité je, že sa udejú také udalosti, po 
ktorých bude nemiestna otázka, či sa dalo zachrániť dolár. Odpovedia nám, že pravdaže, 
dalo sa, nebyť tých „prekliatych teroristov“ alebo „prekliatych štátov – vyvrheľov“ a tak 
podobne. Povedia – veď vidíte, urobili sme pre záchranu dolára všetko: vyhradili 700 
miliárd dolárov USA na podporenie fondového trhu a trh dokonca „reagoval“ na naše 
opatrenia (teraz sa už mesiac Dow Jonesov index kolíše hore-dole v rozmedzí 8100 až 
9600 bodov). Uskutočnili sme summit dvadsiatich štátov a rozhodli sa reformovať MMF 
a Svetovú banku, lepšie kontrolovať hlavných vinníkov krízy – príliš „chamtivých“ 
bankárov a ešte sme toho spravili veľa, aby sme omietli a nanovo nafarbili budovu 
svetového finančného systému (budovu, ktorá v skutočnosti má absolútne zničené 
základy a praskli jej nosné steny). Veď práve omietka a nová farba – to sú hlavné 
spôsoby záchrany v prípade takýchto problémov. 
 
Tu je treba pochopiť jedno – ľudstvo má dočinenia s geniálnou, neskutočne silnou 
skupinou ľudí, ktorí vybudovali štruktúru sveta, v ktorom žijeme. Ale aby sme chápali 
ich určité kroky, je potrebné si jasne uvedomiť, aká je ich profesia. Iba to nám umožní 
chápať ich postupy a prognózovať ďalší rozvoj udalostí. 
 
Sú to účtovníci - svojim vzdelaním, svetonázorom, poslaním. Niektorí si myslia, že slovo 
bankár je ušľachtilejšie ako účtovník. Ale nie je to tak. Skutočný účtovník – to je 
profesionál a drvivá väčšina bankárov tak riadila svoje banky, že ich priviedla na mizinu. 
Preto účtovník, to je presnejšia definícia ako bankár. V slovníku pojmov účtovníka sú 
málo zastúpené také v účtovníctve neužitočné pojmy ako humanizmus, dobrota, súcit 
atď. Najdôležitejšie sú čísla, najdôležitejší je zisk a aritmetika obchodov. 
 
V situácii, keď je treba obetovať ľudí, ale prísť k obrovskému zisku, pre nich nevznikajú 
zvláštne pochybnosti, ako sa zachovať. Jediný naozaj významný výsledok môže byť iba 
zisk. 
 
V tom je obrovská sila týchto ľudí, ale zároveň aj ich strategická slabosť, zraniteľné 
miesto. Jednoducho situácia je taká, že už stovky rokov tieto princípy ich činnosti im 
prinášajú obrovské zisky a fungujú ako ich silná stránka. Jedného dňa však tieto princípy 
zafungujú ako ich Achillova päta a buď ich zničia, alebo spôsobia nenapraviteľnú ujmu 
práci, ktorej venovali svoje životy. 
 
Vedľajšie účinky kombinácií, ktoré uskutočňujú niekedy tvoria desiatky miliónov 
životov: Prvá svetová vojna – 20 miliónov, Druhá svetová vojna – 60 miliónov životov. 



 
Opýtate sa, aké konkrétne operácie boli realizované počas Prvej a Druhej svetovej vojny? 
Aby sme správne odpovedali na túto otázku je treba použiť univerzálny princíp: 
odpovedať si na otázku – kto vďaka tomu získal, pre koho to bolo výhodné? Napríklad, v 
Druhej svetovej vojne zvíťazil Sovietsky zväz, ale výhodu z tejto vojny s obrovským 
rozstupom od ostatných zúčastnených získali USA. V Prvej svetovej vojne to tiež boli 
oni. Je to presne tak – „mozog“ uskutočnil operácie s cieľom rozhodného zväčšenia 
svojich možností a prudkého zvýšenia sily svojho „tela“ (USA). A cena o hodnote 
miliónov životov nemala zvláštny význam, dokonca naopak – bola nevyhnutná, keďže to 
boli životy občanov iných štátov, ktoré mali byť oslabené. 
 
Veľmi by sa chcelo dúfať, že za účelom spôsobenia defaultu dolára bude zvolená iná 
cesta, teda nie prostredníctvom krvi nevinných ľudí a vojny. 
 
Vymyslieť takúto cestu je oveľa zložitejšie, ale v skutočnosti je to iba otázka IQ tých 
ktorí to vymýšľajú. Všetko je možné, všetko je reálne. Možnosti môžu byť rôzne: od tej 
najtupšej, typu, že sa USA jednoducho zrieknu dolára, vyhlásia default a odvolajú sa na 
to, že kvôli svetovej finančnej kríze, kvôli recesii svetovej ekonomiky dolár nemôže byť 
naďalej svetovou valutou. Vtedy „experti“ a „analytici“ a obrovské množstvo médií, 
ktoré kontrolujú majitelia FED, veľmi rýchlo vysvetlia a vsugerujú celému svetu, že tak 
to historicky dopadlo, že dolár bol na 90% svetovou valutou a iba na 10% vnútornou 
menou USA. A keďže dolár nemôže byť viac svetovou valutou (kvôli veľmi objektívnym 
okolnostiam, kvôli mimoriadne závažnej svetovej kríze, za ktorú nikto nemôže), nemôže 
aj naďalej zostávať vnútornou menou USA. Kvôli ušľachtilému cieľu uchrániť pred 
zničením jednu z najdôležitejších svetových ekonomik – ekonomiku USA (aby doláre, 
ktoré začnú prúdiť z celého sveta nevyhladili z povrchu zemského USA, bez ktorých by 
na svete bolo prázdno a smutno) – iba kvôli tomuto vznešenému a humánnemu cieľu 
USA sú nútené sa zriecť dolára a vo vnútri krajiny zaviesť „nový dolár“. 
 
A ak zo tri mesiace po vyhlásení takéhoto rozhodnutia sa budú prostredníctvom 
svetových masírovať mozgy celého sveta, 99,9% ľudí si začne úprimne myslieť, že to 
naozaj bolo jediné a „najušľachtilejšie“ východisko zo všetkých možných, zo situácie, 
ktorá vznikla v dôsledku objektívnej krízy, najsilnejšej za celé svetové dejiny. 
 
Posedel som si, porozmýšľal pol hodiny a vymyslel som ešte 2-3 už nie až také tupé 
varianty ako sa vysporiadať so situáciou. Nebudem sa o nich rozpisovať, keďže už 
nevládzem písať, nerád píšem a už je na čase končiť. 
 
Každopádne, existujú oveľa humánnejšie spôsoby ako dosiahnuť stanovený cieľ (bez krvi 
nevinných obyvateľov Izraelu, USA, Iránu atď.) Aj z hľadiska výdavkov (iba zaplatenie 
médiám) sú lacnejšie ako vojna. Ale to všetko je prijateľné pre tých, ktorí robia 
rozhodnutia, iba v prípade, ak po likvidácii jednopólového sveta, počas budovania 
mnohopólového sveta vložia do jeho schémy iné princípy, nie také ako teraz – princípy 
získania svojho zisku, princípy zabezpečenia vlastného vplyvu vo svete, a zároveň aj 
princípy budovania svetového finančného systému. 
 



Zatiaľ sa mi zdá, že sa pripravujú zariadiť všetko ako pred tým: virtuálne fondové trhy, 
budovanie finančných pyramíd (len už nie z jednej valuty, ale z niekoľkých), a tak ďalej. 
 
Hoci existujú aj iné modely sveta, za ktorých si môžu zachovať svoj vplyv, ale ktovie 
prečo ich nevidia alebo možno nechcú vidieť. Ak je to tak, prakticky jediná možnosť 
rozvoja ďalších udalostí je krv. Pretože iba ona umožní povedať, že všetko bolo 
zorganizované správne a iba prekliati „teroristi“, „nepriatelia“ atď. všetko pokazili a 
nenechali ich všetko napraviť. 
 
V iných prípadoch by museli nazvať veci svojimi menami а potom by bolo oveľa ťažšie 
vysvetliť načo a kto by mal znovu budovať rovnaké pyramídy ako pred tým. 
 
Skrátka, krach dolára, zrieknutie sa ho USA a jeho premena na prach je nevyhnutná. 
Nevyhnutnosť je determinovaná tým, že súčasný svetový finančný systém je postavený 
na princípe finančnej pyramídy. 
 
Nech vám hovoria čokoľvek „experti“, ktorých platia tvorcovia pyramídy, nemôže sa 
nezrútiť a ten čas už nastal. Je to otázka niekoľkých mesiacov. Buďte si istí, že sa to 
udeje na 100% nečakane pre všetkých, okrem tých, čo riadia tento proces. Do poslednej 
chvíle dolár bude silný a všetko bude vyzerať celkom dobre. Potom sa všetko za jeden 
deň obráti na prach. Ako povedal jeden múdry človek: „Teraz za dolár dávajú 27 rubľov 
a čoskoro budú dávať po papuli.“ 
 
Zároveň padne aj euro, rubeľ atď. Hoci, na tieto valuty nebude default ako na dolár, ale 
kvôli obrovskej diere vo svetových financiách okamžite klesnú na cene 10-15 násobne. 
 
Keď prakticky všetkým zmiznú peniaze, začne sa pomalé budovanie nového svetového 
ekonomického systému. Hlavné pozície budú mať tí, ktorí vlastnia najziskovejšie aktíva 
(reálne podniky atď.). Najrýchlejšie zo všetkých a najviac zo všetkých začnú zarábať 
nové peniaze. 
 
Ostatní za nimi beznádejne zaostanú. 
 
Článek vyšel na serveru VM Magazín. 
 
Doplnění editora 
 
Nemám rád takové pesimisticky laděné články. Domnívám se, že to pan pan Chazin 
poněkud přehání. Neříkám, že se to nestane, stejně jako neříkám, že se to stane, prostě 
nevím. V každém případě s autorem souhlasím v tom, že jde o proces přerozdělování 
světového bohatství. A doplnil bych slovo zbytku před světového bohatství. Jsme ve 
finální fázi uskutečnění NWO a toto je poslední velká loupež, kterou to posvětí i 
zdůvodní. 
© 2011-1999 Vladimír Stwora 
Článek je možno dále šířit, pokud bude uveden odkaz na původní zdroj a autor. 

+++++++++++++++++++++++++++ 



Za cenu bolesti 
Nidal Saleh 
Hitler zvíťazil - tak znel pôvodný názov knihy vydanej nedávno v Izraeli. Autor Abraham 
Borg nachádza šokujúce paralely medzi spoločnosťou akceptujúcou nástup Hitlera k 
moci a súčasnou izraelskou spoločnosťou. 
Pôvodný názov však Borg tesne pred jej vydaním zmenil na optimistickejšie Poďme 
zvíťaziť nad Hitlerom. Nemožno ho obviňovať z antisemitizmu, ani z popierania 
holokaustu. Bol riaditeľom židovskej agentúry, predsedom izraelského parlamentu 
(Knessetu) a jeden z prominentných vodcov izraelskej Strany práce. Narodil sa a vyrástol 
v židovskej sionistickej rodine, jeho otec bol ministrom izraelskej vlády a jedným zo 
zakladateľov sionistickej a náboženskej strany Mifdal. 
Nešťastný medzník 
Autor ostro kritizuje Izrael za šesťdňovú vojnu z roku 1967. Izrael sa totiž po vojne 
zmenil na koloniálny štát, okupujúci palestínsky ľud na západnom brehu a v pásme Gazy. 
Borgova matka tvrdí: „Tento izraelský štát nie je ten, ktorý sme v roku 1948 zakladali, 
neviem, kam sa podel." Rovnako Borg vníma okupáciu ako veľmi záporný bod v histórii 
Izraela. Uvádza, že „Izrael bol založený ako bezpečný útulok pre židovský ľud, ale 
zmenil sa na najnebezpečnejšie miesto pre veľkú skupinu Židov žijúcich pod strechou 
tohto štátu, napriek tomu, že vlastnia atómové bomby." Podľa neho považuje mnoho 
Židov New York za bezpečnejšie miesto ako Izrael. Stotožňuje sa aj s výrokom 
izraelského profesora Leoboviča: „Prítomnosť milióna a pol Arabov pod nadvládou 
Židov znamená zničenie ľudskej a židovskej podstaty štátu a krach jeho sociálnej a 
socialistickej stavby. To vedie ku skaze židovského ľudu a človeka v Izraeli." 
Holokaust ako obchodná značka 
Autorovu víziu o vysnívanom Izraeli narúša predovšetkým bremeno holokaustu. 
Holokaust sa podľa neho premenil na židovskú obchodnú značku a izraelský štát sa stal 
jeho oficiálnym hovorcom. Tvrdí: „Izrael si privlastnil nacistický holokaust a zmenil ho 
na nástroj vydierania a ospravedlňovania všetkých svojich činov, ktoré sa vymykajú 
ľudským morálnym zásadám. Štát reprezentuje mŕtvych viac ako reprezentuje živých." 
Borg považuje holokaust za prázdny politický nástroj a ironicky vyhlasuje: „Zmenil sa na 
vitrínu a šou, je výnimočný a ojedinelý, považovaný za vrchol historickej série nenávisti 
proti Židom, nič viac... Holokaust je výlučne náš!" Ako napísal, neprejde deň, že by 
médiá nespomínali fenomén holokaustu, tvrdí, že je „prítomný v živote človeka viac ako 
Boh". Sám autor cíti vinu za svoju ľahostajnosť k ľuďom usmrteným v rozličných kútoch 
sveta. Ľahostajnosť, ktorá je produktom holokaustu ako taktického nástroja na 
vypestovanie národného povedomia židovského ľudu. 
Politika násilia 
Izrael podľa Borga po šesťdňovej vojne zmenil vojnu zo zriedkavého javu na pravidlo. 
Premenil sa na nástroj násilia aj mimo vojnového poľa, rozumie iba násiliu a hľadá 
výhovorky na ospravedlnenie svojich činov, ktoré sa nedajú v civilizovanom svete 
ospravedlniť. „Zmenil podráždenosť na ideológiu a princíp. My pochopíme iba reč 
násilia medzi mužom a ženou, medzi priateľmi, medzi vládou a občanmi... Štát, ktorý žije 
mečom, ktorý uctieva mŕtvych, bude stále žiť v permanentnom výnimočnom stave, 
pretože všetci - nacisti, Nemci, Arabi - všetci nás nenávidia," tvrdí Abraham Borg. Za 
najväčšie prekvapenie pri písaní svojej knihy považuje odhalenie faktu, „že 
najpodobnejší politický, sociálny a národný systém tomu izraelskému je ten, ktorý bol 



vybudovaný v Nemecku". V knihe sa zaoberá aj otázkou židovských utečencov a vzniku 
izraelského štátu, ktorý sa podľa neho udial na úkor palestínskeho ľudu. Priznáva: „Za 
cenu bolesti a tragédie palestínskych utečencov sme my riešili problém našich 
židovských emigrantov, ktorí prišli zo všetkých kútov sveta." Za palestínsku tragédiu sa 
ospravedlňuje a žiada Izrael, aby sa takisto ospravedlnil za bolesť a straty, ktoré spôsobil 
palestínskemu ľudu. Rovnako žiada, aby izraelský štát niesol zodpovednosť za tragédiu 
palestínskych utečencov, ktorá vznikla ako následok zrodu štátu Izrael. „Tá tragédia nás 
stále prenasleduje a bude vždy prenasledovať," priznáva. 
Borgova kniha otriasla izraelskou spoločnosťou, ktorá sa ešte neprebudila zo šoku z 
knihy izraelského profesora Šlomo Sanda. Ten vo svojej knihe s názvom The invention 
of the jewish people - mimochodom, jednej z napredávanejších v Izraeli - tvrdí, že Židia 
nikdy netvorili národ. Židovský ľud bol podľa Sanda umelo vytvorený pred sto rokmi 
sionistickou mašinériou. 

+++++++++++++++++++++++++++ 
Veľký brat v policajnej uniforme 
Erika Lehotszká 
Britský spisovateľ George Orwell je autorom všeobecne známeho pojmu „veľký brat", 
ktorý sa stal synonymom policajného štátu s absolútnou kontrolou nad obyvateľstvom. 
Orwellov slávny utopický román s názvom 1984, kde sa prvýkrát objavil tento termín, 
nie je však len fiktívnym obrazom neskutočnej totalitnej spoločnosti, ako by sa 
domnieval bežný čitateľ. Orwellovský pohľad na spoločnosť je nadčasový, reálny vo 
svojich detailoch aj dnes, bez ohľadu na to, aké prívlastky si dáva aktuálna moc, či sa 
nazýva slušnou, demokratickou, legitímnou či právnou. 
Predstavte si situáciu, že vás zastaví dopravná policajná hliadka a okrem overenia vašej 
totožnosti a technického stavu vozidla začne s vypočúvaním, aké máte osobité, zjavné aj 
skryté znamenia na tele, jazvy, bradavice, tetovanie, kŕčové žily a podobne. A možno sa 
nevyhnete ani odpovediam na iné otázky, napríklad aký je váš pohlavný život, alebo či v 
piatok jedávate bravčové mäso. Všetko sa zaznamenáva do príslušných kolónok. Ste 
obyčajný občan, možno sa vám roztrasú kolená a priznáte sa, že ste v tretej triede ukradli 
spolužiakovi pero. Zdá sa vám to orwellovsky absurdné? Podobnej procedúre a veľkej 
časti týchto kontrolných otázok sa nedávno nevyhol podpredseda SNS Andrej Danko pri 
rutinnej kontrole dopravnej polície. Akiste nebol jediný, čo sa musel podrobiť 
nedôstojnej kontrole dopravnou políciou. Možno si stres z takého jej počínania 
kontrolovaní vodiči ventilovali večer pri pive s kamarátmi a verejnosť sa o tom nemohla 
dozvedieť. Lenže smolu mal sám prezident Policajného zboru SR Jaroslav Spišiak, že 
policajná hliadka naďabila akurát na skúseného právnika. JUDr. Danko usporiadal 
tlačovú besedu, zverejnil svoj nepríjemný zážitok a obrátil sa na Generálnu prokuratúru 
so žiadosťou o preskúmanie zákonnosti evidencie, ako aj zozbieraných údajov, ktoré sú 
vedené na Policajnom zbore. 
Prezident Policajného zboru tvrdí, že nijaký príkaz na podobné kontroly nevydal, hoci 
logika hovorí, že policajta, ktorý by vykonával bez príkazu takú nedôstojnú prácu, ešte 
svet nevidel. Kto vlastne dal policajtom do ruky tlačivá s kolónkami, ktoré patria do 
agendy policajného štátu? Vytlačili si ich svojvoľne? O čo vlastne policajnému 
reformátorovi Spišiakovi ide? Predseda národniarov Ján Slota hovorí: „Obracajú sa na 
nás desiatky policajtov, ktorí sú zdesení pomermi, čo dnes panujú v Policajnom zbore." 
Nuž, zdesení policajti by si asi taký spôsob cestnej kontroly nevymysleli. 



V prípade nezákonných kontrol nejde o maličkosť, nad ktorou sa dá mávnuť rukou. 
Minister vnútra Daniel Lipšic by mal odpovedať, na čo a komu slúži podobný monitoring 
o občanoch, prečo dopravní policajti vyvolávajú nedobrovoľne pri bežných kontrolách 
atmosféru podozrievania a strachu. Alebo už začala na Slovensku platiť Orwelova téza o 
„veľkom bratovi"? 
  
Náš Cattani 
Od prezidenta Policajného zboru SR nik nečaká, že bude rečniť ako Palacký. Ani to, že 
bude mať slovnú zásobu jazykovedca. Ale aby sa vysoká šarža vyjadrovala ako 
lunochod, vysielajúci správy z Marsu v robotickom slangu, je prisilná káva. Aj pre 
samotných policajtov, ktorých má ich šéf náležite reprezentovať a nie svojimi 
vyjadrovacími schopnosťami zarábať na novodobé vtipy o strážcoch zákona. Rečníckym 
„talentom" sa to nekončí. Prezident policajného zboru Spišiak vyrukoval s reformou, 
ktorá má okrem iného skvalitniť odmeňovanie policajtov či znížiť nehodovosť na 
cestách. Policajti už nebudú hodnotení podľa toho, koľko administratívnej práce urobia, 
koľko zhabú vodičských preukazov (aj keď zaslúžene), ale podľa toho, koľko sa 
vyskytne nehôd počas ich služby. Čím menej, tým väčšia odmena. Ak chce byť policajt 
pozitívny (výraz Spišiaka), musí v prípade, že je na ceste trebárs kus ľadu, stať si predeň 
a upozorňovať naň vodičov. Cestári si už s ľadom či polmetrovými výtlkmi nemusia 
robiť starosti. Policajti by v rámci šetrenia mohli rovno vozovky posýpať a asfaltovať. 
Mnohým sa novinky zdajú absurdné. Cattani by to všetkým kritikom vysvetlil jasne: ... 
preto to tak robíme, že o tom nikto nevie, prečo to tak robíme. 
Viera Urbanová 
 
Spišiakove perly 
• Oni vedia, že prečo, aj my vieme, že prečo. Toľko stačí povedať, že my vieme, že oni 
vedia. 
• My veľa vecí robíme z takých dôvodov, a preto to tak robíme, že o tom nikto nevie, 
prečo to tak robíme. A z taktického hľadiska, prečo je dôležité to tak riešiť, a práve v tom 
je tá naša výhoda, že nikto nechápe, prečo to vlastne tak robíme. 
(takto komentoval postup polície) 
• Absolvoval priestrel lebky.  
(takto opísal spôsob vraždy Petra Čongrádyho, ktorého zastrelili) 
• Podarilo sa nám chytiť všetkých, čo sme chceli, okrem jedného. Ten sa však tak 
preľakol, keď videl, že sa nemá s kým spojiť, že sa prihlásil sám. 
• Štyri rany do trupu, dve do ruky a mal prakticky štvrtinu hlavy odstrelenú. 
• Ľudia sú ochotní aj akceptovať, že niečo pochádza z trestnej činnosti, hlavne, že to je 
lacné. 
• Mal som len tri možnosti, ako ukončiť kariéru policajta. Buď by ma fyzicky 
zlikvidovali, alebo by boli úspešné diskreditačné kampane proti mne. Tretia možnosť by 
bolo odísť skôr a vzdať to. Kaliňák tým, že dal impulz na môj odchod, mi pomohol 
vyriešiť túto situáciu. 
Výroky prezidenta Policajného zboru SR Jaroslava Spišiaka  
v mimoriadnom vydaní relácie TV JOJ Lampa z 20. januára 2011, kde bol jediným 
hosťom moderátora Štefana Hríba. 

+++++++++++++++++++++++++++ 



Ja, JaroslavSpišiak Vám hovorím:  
 

"V prípade sa zmenilo to, že sa nezmenilo nič." 
 
"Oni vedia, že prečo, aj my vieme, že prečo. Toľko stačí povedať, že my vieme, že oni 
vedia." 
 
"Štyri rany do trupu, dve do ruky a mal prakticky štvrtinu hlavy odstrelenú." 
 
"...poviem aj mená... ...Nepoviem." 
 
"Poškodený bol smrteľne zranený a jeho liečenie potrvá 6 až 7 dní."  
 
"Nezostávalo mi nič iné len ponuku prijať, lebo ak by som ju neprijal, tak by som sa celý 
život len trápil a ja sa nechcem trápiť, nech sa trápia iní, tí, ktorí si to zaslúžia.  
Nebudem sa teraz vyjadrovať na toto, lebo zas by som možno bol veľmi humorný a to 
nemám rád.  
Dúfam, že budeme vychádzať tak, ako sme vychádzali doteraz, kým som tu teda ešte bol, 
lebo keď nie, tak nie."  
 
"Páchateľ sa sám zasamovraždil." 
 
"Absolvoval priestrel lebky." 
 
"Podarilo sa nám chytiť všetkých, čo sme chceli, okrem jedného. Ten sa však tak 
preľakol, keď videl, že sa nemá s kým spojiť, že sa prihlásil sám." 
 
"Ak policajt uvidí kúsok ľadu na ceste a chce byť pozitívny, tak sa musí pred ten ľad 
postaviť a usmerňovať dopravu." 
 
"Ľudia sú ochotní aj akceptovať, že niečo pochádza z trestnej činnosti, hlavne, že to je 
lacné." 
 
"No ale v tom prípade vôbec nie sú policajti, sú to bábky, ktorým to zatiaľ nikto 
nevysvetlil." 
 
"Nemôžme povedať, že prokurátor pochybil, s tým spochybníme celú demokraciu. Mal 
iný právny názor. Tak musíme povedať."  

+++++++++++++++++++++++++++ 
Kto má čas (1h 35 min., viem veľa!) a zároveň aj záujem bližšie poznať 
pravdu, 
ako je to s pánom Hríbom (Lampa), ktorý má jeden hlavný cieľ (spolu so 
svojim 
priateľom Šimečkom a nie len s ním) a to heslo znie "Vždy a všade proti 
samostatnému Slovensku!" a tiež aký je pán Spišiak - terajší policajný 
prezident SR. Skúste obetovať čas a vypočuť si video (pozri link dole 



za týmto 
mejlom!) z relácie "Lampa" v ktorom je nakrútený rozhovor s pánom 
Spišiakom.  
Ja som si to pustil a popri inej robote som aj vydržal počúvať až do 
konca. P. 
Spišiak čelí obrovskému tlaku proti svojej osobe z tých 
"najvplyvnejších 
kruhov" ((mafia, zlí policajti - ohromný tlak proti nemu, zlí politici, 
zlí 
majetní, zlodeji, piráti ciest, aj od všetkých tích, ktorí potrebujú 
aby to v 
našej republike nefungovalo!!)) a pritom je médiami ak nie priamo 
osočovaný tak 
je len minimálne podporovaný. 
Okrem iného možno neviete, že p. Spišiak bol postrelený a údajne má 
ešte v 
oblasti krku nevyoperovanú guľku - jeho postoj aj reč je tiež týmto 
poznačená - 
čo málokto vie. Jednoducho je to obetavý človek, ktorý pre dobro nás 
obyčajných 
občanov nasadil a nasadzuje vlastný život a veľmi potrebuje aj našu 
podporu!!! 
Vo videu nie je zachytené napríklad to, že vysielanie tejto relácie 
bolo 
prerušené (podľa informácie čo mám, sám som ju v origináli nepozeral), 
bez 
známej príčiny a prvý krát vôbec sa stalo niečo také pri Hríbovej 
relácii, 
údajne na cca 5 až 6 minút a celá relácia bola potom ukončená len 
"odseknutím" 
reči p. Spišiaka, čo je zachytené aj na predmetnom videu. 
Pozri tento predmetný link: 
http://plus.joj.sk/plus-tv-archiv/lampa/20-01-2011.html 

+++++++++++++++++++++++++++ 
Mimovládne pole poorané 
 Ľudovít Števko 
Po roku 1990 začali rásť ako huby po daždi nevládne organizácie alebo tzv. tretí sektor, 
ktorý niekedy v roku 2002 dostal presnejšie pomenovanie - mimovládne neziskové 
organizácie. 
Už vtedy počet stálych zamestnancov v mimovládkach dosiahol podľa sociologičky 
Heleny Wolekovej, súčasnej predstaviteľky nadácie SOCIA, číslo 18 627. Dnes sa 
činnosťou v tisícoch týchto organizácií zapodievajú ďalšie desaťtisíce ľudí, ktoré 
dostávajú na svoju činnosť mnohomiliónové sumy z rozličných, zväčša zahraničných 
zdrojov. 
Previazanosť so stranami i vládou 
Podľa charakteristiky, ktorú si môže nájsť každý pomocou internetového vyhľadávača, 
„mimovládne organizácie sú organizácie s právnou subjektivitou vytvorené súkromnými 
osobami alebo organizáciami, ktoré sa nepodieľajú na vláde a ani vo vláde nemajú 
svojich zástupcov. V prípadoch, keď sa štát podieľal na ich založení, ich mimovládny 
charakter je daný tým, že štát (vrátane orgánov územnej samosprávy) a ani jeho 
predstavitelia nemajú nijaký vplyv na riadenie organizácie alebo iné ovplyvňovanie jej 
činnosti". Mimovládne organizácie predstavujú široký diapazón občianskych záujmov a 



obsahujú množinu charitatívnych, humanitárnych, environmentálnych, profesných, 
ľudskoprávnych aj náboženských či politických združení. Podľa Metodiky John Hopkins 
Comparative Nonprofit Sector Project však do neziskového sektora nepatria náboženské 
spoločnosti, cirkev a politické strany vzhľadom na ich odlišný charakter a účel. 
Pri bližšom pohľade na neobyčajne širokú mozaiku slovenských neziskových organizácií 
zisťujeme, že sociálne, zdravotné, výchovno-vzdelávacie a kultúrne služby tzv. tretieho 
sektora pokrývajú iba jednu tretinu ich činnosti. Spomínaná šéfka nadácie SOCIA 
konštatuje, že na rozdiel od nás, v krajinách Európskej únie predstavuje táto základná 
náplň práce neziskoviek dve tretiny činnosti. Naše mimovládne organizácie sa teda 
zaoberajú väčšmi životným prostredím, otázkami demokracie, ľudských a občianskych 
práv i politikou. 
Politiku, pravdaže, nemožno z nášho občianskeho života vylúčiť, veď nás ňou 
každodenne zaplavujú médiá, ale nie je v demokratickom systéme v norme, ak si 
mimovládne organizácie popri svojom názve uvádzajú prívlastok „nezávislé" a pritom 
svojimi výstupmi, ovplyvnenými aj personálnym obsadením, vykonávajú praktickú 
politiku a sledujú ciele istých politických strán. Možno hovoriť o nezávislosti týchto 
mimovládnych organizácií, ak majú v správnych a dozorných radách ministrov, 
poslancov a členov vládnych strán? Evidentná politická prepojenosť politikov a vysokých 
štátnych úradníkov pravicovo-liberálneho zoskupenia s mnohými tzv. nezávislými a k 
tomu všetkému vraj mimovládnymi organizáciami sa nedá odškriepiť, tak ako sa nedá 
poprieť a ani sa nepopiera ich závislosť od zahraničných donorov a sponzorov. 
Previazanosť s politickými stranami a vládou má aj nepriame formy, vyplývajúce z 
príbuzenstva riaditeľov a programových manažérov mimovládok s konkrétnymi 
vládnymi či straníckymi činiteľmi, ako aj z bývalej účasti týchto politikov pri zakladaní 
mimovládnych organizácií, a najmä ich účasti vo vrcholných orgánoch. 
Premiérka - Sorosova pravá ruka 
Za príkladmi spomínanej previazanosti netreba chodiť ďaleko. Samotná premiérka 
súčasnej vlády Iveta Radičová (SDKÚ-DS) ešte donedávna stála na čele správnej rady 
jednej z najvýznamnejších mimovládnych organizácií - Nadácie otvorenej spoločnosti 
(Open Society Foundation), pričom prezidentom tejto spoločnosti bol v rokoch 1993 - 
2000 aj vicepremiér slovenskej vlády Rudolf Chmel (Most-Híd). Nadácia so sídlom na 
Slovensku, ktorá je súčasťou celosvetovej siete amerického finančného špekulanta, 
miliardára Georgea Sorosa, disponuje majetkom v hodnote približne 3 milióny eur. 
Administratívnu, finančnú a technickú pomoc slovenskej organizácii poskytujú Open 
Society Institut v New Yorku a Open Society Institut v Budapešti. Medzi jej 
najdôležitejších súčasných donorov patrí OSI, súkromný neziskový fond pôsobiaci vo 
Švajčiarsku a USA, Ch. S. Mott Foundation, Flint, MI, USA, Trust for Civil Society in 
Central and Eastern Europe, Washington D. C., USA a Svetová banka. Druhou, často 
slovenskými médiami citovanou mimovládnou organizáciou je Transparency 
International Slovakia (TIS), ktorú donedávna viedla Emília Sičáková-Beblavá, manželka 
bývalého štátneho tajomníka ministerstva práce v Dzurindovej vláde Miroslava 
Beblavého. Dnes je Beblavý poslancom NR SR za SDKÚ-DS a jeho manželka 
programovou riaditeľkou TIS. Medzi hlavnými donormi projektov TIS figurujú: 
European Commision - DG for Justice, Freedom and Security - 63 826 eur, Open Society 
Institut - 80 000 eur, Siemens 125 632 USD a iné. Na margo proklamovanej 
transparentnosti predstaviteľky TIS iba poznámka: Keď pani Sičákovej-Beblavej v roku 



2005 novinári položili otázku, za koľko kúpili rodinný dom, odpovedala, že sa nepamätá 
a nedovolila svoj dom odfotografovať. Zamestnancom TIS je Ivan Rončák, ktorý sa vo 
voľbách na prezidentský úrad angažoval v prospech Františka Mikloška (KDH) 
propagačným volebným blogom Mikloško bude môj prezident. V prezidentskej volebnej 
kampani sa zúčastnil celý rad mimovládnych organizácií podpisovou akciou Volíme 
Ivetu Radičovú (SDKÚ-DS). Jednou z organizátoriek tejto akcie bola Šarlota Pufflerová 
(známa od roku 1998, keď sa výrazne angažovala v antimečiarovskom politickom 
„odboji"), výkonná riaditeľka mimovládnej organizácie Občan a demokracia, (dnes 
Občan, demokracia a zodpovednosť). Túto organizáciu vytrvalo podporuje Nadácia 
otvorenej spoločnosti - Open Society Foundation, v ktorej - ako sme už spomenuli - 
prezidentská kandidátka Iveta Radičová pôsobila ako predsedníčka správnej rady. 
Koaličná rada v cudzích službách 
Medzi mediálne preferované tváre tretieho sektora patrí aj Zuzana Wienková, šéfka 
Aliancie Fair-play. Bola organizátorkou niekoľkých pouličných protestných 
demonštrácií, ktoré mali poukazovať na prešľapy polície a niekdajšieho ministra vnútra 
Róberta Kaliňáka, a niekdajšieho ministra spravodlivosti Štefana Harabina. V prípade 
policajného vyšetrovania kauzy Hedvigy Malinovej bola iniciátorkou petície Výzvy na 
prešetrenie údajného napadnutia vysokoškoláčky maďarskej národnosti, ktorá sa skončila 
neúspechom, a v inscenácii proti Harabinovi a Ficovi neváhala použiť pôsobivé rekvizity 
ako rakvu s nápisom Pochovávanie slovenskej spravodlivosti, ktorú niesla na pleciach 
Lipšicova mládež z KDH. Na novinársku otázku, z čoho je Aliancia Fair-play 
financovaná, Wienková odpovedala: „Máme dva veľké granty - jeden pochádza z 
amerických súkromných peňazí - z The Trust for Civil Society in Central and Eastern 
Europe. Druhý grant sme získali z Budapešti z Open Society Institute, čo je súčasť 
Sorosovho ,networku‘." 
Politickou odnožou Občianskej konzervatívnej strany, ktorá má zastúpenie v parlamente, 
je mimovládna organizácia Konzervatívny inštitút M. R. Štefánika, konzervatívne 
orientovaný think-thank. Hovoriť o nezávislosti tejto nadácie by bolo výsmechom 
zdravého rozumu. Jej prezidentom je Peter Zajac, predseda OKS, a riaditeľom Ondrej 
Dostál, podpredseda OKS (momentálne obidvaja poslanci zvolení do NR SR na 
kandidátke SaS). Medzi jej významnejších donorov patria Nadácia Pontis, 
Veľvyslanectvo USA, Trust for Civil Society in Central and Eastern Europe a partnermi 
periodiká Trend, Týždeň Štefana Hríba, agentúra SITA a webový portál Aktuálne sk. 
Mimovládnym zoskupením, v ktorom má hlavné zastúpenie súčasná vláda, je Slovenská 
spoločnosť pre zahraničnú politiku, založená v auguste 1993 ako otvorené nestranícke 
diskusné fórum o medzinárodných otázkach a zahraničnej politike. Slovo nestranícke 
priam bije do očí, keďže predsedom jej správnej rady je predseda SDKÚ-DS Mikuláš 
Dzurinda, minister zahraničných vecí (ex offo), a medzi členmi rady sú členovia Radi-
čovej kabinetu Rudolf Chmel (Most-Híd), Ján Figeľ (KDH), poslanec NR SR za Most-
Híd František Šebej (OKS) a poslankyňa SDKÚ-DS Magda Vášáryová. Dalo by sa 
povedať, že v tomto „nestraníckom diskusnom fóre" má zastúpenie Koaličná rada, s 
výnimkou novej strany SaS. Partnermi Dzurindovej spoločnosti sú najmä German 
Marshall Fund of the U. S., Karpatská nadácia, Informačná kancelária Európskeho 
parlamentu v SR, Nadácia Friedricha Eberta, Nadácia Konrada Adenauera a Nadácia pre 
podporu občianskych aktivít. 



Ďalšou nadáciou s prepojením na vládu Ivety Radičovej, podpredsedníčky SDKÚ, je 
M.E.S.A. 10 - centrum pre ekonomické a sociálne analýzy, a podľa poslania uvedeného v 
noticke - „ekonomický think-thank, nezávislá, mimovládna a nezisková organizácia". 
Spoločnosť M.E.S.A. 10 v roku 1992 založili Pavol Hofman, Jozef Kučerák, František 
Šebej, Mikuláš Dzurinda, Ján Langoš, Anton Vavro, Ivan Mikloš, Gabriel Palacka, Pavol 
Kinčeš a Anton Dančo. Medzi deviatimi členmi tejto mimovládnej organizácie sú v 
súčasnosti vysokí štátni úradníci: Milan Ježovica, štátny tajomník ministerstva 
zahraničných vecí, Ivan Mikloš, podpredseda vlády a minister financií, Viktor 
Nižňanský, vedúci Úradu vlády SR, a Jana Červenáková, vedúca služobného úradu 
ministerstva financií. „Neziskovka" M.E.S.A. 10 má svoju komerčnú (ziskovú) dcérsku 
spoločnosť M.E.S.A. 10 Consulting Group, s. r. o., zaoberajúcu sa spracúvaním 
ekonomických štúdií a analýz. 
Deficit demokracie a morálky 
Medzi mimovládne organizácie, majúce v erbe nezávislosť, patrí Inštitút pre dobre 
spravovanú spoločnosť - Slovak Governance Institut (SGI), ktorý má pod názvom 
uvedené: „SGI je nestranícka, nezisková, mimovládna organizácia. Neviaže sa na nijakú 
ideológiu ani politickú stranu." Pravda, ak nikomu neprekáža, že symbolmi „apolitickosti 
a nestraníckosti" sú dvaja členovia správnej rady, riadiacej túto mimovládku - minister 
vnútra Daniel Lipšic a ministerka spravodlivosti Lucia Žitňanská. Jedným z členov 
správnej rady inštitútu bol aj súčasný minister školstva Eugen Jurzyca, vo voľbách 2010 
kandidujúci za SDKÚ-DS, ktorá ho nominovala aj do ministerského kresla. V správnej 
rade SGI s ním svojho času sedeli i Miroslav Beblavý, László Szigeti, Martin Šimečka, 
Vladimír Tvarožka či Zuzana Wienková, ktorá dnes nezávislo dohliada na to, či pán 
minister vykonáva svoju funkciu fair-play. Aktivity SGI financujú Sorosova Nadácia 
otvorenej spoločnosti, OSF Bratislava, britské i americké veľvyslanectvo na Slovensku, 
INEKO - Inštitút pre ekonomické a sociálne reformy i Svetová banka. 
Dalo by sa pokračovať ďalšími „nepolitickými a nezávislými nadáciami", napríklad 
Stálou konferenciou občianskeho inštitútu (SKOI), kde je predsedom Peter Osuský, 
podpredseda OKS a poslanec parlamentu za Most-Híd, podpredsedom Peter Tatár (Most-
Híd) a členom predsedníctva ďalší podpredseda OKS František Šebej. Členom 
predsedníctva je aj známy komentátor denníka SME a zároveň moderátor politicko-
spoločenskej diskusnej relácie verejnoprávneho Slovenského rozhlasu Juraj Hrabko. O 
priaznivcoch tejto „nezávislej" mimovládky je pomaly únavné už aj písať. Len pre 
poriadok - SKOI podporujú: Open Society Foundation (OSF), National Endowment for 
Democracy (NED), The German Marshall Fund (GMF), US Agency for International 
Development (USAID), US Investigations services (USIS) a Freedom House (FH). 
Najlepším príkladom zle predstieranej nestrannosti a apolitickosti slovenských 
mimovládnych organizácií je Inštitút pre verejné otázky (IVO) pod vedením prezidenta 
Grigorija Mesežnikova, emigranta z bývalého Sovietskeho zväzu a niekdajšieho 
pracovníka Ústavu marxizmu-leninizmu Univerzity Komenského v Bratislave. Túto 
„občiansky" najaktívnejšiu a najmedializovanejšiu organizáciu tvorí pravicovo-liberálna 
posádka politológov a analytikov, ktorá si prisvojila úlohu arbitra demokracie v 
slovenskej spoločnosti. To, že je názorovou platformou súčasnej koalície, je zrejmé z 
každého medializovaného vyjadrenia predstaviteľov tohto inštitútu. Sotva sa kabinet 
Ivety Radičovej ujal moci, analytici IVO okamžite oznámkovali kvalitu demokracie 
vyššou známkou oproti známke, ktorou hodnotili predchádzajúcu vládu Roberta Fica. 



Nedávno sa inštitút ozval znova. Podľa Mesežnikova dnes neprichádza „k tyranii 
väčšiny" ako za minulej vlády a politicky účelový plán koalície zmeniť tajnú voľbu 
prokurátora na verejnú nie je podľa IVO ohrozením demokracie. 
Uvádzať ďalšie tzv. neziskové organizácie tretieho sektora, ktoré iba s prižmúrením 
oboch očí možno považovať za mimovládne a nezávislé, by si vyžadovalo oveľa väčší 
priestor. Osobitnou kapitolou by bola genéza ich vzniku, ich previazanosť s politickými 
stranami dnešnej vládnej koalície a ich finančné krytie. Na záver iba konštatovanie: 
Politiku možno robiť aj takto, ale nemožno hovoriť súčasne aj o demokracii. A už vôbec 
nie o morálke. 

+++++++++++++++++++++++++++ 
Nežiaduci účinok: smrť 
Eva Zelenayová 
V minulom roku vydal zakladateľ detského kardiocentra v Prahe-Motole Milan Šamánek 
knižku s názvom Víno na zdravie. 
Tvrdí v nej, že čím viac sa zaoberá štúdiom rizikových faktorov aterosklerózy, tým viac 
je presvedčený o prospešnosti alkoholu, a najmä vína na ľudské zdravie. 
Pravda alebo marketing? 
Podobný názor má aj popredný český kardiochirurg Jan Pirk. Pred rokmi potvrdil 
prospešnosť miernych dávok alkoholu lekár kardiologického oddelenia internej kliniky 
vojenskej nemocnice v Střešoviciach Ivan Jeřábek. Podľa neho výskumy na niekoľkých 
tisícoch pacientov a zdravých ľuďoch zistili, že pravidelné užívanie alkoholu znižuje 
koncentráciu „zlého" cholesterolu a mierne zvyšuje koncentráciu HDL cholesterolu, 
ktorý má prospešný efekt a nepriamo ochraňuje cievnu stenu. 
Zdalo by sa, že slovenskí lekári zaostávajú. Nie je to však pravda. V polovici 
osemdesiatych rokov minulého storočia sa problematikou zdravia a výživy zaoberal 
Výskumný ústav výživy ľudu v Bratislave. Lekári tohto výskumného ústavu už pred 
dvadsiatimi piatimi rokmi tvrdili, že jedinou potravinou vhodnou proti ateroskleróze je 
alkohol, odbúravajúci usadeniny z cievnych stien a tým zabezpečujúci ich priechodnosť. 
V minulosti slovenskí lekári nemohli o svojich výsledkoch v súvislosti s účinkami 
alkoholu na cievny systém oboznamovať verejnosť, lebo propagácia alkoholu bola 
trestná. Dnes musia lekári zdôrazňovať, že nejde o marketing pre predajcov vína. 
Reklama sa totiž nachádza všade a na všetko. Čomu teda veriť a čo je len marketing? 
Smrteľné prípady zatajujú 
O fungovaní farmaceutického priemyslu nedávno podal svedectvo bývalý riaditeľ 
švédskeho koncernu Eli Lilly & Company John Virapen v knižke Nežiaduci účinok: 
smrť. Odkrýva v nej tajomstvá farmaceutických firiem, týkajúce sa prakticky celej 
svetovej populácie. Od narodenia sú deťom odporúčané aj priamo povinne aplikované 
rozličné prípravky, ktoré ich majú ochrániť pred chorobami. Autor však tvrdí: „Keby liek 
liečil, trh by skolaboval." Pre farmaceutický priemysel sú ideálnym odberateľom 
chronicky chorí pacienti: reumatici, diabetici, alergici... No zameriavajú sa aj na duševné 
zdravie, ktoré sa veľmi ťažko diagnostikuje. Má byť veselé a živé dieťa liečené ako 
hyperaktívne? A má byť vôbec liečené? 
Vieme, že liek môže prísť na trh až po úspešných klinických skúškach. Verejnosť verí, že 
lieky sa dodávajú na trh až po ich dôslednom otestovaní. „Komu, kedy a v akej dávke 
podať aký liek, aký je stav pacienta na začiatku skúšok, ako sa po začatí liečby zmenia 
jednotlivé parametre atď.," opisuje Virapen v súvislosti s protokolom 27, vypracovaným 



pre registráciu lieku Prozac. Ide o antidepresívum v USA registrované pod uvedeným 
názvom a v Nemecku ako Fluctin. Autor uvádza, že „keď sa klinické skúšky, vykonané v 
súlade s protokolom, skončia, musia sa zverejniť. Ak sa skončia predčasne, výsledky 
zverejniť netreba". Predčasné skončenie však znamená, že nie je známy dlhodobý účinok 
lieku. To sa pri antidepresíve Prozac ukázalo ako veľmi dôležité. Zaujímavý je aj fakt, že 
smrteľné prípady počas klinických skúšok samotné firmy zaraďujú medzi obchodné 
tajomstvo, takže ich nemusia nahlasovať úradným miestam. Virapen na príklade Prozacu 
tvrdí, že v testovacej sérii zostalo iba 286 pacientov, ktorí sa zúčastnili na 
štvortýždňových, päťtýždňových alebo šesťtýždňových skúškach až do konca. Čo je to 
286 jedincov v porovnaní s obratom vo výške 500 miliónov dolárov? Prozac sa 
predpisuje v obrovských množstvách a požívajú ho desiatky miliónov ľudí po celom 
svete. 
Základnou zložkou Prozacu alebo Fluctinu je fluoxetín, patriaci do skupiny účinných 
látok SSRI, ktoré v bunkách mozgu zabraňujú opakovane absorbovať neurotransmiter 
serotonín (prenášač nervových signálov medzi nervovými bunkami). Narušenie 
rovnovážnej hladiny serotonínu môže vyvolať depresie, hyperaktivitu a iné neduhy. 
Nežiaduce účinky pri oboch prípravkoch s fluoxetínom uvádza autor v knižke podľa 
letáčika v balení americkej lifestylovej drogy Prozac, v Nemecku Fluctin. Autor uvádza, 
že zoznam nemusí byť konečný, keďže u jedincov, ktorým sa predpisuje fluoxetín, sa 
neustále vynárajú nové nežiaduce účinky. Ich zoznam je šokujúci. Od bolesti brucha cez 
alergické reakcie až po agresívne správanie, samovražedné myšlienky a ich uskutočnenie. 
Vari najsmutnejšie je konštatovanie, že pomocou týchto agresívnych liekov sa 
nepreukázalo ani jedno vyliečenie z ťažkej depresie. Napriek tomu v roku 2006 vydala 
Európska agentúra pre liečivá (EMEA) oficiálne odporúčanie, že fluoxetín môžu užívať 
aj deti! 
Prasacia chrípka ako kšeft 
Virapen upozorňuje na všeobecne známy fakt: v tlači sa vynorí nové ochorenie, o ktorom 
nikdy nikto nechyroval, a vzápätí sa objaví aj nový liek presne na toto ochorenie. Tak sa 
vytvára dopyt a nové trhy. Je celkom možné, že aj hystéria okolo prasacej chrípky bola 
vyvolaná tlakom farmaceutických firiem, ktoré na pandémii zarobili. 
„Prasacia chrípka je už aj na Slovensku, ministerstvo zdravotníctva a Úrad verejného 
zdravotníctva katastrofálne podcenili situáciu," vyhlásil 30. novembra 2009 na tlačovej 
konferencii vtedajší predseda výboru pre zdravotníctvo a poslanec NR SR Viliam 
Novotný (SDKÚ-DS). Odsudzoval vládu, že prvé skúšobné vakcíny by mali prísť na 
Slovensko až koncom decembra a ďalšie až v januári a februári, čo je podľa neho 
relatívne neskoro. Téma vakcín sa stala dominantnou politickou témou poslanca 
Novotného, ktorou zaplavil médiá. Štát pod mediálnym tlakom nakúpil milión vakcín za 
vyše sedem miliónov eur. Svetová zdravotnícka organizácia v auguste 2010 ohlásila 
koniec pandémie prasacej chrípky a Slovensku zostalo vyše 900-tisíc nevyužitých vakcín. 
Ich likvidácia bude štát stáť ďalších 17-tisíc eur. 
Na Slovensku ročne zomrie 508 ľudí na 100-tisíc obyvateľov na srdcovocievne 
ochorenia. Úrad verejného zdravotníctva v roku 2010 potvrdil 1 210 prípadov prasacej 
chrípky, z toho 57 úmrtí. Je teda zrejmé, že z prasacej chrípky si „ktosi" urobil kšeft. 
Lieky a liečivá sa v posledných rokoch stali predmetom doteraz nevídaného biznisu a 
človek ich obeťou. Virapen opisuje spôsob korupcie, ktorý využívajú farmaceutické 
firmy na zvyšovanie ziskov. Spomína významných politikov, ktorých angažujú 



farmaceutické firmy. Opisuje, ako navštevoval lekárov a ponúkal im účasť na rozličných 
exotických kongresoch, ako farmaceutické firmy „spolupracujú" s vedeckými 
mienkotvornými kapacitami pri uvádzaní nových liekov, akým spôsobom vznikajú nové 
patenty, prinášajúce koncernom profit. Ako školský príklad uvádza autor inzulín, od 
ktorého sú závislé milióny diabetikov vo svete. Spomína, že prvú injekciu inzulínu 
aplikovali v roku 1922. Objavitelia získali Nobelovu cenu a patent za symbolický dolár 
predali univerzite v Toronte. Asi 60 rokov po prvej injekcii inzulínu vyrobili prvý 
syntetický inzulín a nazvali ho humánnym inzulínom. Pacienti verili, že ak doteraz 
dostávali inzulín umelý, teraz dostávajú ľudský. Opak je však pravdou. 
Virapenova knižka dáva odpoveď na mnohé otázky. Či sa z nej poučíme, záleží na 
každom z nás. 
  
Požehnaný klientelizmus 
Predseda Smeru Robert Fico nazval zhovievavosť Ivety Radičovej ku kauze okolo 
ministra zdravotníctva Ivana Uhliarika požehnaním klientelizmu zo strany premiérky. Či 
mal pravdu, posúďte sami. Uhliarik v minulosti podnikal s výrobkami farmaceutických 
firiem, dokonca v jednej z nich - Pfizer - bol istý čas zamestnaný. Pfizer v roku 2009 a 
2010 zásobovala slovenský trh vakcínou Prevenar proti pneumokokom. Konkurenčnú 
vakcínu Synflorix od firmy GlaxoSmithKline oficiálne odporučila preplácať zo 
zdravotného poistenia kategorizačná komisia. Na podnet Asociácie zamestnávateľských 
zväzov a verejnosti, nie na podnet ministra, ktorý tvrdí, že on sa postaral o zrušenie 
monopolu firmy Pfizer. Rozhodnutie kategorizačnej komisie znevýhodnilo firmu Pfizer, 
lebo jej vakcína bola drahšia a mamičky, ak by sa pre ňu rozhodli, museli by na ňu 
doplácať. Firma Pfizer sa okamžite dohodla s ministrom a na trh začala dodávať 
desaťkusové balenie vakcíny, ktoré je už bez doplatku a z ktorého má väčší profit. Komu 
minister obídením štandardných postupov pri kategorizácii liekov pomohol, je zjavné. 
Vec má však aj ďalšiu rovinu. Pre deti nie je rozhodujúce, či na trhu bude jeden preparát 
alebo niekoľko, keď každý z nich obsahuje jedy. Pneumokoková baktéria má 90 rôznych 
séroskupín. Prevenar poskytuje ochranu iba proti trinástim typom a Synflorix proti 
desiatim. Proti mnohým ďalším sú vakcíny neúčinné. Navyše, spolu s účinnými látkami 
dostávajú deti do organizmu hliník a ďalšie škodlivé látky toxikujúce centrálny nervový 
systém. Donedávna o tom, či bude nejaké očkovanie povinné, rozhodovali poslanci v 
parlamente. V súčasnosti o tom rozhoduje niekoľko úradníkov na ministerstve 
zdravotníctva. 
Pri očkovaní ide o viac ako len o klientelizmus Uhliarika. 
Eva Zelenayová 
Fotografie: 
Je možné, že aj hystéria okolo prasacej chrípky bola vyvolaná tlakom farmaceutických 
firiem, ktoré na pandémii zarobili. 
Ivan Uhliarik. 
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   Domaci.iHNed.cz, 10.2.2011 
Co s výhledem na neradostnou penzi? Pojistkou jsou děti a vlastní bydlení 
Současný důchodový systém je vlastně obří podvodná hra známá jako "letadlo". 
V Česku se penzijní systém poprvé dostal dočasně do minusu před 15 lety a loni už 
chybělo zhruba třicet miliard korun. 



 
Problémy mají i jiné současné evropské důchodové systémy. Klesá poměr průměrného 
důchodu vůči průměrné mzdě a ještě se kvůli tomu vytváří schodky. Proč se vlastně 
evropský model dostal do krize a jak ji řešit? 
 
Bismarckovo letadlo 
 
Současný stav funguje tak, že pracující odevzdávají daň, nazvanou příspěvek na 
důchodové zabezpečení. Z té je důchodcům vyplácena penze. Případný přebytek využije 
stát jinak. 
 
Jde o model, který v roce 1881 zavedl v Německu kancléř Otto von Bismarck. Bismarck 
označil tento systém za část "státního socialismu". Byl relativně levný. Na jednoho 
důchodce totiž připadalo deset pracujících, kteří mu na důchod platili. Do penze se 
chodilo v sedmdesáti, polovina lidí ale zemřela do 45 let a ti šťastní, kteří se dožili penze, 
si ji užili v průměru jeden rok. Podobný systém postupně přijaly všechny vyspělé země. 
 
Věk odchodu do důchodu se ale snižoval. Po druhé světové válce na 65 let a pak ještě 
níž. Nebyl to problém. Po válce bylo starších lidí málo a v šedesátých letech dospěly do 
produktivního věku silné poválečné ročníky. Plátců bylo dost. Jenže na konci dvacátého 
století se nárůst počtu lidí v produktivním věku zastavil. A zároveň se penzisté díky lepší 
lékařské péči dožívají vyššího věku. Plátců tedy ubývá, naopak počet důchodců roste. 
 
Dnes například připadají v České republice na jednoho důchodce tři pracující, i tenhle 
poměr ale klesá. Podle některých odhadů by kolem roku 2040 vytvářel současný 
důchodový systém každoročně v rozpočtu schodek odpovídající čtyřem procentům HDP. 
A přebytky, které občas vznikaly, už stát dávno utratil. Stejně jako v dalších evropských 
zemích. 
 
Bismarckovo dílo je vlastně obří podvodná hra známá jako "letadlo". V penzijním letadle 
teď docházejí cestující a brzy začne padat. 
 
Návrat k fondům 
 
Řešením může být návrat do předbismarckovských časů, k penzijním fondům. Místo aby 
peníze šly do státního rozpočtu, každý pracující by je dával investičnímu fondu, který by 
je zhodnotil. V důchodu by pak člověk dostal peníze na ruku - nebo jako v návrhu české 
reformy - by mu z nich fond vyplácel rentu. 
 
Systém by nebyl závislý na tom, kolik je pracujících a kolik je důchodců. Každý by si 
spořil na svůj důchod. Ale i fondy mají svá rizika - mohou je třeba ohrozit výkyvy na 
finančním trhu. I proto ve většině zemí reforma směřuje k regulaci fondů a k směsi 
průběžného a fondového systému. U nás by do fondů mohla jít zhruba sedmina 
prostředků určených na důchody. 
 



I jen částečný přechod na fondový systém je ale drahý. Buď bude muset jedna generace 
současně spořit na vlastí penze ve fondech a zároveň platit důchodce využívající starý 
model, nebo je třeba najít prostředky jinde. 
 
V Česku bude potřeba okolo 30 miliard korun ročně. Uvažuje se proto o zvýšení DPH, 
ale to má být po nějakém čase vyváženo snížením penzijního pojištění. V kuloárech se 
spekuluje o zvýšení spotřebních daní, tedy daní z tabáku či benzinu. Ve hře je i 
privatizace - za státní podíl v elektrárenské společnosti ČEZ by stát mohl získat až 300 
miliard a řádově podobnou sumu by přinesl i prodej Lesů ČR. 
 
Nějaké peníze možná získá stát oklikou. Zřejmě nařídí, aby fondy povinně investovaly 
část svých prostředků do státních dluhopisů, tedy aby státu půjčily. Povede to ke vzrůstu 
poptávky po dluhopisech a k poklesu výnosu z nich. Prostředky budoucích důchodců se 
tak zhodnotí méně, než by mohly. Případně vůbec. A stát bude v pokušení zadlužit se, 
protože ho půjčování bude stát méně. 
 
Pozor na zlodějský stát 
 
Přes všechny nedostatky by fondy měly mít pro každého občana jednu velkou výhodu. 
Peníze v nich patří občanům, a tak jsou uchráněny před chtivou rukou státu, který je 
nemůže použít jinak. 
 
Vlastně možná. Majetek soukromých penzijních fondů znárodnil stát v Argentině, stejnou 
věc provádí Maďarsko. Snad by se tomu dalo vyhnout zakotvením penzijní reformy v 
ústavě, jak to na Slovensku plánovala strana SDKÚ. 
 
Peníze v penzijních fondech máte jisté. Opravdu? Zde je pět mýtů o důchodech - čtěte 
ZDE 
 
Stát pracuje na zrušení superhrubé mzdy. Skončilo by daňové zvýhodnění bohatých - 
čtěte ZDE 
 
Zapište si do kalendářů. Na stát podle Patrie přestanete dělat 20. června - čtěte ZDE 
 
Pokud ale nic takového neplatí, je nejjistější mít děti, které v případě nouze starým 
rodičům vypomohou. A vzít si hypotéku, splácet ji v produktivním věku, před důchodem 
nemovitost prodat, přestěhovat se do menšího a žít z utržených peněz. Znárodnit domy a 
byty si totiž jen tak nějaká vláda netroufne. 
 
Autor/ři:  Marek Hudema, ilustrační foto: archiv HN 
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Milionárska daň. Rezort financií chce zrušiť ďalšiu z Ficových „srdcoviek". Hospodárske 
noviny, 11.2.2011 
Bohatší Slováci dostanú od štátu viac 
Ministerstvo financií chce zrušiť jedno z opatrení Roberta Fica, takzvanú milionársku 
daň. 
Bohatší Slováci už zrejme nebudú platiť štátu viac. "Treba si 
uvedomiť, že sa neruší to alebo ono, ale ruší sa celý doterajší 
daňovo odvodový systém a nahrádza sa novým,“ vysvetlil 
hovorca rezortu Martin Jaroš. Koalícia sa na definitívnej podobe 
reformy ešte nedohodla. 
Ficov kabinet bohatších Slovákov zdanil výraznejšie v roku 
2007 - pre štát to znamenalo 30 miliónov eur ročne navyše. 
Napriek tomu ľudia, ktorí museli takto do štátnej kasy odviesť 
stovky až tisícky eur viac, si však zmenou mesačne polepšia len 
o niekoľko eur. V rámci zmien celého systému daní a odvodov 
by si totiž mali prilepšiť aj chudobnejší. 
Zrušenie milionárskej dane sa však aj tak ekonomickému 
prognostikovi Pavlovi Kárászovi nepozdáva. "Nie je dôvod, 
prečo by bohatší nemohli byť solidárnejší. Výhody majú platiť  najmä pre slabšie 
skupiny.“ 
Kto a čo je v hre 
Rok 2007  začala platiť “milionárska daň” 
80 192 ľudí sa dnes týka 
1773 eur je spodná hranica pre jej platenie 
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10.02.2011 | Oskar Krejčí | Rozhovory | 
Hrozí nám vojna? 
 
Ľudstvo sníva už niekoľko storočí o spoločnosti bez vojen. Ani otrasná skúsenosť z 
dvoch svetových a jednej studenej, ani pôsobenie medzinárodných organizácií však 
neprimäli štáty vzdať sa násilného riešenia konfliktov. Politológ Oskar Krejčí a diskutéri 
z publika uvažovali, okolo akých ohnísk sa môže v 21. storočí rozhorieť vojna – a ako by 
sme si mohli zaistiť mier. Český politológ a vysokoškolský učiteľ svoje myšlienky o 
vojne a mieri zhrnul v roku 2010 v knihe Válka. Na prvej tohtoročnej diskusii Klubu 
Nového slova sa však prevažne venoval inému dokumentu, novej Strategickej koncepcie 
obrany a bezpečnosti členov NATO, prijatej v Lisabone. 
V akom vzťahu je vojna k ľavicovým hodnotám? 
Som hlboko presvedčený, že ľavicové hodnoty majú tradičné, nemenné jadro – je to mier 
a práca. Spoločnosť, v ktorej by bola odstránená vojna, musí byť sociálne spravodlivá. A 
naopak, ak chcete vytvoriť sociálne spravodlivú spoločnosť, je to spoločnosť bez vojen. 
Na prvý pohľad sa téma vojny môže zdať okrajová – predsa len, väčšina prítomných tu v 
sále ju nezažila. Je to šťastie našej generácie, ktoré je sčasti výsledkom miliónov mŕtvych 
a sčasti dielom náhody. Otázka znie, či sme schopní vytvoriť sociálne prostredie, ktoré 
vojnu celkom odstráni. 
 



 
Pripomeňme si predchádzajúcu doktrínu NATO. 
 
Predchádzajúca doktrína z roku 1999 je zlomová. Prijali ju ešte za Billa Clintona, keď 
bola ministerkou zahraničia USA Madeleine Albrightová. Bola to prvá stratégia, ktorá sa 
pokúsila formulovať úlohy NATO po studenej vojne s tým, že pracovala s víziou 
americkej hegemónie. Sú tam body, ktoré prekračujú rámec zakladajúcej Washingtonskej 
zmluvy z roku 1949. Konkrétne organizovanie misií za rámec článku 5, čo znamená za 
rámec toho, k čomu bola pôvodne aliancia určená: kolektívna obrana členských štátov. 
Sú to misie, ktoré neslúžia na obranu členov aliancie pri ich bezprostrednom napadnutí, 
ale sú zamerené „do euroatlantického priestoru“ a jeho okolia – takú formuláciu použili. 
Pričom euroatlantický priestor nie je vymedzený. Môžeme si ho predstaviť od San 
Francisca po západnú hranicu Česka (bolo prijaté s Maďarskom a Poľskom v roku 1998), 
ale aj po Vladivostok. 
 
Druhý zlomový faktor je konštatovanie, že misie, usporiadané v euroatlantickom 
priestore, budú, pokiaľ možno, v súlade s rozhodnutím Rady bezpečnosti OSN. Keď v 
súlade nebudú, vykonajú sa aj bez neho: pripúšťa misie mimo rámec platného 
medzinárodného práva. Podľa neho sa smie viesť vojna iba v prípade sebaobrany, alebo 
na základe rozhodnutia Rady bezpečnosti. 
 
Až po tomto prichádzajú bushovci a posúvajú oficiálne strategické myslenie v Spojených 
štátoch ešte ďalej. Už sa nehovorí o rizikách zvonku, ale o zasahovaní proti problémom, 
ktoré sa ešte nestačili sformovať. Je to viac ako prevencia. Už to nie je aktivita koaličná, 
ale unilaterálna: USA sú pripravené „preemptívne“ konať mimo rámec medzinárodného 
práva a bez svojich spojencov. Tieto tézy pripomínam najmä preto, lebo v novej stratégii 
už ani jedna nie je obsiahnutá. 
  
   
 
Čo je v novej strategickej koncepcií nové? 
 
NATO sa definuje ako organizácia, ktorá sa usiluje o jadrové odzbrojenie. Je tam téza, že 
sa bude rokovať s Ruskom, aby predstava o jadrových zbraniach v Európe bola čo 
najtransparentnejšia. Za touto formuláciou sa skrýva diskusia o stiahnutí amerických 
jadrových zbraní z Európy. Je problematická: Aby USA stiahli svoje jadrové zbrane z 
cudzieho územia, požadujú od Ruska stiahnuť zbrane z vlastného. Čo je, samozrejme, 
absurdné. Formulácia v stratégii je ešte spornejšia, lebo hovorí o všetkých jadrových 
zbraniach, objavuje sa tu teda záväzok jadrového odzbrojenia pre Francúzsko a Britániu. 
Je tam určitý prvok nepresnosti, neistoty vo formuláciách, spôsobenej hľadaním 
kompromisu. Pri prípravných diskusiách Hillary Clintonová jednoznačne hájila 
ponechanie amerických jadrových zbraní v Európe. 
 
V texte chýbajú ďalšie veci, ktoré boli dôležité pre pochopenie súčasnej úlohy NATO. 
Východ znepokojuje rozširovanie NATO po európskom priestore a snaha vytvoriť z neho 
jadro globálnej bezpečnosti. „NATOcentrické“ poňatie svetovej bezpečnosti ráta s tým, 



že aliancia by mala pôsobiť aj v Pacifiku. To znamená členov ako Južná Kórea, Austrália, 
Japonsko, Nový Zéland. V novej stratégii formulácie tohto druhu nie sú. A to som ich 
dôkladne hľadal. Hovorí sa tam iba o otvorených dverách. V tej súvislosti sa, 
samozrejme, opakuje Ukrajina a Gruzínsko. To teda nie je problém Číny (Pacifik), ale 
hlavne Ruska. 
 
Rusko je v tejto novej stratégii poňaté takmer veľkoryso, ako strategický partner. 
Stratégia formuluje požiadavky vytvárať spoločnú raketovú obranu NATO s Ruskom, čo 
je výrazný posun oproti stratégii  z roku 1999, pokiaľ ide o poňatie NATO, role zbraní vo 
svete a USA. V pozadí leží zmena predstavy o unilaterálnych možnostiach USA po tom, 
čo vyhrali v studenej vojne. 
 
 
Obsahuje stratégia z Lisabonu aj problematické prvky? 
 
Problém je, že je to literárny text. Poznáme stratégiu EÚ Nová Európa v bezpečnejšom 
svete z roku 2003, ktorá je podľa mňa vynikajúca. Hovorí o efektívnom multilateralizme, 
ktorého jadrom musí byť medzinárodné právo. Lenže EÚ ju nedodržiava. 
 
V Lisabonskej stratégii je tiež návrat k medzinárodnému právu, čo je pozitívny posun. 
Lenže tento text sa z určitých hľadísk môže vnímať ako posledný veľký úspech Baracka 
Obamu. Existujú ľudia hlboko presvedčení, že Obama nedokáže získať druhé volebné 
obdobie a nový prezident jeho politiku otočí. 
 
V stratégii nájdeme formulácie o budovaní protiraketovej obrany spolu s Ruskom, no v 
reáli už prebiehajú testy bez Ruska. Rusko už dáva jednoznačne a nahlas najavo, že keď 
to bude takto pokračovať, bude vyvíjať obranu samo. A ohlásilo, že už má nové typy 
jadrových hlavíc.     
 
Podľa dostupných informácií v súčasnosti prebieha najväčšia povojnová investícia USA 
v Pacifiku. Prestavuje sa základňa Guam, kam podľa všetkého stiahli aj jednotky z 
Okinawy. Američania pokladajú Pacifik za svoje jazero a sústredia sa na novú 
protičínsku politiku vo vojenskej rovine. 
 
Stále platí, že USA neznižujú vojenské výdaje, naopak, znova sa zvýšili. I keď to má aj 
svoju ekonomickú logiku, lebo vojenský priemysel je jedna z mála funkčných 
amerických ekonomických štruktúr. Obmedziť výrobu zbraní znamená podlomiť 
americkú ekonomiku a zamestnanosť. Preto tie šialené zbraňové vývozy. USA poskytli 
egyptskej armáde pomoc v hodnote 1,5 mld. dolárov. Vtip je v tom, že im nedali peniaze 
na nákup zbraní, ale zbrane v hodnote 1,5 mld. Financie išli do amerického vojenského 
priemyslu. Akurát bolo treba Kongresu zdôvodniť, že to je pomoc spriatelenému štátu. 
Nová stratégia je podľa mňa vykročenie správnym smerom. Otázka je, ako sa k nej budú 
stavať v praxi jednotlivé štáty a USA za dva roky. 
 
 



Svetové výdaje na zbrojenie neustále rastú. Čo nás čaká, ak sa bude svet ďalej lineárne 
vyvíjať týmto smerom? 
 
Foto: Zľava: Oskar Krejčí, Peter Juza 
Autor foto: Eva Blažeková 
V prvom rade musíme zápasiť s myšlienkovými stereotypmi, s ktorými pracuje väčšina 
teoretikov  aj praktických politikov – s predstavou o tom, že ak chceš mier, musíš sa 
pripravovať na vojnu. Celé dejiny ľudstva sú dejinami príprav na vojnu, a nie sú to 
mierové dejiny. Napísal som svoju brožúrku Válka okrem iného aj preto, aby som urobil 
inventúru vojen v dejinách ľudstva. Je to desivé! Koľko ľudí zahynulo v úplne 
zbytočných vojnách! 
 
Kľúčová otázka je, či 21. storočie môže byť iné. Existujú tri ohniská, okolo ktorých by sa 
mohla strhnúť veľká vojna. Prvým sú klasické mocenské spory. V tejto chvíli sa svária 
dve odlišné koncepcie medzinárodných vzťahov. Prvá je multilaterálna, modernizované 
vestfálske chápanie. Každý štát je suverénny a v prípade konfliktov sa musia sa 
dohodnúť. Dohodnú sa na báze OSN, v rámci medzinárodného práva, pomocou 
efektívneho multilateralizmu. Veľmoci dokážu nájsť kompromis. Druhá, podľa mňa 
horšia línia je rímsky mier – predstava o tom, že USA ako víťaz studenej vojny môžu 
určovať povahu svetového režimu. Tesne po skončení studenej vojny mali potenciál na 
to, aby hrali komplexnú rolu hegemóna, alebo sme sa to aspoň domnievali. Dnes už 
vieme, že USA zostávajú vojenským hegemónom, rozhodne však už nie sú 
ekonomickým alebo ideologickým hegemónom. Aj keď tu existuje povedzme 
jednoznačná prevaha Hollywoodu vo filmovej kultúre a Česká televízia nie je schopná 
sformulovať jediné stanovisko, pokiaľ si nevypočuje CNN alebo iný americký zdroj, tak 
schopnosť ideovo viesť a zdôvodňovať súčasné fungovanie sveta ako spravodlivé sa 
vytráca. O ekonomike ani nehovoriac. 
 
Rímsky mier nesie svoje meno preto, že antický Rím mal s vonkajšími štátmi alebo 
kmeňmi mierové dohody. Tie z nich, samozrejme, robili polovazalov. No s tými, ktorí 
dohodu nemali, mohol Rím spravodlivo bojovať. Toto poňatie sa v réžii USA ukazuje v 
Afganistane, v Iraku, jednoducho pri štátoch, kde USA nemali kontrolu nad kádrovou 
politikou. Preto sa aj Rusko stalo v okamihu, keď bol zastavený odpredaj ropných polí do 
USA nedemokratickým štátom. 
 
Idey rímskeho mieru a multilateralizmu sa svária. Konkrétne miesto, kde si to v budúcom 
roku otestujeme, je Irán. 
 
 
Prečo práve Irán? 
 
Nikto z nás nie je schopný povedať, či Irán vyvíja jadrovú zbraň alebo nie. Medzinárodná 
organizácia pre atómovú energiu nenašla žiadne dôkazy. Rozdiel je kvantitatívny: do akej 
miery centrifúgy, ktoré Irán vlastní, vyčistia urán pre potreby jadrových reaktorov 
(úroveň okolo 2 percentá) alebo pre jadrovú bombu (90 a viac percent). Nemôžeme 
povedať, kde sa Irán zastaví. Sám tvrdí, že jadrové zbrane nevyvíja, a ak nevyvíja, má na 



centrifúgy právo. Zmluva o nešírení jadrových zbraní, ktorá tieto záležitosti upravuje, 
dáva všetkým štátom právo na mierové využitie jadrovej energie. Lenže Západ je 
presvedčený, že Irán vyvíja jadrovú zbraň. V tejto fáze hrozí útok. 
 
 
Aké by boli výhody a nevýhody útoku na Irán? 
 
Začnem od nevýhod. Ak chcete zlikvidovať potenciálny jadrový arzenál Iránu, musíte 
zasiahnuť nielen centrifúgy, ale aj laboratória. Tie sú hlboko v skalách. Izrael podľa 
dostupných informácií nemá zbrane, ktoré by boli schopné ich zničiť. Ak nepoužije 
jadrovú bombu. Museli by sa použiť americké zbrane. Keď zbombardujete centrifúgy a 
laboratóriá, no nezasiahnete terminály, dramaticky porastie cena ropy. Zarobí na tom 
Irán. Keď zbombardujete terminály, ropné polia, Irán nezarobí, lenže...  Štvrtina ropy do 
Európy a polovica až tri štvrtiny do Japonska a Číny tečie cez Hormuzský prieliv. Irán je 
schopný zablokovať túto ropnú tepnu zo Stredného Východu. Dramaticky na tom zarobí 
Rusko a Venezuela. Nevieme, aká bude odpoveď Iránu. Určite to nebude útok na USA 
medzikontinentálnymi balistickými raketami, ktoré Irán nemá. No má rakety, torpéda a 
strely s plochou dráhou letu, ktoré zasiahnu americké jednotky v Iraku, Afganistane a v 
Perzskom zálive. V dosahu má aj spomínaný Hormuzský prieliv. 
 
Výhoda útoku by bola technická. Jeden z argumentov v prospech jadrového odzbrojenia, 
ktorý sa potajomky používa v USA, je skutočnosť, že sa v súčasnosti prezbrojujú z 
jadrových hlavíc na konvenčné hlavice. Majú nové typy trhavých materiálov, ktoré 
nemajú povahu jadrovej nálože, teda nevydávajú po výbuchu jadrové žiarenie, iba 
tepelné, ale trhavá sila je porovnateľná. Máme tu nejadrové strategické zbrane. Do dvoch 
rokov by ich Američania mali byť schopní použiť na vedenie vojny stredného rozsahu. 
 
Všetko to, čo som uviedol ako negatíva v súvislosti s útokom na Irán, sa v určitom 
zornom uhle môže javiť ako pozitíva. Keď spomalíte rozvoj Číny a Európy, niekto v 
USA na tom vždy zarobí. Keď zdražie ropa, ťažba v bridliciach a pieskoch Kanady sa 
stane rentabilnou, nehovoriac o rastúcich ziskoch malých ropných firiem v Texase. 
 
Nedá sa vylúčiť, že útok na Irán bude. V žiadnom prípade sa to nestane, ak budú USA 
dodržiavať svoju vlastnú zahraničnopolitickú doktrínu, ktorú v máji podpísal Obama: na 
viacerých miestach v nej stojí, že k zmene politiky Iránu sa bude používať posilňovanie 
embarga. No platí, čo som povedal: množstvo ľudí počíta s tým, že po odchode Obamu 
dôjde k zmene kurzu. 
 
 
Hovorili ste o mocenských sporoch ako o prvom z troch ohnísk možných konfliktov. Aké 
sú ďalšie dve? 
 
Druhým je etnicko-pohraničný konflikt. V súčasnosti existuje necelých dvesto štátov a 
tristo až štyristo národov. Je jasné, že jednoduchým použitím práva na sebaurčenie cesta 
nevedie. 
 



Hranice, vytvorené po prvej svetovej vojne u nás považujeme za problém Trianonu, no 
pozrime sa, čo vo Versailles urobili so Stredným Východom. Hranice, ktoré nakreslili, 
boli výsledkom politickej slepoty. Vytvorili Kuvajt, zabudli na Kurdov... Je jednoducho 
neuveriteľné, ako to vôbec niekto mohol takto spraviť. Zhruba 20 percent svetových 
hraníc je v súčasnosti predmetom sporov. 
 
Tretie ohnisko sú suroviny, čiže ropa a plyn ako základ súčasnej civilizácie. Na udržanie 
legitimity demokracií, hlavne americkej, potrebujete udržať životný spôsob stredných 
vrstiev. Dnes sa americký spôsob života javí neudržateľný. Okrem toho, že je to obrovské 
plytvanie, na čo sme si zvykli, je to aj spôsob, ktorý je možný realizovať len na dvojitý 
dlh – vnútorný a zahraničný. Možnosti pre zadlžovanie USA sa zužujú. Nikto v zahraničí 
už nebude tak voľne kupovať deriváty amerických bánk a obligácie v takom množstve, v 
akom sú produkované. Nikto nebude veriť doláru, keď budú Spojené štáty tlačiť tu 60 
mld., inde 60 mld. Podmienky pre udržanie spôsobu života stredných vrstiev sa 
komplikujú a jednoznačne vyžadujú energetickú bezpečnosť – plynulé dodávky ropných 
produktov za prijateľné ceny. Keby si iba chceli pomôcť nadnárodné monopoly alebo 
maličké ropné firmy v Texase, k udržaniu spôsobu života stredných vrstiev to nebude 
stačiť. Keď im ju vezmete, občania budú hlasovať pre fašistov či komunistov. V prípade 
Americky pripadá do úvahy skôr tá prvá možnosť. V tejto chvíli existuje vo svete 40 
miest, kde sa ťaží ropa alebo plyn, a vedú sa o ne veľké spory. A to nepočítam Arktídu. 
Ten konflikt sa iba rozbieha a všetci sa už učíme morské právo a definície šelfu, lebo tam 
majú byť nové rezervy ropy a plynu. 
 
 
Akú sú rozdiely medzi konfliktami v Južnom Osetsku a v Kosove z historického hľadiska 
a z pohľadu medzinárodného práva? 
 
 
Foto: Oskar Krejčí: Válka (Professional Publishing, 2010) 
Zdroj foto: www.academia-knihy.sk 
Kosovo nemá históriu. Vznikol druhý etnicky čistý albánsky štát hneď vedľa vlastného 
Albánska. Sami Albánci v Kosove nepočítajú s tým, že je to tak naveky. Je to umelý 
nezmysel. 
 
Osetsko má iný príbeh. Keď Argonauti tiahli do Kolchidy pre zlaté rúno, šli vlastne do 
dnešného Abcházska. Región má vlastné špecifické dejiny. Figuruje v antickej histórií, 
ktorú mnohí nazývajú európskou, hoci to nie je pravda – antika nie sú európske dejiny, 
ale stredozemské. A do oblasti Stredozemného mora spadá aj Čierne more. 
 
Z hľadiska medzinárodného práva je tu výrazná podobnosť. V oboch prípadoch ide o 
secesiu, ktorá je v rozpore s medzinárodne prijatými dohodami. V kosovskom prípade 
zohrala zložitú úlohu politika EÚ a NATO prostredníctvom tajnej diplomacie, špinavých 
dohôd a nechutnej propagandy. Dnes už vychádzajú najavo informácie o zločinoch, 
ktorých sa dopúšťali jednotlivci z Kosovskej oslobodeneckej armády... 
 



Najväčší problém je politika dvojakého metra. Musíme byť schopní stanoviť, či sú 
secesie tohto typu nesprávne, alebo či platí právo národov na sebaurčenie. Ak platí právo 
na sebaurčenie, potom Kosovci – lebo Srbi odtiaľ odchádzali už od hitlerovskej okupácie 
– mali právo sa odtrhnúť. Práve tak ako Srbi z Bosny a Hercegoviny. A také isté právo 
potom majú aj južní Osetínci, Adžarovia a Abcházci, ktorí sa chcú odtrhnúť sa od 
Gruzínska, kam boli pričlenení za Stalina.        
 
Používať v týchto súvislostiach históriu je zlomyseľné, lebo ňou zdôvodníte čokoľvek. 
Ide o to vytvárať podmienky pre humanistickú politiku, ktorá by vytvorila podmienky 
zamedzujúce krvavým konfliktom, či už ide o gruzínsku vojnu, alebo rezanie Srbov na 
orgány, predávané do západnej Európy. 
 
 
Kedy Čína technologicky, a tým aj vojensky dostihne USA, a čo bude potom? 
 
Podľa dostupných informácií (väčšinou amerických) by mali výdaje na zbrojenie v Číne 
v roku 2025 dosiahnuť úroveň USA spred 15 rokov. To znamená, že Čína sa ani omylom 
nedotiahne na americké výdaje. Samozrejme, čínske vojenské výdaje sú relatívne 
lacnejšie, pretože v Číne sa nepracuje na zisk a provízie ako v USA. 
 
K balansovaniu Spojených štátov existujú dva odlišné postoje – Rusko sa tvári, že je 
silnejšie, ako v skutočnosti je, Čína sa hrá na slabšiu, aby USA neznervóznila. A pravdou 
je, že sa vôbec nechystá vojensky konkurovať USA. To je iba veľký omyl zbrojárov. 
Čína vojensky konkurovať  nepotrebuje. 
 
Keď máte strategický potenciál vyzbrojený raketami, strelami s plochou dráhou letu, 
raketami a ponorkami, tak nepotrebujete veľkú konvenčnú armádu. Tá sa zíde len na 
dodatočné obsadenie územia, prevalcovaného jadrovými zbraňami. Číňania si to 
uvedomujú. A čo vedia ešte lepšie ako čokoľvek iné, je, že kapitalizmus nemusia poraziť: 
Majú dosť peňazí na to, aby si ho kúpili. Kam sa pozrieme, tam je čínsky obchodník s 
peniazmi, ktoré si nikto z nás nevie ani predstaviť. Čínska hospodárska pomoc do 
rozvojových krajín je dnes už väčšia ako pomoc MMF. Číňania nevedia, čo s peniazmi, a 
tie strácajú na hodnote – tak nakupujú investičné celky, surovinové zdroje... Kupujú si 
kapitalizmus. 
 
Dnes je v Číne najvýkonnejší počítač, viac štúdií o nanotechnológii než v Japonsku a 
USA... Krajina zažíva civilizačný rozvoj, ktorý nemá v dejinách obdobu. Je to hádam 
porovnateľné so zlomom v 15. storočí v Európe, ale deje sa to v kratšom časovom úseku 
a vo väčšej mase. Vojnu Čína naozaj nepotrebuje. 
 
Problém je v niečom inom. Klasické teórie politického realizmu hovoria, že Sparta 
zaútočila na Atény v Peloponézskej vojne nie preto, že v jednom štáte vládla aristokracia 
a v druhom demokracia. Ale preto, že moc Atén stúpla tak, že Sparta strácala kontrolu 
nad polostrovom a preventívne zaútočila. Dnes sme vo fáze, keď USA strácajú kontrolu 
nad svetom, lebo Čína sa stáva príliš mocnou. A USA majú väčší vojenský potenciál než 
Čína. Vojna teda hrozí. Hoci USA si ju už nemôžu dovoliť. Rozbili by tým legitimitu 



svojej demokracie. Sú na Číne ekonomicky závislí. Aj keď by zmazali svoje dlhy, keď by 
tam spálili sklady dolárov, obchod, ktorý ide z Číny a do Číny pomáha udržať americkú 
životnú úroveň. Vojna proti Číne je teda reálna iba ako chyba. Nie ako racionálny krok. 
Foto: Zľava: Oskar Krejčí, Peter Juza, Miroslav Pekník 
Autor foto: Eva Blažeková 
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11.02.2011 | Oskar Krejčí | Rozhovory | 
Hrozí nám vojna? (2) 
Ľudstvo sníva už niekoľko storočí o spoločnosti bez vojen. Ani otrasná skúsenosť z 
dvoch svetových a jednej studenej, ani pôsobenie medzinárodných organizácií však 
neprimäli štáty vzdať sa násilného riešenia konfliktov. Politológ Oskar Krejčí a diskutéri 
z publika na podujatí Klubu Nového Slova uvažovali, okolo akých ohnísk sa môže v 21. 
storočí rozhorieť vojna – a ako by sme si mohli zaistiť mier. Český politológ a 
vysokoškolský učiteľ svoje myšlienky o vojne a mieri zhrnul v roku 2010 v knihe Válka. 
Kosovo môžeme vnímať ako strategický bod Európy. Snáď aj preto tam prebehol 
konflikt... 
 
Okrem tradičného peloponézskeho videnia rovnováhy sú ďalšou chybou geopolitické 
stereotypy. Príklad zo strednej Ázie: V druhej dekáde 19. storočia Rusko podpísalo s 
Perziou zmluvu, ktorá mu umožnila mať vojenské loďstvo v Kaspiku. V Británii dospeli 
k názoru, že si Rusi dláždia cestu na Indiu, a vstúpili do Afganistanu. Odvtedy sa v 
Afganistane bojuje. Vznikol totiž geopolitický stereotyp, že to územie je nesmierne 
strategicky cenné. Pritom je to nezmysel. 
 
Balkán bol v minulosti významný, no udiala sa zmena. Oblasť východného Stredomoria 
je kolíska toho, čomu zvykneme (nepresne) hovoriť európska kultúra. Do okamihu, keď 
na sklonku stredoveku padol Konštantinopol. Vtedy sa ťažisko presúva na západ. Ale 
zostal tu geopolitický stereotyp. Teda, ak dnes hovoríme o Balkáne ako o citlivom 
podbrušku Európy, je to preto, že mal tento význam v staroveku a stredoveku. A možno 
preto, že sa tu v určitom období odohral  podružný konflikt Osmanskej ríše so strednou 
Európou, čiže s Rakúskom-Uhorskom. No v tej dobe už ťažisko Európy ležalo na západe, 
v Holandsku, v Španielsku, v Portugalsku, vo Veľkej Británii.     
 
Dnes už má Balkán iba symbolický význam. Je ale celkom jednoznačný: ak Západ bez 
ohľadu na medzinárodné právo bombarduje Bosnu a Juhosláviu, znamená to, že 
medzinárodné právo neplatí pre silnejšieho. Od roku 1998, v období americkej 
hegemónie, odskúšali tri krajiny (Pakistan, India, Severná Kórea) jadrovú bombu. Mali 
totiž pocit, že medzinárodné právo ich neuchráni, musia mať zbrane. Keď Brusel a 
Washington pochopia, že urobili na Balkáne chybu, v Číne možno uveria, že platí 
medzinárodné právo. 
  
   
 
Vo svete dochádza k odlesňovaniu a k rozširovaniu púští. Možno to nie je zrejmé na prvý 
pohľad, no najstrategickejšou surovinou sa stáva voda. Čo si myslíte o vode ako o príčine 
konfliktov? 



 
Voda môže slúžiť ako zámienka k vojne. Tých zámienok je nespočetne veľa. V 
skutočnosti pôjde o mocenský alebo etnický zápas. Pokiaľ ide o ropu a plyn, máme 
koncové predstavy o možnostiach, ako sú ropný zlom a podobne. No momentálne je 
lacnejšie odsoľovať vodu ako viesť vojnu. Inými slovami, je možné spraviť investície, 
ktoré umožnia prístup k pitnej vode pre oblasti, ktoré ju nemajú, pričom vojna by bola 
drahšia. No pre niekoho možno výhodná. Toto by som teda definoval ako zámienku. 
 
 
NATO v novej stratégii nepracuje s koncepciou globálneho alebo medzištátneho 
konfliktu v európskom a transatlantickom priestore, ktorý, mimochodom, Washingtonská 
zmluva z roku 1949 pomerne presne definuje. Má na to dôvod: Existencia jadrových 
zbraní zabraňuje globálnemu konfliktu. Čo si myslíte o politike odstrašenia, ktorá 
garantuje nenapadnuteľnosť krajín jadrovým dáždnikom? 
 
Neverím, že NATO nepočíta s konfliktom v Európe. Na to je predsa aliancia určená. Cez 
Wikileaks sa prevalilo, že na lisabonskej konferencii rokovali, ktoré jednotky budú 
použité proti hypotetickému ruskému útoku v Pobaltí. Keď sa pýtali generálneho 
tajomníka Rasmussena, čo hovorí na túto indiskrétnosť, odpovedal, že verejne 
nekomentuje tajné rokovania! 
 
Idea odstrašenia funguje za predpokladu, že existujú antagonistické konflikty. Načo 
potrebujete jadrové zbrane trebárs vo vzťahu Británie a USA? Nepotrebujete. Ak sa 
dostanú medzinárodné vzťahy do tejto úrovne – a pokiaľ vieme, tieto štáty medzi sebou v 
minulosti bojovali – nepotrebujeme jadrové zbrane na odstrašenie. Okrem toho existujú 
aj iné spôsoby riešenia sporov: Diplomacia a medzinárodné právo. Páčilo by sa mi skôr 
hľadanie cesty týmto smerom. 
 
 
NATO projektuje svoje vojenské aktivity podľa afganského vzoru. Afganistan je vzorová 
operácia – takto asi budú prebiehať misie v budúcnosti. Myslíte si, že je to správna 
koncepcia, alebo by sa mala korigovať? 
 
Afganistan ako model pre budúcu činnosť NATO je pre mňa odstrašujúca predstava. 
Naše pôsobenie v Afganistane je po všetkých stránkach chybné. Dostali sme sa do 
geopolitickej pasce, do vojny, ktorú nemôžeme politicky vyhrať. Denne sa v nej 
diskreditujeme okrem iného zabíjaním civilistov. Slovenské, české, americké a európske 
médiá o tom mlčia, ale nemlčia moslimské. A to v okamihu, keď sa Európa stáva slabšou 
súčasťou svetovej rovnováhy! Naši potomkovia zdedia predstavu o Európe ako o 
barbarskom kontinente, ktorý vyvražďuje civilistov v Afganistane. Predstava, že týmto 
spôsobom bude NATO pôsobiť ďalej, ma úprimne desí. 
 
 
Existuje približná vojenská rovnováha medzi USA a Ruskom? 
 



Ak existuje, je to asymetrická rovnováha – nedostatky v jedných zbraňových systémoch 
sú kompenzované prevahou v iných. Rusi neprijali obamovskú ideu jadrového 
odzbrojenia, lebo pre nich jadrové zbrane predstavujú základ stratégie odstrašenia. A v 
amerických kuloároch sa Rusko stále chápe ako potenciálny protivník. Stále má potenciál 
takzvaného druhého úderu. Aj so svojím hrdzavejúcim arzenálom, zdedeným po ZSSR, 
aj pri súčasnom chaose v armáde, aj pri neúspešných testoch mu ostáva dostatok 
jadrových zbraní pre likvidáciu USA na neprijateľnú úroveň v prípade náhleho 
napadnutia. V tomto zmysle je Rusko superveľmoc. V ostatných nie je. 
 
Sú autority, ktoré sa domnievajú, že keby sme postavili poriadnu globálnu protiraketovú 
obranu, tak zvyškový arzenál po prvom údere proti Rusku zachytíme protiraketovou 
sieťou. Prial by som si, aby to nikto netestoval. Čo je to totiž dostatočné zničenie? Koľko 
jadrových bômb musí spadnúť na USA, aby pre ne bolo neprijateľné riskovať útok na 
Rusko, a naopak? 
 
Rovnováha medzi Ruskom a USA teda funguje, ale je to hlboko nesymetrická rovnováha. 
Podobné to je medzi USA a Čínou. USA majú obrovský predstih v družicovo riadených 
zbraniach. Majú presne navádzané bomby a strely s plochou dráhou letu. No a Číňania 
majú rakety stredného doletu, ktorými dokážu zostreliť družice. Takže životnosť GPS 
systému je v tejto chvíli 8 minút. To je tá asymetria. 
 
 
Ako by vyzerala vojna budúcnosti? Hovorí sa o vojne informácií – nebude to klasická 
vojna, ako ju poznáme. 
 
Blížime sa k celkom novým typom vojen. Keby došlo k veľkému konfliktu, boli by popri 
strategických zbraniach použité aj informačné. Američanom a Izraelčanom sa  napríklad 
už podarilo odstaviť centrifúgy v Iráne tak, že nasadili počítačový vírus do ich systému. 
Na obrazovkách iránskych technikov sa objavilo, že centrifúgy fungujú, no v skutočnosti 
stáli. 
 
Protivníkovi netreba zhodiť celý počítačový systém. Stačí nasadiť mu doň programy, 
ktoré zmenia určité funkcie. Potom vypálime raketu na Washington a ona spadne na 
Vladivostok. Takisto nepotrebujeme zlikvidovať New York tým, že naň zhodíme bombu. 
Preprogramujeme vodné nádrže... Intenzívne na tom pracujú vojenské laboratóriá v USA, 
Rusku aj Číne. 
Pre veľký ozbrojený konflikt však stále platí, že terén musíme napokon buď úplne 
„zneživotniť“, alebo obsadiť vlastnými vojakmi. Kým ho neobsadíme, vojnu sme 
nevyhrali. Irak a Afganistan ukazujú, že dokonca ani obsadenie ešte nie je víťazstvo. 
 
 
Ľudsko-právna dimenzia je v kontradikcii voči aspektom bezpečnosti. Dokonca môže byť 
v rozpore s bezpečnosťou ako takou. Ako tu vnímate strategický záujem? 
 
Dostali ste ma, práve mám rozpísanú druhú knihu, ktorá má názov Vojna a ľudské práva. 
Zahraničná politika každého, aj toho najhumanistickejšieho štátu má svoj bezpečnostný a 



svoj ľudsko-právny rozmer. Nájsť medzi nimi nejakú rovnováhu je strašne ťažké. V USA 
problém bezpečnostného a ľudsko-právneho aspektu vždy našiel rovnováhu v neprospech 
ľudsko-právneho.   
 
Hovoríme veľmi často o tom, že ZSSR a jeho spojenecké štáty zlyhali pri aplikovaní 
tretieho koša Helsinského záverečného aktu. Lenže tomu vtedy neveril nikto, kto ho 
podpisoval. USA v tom čase garantovali vojenské režimy v Latinskej Amerike. Koľko 
mŕtvych bolo pri „dodržiavaní ľudských práv“ v Argentíne, v Čile alebo Uruguaji! Dve 
percentá Uruguajcov. Tritisíc zmiznutých v Argentíne... Dokonca aj americkí 
prezidentskí kandidáti vrátane Reagana helsinskú ideu kritizovali. Až pod tlakom pápeža, 
Walensu a Havla sa z tretieho koša stal dôležitý rozmer zahraničnej politiky USA. 
 
Stále platí, že keď sa súčasný liberálny štát dostane štát do problémov, alebo si to aspoň 
myslí, potláča myšlienku ľudských práv na úkor bezpečnosti. Preto máme Abú Ghraib, 
preto máme Guantánamo. Celá myšlienka Gunatánama je postavená na tom, že treba 
nájsť lokalitu, ktorá je mimo právny rozmer USA. Čo je absolútne pohŕdanie 
medzinárodným právom, lebo mimo jeho normy to nie je. A existuje predsa konvencia, 
zakazujúca mučenie. Ľudsko-právne hľadiská vstupujú do politiky až po tom, čo sú 
uspokojené bezpečnostné. 
 
Idea ľudských práv je pritom jedna z najkrajších myšlienok, ktoré boli kedy 
rozpracované. Je to špecifický zorný uhol, pod ktorým vnímame spravodlivosť. Keď si 
dáme veľmi záležať, uvidíme, že je to vlastne hľadanie rovnováhy medzi slobodou a 
rovnosťou. Nájdenie tejto rovnováhy je takmer nemožné. 
 
 
Obsahuje strategická koncepcia NATO aj humanistický ideál spoločnosti bez vojen, 
alebo sleduje celkom iné ciele? 
 
Humanistický ideál v doktríne nie je. Dokument je skôr o spôsoboch zaobchádzania s 
bezpečnosťou v euroatlantickom priestore v užšom poňatí, to znamená v aliančnom 
poňatí. Je tam akcent na hľadanie spojencov, ale ten bol už v predchádzajúcej doktríne z 
roku 1999. 
 
Hľadať cesty k mieru znamená hľadať cesty za hranicami NATO. Základná schéma 
bezpečnostných inštitúcií v Európe je jeden obrovských chaos: Je tu NATO, OBSE, 
pletie sa do toho Rada bezpečnosti OSN a dokonca aj Šanghajská organizácia spolupráce. 
Sú to aliančné zoskupenia, ktoré sa tvária, že nie sú v konflikte, ale môžu byť – a keď 
nakoniec ku konfliktu dôjde, ako sa stalo na Balkáne alebo v Gruzínsku, sú nám nanič. 
Keby sme k tomu chceli humanisticky pristúpiť, bolo by treba zmeniť celú architektúru 
bezpečnosti v Európe a nakoniec i vo svete. Modelovo si to každý iste vie prestaviť, ale 
je to veľmi náročné. To, čo my vnímame ako svoju istotu – členstvo v NATO, môžu tí, 
čo sú za jej hranicami, vnímať ako svoju hrozbu. Pokiaľ nová architektúra nezačlení 
Rusko, Čínu a podobne, tak sa musí počítať s tým, že drobné roztržky sa môžu zmeniť na 
vojenský konflikt. Preto som za zmenu bezpečnostnej architektúry v Európe. Súčasná je 
nedostatočná, dokonca nefunkčná. 



 
 
Aké sú možné scenáre vývoja v Egypte a aký vplyv má naň ne NATO? 
 
V severnej Afrike sa dostáva do klasického rozporu naša (západná) politika dvojakého 
metra. Tradične tam podporujeme autoritatívne režimy. Je to stereotyp zo studenej vojny. 
Vzniká tým však obrovská diskreditácia ideálu demokracie. 
 
Po porážke ZSSR tam padla klasická ľavica, a keď sa teraz zdvihli masové protirežimné 
nálady, chýba v nich organizovaný subjektívny faktor. V tejto chvíli ho ponúkajú iba 
radikálni moslimovia, čo je krajne nepríjemná situácia. Našťastie to zatiaľ nie je masová 
záležitosť, snáď okrem Alžírska. Tam sa už niekoľko desaťročí vedie krvavá špinavá 
vojna proti radikálnym moslimom. Všetci sa tvárime, že sa nič nedeje, a pritom je tam 
viac ako 100-tisíc mŕtvych. Viac ako v Kosove. So súhlasom Západu. 
 
Zaznamenal som len jednu krajinu, kde boli iné ako moslimské prápory, a to je 
Jordánsko. Tam boli odborári a červené prápory. Inak je to iba vzbura hladných. Tí, čo to 
prirovnávajú k farebným revolúciám, sa úplne mýlia. 
 
Egypt je kľúčový – aj keď zase len symbolicky. Egyptská vojenská delegácia rokovala v 
Pentagone a došlo k dohode o utlmení manifestácií. Američania sa boja obratu 
Egypťanov k Moslimským bratom. To, že nechali prežiť režim tak, ako prežil, nápadne 
pripomína Irán šáha Páhlavího. Našťastie tu nie je žiaden Chomejní. Ako alternatíva voči 
Mubarakovi sa ponúka El-Baradej, ale Američania budú musieť stráviť, že sa ako 
generálny riaditeľ Medzinárodnej organizácie pre atómovú energiu nikdy nepodvolil a 
nepovedal, že Irán vyrába jadrovú zbraň. Pritom tlak naňho bol obrovský. Je to evidentne 
človek, ktorý má samostatné zmýšľanie. 
 
 
Čo nové a kľúčové sa zmenilo v teórii geopolitiky v okamihu, keď sme si uvedomili, že 
svet je strašne závislý od energií? 
 
Geopolitické teoreticko-metodologické princípy neplatili nikdy. Je to sociálny 
darwinizmus, ktorý aplikujeme na medzinárodné vzťahy. Veľmi dobrý analytický, ale 
celkom nanič prognostický nástroj. Pracuje s predpokladom, že dominujúcu rolu vo 
svetovom politickom systéme hrajú imperiálne mocnosti. To znamená štáty, ktoré majú 
tendenciu ďalej sa rozpínať. Ak je to tak, potom zákonitosti fungujú. No sú štáty, ktoré sa 
chovajú inak. Švédsko až do nešťastnej vojny v Afganistane niekoľko storočí nebojovalo. 
 
Teoreticko-metodologický prístup geopolitiky je odklon od racionalizmu. Racionalizmus 
humanistického typu hovorí, že politiku môžeme riadiť rozumom. A rozum pochopí 
skutočné záujmy človeka. Zatiaľ čo geopolitika je naturalizmus: Politika sa riadi 
prírodným zákonmi, ktoré nemôžeme zmeniť. Prírodné zákony hovoria, že silnejší má 
vždy pravdu. Milujte sa, množte sa, bite sa a žerte sa! 
 
 



Pre mierovú spoločnosť nestačí len odzbrojenie a dodržiavanie medzinárodného práva; 
potrebujeme aj výchovu k mieru. 
 
Áno, treba pracovať so všetkými rovinami – aj moja brožúrka sa končí tým, že bez 
výchovy k mieru to nejde. Ak majú niektorí mladí ľudia potrebu adrenalínových aktivít a 
potrebujú prekonať pubertu v uniformách, nech sú to mierové zbory amerického typu! 
 
Pre spoločnosť bez vojen potrebujeme  vyrovnaný celosvetový pokles zbraňových 
systémov, sociálnu spravodlivosť, ktorá predchádza občianskym vojnám, koniec podpory 
sociálnym skupinám, ktoré profitujú z vojenského biznisu – a napokon výchovu k mieru. 
Spracované podľa záznamu z podujatia Klubu nového Slova. 
Prvú časť nájdete tu: 
Foto: Hosť KNS, politológ Oskar Krejčí 
Autor foto: Eva Blažeková 
Ilustračné foto: archív redakcie 
Foto: Zľava: Oskar Krejčí, Peter Juza 
Autor foto: Eva Blažeková 

+++++++++++++++++++++++++++ 

Tak oblečme si dresy.... 

Elán spieva pesničku: „Tak oblečte  si dresy. Keď sme takto v kope, aby bolo jasné, kto 
za koho kope." Bez mučenia priznávam, že som na túto elánovskú pesničku ako 
pubertiak veľmi rád tancoval a aj som si ju mimovoľne pospevoval. Dnes sú skupiny, 
ktorých texty citovať   je politicky prezieravejšie, ale neviem o takej textovo podobnej 
pesničke, napríklad tak od skupiny Gladiátor. Takže preto elánovská a aj teraz sa mi páči, 
a to aj napriek tomu, čo Elán resp. Joža Ráža obchádza. 
 

Upravil som ju na: Oblečme si dresy, aby bolo jasné, kto za koho kope. 

Nie kvôli tomu, že idú majstrovstvá v hokeji, ale preto, do akej doby to ideme. 

Viem, že dochádza k určitému rozčarovaniu z podaktorých mojich aktivít u našich 
spoluobčanov maďarskej národnosti. Ísť protestovať proti kobercu v Bruseli  alebo moja 
polemika o tom, či Rómovia dostanú maďarské občianstvo - verím, že tieto aktivity môžu 
byť vnímané z rozpakmi. 

Takže, obliekam svoj dres: Mojim dresom je dres Slovenska. 

Som a budem spojencom našich občanov maďarskej národnosti vtedy, keď sa do nich 
navážajú opilci a primitívi. 

Som a budem spojencom s nimi vo všetkom, čo pomôže tomu, aby sme sa tu spoločne 
cítili spokojne. Pekne to povedal pán Bugár, že on tu má hroby svojich blízkych. Tak, 
ako treba dodať, že aj Slováci na južnom Slovensku tam majú hroby svojich blízkych. 

 



Ak však niekto u nás doma, obrazne povedané, oblečie dres veľkého Maďarska alebo 
dres nejakého soft Maďarska /autonómia/, tak je po spojenectve. U mňa je po 
spojenectve. 

To, že sa nepoznáme navzájom s Maďarmi v Maďarsku potvrdzuje aj ten fakt, že viacerí 
úprimne nechápali, čo môžu mať Slováci proti mape z roku 1848 v Bruseli. Keď som 
v jednom rozhovore pre maďarský portál povedal, že v roku 1848 maďarská vláda vydala 
zatykač na našich Štúrovcov, v diskusii sa objavili názory, ktoré uznali, že máme právo 
byť tou mapou dotknutí. 

Niekedy sú navonok zložité veci jednoduché vo svojej podstate. Ak by sa ma niekto 
znova pýtal, čo mám proti soft Maďarsku na juhu, odpoveď by bola vcelku jednoduchá. 
Žijú tam Slováci. A pokiaľ som sa s niektorými rozprával, tak k nadšeniu 
z Veľkomaďarských  snáh mali veľmi, ale naozaj veľmi ďaleko. Strašne ďaleko. 

A to píšem diplomatickým jazykom. Koniec koncov, takým - akým je možné celú túto 
situáciu zvládnuť. 

Každé búchanie do pŕs a silácke vyjadrenia sú spojené s veľkými problémami, ba až 
tragédiami. 

Čítajte viac: http://alojzhlina.blog.sme.sk/c/256431/Tak-oblecme-si-
dresy.html#ixzz1DxldiCuS 

+++++++++++++++++++++++++++ 
Skutočné príčiny svetovej finančnej krízy 
Článek ve Zvědavci (http://www.zvedavec.org) 
URL adresa článku: 
http://www.zvedavec.org/komentare/2009/03/3041-skutocne-priciny-svetovej-financnej-
krizy.htm 
Michail Chazin (8.3.2009) 
 
Hlavnou a jedinou príčinou lavínovitej krízy svetovej ekonomiky je nadvýroba hlavnej 
svetovej valuty – dolára USA. 
 
Nastane nevyhnutné – krach dolára. To je neodvratné. Je to otázka niekoľkých mesiacov. 
Buďte si istí, že sa to udeje na 100% nečakane pre všetkých, okrem tých, čo riadia tento 
proces. Do poslednej chvíle dolár bude silný a všetko bude vyzerať celkom dobre. Potom 
sa všetko za jeden deň obráti na prach. Ako povedal jeden múdry človek: „Teraz za dolár 
dávajú 27 rubľov a čoskoro budú dávať po papuli.“ Zároveň padne aj euro, rubeľ atď. 
Hoci, na tieto valuty nebude default ako na dolár, ale kvôli obrovskej diere vo svetových 
financiách okamžite klesnú na cene 10-15 násobne. 
 
Od roku 1971, keď bolo zrušené viazanie dolára na množstvo zlata, zabezpečované 
zlatými zásobami USA, doláre sa začali tlačiť v neobmedzenom množstve. 
Kúpyschopnosť dolára bola krytá nielen HDP USA (ako sa to deje v každej normálnej 
krajine), ale aj HDP krajín celého sveta. 



 
To by ešte stále nič neznamenalo, ale tie štáty, ktoré začali zabezpečovať silu dolára, 
nikdy nemali a nemajú kontrolu nad objemom emisie dolárov. Túto kontrolu reálne nemá 
ani vláda USA. Takýmto právom disponuje iba Federálny rezervný systém USA (FED). 
 
 
Federálny rezervný systém USA (inak povedané Centrálna banka USA) je súkromná 
organizácia, patriaca dvadsiatim súkromným bankám USA. To je ich hlavný biznis – 
tlačiť svetové peniaze. Aby to dosiahli, súčastní majitelia FED investovali značné 
množstvo času – desaťročia, presnejšie storočia – aj úsilí: prispela k tomu 1. a 2. svetová 
vojna, Bretton-woodske dohody z roku 1944 atď. a, pravdaže, samotné vytvorenie FED v 
roku 1907. 
 
Takto skupina súkromných osôb definitívne získala právo púšťať do obehu doláre, 
rozhodovať o objeme, termínoch ich emisie atď. Od roku 1971 do roku 2008 objem masy 
dolárov vo svete vzrástol o niekoľko desiatok krát, prekročiac mnohonásobne reálny 
objem masy tovarov vo svete. 
 
Takýto stav vecí bol mimoriadne výhodný predovšetkým pre majiteľov FED ako 
súkromnej organizácie a na druhom mieste pre samotné USA ako štát. O výhodách 
majiteľov FED si porozprávame o niečo neskôr. Medzi výhody USA patrí možnosť od 
roku 1944, a obzvlášť od roku 1971, t.j. v priebehu posledných 37 rokov žiť nad svoje 
možnosti, teda do značnej miery na úkor ostatného sveta. 
 
HDP USA tvorí 20% svetového HDP. Pravda, táto suma nie je úplne správna, keďže do 
objemu svojho HDP Spojené štáty zahŕňajú rad ukazovateľov, napríklad hodnotu 
niektorých druhov služieb, ktoré iné krajiny do svojho HDP nezapočítavajú. Ak to 
prepočítame podľa spoločných pravidiel, z 20% sa tento ukazovateľ zníži približne na 
15%. No dobre, nech je to teda 20%. Pritom však USA konzumujú 40% produktov, ktoré 
sa každoročne vyrobia na celom svete. Otázka pre tých, čo vedia rozmýšľať, znie: ak 
niekto vyrába 20% (alebo 15%?), а konzumuje 40%, niekto za to musí predsa platiť, nie? 
 
Samozrejme, že platí, a tento niekto je celý ostatný svet, ktorý dáva Amerike svoje tovary 
výmenou za nekryté papieriky. Pritom dochádza k obrovskému prerozdeľovaniu 
svetových bohatstiev v prospech USA. 
 
Mimochodom, čím dlhšie človek pozerá na to, čo sa deje vo svete, tým viac dospieva k 
názoru, že nič nie je nové pod slnkom. Všetko buď tu už bolo v dejinách, alebo bolo 
opísané v rozprávkach. Napríklad, výmena reálnych aktív za papieriky je analogická 
tomu, ako za korálky a podobné haraburdy o celkovej hodnote 24 dolárov bol od 
Indiánov kúpený Manhattan. A schopnosť žiť na účet druhých a byť pritom najsilnejším, 
bola opísaná v rozprávke o Filipkovi, ktorý vysával šťavy z iných rastlín, ktoré boli 
slabšie ako on. 
 
Mojou úlohou nie je odsúdenie FED, Spojených štátov amerických ako štátu alebo 
kohokoľvek ešte. Netreba nikoho odsudzovať, treba len uvidieť svet práve taký, aký je v 



skutočnosti. Pravdivý obraz sveta umožní pochopiť, čo sa v skutočnosti deje, čo sa bude 
diať a čo sa dá spraviť, aby sa vás kríza buď vôbec nedotkla, alebo sa dotkla podľa 
možnosti čo najmenej. 
 
Vzniká otázka: načo FED potreboval vyrábať viac dolárov, než je potrebné pre normálne 
fungovanie svetovej ekonomiky? 
 
Naozaj, ak by všetky krajiny, ktoré dobrovoľne „začlenili“ svoje ekonomiky do 
mechanizmu podpory a zabezpečenia kúpyschopnosti dolára, mali právo realizovať 
kontrolu nad emisiou dolára, nič zlé by sa so svetovou ekonomikou nestalo. Reálna masa 
dolárov by zodpovedala reálnemu objemu aktív, ktoré by mali byť kryté dolármi. 
 
V tom je však práve pes zakopaný. Ak si súkromná osoba a máš právo tlačiť dolár, krytý 
ekonomikou celého sveta, potom, ak pravdaže nie si svätý, a bankári FED svätí nie sú, 
jednoducho musíš začať s nadvýrobou dolára, pretože ti to poskytuje fantastické 
možnosti. Federálny rezervný systém sa vytvoril práve za týmto účelom, práve preto sa 
robilo všetko čo sa dalo, aby sa dolár stal svetovou valutou. Tvoja nadvýroba dolára, to je 
tvoj a iba tvoj tovar. Pričom najlepší tovar na svete. Svojou ziskovosťou prekoná 
akékoľvek iné druhy zarábania peňazí. Drogy, prostitúcia, obchod so zbraňami – to sú 
všetko len smiešne zábavky v porovnaní s možnosťou tlačiť doláre. 
 
Takúto možnosť FED dostal, presnejšie zarobil si ju právom. Na toto právo bolo minuté 
obrovské množstvo intelektu (tých najúžasnejších mozgov), obrovské množstvo úsilí, 
peňazí a roky namáhavej práce, za týmto účelom bolo zorganizovaných niekoľko kríz a 
zopár svetových vojen. 
 
Poďme ďalej. 
 
Nadvýroba dolára je potrebná nato, aby sa obohatili (a načo iné?). Za tieto prakticky 
virtuálne peniaze sa dá skupovať celkom nevirtuálny, veľmi reálny likvidný majetok 
(spoločnosti, továrne, zlato, ďalšie aktíva). 
 
Časť peňazí je potrebné minúť na podporenie sily USA. Majitelia FED – to je mozog. 
Ale mozog, dokonca aj keď má peniaze, je prakticky bezbranný proti hrubej sile. Preto 
mozog potrebuje veľmi silné telo - nielen silné, ale najsilnejšie na svete. Takéto telo sú 
USA. Z tohto dôvodu neľutovali peniaze na to, aby telo malo najsilnejšiu armádu na 
svete a najsýtejší ľud na svete. Preto vždy za extra objemy konzumovaných tovarov, 
nezarobené ekonomikou USA, platilo obyvateľstvo USA. 
 
Je treba povedať, že značné prostriedky sa vynakladali na zabezpečenie „dostupných“ 
úverov – spotrebiteľských, okrem iného ja na bývanie. t.j. človek ešte nič nezarobil, ale 
už dostal dom, auto, atď. Pravda, výmenou za záväzok pracovať 30 rokov, aby mohol dlh 
splatiť. Financovať toto všetko (dávať obrovské množstvo úverov) sa dalo iba s pomocou 
nekrytej emisie dolára. Pritom tí, ktorí boli „v obraze“ (majitelia FED) výborne vedeli, že 
vracať tieto peniaze spotrebiteľ v plnej výške nebude musieť, keďže nastane obdobie 
„kontrolovaného pádu“ a všetko sa zmení, okrem iného padne aj dolár. 



 
To však bude neskôr – zatiaľ: počas 1970-tých, 80-tých, 90-tých rokov všetko ide dobre, 
do kontrolovaného pádu ešte zostáva čas… 
 
Inak, často počujem, ako sa mnohí škodoradostne tešia: – Hurá! Dolár padne, ekonomika 
USA sa zrúti a to bude krach USA! Je treba pochopiť jedno – mozog v podstate svojej 
zvysoka kašle na telo. Mozog si pre seba vytvoril telo, ale nie je s ním kardinálne 
spojený, môže si pre seba vytvoriť ešte niekoľko tiel. Mozog nikdy neprehrá, ak jedno z 
tiel bude nutné usmrtiť, alebo výrazne oslabiť. Áno, mozog len čiastočne sídli v USA, 
ďalšie jeho časti sa nachádzajú v Británii, Francúzsku, Taliansku, atď. 
 
Mimochodom, teraz mozog namiesto jedného tela vytvorí ďalšie – mnohopólový svet. 
Jedným z nových tiel bude Rusko. Je možné, že toto nové telo bude existovať v podobe 
zväzového štátu pozostávajúceho z Ruska, Bieloruska, Ukrajiny a možno Kazachstanu. 
 
To, že bude uskutočnené zosilnenie a zväčšenie Ruska je takmer isté, keďže na každý 
nový pól sveta (telo) mozog má určité objektívne požiadavky – čo do počtu obyvateľstva, 
veľkosti územia, sily ekonomiky, vojenskej sily. Na blížiacom sa posilnení Ruska nie je 
žiaľ žiadna zásluha samotného Ruska, ale to je iná téma. 
 
Vráťme sa k FED. 
 
Aby nekrytá časť emisie dolárov netlačila na trh s tovarmi a neviedla k znehodnocovaniu 
dolára, čo by sa nevyhnutne dialo, až by dolárov bolo v obrate oveľa viac, než 
tovarových aktív vo svete, geniálne mozgy majiteľov FED vymysleli úžasné efektívne 
spôsoby viazania, zamrazovania značnej časti dolárovej masy v podobe virtuálneho 
tovaru. 
 
Predovšetkým nato bol využitý fondový trh. Z obyčajného, normálneho, bol premenený 
na do značnej miery virtuálny. Skutočne, akcie podnikov stoja peniaze. Ale hlavná a 
takmer jediná investičná hodnota akcií na normálnom trhu sa určuje ziskovosťou 
podniku, t.j. možnosťou dostať zisk v podobe časti zisku podniku, ktorý sa rozdeľuje 
medzi akcionármi. Hodnota akcie je tým vyššia, čím vyšší je každoročný zisk z 
vloženého kapitálu. Tak to vyzerá na normálnom fondovom trhu. 
 
 
Na virtuálnom fondovom trhu bude iná situácia. Vysvetlia vám, že zisk má treťoradý 
význam. Tie 2, 3, 4 alebo 5% zisku, ktoré zarába korporácia a rozdeľuje medzi 
akcionármi 10, 20 alebo 50% z nich nemajú zvláštny význam. 
 
Hlavný je rast kapitalizácie a teda rast hodnoty akcií. Dôležité je, aby rástla hodnota 
Vášho balíka akcií. V tom je hlavný zisk investora. V skutočnosti, v tom je práve hlavná 
pasca na chumajov. A netreba smútiť, že medzi chumajmi sa ocitli veľmi múdri a silní 
ľudia. V skutočnosti nás klamú natoľko, nakoľko sami chceme byť klamaní. Bohužiaľ, 
toto pravidlo je univerzálne, funguje bez výnimiek a vzťahuje sa okrem iného aj na tých 
najmúdrejších ľudí. 



 
Na virtuálnom fondovom trhu sa deje nasledovné: 
 
Povedzme, že podnikateľ zarobil jeden alebo niekoľko miliónov dolárov. Začína 
rozmýšľať, kam vložiť peniaze: napríklad postaviť novú továreň. Nato je potrebné 
vymyslieť kvalitnú produkciu, na ktorú bude dopyt, nájsť pozemok na jej výstavbu, 
postaviť samotnú továreň, zamestnať personál, vyškoliť ho, nakúpiť suroviny, vyrobiť 
produkciu, spropagovať ju, predať, atď. Sú to značné množstvá vlastnej práce, času, 
nervov a v dôsledku toho človek dostáva len niekoľko percent zisku z vložených peňazí. 
Pritom prácu a energiu je potrebné vkladať neprestajne, každý deň, každý mesiac a každý 
rok. Ale vtom sa objaví alternatíva – „sladký“ fondový trh. Nič netreba robiť. Je treba iba 
zaplatiť peniaze, a kúpené balíky akcií budú každý rok stúpať na hodnote, presnejšie, 
každý rok ti „nakreslia“ 10-15% k pôvodnej cene. Žiadna zvláštne bolehlavy, žiadne 
zvláštne míňanie síl, energie a dôvtipu. 
 
Všetko je jednoduché a jasné, ako bezplatný syr v istom známom technickom zariadení. 
No ako sa pritom nenechať oklamať a nezačať veriť všelijakým ekonomickým „guru“, 
vysvetľujúcim, že hlavná nie je ziskovosť podniku, ale rast kurzovej hodnoty jeho akcií! 
 
Naozaj, pre tých, kto premenil fondový trh na virtuálny, to je v skutočnosti to hlavné, 
keďže fondový trh, založený na hodnotení akcií vychádzajúc zo skutočnej ziskovosti 
podniku, by mohol „zužitkovať“, „zviazať“ dolár v objemoch desaťnásobne nižších, než 
trh, založený na raste kurzovej hodnoty akcií. Pre organizátorov virtuálneho fondového 
trhu je to naozaj dôležité, keďže tu ide o desiatky triliónov dolárov. 
 
Mimochodom, optiony, futuresy a podobná fondová hatlanina – to všetko je z toho istého 
divadla s názvom „virtuálny fondový trh“. Preto dokonca aj pre veľmi inteligentných 
podnikateľov bolo výhodné uľahčiť si život - klamať sa a veriť vo fondový trh. V 
skutočnosti sa na takomto trhu peniaze, reálne zarobené neľahkou prácou, menili na 
virtuálne. Pre tých, ktorí vymysleli túto fintu s fondovým trhom, okrem úlohy 
„zmrazovania“ dolárov, takýto trh zároveň riešil aj ďalšie fantasticky výhodné úlohy, 
dával možnosti obrovských zárobkov. 
 
Pretože, ak kontrolujete kľúčové aspekty tohto trhu, máte k dispozícii značné prostriedky 
(ak tlačíte doláre, s peniazmi problém nemáte – vždy si môžete sami sebe dať úvery 
ľubovoľnej veľkosti na prakticky neobmedzené obdobie), sami organizujete správy, na 
ktoré bude reagovať trh a sami určujete čas a postupnosť prichádzania týchto správ, 
budete zarábať fantastické peniaze. Pritom, pre vás tieto peniaze, na rozdiel od chumajov, 
ktorí sa tiež pokúšajú hrať na burze, budú celkom nevirtuálne a reálny zisk z nich budete 
mať nie virtuálnych 10-15 percent, ale reálnych 40, 50, 60,…,100%. A takto z roka na 
rok. 
 
Najdôležitejšie je to, že presne viete, kedy tento trh necháte spadnúť, predtým vyberúc 
odtiaľ všetky svoje peniaze. A dovtedy budete každý rok skupovať kontrolné balíky 
naozaj ziskových podnikov, aby keď sa všetko zrúti, veľmi veľká časť reálnych aktívov 
zostala vo vašich rukách.  



 
Pre ostatných hráčov môžeme fondový trh porovnať s hrou na ruskú ruletu, len v tvrdšom 
variante: keď zo šiestich nábojov je v bubne revolveru päť. To je tiež hra, a v nej budú 
dokonca aj chumaji, ktorí vyhrajú, ale bude ich celkom málo, keďže výsledky sú 
predurčené východiskovými podmienkami hry. 
 
Reálne je fondový trh krytý peniazmi iba na 1-2%. Teda iba 1-2% peňazí investori 
dokážu dostať von bez strát, keďže trh je virtuálny a od chvíle jeho vzniku sa nepočítalo s 
tým, že investori dokážu hromadne z neho odísť a odniesť si aspoň to, čo reálne zaplatili 
pri vstupe. Je to ako banka, z ktorej sa vkladatelia rozhodli vybrať peniaze. Takáto banka 
sa okamžite dostáva na hranicu bankrotu. Ale normálna banka musí mať aktíva, 
prevyšujúce jeho peňažné záväzky, a keď banke chýba hotovosť, ktorú by mala vrátiť 
klientom, pre chýbajúcu sumu je banka povinná použiť prostriedky získané z realizácie 
aktív, aby splnila svoje záväzky voči klientom. V každom prípade banka vráti klientom 
aspoň 80-90% peňazí. 
 
Na fondovom trhu však nič také nie je, tu nikto nikomu nič nedlží, nič sa vracať nechystá 
a nikdy ani nič nevráti. Dno fondového trhu – to je reálna hodnota akcií, určovaná 
reálnou ziskovosťou podniku. Táto hodnota je desaťnásobne nižšia ako hodnota akcií na 
virtuálnom trhu. 
 
Preto keď hovoria, že USA vyhradí 700 miliárd dolárov na záchranu fondového trhu а 
experti vravia, že to by malo stačiť – u mňa to vyvoláva iba úsmev. 
 
Aby bol zachránený virtuálny fondový trh, je treba vytlačiť 100 triliónov dolárov, na celú 
hodnotu tohto trhu. Ale ak sa vytlačia, dolár poklesne približne 10-násobne. Preto, 
zachraňovať fondový trh v takej podobe, v akej existoval počas posledných desaťročí, sa 
nikto nechystá. Je to jednoducho fyzicky nemožné. Už zohral svoju rolu, splnil úlohy, 
ktoré boli pred ním stanovované a jeho tvorcovia ho viac nepotrebujú. 
 
Pravdaže, tvorcovia tohto trhu sú ľudia veľmi inteligentní a budú sa do istého času tváriť, 
že na trhu prebieha boj o jeho záchranu, a niekedy, na niekoľko dní, bude rásť 
(mimochodom, na tom znovu a znovu budú môcť tvorcovia virtuálneho trhu zarábať, 
keďže práve oni rozhodujú o čase a objeme rastu). Takže v tejto hre víťazi zvonku byť 
nemôžu. 
 
Mimochodom, nikdy ste sa nezamysleli nad tým, čo vám v skutočnosti hovoria „múdri“ 
experti a nemenej „múdri“ analytici z televíznych obrazoviek о príčinách rastu alebo 
pádu kurzu akcií alebo kótovania cien ropy? Napríklad, niekto vám dôležito rozpráva na 
kanále Vesti (alebo na akomkoľvek západnom kanále) о tom, že cena ropy stúpla o $10 
za barel, keďže bola zverejnená informácia о tom, že sa ukázalo, že zásoby ropy v 
skladoch USA sú o 1 milión barelov menšie, než sa očakávalo. Kto a aké veľké zásoby 
„očakával“, a prečo by úroveň týchto očakávaní mala byť východiskovým bodom pre 
hodnotenie zverejnených zásob? Na to sa nikto nepokúša odpovedať, ale to je ďalšia 
otázka z toho istého divadelného prestavenia. 
 



 
Najprv o tom milióne barelov. Pre značku Brent je to približne 131 tisíc ton (zhruba 
približne 2500 vlakových cisterien ropy). V skutočnosti je to objem ropy, ktorý USA 
spotrebuje za jednu hodinu. V roku 2005 USA za 24 hodín míňali približne 21 miliónov 
barelov ropy. Teraz je to približne 24 milióna barelov. 1 milión barelov sa rovná 1/8760 z 
ročnej spotreby ropy v Spojených štátoch alebo približne 0,012% ročnej spotreby. V 
peniazoch tento milión barelov stojí 100 miliónov dolárov (ak je cena 100 dolárov za 
barel). Pričom týchto 100 miliónov dolárov nie je stratených, nikam sa nepodeli, 
nezmizli. Jednoducho ich nestihli dopraviť do ropného skladu. Mimochodom, ani to nie 
je isté, že ho tam nestihli dopraviť a naozaj tam zatiaľ nie je. Jednoducho existuje 
informácia, správa pre trh. Táto „šokujúca správa“ vyvoláva rast hodnoty objemu ropy, 
vyťaženej vo svete za rok o 228 miliárd dolárov (10 dolárov × 7,6 barelu v tone × 3 
miliardy ton). 
 
Sami môžete zhodnotiť rozumové kvality „expertov“, ktorí vám vysvetľujú, prečo stúpla 
cena ropy o 10 dolárov za barel. To isté sa týka 99% akýchkoľvek iných správ od 
finančných expertov z fondových trhov. A teraz si môžete sami tipnúť, kto a koľko 
zarobil na tejto správe. 
 
Teraz o vysokej cene ropy. 
 
Počas posledných 8-10 rokov jediná príčina vysokých cien ropy bola to, že vysoké ceny v 
tomto období riešili rovnaké úlohy, ako aj fondový trh – zmraziť objem dolárov, ale na 
rozdiel od fondového trhu, v reálnom tovare. 
 
Ropa je ideálna voľba pre zmrazovanie obrovskej masy peňazí. Dá sa pomýliť pri výbere 
objektu a zdvihnúť cenu na tovar, ktorý v prípade prílišného dvíhania cien konzument 
môže odmietnuť kúpiť. Ropa – to je prakticky jediný tovar, kúpy ktorého sa nikto 
nezriekne. Dokonca aj radového občana, ktorý jazdí na svojom aute, je prakticky 
nemožné znovu posadiť na električku alebo na metro. Radšej zostane napoly hladný, ale 
na ušetrené peniaze si kúpi benzín a bude naďalej používať automobil. Mimochodom, 
69% ropy sa spracúva na benzín a dieselové palivo. Pritom ropou sa zmrazujú peniaze 
nielen veľkých spoločností, ale aj jednoduchých občanov, keďže počas posledných 10 
rokov aj jednoduchí občania už majú príliš veľa peňazí v rukách, a tieto prostriedky tiež 
začali predstavovať predčasné nebezpečenstvo pre dolár – hlavný tovar majiteľov FED. 
 
Okrem priameho blokovania niekoľkých triliónov dolárov, vysoké ceny ropy predstavujú 
aj ideálny prostriedok, ako zvyšovať ceny na všetky ostatné skupiny tovarov (potraviny, 
produkcie strojárskeho priemyslu atď.), keďže všetky ceny obsahujú energetickú a 
dopravnú zložku. 
 
Takýto dodatočný rast cien každoročne umožňoval zmrazovať ešte niekoľko triliónov 
dolárov. 
 
Takže jedinou príčinou mimoriadne vysokých cien ropy počas posledného desaťročia bol 
priamy záujem o to zo strany USA, presnejšie tých, ktorí tlačili doláre. Bolo potrebné o 



niekoľko rokov oddialiť zrútenie sa pyramídy a dobre sa pripraviť na „kontrolovaný pád“ 
svetovej ekonomiky. 
 
A aby sa vysoko zdvihli ceny a dalo sa tomu presvedčivé vysvetlenie, bola zorganizovaná 
vojna v Iraku údajne za účelom získania „lacnej ropy“. Američania tam vôbec neprišli 
kvôli kontrole nad jeho ropou, аle nato, aby sa iracká ropa niekoľko rokov nedostala na 
trh, a nestabilita v tomto regióne napomáhala rastu svetových cien ropy. 
 
Poďme ďalej. 
 
Veľmi zábavné bolo pozorovať na jar a v lete 2008 správy, o tom, že špeciálna komisia v 
USA hľadá špekulantov na burzách, ktorí môžu za príliš vysoké ceny ropy, kvôli ktorým 
trpí ekonomika USA. Zaujímavé je, že špekulantov ešte stále nenašli. 
 
Nemá zmysel odsudzovať majiteľov FED USA. Sú to jednoducho veľmi bystrí ľudia, 
ktorí si pre seba vytvorili obrovské, až fantastické možnosti (aj finančné, aj politické, aj 
vojnové), aby mohli vplývať na náš svet. Nie sú povinní sa starať o celé ľudstvo. 
Nepodpisovali o tom žiadne zmluvy a takéto záväzky nemajú pred nikým. Jednoducho si 
robia svoj biznis a vytvárajú pre seba mechanizmy pre rast a prekvitanie tohto biznisu. 
Cieľom tohto článku nie je niekoho odsudzovať, cieľom je ukázať svet taký, aký je a 
pomôcť ušetriť peniaze tým, ktorí svojou ťažkou prácou zarábali a našetrili dostatočne 
neveľké na dnešné pomery peniaze: 100 tisíc až 1-2 miliónov dolárov. Pod vankúšom 
uchrániť tieto peniaze sa nepodarí. Ale o tom o niečo neskôr. Zatiaľ pokračujme. 
 
Mimochodom, viete ako sa určujú takzvané „burzové“ ceny zlata? Myslíte si, že 
prebiehajú aukcie na burze zlata a bilancia cien ponuky a dopytu predstavuje burzovú 
cenu? Mýlite sa. O cene zlata rozhodujú veľmi múdri a veľmi vážení ľudia (píšem to bez 
irónie, celkom vážne, keďže ľudia, ktorí vytvorili tento mechanizmus, sú nesporne ľudia 
veľmi inteligentní a veľmi vplyvní). 
 
 
O cene zlata v súčasnosti rozhodujú členovia rodiny Rothschildovcov, ktorí sa stretávajú 
vo svojej londýnskej vile a na základe burzových obchodov, o „pôvode“ ktorých vedia 
iba oni, rozhodujú o tom, koľko má stáť zlato. Mimochodom, v duchu som im tlieskal 
pred 6-7 rokmi, keď potichučky znížili cenu zlata na 250 dolárov za trójsku uncu. Potom 
sa ako mávnutím čarovného prútika objavilo množstvo článkov o tom, že zlato prestalo 
plniť funkciu pokladu a krytia časti zlato-valutových zásob, že zlata by sa centrálne 
banky mali zbavovať. V dôsledku toho centrálne banky Švajčiarska a Anglicka predali 
investorom polovicu svojich zlatých zásob, ak sa nemýlim – čosi približne okolo 2 500 
ton, (skúste si tipnúť, kto ich skúpil). Pričom, zdá sa, nezostalo iba pri centrálnych 
bankách Anglicka a Švajčiarska. Vtedy som nemohol veľmi sledovať situáciu, pretože 
som nemal internet, a v novinách a časopisoch o tom písali málo. 
 
Potom, v priebehu 3 rokov cena zlata stúpla na viac ako 1000 dolárov za trójsku uncu. 
 



Teraz sa pohybuje okolo 750-800 dolárov, ale nebojte sa, keď bude treba, rýchlo stúpne 
aj na 2, aj na 3 tisíc dolárov za uncu. Presnejšie, nie dolárov ale nejakých iných peňazí, 
ktoré doláre vystriedajú. 
 
Každý si môže predstaviť, aké by to bolo s jeho osobným blahobytom, ak by mal právo 
určovať cenu zlata pre celý svet. Potreboval by sa venovať ešte nejakému podnikaniu 
alebo toto podnikanie je hodné všetkých iných druhov podnikania dohromady? 
 
Teraz je treba povedať o tom, čo sa deje vo svete v súčasnosti, a čo bude ďalej. 
 
Teraz prebieha „kontrolovaný pád“. Je treba chápať, že pre tvorcov virtuálneho 
fondového trhu sa nič strašné nedeje. Všetko ide podľa plánu. Táto etapa 
„kontrolovaného pádu“ tiež má priniesť obrovské zisky a posilniť pozície majiteľov FED 
na celom svete. Etapa pádu je nevyhnutná, pretože zákony fyziky nikto nezrušil, a každá 
finančná pyramída skôr či neskôr spadne. To egyptské pyramídy môžu stáť stáročia, 
finančné sa nevyhnutne rozpadajú. O niečo neskôr by sa zrútila aj sama, o 2-3 roky, ale 
vtedy by sa tento proces stal nekontrolovateľným a mohol spôsobiť škodu záujmom 
tvorcov pyramídy. Aktívna príprava na kontrolovaný pád prebiehala dlhé roky. Ide o to, 
že počas tejto etapy bude nevyhnutné pokupovať za pár drobných najhodnotnejšie 
podniky а za týmto účelom bude potrebné prísne kontrolovať všetky finančné toky a mať 
možnosť priškrtiť tie z nich, ktoré budú ohrozovať záujmy skupovania podnikov 
(napríklad tie, ktoré by mohli pomôcť podniku, atraktívnemu pre majiteľov FED, aby sa 
udržal do konca krízy). 
 
Bola takáto príprava? Môžeme uvidieť jej stopy? Bola. Uprostred 90-tých rokov a počas 
ich druhej polovice prakticky zmizlo bankové tajomstvo. Oficiálna zámienka snáh o 
zrušenie bankového tajomstva bola nevyhnutnosť zápasu s neplatením daní. Pod hrozbou 
toho, že pre banky v Švajčiarsku a iných krajinách, kde sa deklarovala prítomnosť 
bankového tajomstva, budú zatvorené bankové trhy USA, Kanady a ďalších krajín, 
prakticky všetky štáty sa zriekli bankového tajomstva ako takého. 
 
Ale vedieť len to, že nejaké peniaze niekam odniekiaľ idú nestačí. Je treba získať 
možnosť, ak bude nevyhnutné aktívne pôsobiť na situáciu. Ďalším krokom bol 11. 
september 2001. Udalosti, ktoré sa vtedy udiali, vyriešili celý rad úloh, ale teraz 
vypichneme iba jednu, ktorá nás zaujíma v rámci témy nášho článku. V dôsledku týchto 
udalostí boli prijaté zákony o zápase s financovaním terorizmu. V skutočnosti nie je 
ťažké sa dovtípiť, že teroristi takmer vždy sú financovaní vôbec nie cez banky, a aj na 
organizáciu teroristických útokov sú potrebné smiešne sumy – zvyčajne menej ako 
niekoľko desiatok tisíc dolárov. 
 
V skutočnosti, hlavným cieľom prijatia týchto zákonov bolo vytvorenie mechanizmu 
blokovania bez rozhodnutia súdov na ľubovoľne dlhé časové obdobie (hoci aj na 20 
rokov) akejkoľvek sumy, ak sú podozrenia, že táto suma je údajne určená v konečnom 
dôsledku pre teroristov. Súdna procedúra je v danom prípade nepohodlná – to trvá dlho, 
je potrebné predložiť dôkazy, že sú to naozaj teroristické peniaze a navyše je ťažké 
kontrolovať obrovské množstvo súdov po celom svete. Takto bol získaný reálny nástroj 



na pôsobenie v nevyhnutnom prípade na situáciu počas blížiaceho sa „kontrolovaného 
pádu“. 
 
Ukážeme si aj ďalšie prvky prípravy svetovej finančnej krízy (na príklade Ruska). 
 
Nato je potrebné pochopiť nasledovné: všimli ste si, kde Rusko po celé tie roky držalo 
90% prostriedkov, získaných z predaja ropy za vysoké ceny? Kde sa nachádzali peniaze 
stabilizačného (rezervného) fondu Ruska? Správne – v USA. Tieto peniaze Rusko 
nadobudlo v dôsledku počínania USA v zastúpení majiteľov Federálneho rezervného 
fondu (FED) a podľa správnosti Rusko ich vôbec nemalo využívať. Očividné je, že 
hlavné tu nebolo to, že všetci vedeli ako sa zachovať „správne“, ale to, že vláda Ruska 
mala a má iba jednu možnosť – bez námietok spraviť to, čo majitelia FED potrebujú aby 
spravilo. Prečo je to tak – to je samostatná téma. 
 
Pamätáte sa, ako ruskí politici a „experti“ niekoľko rokov vysvetľovali, že okamžite 
minúť ropné peniaze na potreby Ruska nesmieme, pretože by to spôsobilo „príšernú“ 
infláciu? Je treba niekoľko rokov porozmýšľať, ako ich minúť, určiť prezidentské 
programy, priority a až potom sa bude dať veľmi opatrne vyberať peniaze z USA a míňať 
ich. 
 
Prečo USA mohli desaťročia míňať trilióny nekrytých dolárov na svoj konzumný život a 
nikdy to nevyvolalo „príšernú“ infláciu – to nám „experti“ nevysvetľovali. Pravdaže, ako 
mohlo „expertov“ napadnúť, že ak by sme neprežierali tieto peniaze, ale investovali ich 
do budovania továrni a fabrík, ktoré by vyrábali tovary, teda napĺňali trh s tovarmi, 
žiadna zvláštna inflácia by v Rusku nevznikla. To bola pre „expertov“ príliš zložitá 
úloha, uvedomiť si to. Jednoduchšie je hovoriť, čo nám kážu: o nebezpečenstvách 
„príšernej“ inflácie, ktorá sa vytvorí v dôsledku „pumpovania“ peňazí do ekonomiky 
Ruska. Bola predsa treba plniť úlohu, reálny zmysel ktorej „experti“ nechápali – 
vysvetliť, prečo Rusko uschováva v USA všetky peniaze zarobené vďaka vysokým 
cenám ropy. 
 
Keď minulý rok Rusko začalo míňať peniaze na prezidentské programy, povedal som 
svojim kamarátom: „A je to tu, priatelia, už nebude treba dlho čakať: Rusku už dovolili 
utrácať peniaze.“ No a keď v auguste tohto roku začali klesať ceny ropy, začalo byť 
jasné, že úloha ich udržania na vysokej úrovni bola splnená a teraz začnú hlavné udalosti 
na virtuálnom akciovom trhu. 
 
Pokračujme ďalej o tom, ako prebiehala príprava na kontrolovaný pád v Rusku. 
 
Pre budúcu realizáciu úspešného skúpenia dôležitých aktív bolo dôležité, aby veľké 
zaujímavé podniky nenazhromaždili do chvíle pádu trhov značné peňažné zásoby v 
objemoch, ktoré by im mohli pomôcť udržať sa na vode počas toho časového obdobia, v 
ktorom sa má dokončiť „kontrolovaný pád“. 
 
Možný mechanizmus vytvorenia takýchto skrytých zdrojov pre podniky by mohol byť 
prostredníctvom neplatenia daní, prostredníctvom uschovávania peňazí v hotovosti. 



 
Ak si spomínate, od roku 2000 a obzvlášť od roku 2003, sa v Rusku začal „neľútostný“ 
boj s oligarchami, ktorí neplatili dane. Vystrašili ich tak, že niektorí oligarchovia dali 
prísne pokyny svojim finančníkom platiť všetky dane, dokonca v tých prípadoch, keď 
situácia v účtovníctve reálne umožňuje dvojitý výklad toho, či je treba platiť daň v 
konkrétnom prípade. Tie extra zisky, ktoré sa mohli vytvoriť v ropných spoločnostiach 
vďaka vysokým cenám ropy, boli odčerpávané s pomocou nepriamych a ďalších daní. 
Spoločnostiam ponechávali nie viac ako 20% zisku, aby mali začo ťažiť ropu a iba trochu 
tučnieť. Preto zabezpečenie prísnej kontroly odvádzania daní predstavovalo mimoriadne 
dôležitú úlohu. Bolo nevyhnutné ich zozbierať podľa možnosti čo najviac. 
 
A kam išli tieto vyzbierané dane (okrem financovania výdavkov z rozpočtu)? Správne – 
do USA ako súčasť rozličných rezervných a iných fondov. Takisto tam smeroval v 
rozličnej podobe aj obrovský každoročný prebytok rozpočtu. 
 
Posledné tri roky v Rusku taktiež prebiehal veľmi krutý zápas s uschovávaním peňazí v 
hotovosti. Zabíjali sa tak dva strategické zajace. Prvý – nikto nevytvorí príliš veľké 
zásoby hotovosti, ktoré by mohli zabezpečiť to, aby jeho biznis „nezomrel“ počas krízy а 
druhý – tých 11-12%, ktoré tvorila hotovosť – tieto obrovské sumy zarábali znovu tí, 
ktorí mali právo ich zarábať. 
 
Na jednej strane sa dá tvrdiť, že zápas o dane – to je to, čo robí akýkoľvek civilizovaný 
štát a nie je to prvok prípravy na „kontrolovaný pád“. Áno, je to tak, ale je treba si 
všimnúť, že za podmienok, ktoré boli v Rusku, keď na začiatku tohto desaťročia sa po 
prvý raz od roku 1991 začal plniť štátny rozpočet, sa tento zápas začal prakticky v tom 
istom čase ako začali rásť ceny ropy. Je treba si všimnúť aj formy tohto zápasu: zvolenú 
ukážkovú obeť (Chodorkovskij), jej spojitosť so silnými tohto sveta a hlavný objekt 
zápasu – spoločnosti oligarchov. Taktiež je treba sa pozrieť, kam smerovali peniaze, 
získané v dôsledku tohto zápasu (fondový trh USA, hypotekárne listiny bánk USA atď.). 
Všetko to umožňuje dospieť k záveru, ktorý bol spravený. 
 
Potom vo svete nastal dlho očakávaný deň – začala sa kríza. 
 
Ako bola spravená diera v likvidite aj západných aj ruských bánk nemá zmysel 
rozprávať, aj tak to všetci vedia. Mávnutím čarovného prútika (ktorý je sami viete v koho 
rukách) sa prestaly kupovať kovové výrobky, klesli ceny ropy, prudko niekoľkonásobne 
poklesla kapitalizácia spoločností, banky začali rušiť úvery, zastavilo sa hypotekárne a 
prakticky akékoľvek úverovanie. Oligarchovia začali chápať, že už nie sú tak celkom 
oligarchovia. 
 
Teraz trochu o tom, ako sa dá vysvetliť vlastenecká rétorika a vlastenecké procesy v 
Rusku a zároveň bezvýhradná ovládateľnosť ruskej vlády pokiaľ ide o otázky 
dodržiavania pravidiel a nariadení z „riadiacej centrály“. Tu je nutné priznať nasledovné: 
bohužiaľ, na rozvoji vlasteneckých procesov počas posledných rokov nie je žiadna 
zvláštna zásluha obyvateľstva ani vlády Ruska. Ako človeku je mi, pravdaže, príjemné, 
že sa to všetko deje, ale tu vidíme jednoducho realizáciu jedného z prvkov plánu prípravy 



na novú konfiguráciu pokrízového sveta. Plánu vytvorenia jedného z nových pólov 
mnohopólového sveta. 
 
Prebieha stmeľovanie ruského národa, а z dôvodu historických a národnostných špecifík 
národa Ruska, najlepšie a najefektívnejšie sa dá stmeliť na základe vlastenectva. Pretože 
iné varianty v Rusku nefungujú. Preto sa počas posledných rokov veľmi dobre a 
efektívne ukazuje dvojtvárosť Západu, jeho dvojité štandardy atď. Netreba tu veľa 
rozprávať, všetci aj tak vedia nakoľko efektívne je podávaná obyvateľstvu reálna 
informácia o tom, čo predstavuje Západ v morálnej oblasti. 
 
Stmeľovanie ďalšej časti národa – úradníkov a oligarchov Ruska prebieha podľa iného 
scenára. Amerika zrazu z ničoho nič začína robiť hlúpe, strategicky pre ňu škodlivé 
chyby: zatýkať ruských úradníkov a oligarchov, verne pracujúcich pre americké záujmy. 
Niektorým z nich sa dokonca zakazuje vstup, do USA, Francúzska, atď. 
 
V dôsledku sa prudko mení svetonázor ruských úradníkov. Dovtedy si mysleli, že za to, 
že budú čestne slúžiť záujmom USA, rozkrádať krajinu a ničiť jej ekonomiku, budú 
adekvátne ohodnotení za oceánom, že pre nich (úradníkov) USA sú ten pravý hlavný 
domov, že po zavŕšení svojej misie v Rusku odcestujú na Západ a pokojne budú využívať 
to, čo nakradli. Tým viac, že rodiny väčšiny z nich už aj tak boli poslané do Ameriky. А 
tu sa zrazu všetko v ich predstave o svete otočí hore nohami. Ukáže sa, že Amerika ich 
vyhadzuje ako použité výrobky z gumy, určené na zabránenie nechcenému tehotenstvu. 
 
Američania jednoducho nemali právo sa takto zachovať vo vzťahu k ruským úradníkom, 
dokonca ani keby ukradli časť zlatých zásob USA, ktoré sa skladujú vo Forte Knox. 
Nikto okrem tejto generácie úradníkov neničil Rusko lepšie a efektívnejšie. Žiadna vojna 
sa nedala porovnať s výsledkami ich činnosti. А tu zrazu z ničoho nič USA udrelo do 
svojej „piatej kolóny“ v Rusku. 
 
Ak berieme do úvahy toto všetko, ako teda vyzerá správanie vlády Ruska? Z pohľadu 
vystrašených a vykoľajených úradníkov a oligarchov – ideálne. Rusko nikoho nikdy 
nikomu nevydá. Staré kozácke heslo: „Kto prekročí Don, toho nikomu nedáme!“ stále 
funguje. Z Ukrajiny uteká do Ruska bývalý minister vnútorných vecí Belokoň a bývalý 
vedúci Štátneho výboru pre veci prezidenta Ukrajiny Bakaj. Juščenko prská sliny, 
žiadajúc, aby boli vydaní, ale Rusko ich nikomu nevydá a dokonca ani Amerika s tým 
nemôže nič urobiť. Takých príkladov existujú desiatky. 
 
Všetko to sú znakové signály znakové signály pre úradníkov. USA svojich vydávajú, ale 
Rusko svojich nikomu nedá. 
 
Všetci ihneď pochopili, že hlavné je dodržiavať pravidlá hry: kradnúť v menšom rozsahu 
ako pred tým a čo-to robiť pre štát – a už si v bezpečí, si svoj. Keď štát začína neľútostne 
bojovať s oligarchami kvôli neplateniu daní, ale zároveň pokojne menuje gubernátorov, 
ktorí kradli vždy a naďalej kradnú po nástupe do novej funkcie – to nie je náhoda. Je to 
prvok operácie, ktorej cieľom je stmeľovanie spoločenstva úradníkov a oligarchov. 
Úradníci sa začínajú cítiť ochránení a v bezpečí práve v tomto štáte a ich drvivá väčšina 



prestáva pracovať v prospech iných štátov. Tak isto oligarchovia. Štát zase začína 
lobovať a hájiť záujmy svojich podnikateľov na svetových trhov, pomáhať realizovať 
expanziu ruského biznisu v Európe, v USA a iných regiónoch. 
 
Dá sa o tom veľa hovoriť, uviesť veľa príkladov toho, že z Ruska sa chystajú spraviť 
jeden z nových dostatočne silných pólov nanovo prekonfigurovaného sveta, ktorý bude 
vytvorený v priebehu najbližšieho roka alebo dvoch. Ale dovtedy sa ešte udeje rad 
dôležitých udalostí, pričom takých udalostí, ktoré sa budú závažne týkať nás všetkých. 
 
Teraz, ako sme už povedali, plným prúdom prebieha proces, ktorý môžeme pomenovať 
povedzme „kontrolovaný pád“. Zrútil sa fondový trh, vznikli obrovské problémy s 
predajom produkcie v hutníckych, automobilových, stavebných, chemických a iných 
spoločnostiach. Nemá zmysel vymenúvať všetky tie problémy, ktoré vznikli – takýchto 
udalostí sú plné spravodajstvá. Ale sú tu zaujímavé zvláštnosti: fondové trhy sa zrútili 
okamžite (v priebehu 1-2 dní) a okamžite sa prepadli o také veľké hodnoty, aby mohli 
spôsobiť závažné, prakticky smrteľné diery v likvidite podnikov a bánk. Pričom banky 
boli prvé terče. Napríklad, ruské banky si chceli uľahčiť život a preto nemali príliš v 
láske úverovanie reálneho výrobného sektoru. Oveľa zaujímavejšie bolo pre nich bez 
akéhokoľvek bolehlavu hrať na fondovom trhu s časovo neviazanými peniazmi klientov. 
V Rusku virtuálny fondový trh počas posledných rokov rástol „presvedčivo“ a rýchlo. A 
tu zrazu počas jedného dňa sa prepadol o tretinu. V preklade do obyčajného jazyka – 
banky stratili tretinu tých peňazí svojich klientov, s ktorými hrali na trhu. Predať akcie za 
nové, nižšie ceny, by znamenalo spečatiť svoj rozsudok – prísť o obrovské sumy a 
pripraviť sa o nádej, že je to iba náhodný pád a o týždeň ceny vyrastú a všetko sa 
normalizuje. Všetci začali čakať, kedy sa ceny vrátia. A ony ktovie prečo o týždeň spadli 
ešte o tretinu. Objemy strát sa stali katastrofickými (v súčasnosti ceny na virtuálnych 
fondových trhoch v Rusku poklesli už takmer 5-násobne). 
 
V dôsledku toho banky začali mať obrovské diery v bilanciách, nemôžu dať nikomu úver, 
keďže nemajú peniaze. Západné banky kvôli problémom vo svojich krajinách začínajú 
rušiť úvery, poskytnuté ruským bankám a spoločnostiam, čo katastroficky zhoršuje 
situáciu. V najväčších ruských spoločnostiach prudko klesá kapitalizácia, s ktorou sa 
počítalo vychádzajúc z cien akcií spoločností na virtuálnom fondovom trhu. To 
predstavuje ešte jeden dôvod, vďaka ktorému západné banky začali automaticky 
požadovať zrušenie časti úverov а ratingové agentúry začali znižovať ratingy týchto 
spoločností. Od ratingu a veľkosti kapitalizácie závisí aj objem úverov. V prípade 
zníženia týchto ukazovateľov dochádza k takmer automatickému zrušeniu časti úverov a 
mizne možnosť pre spoločnosti zobrať si ešte kdekoľvek nové úvery, aby sa udržala 
počas ťažkých časov. 
 
Skrátka, pre banky a veľké spoločnosti, ktoré sú závislé na úveroch, nastala 
apokalyptická situácia. 
 
Keď už sme pritom, v tom ekonomickom modeli sveta, ktorý bol vybudovaný počas 
posledných desaťročí, bez úverov nemohol fungovať ani jeden veľký podnik, ani jedna 
banka. O to viac, že dostupnosť úverových zdrojov na Západe bola proste ohromujúca a 



úverové sadzby jednoducho sladké pre biznis. Ale celá tá sladkosť okamžite mizne, ako 
náhle od podniku alebo banky začínajú požadovať predčasné vrátenie úveru. Pričom 
príčiny sú veľmi „objektívne“, uvedené v úverovej zmluve – „pokles kapitalizácie 
spoločnosti o 10 %“. Ako vieme, kapitalizácia poklesla všetkým. V Rusku 5 a viac 
násobne, а na Západe o 30-50 a viac percent. 
 
Ozaj, nepripomína vám to to, ako začala kríza roku 1929 – Veľká depresia? Vtedy tiež v 
súlade s podmienkami úverov na kúpu akcií, kreditor mal právo žiadať, aby dlžník vrátil 
úver v priebehu 24 hodín (takzvaná maržová pôžička). Takéto požiadavky boli naraz a 
nečakane vydvihnuté a dlžníci boli nútení súrne predávať akcie, čo vyvolalo okamžitý 
pád trhu akcií. Ak táto schéma výborne zafungovala počas 30-tých rokov, prečo by sa s 
istými modifikáciami nedala použiť dnes? To sa aj deje. 
 
Teraz vzniká nevyhnutnosť vyriešiť úlohu skúpenia za babku najzaujímavejších a 
najziskovejších podnikov. Ako sa to dá urobiť? Jednoducho prísť k majiteľovi a 
ponúknuť mu nejakú dostatočne smiešnu sumu za jeho biznis? Najpravdepodobnejšie 
pošle takéhoto návštevníka kade ľahšie, dokonca aj keď bude na tom on a jeho biznis 
veľmi zle. Bude sa snažiť nejako prečkať ťažké časy, bude sa brániť pred súdnymi 
žalobami zo strany veriteľov, naťahovať súdne procesy (reálne sa dajú natiahnuť na 2-3 
roky). 
 
To nie je tá cesta, ktorá by mohla vyhovovať „riadiacej centrále“, majiteľom FED. 
 
Aj napriek svojej sile (aj intelektuálnej, aj finančnej), FED nemá dostatočné zdroje, aby 
mohol viesť tisícky zložitých súdnych procesov s ľuďmi, brániacimi všetkými možnými 
prostriedkami svoj biznis. Aj faktor času tu zohráva veľmi dôležitú úlohu. Celá operácia 
musí byť dokončená v priebehu určitého, nie príliš dlhého časového obdobia, pretože po 
dovŕšení fázy skupovania nastane ďalšia, nemenej dôležitá etapa. Ale o tej trochu neskôr. 
 
Ako sa teda dajú skúpiť podniky a celé odvetvia biznisu tak, aby aj ceny boli prijateľné, 
aj sa to dalo spraviť v čo najkratšom čase? Veľmi jednoducho: je treba, aby štát začal 
zachraňovať „topiacich sa“ oligarchov, ich banky, ich spoločnosti. Štát ponúkne úvery 
„na záchranu“ spoločností strategicky dôležitých pre štát. Napríklad v Rusku je to do 4,5 
miliárd dolárov na spoločnosť. 
 
Oligarcha bude stáť pred ťažkou voľbou: 
 
– buď bankrot spoločnosti začne už teraz, keď nikto nedáva úvery, keď produkcia nejde 
na odbyt a výdavky na údržbu spoločnosti (tovární, vysokých pecí atď.) sú dokonca aj za 
podmienok zastavenia výroby obrovské a o 2-3 mesiace jednoducho definitívne 
„skonzumujú“ spoločnosť, 
 
– alebo si zobrať úver od štátu a pokúsiť sa udržať, tým viac, že všetci „analytici“ a 
„experti“ hovoria, že na jar sa situácia začne zlepšovať, všetko sa vráti do normálu a 
oligarcha, ktorý začal pochybovať o tom, že je oligarcha, sa znovu stane ozajstným 
oligarchom, ako to ešte bolo v júli 2008. 



 
Pravda, podmienky získania úveru sú trocha tvrdé a dosť sa podobajú na vzdanie sa 
podniku v prospech tretej strany. Ale však dúfame, že sa to zlepší. Všetko prejde ako zlý 
sen a znovu to bude také ako pred tým: lacné peniaze (úvery), rastúci virtuálny fondový 
trh, svet sa kúpe v dolároch, odbyt produkcie stále stúpa. A veď aj úver si beriem od 
rodného štátu s jeho priateľsky naladenými a dobre známymi predajnými úradníkmi. 
Keby niečo, za úplatok pomôžu predĺžiť úvery na taký čas, na aký bude treba, aby sa 
všetko vo svete vrátilo do normálu. To keby takýto úver ponúkali tvrdí podnikatelia, to 
by bolo mimoriadne nebezpečné. Fakticky, zobrať si úver za takých podmienok by 
znamenalo dobrovoľne odovzdať biznis do rúk tým, ktorí úver poskytujú. 
 
Ale finta je tu v tom, že keď všetci, kto treba, si zoberú úvery a pritom podpíšu tvrdé 
záruky vrátenia úverov, vtedy to s financiami začne byť naozaj zlé. Keď nastane čas 
vracať úvery, reálne ich nebudú mať z čoho vrátiť. Ceny akcií ešte viac klesnú, ceny ropy 
tiež klesnú tak na 20 dolárov za barel, trhy odbytu produktov budú nulové. Takto dojde 
ku globálnemu prerozdeleniu majetku, ktoré predstavuje jeden z hlavných cieľov etapy, 
ktorú som pomenoval „kontrolovaný pád“. Pravdaže, najprv biznis prejde do rúk štátu 
(úradníci nečakane zaujmú tvrdú pozíciu vo vzťahu k oligarchom - ktože by niečo 
namietal proti príkazu tých, nesplniť príkaz ktorých je podobné smrti), no a potom biznis 
prejde od štátu k tým, komu má. 
 
Teraz o silnom doláre 
 
Dolár bude „silný“ po celý čas dovtedy, kým oligarchovia a iné spoločnosti budú musieť 
vracať úvery poskytnuté v dolároch. „Silný“ dolár je vrátiť oveľa ťažšie, a tiež ho bude 
ťažšie skúpiť v množstve potrebnom na uhradenie úveru za „mierne devalvované“ ruble a 
za „silne devalvované“ hrivny. Situácia pre Rusko a Ukrajinu je v tomto zmysle taká istá, 
ako prakticky pre akýkoľvek iný štát (napríklad, v auguste-októbri mexické peso kleslo 
vo vzťahu k doláru o viac ako 30%, euro kleslo voči doláru o 25% atď.) Je to obrovský, 
dokonca „vražedný“ pád za podmienok, keď rentabilita väčšiny podnikov tvorí 10-15%, a 
neexistuje možnosť si zobrať ďalšie úvery, aby sa dalo prečkať ťažké časy. Takto sa 
dodatočne poisťuje to, že úvery, ktoré si oligarchovia vezmú od štátu, nedokážu vrátiť. 
 
Okrem toho, dolár bude „silný“ dovtedy, kým týmto „silným“ dolárom nezaplatia tým 
podnikateľom, ktorým podniky štát nevezme, ale od ktorých ich kúpi. Nájdu sa aj takí. 
Týka sa to ľudí, ktorí majú síce menší biznis, ale tiež veľmi zaujímavý a ziskový. Keď 
takýmto podnikateľom začne byť úplne zle a budú na hranici úplnej straty svojho biznisu, 
ponúknu im slušnú sumu – navyše v „silných“ dolároch. Vtedy prirodzene s radosťou 
pristanú na to, aby svoj biznis predali. 
 
Keď sa tieto dve etapy uskutočnia, nastane najzaujímavejšia a naozaj nebezpečná etapa. 
 
Ešte raz by som rád obrátil vašu pozornosť na to, že toto všetko píšem pre jednoduchých 
ľudí s celkom malými úsporami, malých a stredných podnikateľov, ktorí si našetrili 100 
000 až 2 000 000 dolárov čestnou alebo relatívne čestnou a nepochybne usilovnou 
prácou. Globálne procesy, ktoré sa teraz dejú, môžu zanechať ničivé následky na 



výsledkoch ich práce. Aby sa tak nestalo je treba pochopiť, čo sa v skutočnosti deje vo 
svete a čo sa bude diať ďalej. Ak budete poznať reálny stav vecí, ľahšie včas urobíte to 
správne rozhodnutie a ušetríte výsledky svojej dlhoročnej práce. 
 
Prebieha globálne prerozdeľovanie majetku, vzniká nová konfigurácia sveta s novými 
centrami sily. Hoci hlavným cieľom prerozdelenia sú tie najväčšie spoločnosti, banky a 
podniky a vôbec nie malí a strední podnikatelia, úder zasiahne všetkých a je treba sa pred 
ním uchrániť, stihnúť sa mu vyhnúť alebo ho aspoň závažne oslabiť. 
 
Aký postoj treba zaujať k tejto kríze? Je ťažké nato odpovedať jednoznačne. Myslím si 
však, že sa určite netreba škodoradostne tešiť, že mnohí oligarchovia zmiznú zo 
zoznamov Forbes navždy. To je normálne, jednoducho silnejší a inteligentnejší dravci 
„zjedia“ slabších a menej inteligentných. 
 
Mimochodom, o inteligencii svedčí aspoň jeden nepriamy príklad. V zozname časopisu 
Forbes je veľa miliardárov z Ruska: 
 
– Deripaska – 28 miliárd dolárov; 
 
– Mardašev – 24 miliárd dolárov; 
 
– Abramovič – 24 miliardy dolárov atď. 
 
Ale na svetovom zozname Forbes chýbajú takí bankári ako Rockefeller a Rothschild – 
prvý má dokopy iba približne 800 miliónov dolárov а druhý cca 750 miliónov dolárov. 
Ani miliardu nemajú. Hoci, podľa mojich odhadov, každý z nich reálne „váži“ 9-10 
triliónov dolárov. Takto šikovne sa prezentovať – to je najlepší ukazovateľ ich 
inteligencie. Tvária sa, že nemajú ani na to, aby boli miliardári. 
 
Tak si porovnajte IQ Rothschilda a Rockefellera na jednej strane a ruských oligarchov na 
strane druhej. A to pritom naši oligarchovia majú IQ oveľa vyššie, než drvivá väčšina 
ľudí. No ukazuje sa, že sú ľudia, ktorí sú mnohonásobne múdrejší ako oni, čo 
mimochodom aj je vidieť vďaka momentálne prebiehajúcej svetovej kríze. 
 
Pokračujme v našom rozprávaní o tom, čo sa stane keď skončí prerozdeľovania 
majetkov. 
 
Ďalej nastane nevyhnutné – default (krach) dolára. To je neodvratné za akéhokoľvek 
rozvoja udalostí, keďže nadvýroba dolára Federálnym rezervným systémom predstavuje 
veľmi inteligentnú, obrovskú svojimi rozmermi a rozsahom, ale predsa len pyramídu. 
Táto pyramída odslúžila svoje, priniesla svojim tvorcom a organizátorom jej výstavby 
rozprávkové zisky a zachovať ju na jednej strane je nemožné, na druhej ani nemá 
význam. Je treba prejsť na novú schému zarábania peňazí, na nové brettonwoodske 
dohody. 
 



Prechod na nový svetový systém bez zrieknutia sa predchádzajúcej svetovej valuty – 
dolára – je nemožný. Vo svete neexistuje toľko tovarov a reálnych aktív, koľko bolo 
vytlačených dolárov. Celkové množstvo dolárov, pustených do obehu je tak desaťkrát 
väčšie, ako celková hodnota reálnych aktív. Neexistuje ani jeden variant vývoja udalostí, 
za ktorého by sa Amerika mohla vyhnúť defaultu dolára. Preto default a zrieknutie sa 
dolára sa odohrá počas najbližších mesiacov, nech si rozliční „experti“, „analytici“, atď. 
hovoria, čo chcú. 
 
Celá otázka spočíva v tom, ako sa to udeje, keďže je to veľmi závažná udalosť a veľmi 
nebezpečná pre všetkých, vrátane organizátorov dolárovej pyramídy. Mnohí ktorí prídu o 
peniaze sa totiž začnú zamýšľať, čo sa to vlastne udialo, ako a kam zmizli ich úspory a 
kto za to môže. Najsilnejší ťah za účelom vyriešenia tohto problému a zabezpečenia si 
pre seba bezpečného variantu je realizácia defaultu prostredníctvom „veľkej krvi“. 
 
Myslím, že bude zorganizovaná obrovská „mimoriadna udalosť“ svetového merítka so 
státisícami mŕtvych. Pričom úder zasiahne územie USA alebo Izrael. Menej 
pravdepodobný je úder do Západnej Európy. Možnože zároveň s USA a Izraelom, ale nie 
zvlášť. Úderom iba do Západnej Európy je oveľa ťažšie spôsobiť krach dolára. Úder bude 
zasadený najpravdepodobnejšie s použitím jadrových zbraní alebo „špinavých“ bômb, 
pretože sú potrebné státisíce obetí a rádioaktívne zamorenie nemalých území (čosi na 
spôsob 11. septembra 2001 s jeho tromi tisíckami mŕtvych sa nehodí, to je na default 
príliš málo). 
 
Zdá sa mi, že Rusko a Ukrajina sa na tento účel nehodia, pretože ak by aj Rusko a 
Ukrajina plus ešte nejaká krajina aj boli kompletne zlikvidované, so všetkým 
obyvateľstvom, krach dolára to nevyvolá. Američania a Európania sa po začutí tejto 
správy (o zničení Ruska a/alebo Ukrajiny) zachvejú, povedia, – „aká hrôza“ a... pokojne 
pôjdu piť ďalej svoje pivo. 
 
Kto a ako zasadí úder? 
 
Myslím si, že za týmto účelom budú použité jadrové zbrane Pakistanu, ako jedinej 
moslimskej krajiny, ktorá vlastní jadrové zbrane. Práve za týmto účelom bol zosadený z 
funkcie v auguste 2008 silný prezident Mušarraf (mimochodom zosadzovaný bol s 
aktívnou pomocou USA), niekoľko mesiacov pred tým bola zabitá Benazir Bhutto (tiež 
bola silnou vodkyňou, z pod kontroly ktorej jadrové zbrane sa nemohli dostať). K moci 
bol privedený Zardari – manžel zosnulej B. Bhutto. To je pekný vtáčik. Pred rokom sa 
závažne liečil u psychiatra. Je to vskutku koloritná postava – kým bola Bhutto 
premiérkou Pakistanu, podarilo sa mu dvakrát tak namočiť do akýchsi korupčných 
škandálov, že dokonca ani jeho manželke premiérke sa nepodarilo ho z toho dostať a raz 
dokonca sedel vo väzení. Ideálny vodca krajiny na to, aby sa jadrové zbrane mohli dostať 
k teroristom, alebo aby ich akože tajne mohli „kúpiť“ alebo „ukradnúť“ Iránci a použiť 
na údery proti USA alebo Izraelu. 
 
Pripomínam, že Zardariho postavili na čelo Pakistanu práve USA čosi vyše dvoch 
mesiacov dozadu. Mimochodom, teraz USA robia všetko preto, aby v Pakistane vyvolali 



závažné antiamerické nálady. Zoberme si už len také každotýždenné útoky amerických 
vzdušných síl na pakistanské dediny na hranici s Afganistanom, údajne v rámci 
prenasledovania Talibov. Každý raz zahynie 20-40 ľudí, prevažne ženy a deti. Alebo ak 
sa pozrieme na nedávne zverejnené tajné nariadenie Georga Busha z júla 2008 o tom, že 
ozbrojené sily USA majú povolené prekračovať hranicu s Pakistanom a zasadzovať údery 
na pakistanskom území za účelom boja s teroristami-Talibmi, nepýtajúc si povolenie od 
pakistanskej vlády. Všetko to nalaďuje proti USA všetkých v Pakistane a pravdaže 
predovšetkým ozbrojené sily Pakistanu, ktoré disponujú jadrovými zbraňami. 
 
Pravdaže, po úderoch, zasadených USA (alebo Izraelu) začne celá vojna, s ešte 
dodatočnými miliónmi obetí. Bude predsa treba „potrestať“ tých, ktorí napadli Ameriku. 
Kto konkrétne napadne – či Irán, ktorý sa nejakým spôsobom zmocní jadrových zbraní 
Pakistanu, alebo samotný Pakistan, alebo obidva štáty naraz, alebo Bin Ládin, ktorý 
ukradne bombu – to nie je až tak dôležité. Dôležité je, že sa udejú také udalosti, po 
ktorých bude nemiestna otázka, či sa dalo zachrániť dolár. Odpovedia nám, že pravdaže, 
dalo sa, nebyť tých „prekliatych teroristov“ alebo „prekliatych štátov – vyvrheľov“ a tak 
podobne. Povedia – veď vidíte, urobili sme pre záchranu dolára všetko: vyhradili 700 
miliárd dolárov USA na podporenie fondového trhu a trh dokonca „reagoval“ na naše 
opatrenia (teraz sa už mesiac Dow Jonesov index kolíše hore-dole v rozmedzí 8100 až 
9600 bodov). Uskutočnili sme summit dvadsiatich štátov a rozhodli sa reformovať MMF 
a Svetovú banku, lepšie kontrolovať hlavných vinníkov krízy – príliš „chamtivých“ 
bankárov a ešte sme toho spravili veľa, aby sme omietli a nanovo nafarbili budovu 
svetového finančného systému (budovu, ktorá v skutočnosti má absolútne zničené 
základy a praskli jej nosné steny). Veď práve omietka a nová farba – to sú hlavné 
spôsoby záchrany v prípade takýchto problémov. 
 
Tu je treba pochopiť jedno – ľudstvo má dočinenia s geniálnou, neskutočne silnou 
skupinou ľudí, ktorí vybudovali štruktúru sveta, v ktorom žijeme. Ale aby sme chápali 
ich určité kroky, je potrebné si jasne uvedomiť, aká je ich profesia. Iba to nám umožní 
chápať ich postupy a prognózovať ďalší rozvoj udalostí. 
 
Sú to účtovníci - svojim vzdelaním, svetonázorom, poslaním. Niektorí si myslia, že slovo 
bankár je ušľachtilejšie ako účtovník. Ale nie je to tak. Skutočný účtovník – to je 
profesionál a drvivá väčšina bankárov tak riadila svoje banky, že ich priviedla na mizinu. 
Preto účtovník, to je presnejšia definícia ako bankár. V slovníku pojmov účtovníka sú 
málo zastúpené také v účtovníctve neužitočné pojmy ako humanizmus, dobrota, súcit 
atď. Najdôležitejšie sú čísla, najdôležitejší je zisk a aritmetika obchodov. 
 
V situácii, keď je treba obetovať ľudí, ale prísť k obrovskému zisku, pre nich nevznikajú 
zvláštne pochybnosti, ako sa zachovať. Jediný naozaj významný výsledok môže byť iba 
zisk. 
 
V tom je obrovská sila týchto ľudí, ale zároveň aj ich strategická slabosť, zraniteľné 
miesto. Jednoducho situácia je taká, že už stovky rokov tieto princípy ich činnosti im 
prinášajú obrovské zisky a fungujú ako ich silná stránka. Jedného dňa však tieto princípy 



zafungujú ako ich Achillova päta a buď ich zničia, alebo spôsobia nenapraviteľnú ujmu 
práci, ktorej venovali svoje životy. 
 
Vedľajšie účinky kombinácií, ktoré uskutočňujú niekedy tvoria desiatky miliónov 
životov: Prvá svetová vojna – 20 miliónov, Druhá svetová vojna – 60 miliónov životov. 
 
Opýtate sa, aké konkrétne operácie boli realizované počas Prvej a Druhej svetovej vojny? 
Aby sme správne odpovedali na túto otázku je treba použiť univerzálny princíp: 
odpovedať si na otázku – kto vďaka tomu získal, pre koho to bolo výhodné? Napríklad, v 
Druhej svetovej vojne zvíťazil Sovietsky zväz, ale výhodu z tejto vojny s obrovským 
rozstupom od ostatných zúčastnených získali USA. V Prvej svetovej vojne to tiež boli 
oni. Je to presne tak – „mozog“ uskutočnil operácie s cieľom rozhodného zväčšenia 
svojich možností a prudkého zvýšenia sily svojho „tela“ (USA). A cena o hodnote 
miliónov životov nemala zvláštny význam, dokonca naopak – bola nevyhnutná, keďže to 
boli životy občanov iných štátov, ktoré mali byť oslabené. 
 
Veľmi by sa chcelo dúfať, že za účelom spôsobenia defaultu dolára bude zvolená iná 
cesta, teda nie prostredníctvom krvi nevinných ľudí a vojny. 
 
Vymyslieť takúto cestu je oveľa zložitejšie, ale v skutočnosti je to iba otázka IQ tých 
ktorí to vymýšľajú. Všetko je možné, všetko je reálne. Možnosti môžu byť rôzne: od tej 
najtupšej, typu, že sa USA jednoducho zrieknu dolára, vyhlásia default a odvolajú sa na 
to, že kvôli svetovej finančnej kríze, kvôli recesii svetovej ekonomiky dolár nemôže byť 
naďalej svetovou valutou. Vtedy „experti“ a „analytici“ a obrovské množstvo médií, 
ktoré kontrolujú majitelia FED, veľmi rýchlo vysvetlia a vsugerujú celému svetu, že tak 
to historicky dopadlo, že dolár bol na 90% svetovou valutou a iba na 10% vnútornou 
menou USA. A keďže dolár nemôže byť viac svetovou valutou (kvôli veľmi objektívnym 
okolnostiam, kvôli mimoriadne závažnej svetovej kríze, za ktorú nikto nemôže), nemôže 
aj naďalej zostávať vnútornou menou USA. Kvôli ušľachtilému cieľu uchrániť pred 
zničením jednu z najdôležitejších svetových ekonomik – ekonomiku USA (aby doláre, 
ktoré začnú prúdiť z celého sveta nevyhladili z povrchu zemského USA, bez ktorých by 
na svete bolo prázdno a smutno) – iba kvôli tomuto vznešenému a humánnemu cieľu 
USA sú nútené sa zriecť dolára a vo vnútri krajiny zaviesť „nový dolár“. 
 
A ak zo tri mesiace po vyhlásení takéhoto rozhodnutia sa budú prostredníctvom 
svetových masírovať mozgy celého sveta, 99,9% ľudí si začne úprimne myslieť, že to 
naozaj bolo jediné a „najušľachtilejšie“ východisko zo všetkých možných, zo situácie, 
ktorá vznikla v dôsledku objektívnej krízy, najsilnejšej za celé svetové dejiny. 
 
Posedel som si, porozmýšľal pol hodiny a vymyslel som ešte 2-3 už nie až také tupé 
varianty ako sa vysporiadať so situáciou. Nebudem sa o nich rozpisovať, keďže už 
nevládzem písať, nerád píšem a už je na čase končiť. 
 
Každopádne, existujú oveľa humánnejšie spôsoby ako dosiahnuť stanovený cieľ (bez krvi 
nevinných obyvateľov Izraelu, USA, Iránu atď.) Aj z hľadiska výdavkov (iba zaplatenie 
médiám) sú lacnejšie ako vojna. Ale to všetko je prijateľné pre tých, ktorí robia 



rozhodnutia, iba v prípade, ak po likvidácii jednopólového sveta, počas budovania 
mnohopólového sveta vložia do jeho schémy iné princípy, nie také ako teraz – princípy 
získania svojho zisku, princípy zabezpečenia vlastného vplyvu vo svete, a zároveň aj 
princípy budovania svetového finančného systému. 
 
Zatiaľ sa mi zdá, že sa pripravujú zariadiť všetko ako pred tým: virtuálne fondové trhy, 
budovanie finančných pyramíd (len už nie z jednej valuty, ale z niekoľkých), a tak ďalej. 
 
Hoci existujú aj iné modely sveta, za ktorých si môžu zachovať svoj vplyv, ale ktovie 
prečo ich nevidia alebo možno nechcú vidieť. Ak je to tak, prakticky jediná možnosť 
rozvoja ďalších udalostí je krv. Pretože iba ona umožní povedať, že všetko bolo 
zorganizované správne a iba prekliati „teroristi“, „nepriatelia“ atď. všetko pokazili a 
nenechali ich všetko napraviť. 
 
V iných prípadoch by museli nazvať veci svojimi menami а potom by bolo oveľa ťažšie 
vysvetliť načo a kto by mal znovu budovať rovnaké pyramídy ako pred tým. 
 
Skrátka, krach dolára, zrieknutie sa ho USA a jeho premena na prach je nevyhnutná. 
Nevyhnutnosť je determinovaná tým, že súčasný svetový finančný systém je postavený 
na princípe finančnej pyramídy. 
 
Nech vám hovoria čokoľvek „experti“, ktorých platia tvorcovia pyramídy, nemôže sa 
nezrútiť a ten čas už nastal. Je to otázka niekoľkých mesiacov. Buďte si istí, že sa to 
udeje na 100% nečakane pre všetkých, okrem tých, čo riadia tento proces. Do poslednej 
chvíle dolár bude silný a všetko bude vyzerať celkom dobre. Potom sa všetko za jeden 
deň obráti na prach. Ako povedal jeden múdry človek: „Teraz za dolár dávajú 27 rubľov 
a čoskoro budú dávať po papuli.“ 
 
Zároveň padne aj euro, rubeľ atď. Hoci, na tieto valuty nebude default ako na dolár, ale 
kvôli obrovskej diere vo svetových financiách okamžite klesnú na cene 10-15 násobne. 
 
Keď prakticky všetkým zmiznú peniaze, začne sa pomalé budovanie nového svetového 
ekonomického systému. Hlavné pozície budú mať tí, ktorí vlastnia najziskovejšie aktíva 
(reálne podniky atď.). Najrýchlejšie zo všetkých a najviac zo všetkých začnú zarábať 
nové peniaze. 
 
Ostatní za nimi beznádejne zaostanú. 
 
Článek vyšel na serveru VM Magazín. 
 
Doplnění editora 
 
Nemám rád takové pesimisticky laděné články. Domnívám se, že to pan pan Chazin 
poněkud přehání. Neříkám, že se to nestane, stejně jako neříkám, že se to stane, prostě 
nevím. V každém případě s autorem souhlasím v tom, že jde o proces přerozdělování 
světového bohatství. A doplnil bych slovo zbytku před světového bohatství. Jsme ve 



finální fázi uskutečnění NWO a toto je poslední velká loupež, kterou to posvětí i 
zdůvodní. 
© 2011-1999 Vladimír Stwora 
Článek je možno dále šířit, pokud bude uveden odkaz na původní zdroj a autor. 

+++++++++++++++++++++++++++ 
Několik vět…   (už bolo) 
Úterý v 17:19 | Jiřina Šiklová | Názory - Články 
Jiřina Šiklová 
Narodila se v roce 1935 v Praze. Vystudovala historii a filozofii na Filozofické fakultě 
Univerzity 
Karlovy v Praze. V roce 1965 se podílela na založení katedry sociologie FF UK. Kvůli 
své 
angažovanosti byla po 21. srpnu 1968 z fakulty vyloučena a později vězněna za šíření 
zahraniční 
literatury. Po roce 1989 se vrátila k výuce sociologie a podílela se na založení Katedry 
sociální 
práce FF UK či pražského Centra pro Gender Studies. 
Před 20 lety se schylovalo ke konci vlády komunistů nad naší zemí a o tuto změnu 
jsme aktivně usilovali. 
Za 20 let mnozí z nás svým umem, pílí a inteligencí dosáhli profesních úspěchů a 
blahobytu, o kterém se nám za komunismu ani nesnilo. 
Budování soukromého úspěchu jsme vykoupili tím, že jsme až příliš ochotně 
odevzdali osud věci veřejných do chtivých a chamtivých rukou. 
Skandály dnešních politiků sledujeme se stejným znechucením jako někdejší tupost 
těch komunistických. Napříč zemí se rozrostl bezprecedentní systém korupce na 
komunální, krajské i centrální úrovni. 
Vstupenkou na lukrativní posty polostátních podniků a organizací s miliardovými 
rozpočty je legitimace nebo spřízněnost s velkou politickou stranou. 
Nepozastavujeme se nad tím, že v zemi, kde je pracovní síla 3x levnější než v 
západní Evropě, je kilometr dálnice 2x dražší. 
Nepozastavujeme se nad tím, že miliardové veřejné zakázky získá ministrova firma s 
momentálně neznámým vlastníkem - akciemi na doručitele. 
Nepozastavujeme se nad tím, že bývalý premiér vydělal desítky milionů na obchodě 
s akciemi od podnikatele, kterému předtím zajistil miliardovou dotaci. 
Nepozastavujeme se nad tím, že výroba tramvajenky s čipem stojí v Praze 10x více 
než v Londýně nebo v Paříži. 
Vleklá vyšetřování, když k nim vůbec dojde, končí tím, že obvinění se neprokázala. 
Pokud magistrátní úředníci uvíznou v síti policie, tak jedině té švýcarské nikoli 
české. 
V naší zemi lze dnes ustát jakýkoli skandál,za několik dní ho překryje ten další. 
Hlavě státu, zaměstnané vlastní ješitností a bojem proti nebezpečí evropské 
integrace, nestojí korupce za půl slova. 
I když je to dnes méně okaté, média vědí o čem psát víc, o čem méně, o čem nic. 
Zatímco v dobách komunismu jsme museli překonávat strach, nyní je překážkou 
lenost. 
Nadáváme na ceny, ale jsme líní změnit banku nebo telefonního operátora. 



Necháme se stříhat jak ovce. Jsme líní se informovat, vytvářet si, prosazovat a bránit 
svůj názor. 
Místo přísunu a zpracování informací si vymýváme mozky stupidními seriály. 
Místo zpráv a názorů čteme v bulváru o celebritách, kdo komu zahýbá a s kým. 
Náš národní cynismus se masochisticky vyžívá v tom, jak hrozné panují poměry a 
sami kromě vymýšlení vtipů neděláme nic. 
Ti přihlouplí se ještě rozčilují nad stotisícovými platy, ale miliardové causy jim 
unikají. 
Svou lenost pak omlouváme filozofií, že "jsou stejně všichni stejní", případně "tihle 
budou ještě horší". 
Za nezájem a lhostejnost k osudu věcí veřejných zaplatíme vysokou cenu. 
Korupce prodražuje většinu investic financovaných z daní i z obrovského deficitu. 
Ukrajuje šance našich dětí, na nichž v soukromí tak usilovně pracujeme. Zadlužuje 
zemi, která bude jednou jejich. 
Dvě největší strany si rozparcelovaly tuto zemi s tím, že stejně budeme muset volit 
jednu z nich bez ohledu na to, jak přezíravě se k nám budou chovat. Myslí si, že 
stačí provětrat strašáky, zahrát na strunu sociálních jistot pro jedny a strunu nízkých 
daní pro druhé. Technika jejich vládnutí přitom dlouhodobě vylučuje jedno i druhé. 
Monopol jedné strany v naší zemi nahradila střídavá a na komunální úrovni i 
společná vláda dvou stran, které se vždycky nějak dohodnou. Je přitom zřejmé, že i 
ostatní strany využívají své zaslepeně loajální "fanoušky", ochotné jim odpustit 
úplně cokoli. 
Vedení velkých stran sází na to, že se budeme bát zahodit náš hlas podporou malých, 
nových či exotických a že nám nezbude než zvolit jejich oranžovou či modrou košili 
bližší než toho druhého kabát. 
Kolikrát jsme už slyšeli, že "není koho volit", mnozí volit nechtějí a nepůjdou. 
Kolikrát jsme svou volbu s pocitem studu nikoli hrdosti, zdůvodňovali menším 
zlem. Není snad právě takovýto vynucený hlas z rozumu ten "vyhozený"? Jakou 
cenu má vůbec náš hlas, když ho dáváme se skřípěním zubů? 
Nikdo z nás si nedělá iluze, že by malé politické strany byly lepší a čestnější než ty 
velké. Moc korumpuje vždy. Ale absolutní moc korumpuje absolutně. 
Možná jsme se někdy ptali našich rodičů a prarodičů: "A proč jste s tím tehdy něco 
neudělali?" Připravujme si dnes odpověď pro naše děti. 
Nemusíte to podepisovat. Můžete to poslat dál. 
Jiřina Šiklová 
Klimentská 17, Praha 1. 
e-mail: jirina.siklova@ecn.cz 

+++++++++++++++++++++++++++ 

RAK - KRESŤANSTVO je poslednou PREKÁŽKOU v ceste k SEKULÁRNEJ 
TOTALITE V EURÓPE 

autor: Za Kresťanské SK, 19. februára 2011, 13:01 

RAKÚSKO, Viedeň, január 2011 (LifeSiteNews.com) - Zatiaľ čo moslimskí extrémisti aj 
naďalej napádajú a ohrozujú kresťanské komunity v Egypte, Iraku, Pakistane a v okolí 



Blízkeho Východu a Ázie, obmedzenia kresťanov a ich voľného prejavu viery na 
verejnosti narastajú už aj v Západnej Európe, v kolíske kresťanstva. Rakúski 
pozorovatelia a mimo-vládne organizácie varujú pred stratou práva náboženskej 
slobody - riziko prichádzajúce od sekulárnych netolerantných ľavičiarov. 

  

„Nemôžete porovnávať bezprávie v Európe so situáciou napríklad v Severnej Kórei, 
Indii, alebo v Pakistane,“ podotýka Gudrun Kuglerová, právnička a riaditeľka 
Observatória netolerancie v Európe. „Kresťania, ktorí tam žijú aj napriek zúrivému 
prenasledovaniu sú našim veľkým vzorom.“ 

  

Kresťanstvo v Európe je neznášané preto, lebo je „poslednou prekážkou novej vízie 
sekularizmu, ktorý je tak ‛politicky korektný‛, až hraničí s totalitou,“ vraví. 

  

„Kresťania sú čím ďalej tým viac prehliadaní, a tak sa čoraz viac obracajú na súd 
s prípadmi týkajúcimi sa ich viery. A preto si myslím, že smerujeme k nekrvavému 
prenasledovaniu.“ 

 Jej obavy potvrdzuje aj doktor Massimo Introvigne z Organizácie pre bezpečnosť a 
spoluprácu v Európe (OBSE). Tento taliansky sociológ viery sa vyjadril, že kresťania 
v Európe ani pri najmenšom nie sú „precitlivelí“. 

 Podľa neho je prenasledovanie kresťanov v Európe „ viac rafinované“ ako 
v krajinách, kde sa vyskytujú otvorené prejavy prenasledovania. No predsa je veľmi 
reálne. 

 „Iróniou je, že jedna z najdôležitejších analýz tejto situácie mala byť súčasťou prejavu, 
ktorý nikdy nebol vyjadrený napriek tomu, že obsah bol dodatočne zverejnený,“ povedal 
Introvigne. „Benedikt XVI. pripravil prejav na návštevu Univerzity La Sapienza v Ríme, 
17.1.2008, kde mal v úmysle hovoriť o ignorovaní kresťanov vo verejnej diskusii 
Západu.“ 

 Tento príhovor pápeža bol však zrušený kvôli protestom malej skupinky študentov 
a zamestnancov univerzity, ktorí obviňovali pápeža z „homofóbie“.  

 „Tento incident samozrejme iba potvrdil to, čo chcel pápež povedať o probléme 
netolerancie voči kresťanom, ktorá je naozaj na západe veľmi reálna.“ 

 Observatórium sleduje a systematicky dokumentuje prípady netolerancie a diskriminácie 
kresťanov a kresťanstva po celej Európe. Vytvorilo tiež zoznam dokumentujúci prípady 
proti-kresťanskej diskriminácie v európskych inštitúciách v rokoch 2005-2010. 



  „Súkromne sa môžete modliť a myslieť si čo chcete, ale na verejnosti sú obmedzenia. 
Židia a moslimovia prežívajú netoleranciu a diskrimináciu. Ale to isté zažívajú aj 
kresťania a to napriek tomu, že tvoria väčšinu,“ povedala riaditeľka observatória 
Kuglerová pre MercatorNet (internetové spravodajstvo).  

 „Dostali sme veľa správ o odstraňovaní kresťanských symbolov, o skreslených 
a zostereotipovaných, negatívnych zobrazeniach kresťanov v médiách, o vysmievaní sa 
alebo o znevýhodnení kresťanov na pracoviskách.“ 

  

Vo všeobecnosti odhaľuje observatórium hlavnú líniu pochybností v Európe – konflikt 
medzi novými zákonmi „rovnoprávnosti“, ktoré boli schválené na výzvy homosexuálov 
a radikálnych feministických politických lobistov, a medzi ešte-stále prevažne 
kresťanskou populáciou Európy. Tento konflikt ešte väčšmi vyhrocujú proti-
kresťanské médiá. 

 „Mám dojem, že novinári a politici sú viac protikresťansky ladení ako väčšina 
obyvateľstva. Sú to práve oni, ktorí formujú atmosféru v krajine. Pozorujeme opakujúce 
sa obvinenia kresťanov z ‘homofóbie’, sexizmu, netolerancie a neľudskosti.” 

 Čo majú teda kresťania robiť?  

 „Vzoprieť sa a dať najavo svoj nesúhlas,” vraví Kruglerová. 

 „Veľa kresťanov v Európe si neuvedomuje, že tým, že budú brániť svoju vieru sa vlastne 
stávajú hlasom slabých, znevýhodnených a bezbranných.” 

 „Trvať na našich demokratických právach je skutkom kresťanskej lásky. Namiesto tichej 
rezignácie sa radšej nechajme inšpirovať našimi bratmi a sestrami, ktorí odvážne čelia 
násilným prejavom prenasledovania,” povzdbudzuje. 

Hilary White 

http://www.lifesitenews.com/news/christianity-the-last-bastion-against-european-
secularist-totalitarianism-a 

+++++++++++++++++++++++++++ 
Nařízení císařské č. 148/1866 

dané dne 9. prosince 1866, 
o vyměřování pense a odbytného úředlníků státních a služebníků k pensi 
spůsobených. 

Má platnost v celé říši. 
(Obsaž. v částce LXI. zákonníka říšského, č. 157, str. 435, vyd. a rozesl. dne 18. prosince 
1866.) 
 



 V příčině vyměřování pense a odbytného úředlníků státních a služebníků k pensi 
spůsobných vidí se Mi, po vyslyšení Mé rady ministerské, naříditi takto: 
 
 §. 1. Úředlníkům a služebníkům státním, ve službě definitivní nebo provisorní 
postaveným aneb v disponibilitě se nacházejícím, kteří ze služby státní vystoupili, 
nezdavše se služby ani z ní nebyvše dle nařízení císařského, vydaného dne 10. března 
1860 (č. 64 zákonníka říšského) propuštěni, nobrž k vlastnímu požádání nebo z opatření 
úřadu, dána budiž podlé toho, jak dlouho byli ve službě vpočítatelné, pense nebo odbytné 
dle vyměření nížepoloženého. 
  
 §. 2. Pense vyměřována buď dle platu služby skutečné, při vyměřování jejím 
vpočítatelného, a činí 
   
 od   dokonaného   10.   až   do   15.   roku   služby   vpočítatelné   1/3   platu, 
 "     "           15.   "       20.   "      "         "              3/8   " 
 "     "           20.   "       25.   "      "         "              4/8   " 
 "     "           25.   "       30.   "      "         "              5/8   " 
 "     "           30.   "       35.   "      "         "              6/8   " 
 "     "           35.   "       40.   "      "         "              7/8   " 
 po 40 leté službě vyměřen buď za pensi celý plat, jejž bral úředník ve službě 
skutečně. 
  
 Funkcionářům, kteří nedokonali ještě 10leté služby vpočítatedlné, dáno budiž 
odbytné navždy, ježto činí vůbec jednoroční vpočítatedlný plat služby skutečné a nemá 
nikdy činiti více nežli činí plat za půl druhého roku. 
  
 Vypadla-li by v některé případnosti podlé nynějších zvláštních nařízení pense 
výhodněji nežli tuto vyměřená, nechť při tom zůstane. 
  
 §. 3. Chtěl-li by některý úředlník neb služebník státní na odpočinutí jdoucí, aby se 
mu na místo pense dalo odbytné, může se mu za odbytné povoliti dvouletý plat 
vpočítatedlný, jejž posléz bral ve službě skutečné; potřebí však, aby předložil hodnověrné 
vysvědčení o svém zdraví a vzdal se posavadní služby státní i všech nároků, jichž z ní 
nabyl on a jeho rodina. 
  
 §. 4. Vyměřování i poukazování pense a odbytného dle tohoto nařízení někomu 
náležejícího díti se má od úřadů nyní k tomu ustanovených dle posavadní působnosti 
jejich. 
  
 §. 5. Co tuto ustanoveno, nevztahuje se k úředlníkům státním již na odpočinutí 
daným. 
 Vše to platnost má až do vydání obecného zákona o pensi. 
  

V Schönbrunně, dne 9. prosince 1866. 
 

František Josef m. p. 



Hrabě Belcredi m. p. 
Hrabě Larisch-Moenich m. p. 

 
Z Nejvyššího nařízení: 

Bernard rytíř Meyer m. p. 
+++++++++++++++++++++++++++ 

Co sposobilo Kosovo? I. časť 
  
Je uplne ine ked sa rozpadne zvazok federalnych statov na samostatne staty. Je vsak tiez 
ine ked niekto pomoze vykrojit urcitu oblast statu, pomoze vyhlasit jej nezavislost a 
podporuje ju. Kde to moze viest je zoznam hnuti za nezavislost ktoreho linku tu 
pripajam: 
http://en.wikipedia.org/wiki/List_of_active_autonomist_and_secessionist_movements 
  
V tomto zoozname su podrobne udaje o jednotlivych separatistickych hnutiach. Ja som 
vybral len ich mena podla kontinentov a krajin. Citatel ovladajuci anglictinu si moze 
podrobne prestudovat o tychto hnutiach. 
 Tu je moj zoznam: 
  
Afrika 
  
Alzirsko: Kabylia, Hnutie za nezavislu Kabyliu 
Angola: Kabinda, Republika Kabinda, Zjednotene Kralovstvo Tchokve 
Kamerun: Bakassi polostrov- demokraticka republika Bakassi, Juzny Kamerun-
Ambazonia 
Komory: Anjouan, Moheli 
Pobrezie Slonoviny:Severne Oblasti- Republika Severnych oblasti 
Demokraticka Republika Kongo: Katanga, Kwili, Kivu, Bukavu 
Egypt: Koptska faraonska republika (Juzny Egypt) 
Rovnikova Guinea: Bioko ostrov 
Etiopia: Gambela oblast, Ogaden, Oromis 
Reunion: od Francuzska 
Maroko: Zapadna Sahara 
Namibia: Kaprivi 
Niger: Agadez(Tuaregovia) 
Nigeria: Bakassi polostrov, Igobo, Ijaw, Ogani, Joruba 
Rwanda: Batwa 
Senegal: Casamance 
Somalsko: Jubaland, Maakhir, Puntaland 
Juzna afrika: Buri_afrikani, Thembuland 
Kanarske ostrovy: od Spanielska 
Sudan: Beja, Darfur, Juzny sudan 
Tanzania: Zanzibar 
Zambia: Barotseland 
  
Azia 



  
Afganistan: Badaksan, Pastunistan 
Banglades: Chittagong 
Barma: Arakan, Chin, Kachin, Karen, Karenni, Kuki, Mon, Nagaland, Rohingya, Shan, 
Va, Zomi 
Cina: Tchaiwan, Tibet, Xinjang/Vychodny Turkestan, Vnutorne Mongolsko 
India: Arunchal, Assam, Bodo, Dravidia, Garo, Jamu a Kasmir, Monipur, Mizoram, 
Nagaland, Kalistan, Tripura, Zomi 
Indonezia: Aceh, Juzne Moluky, Riau, Sulawesi (Celebes), Bali, vychodna Java 
Iran: Assyria, Juzny Azerbajdzan, Khuzestan, Kurdistan, baluchistan 
Irak: Assyria, Kurdistan, Turkmenistan 
Izrael: Palestina, Judea 
Japonsko: Riukus 
Laos: Hmong 
Oman: Dhofar 
Pakistan: Baluchistan, Baltistan, Pastunistan, Saraikistan, Sindhudesh 
Filipiny: Moro islamska republika, Cordilera 
Rusko: Altaj, Burjatia, Chakasia, Sacha, Tuva 
Sri Lanka: Tamilia 
Syria: Assyria, Kurdistan 
Tajikistan: Badaksan 
Thajsko: Patani 
Turecko: Assyria, Kurdistan 
Uzbecko: Karakapakstan 
Vietnam: Degar 
Yemen: Aden 
  
Severna Amerika 
  
Kanada: Alberta, Saskatchewan, Quebec, Britska Kolumbia+ severozapadne staty USA= 
Kaskadia 
Gronsko: od Danska 
Mexiko: Chiapas 
Bermundy: od Anglicka 
USA: Aljaska, Havajske ostrovy, Lakota-Sioux, Minnesota, New York city, Novo 
konfedrativne juzne USA, 
Juzna Karolina, Texas, Vermont 
Martinique: od Francuzska 
Nikaragua: Moskitia 
St Kitts a Nevis: Nevis 
Trinidad a Tobago: Tobago 
Montesarat, Turks a Caicos: od Anglicka 
Porto Riko: od USA 
  
Juzna Amerika 
  



Argentina: Mapuche 
Bolivia: Santa Cruz 
Brazilia: Rio Grande repulika, Juzne staty, Sao Paulo 
Chile: Mapuche 
Kolumbia: Antioquia, Nasa, Wayuu 
Francuzska Guiana: od francuzska 
Peru: Are quipa 
Venezuela: Zulia 
  
Australia a Oceania 
  
Australia: Aboridzinalsky stat ( v Arnhemland- severovychod Severneho Teritoria), 
Zapadna Australia 
Velkonocny ostrov: od Chile 
Fidzi: Rotuma 
Francuzska Polynezia, Nova Kaledonia: od Francuzska 
Kiribati: Banaba ostrov 
Novy Zeland: Juzny ostrov 
Zapadna Papua: od Indonezie 
Papua Nova Guinea: Bouganville 
Guam, Severne Mariany: od USA 
Vanuatu: Malekula 
  
Europa 
  
Albansko: Severny Epirus (Greci) 
Azerbajdzan: Nahorny Kabarah 
Belgicko; Flamsko, Valonsko 
Bosna a hercegovina: Republika Srpska, Hrvatska Bosna 
Chorvatsko: Istria, Srbska Krajina 
Cyprus: Severny Cyprus 
Cesko: Morava 
Dansko: Faorske ostrovy 
Finsko: Alandia, Laponsko (Sami) 
Francuzsko: Flamsko- zjednotit z Belgickym Flamskom, Bretonsko, Severne Katalansko, 
Korzika, Savojsko 
Gruzinsko: Abchazko: Juzne Osetinsko 
Nemecko: Bavorsko, Frizsko 
Taliansko: Padania, Lombardsko, Liguria- proste vsetky Talianske provincie 
Litevsko: Samogitia, Latgalia 
Macedonia: Illyrida(Albanci) 
Moldavsko: Gaguzia 
Holandsko: Frizsko 
Norsko: Laponsko(Sami) 
Polsko: Horne Sliezsko 
Rumunsko: Sikulsko 



Rusko: Adygejsko, Cecensko, Tatarsko, Kalmycko, Udmurtsko 
Srbsko: Kosovo, Severne Kosovo (Srbsko) 
Spanielsko: Baskicko, Katalansko, Aragonia- vsetky provincie ako pri Taliansku 
Svedsko: Laponsko (Sami), Scania- Juzne Svedsko 
Svajciarsko- Jura 
Ukrajina- Krym, Zakarpatsko 
Velka Britania: - Cornwall (Kornwal), Gibraltar, Guersney, Isle of Man, Skotsko, Wales 
 Jaruj Kazok, Novy Zeland 
13/2/11 

 +++++++++++++++++++++++++++ 
Pristahovalectvo a multikulturalizmus. II.časť 
Skutocne moderne pristahovalectvo sa dialo az od 19 storocia do krajin Severnej a Juznej 
Ameriky, Juznej Afriky Australie a na Novy Zeland. V pociatkoch tohto 
pristahovaleckeho fenomenu sa dbalo aby sa novy pristahovalci prisposobili co najviac 
pomerom a zivotu obyvatelstva krajin kde sa pristahovali. A tak do krajin Latinskej 
Ameriky, predovsetkym prijimali obyvatelov z romanskych a katolickych krajin Europy. 
Okrem Spanielov a Portugalcov, najma Talianov a Francuzov. Obdobna bola aj politika 
USA, kde prijimali obyvatelov prevazne z germansky hovoriacich a protestantskych 
krajin, postupne tato politika sa uvolnovala a boli prijmani, ludia s krestanskym 
nabozenstvom, s tym ze sa prisposobia. Doma mohli pouzivat, aku kolvek rec ale na 
uradoch jazyk krajiny ktory bol v  pouzivani pred tym nez sa tam usadili.Tak sa stalo ze 
napriklad Brazilia je krajina s 200 milion ludmi hovoriacimi portugalsky hoci velmi male 
percento obyvatelov Brazilie, moze najst korene svojho povodu v Brazilii. Argentina ma 
daleko vacsie mnozstvo ludi ktory mozu najst svoj povod v Taliansku, nez v Spanielsku, 
napriek tomu spanielcina je nielen uradny, ale aj domaci jazyk Argentiny. AJ v USA 
najpocetnejsia skupina Americanov ma svoje korene v Nemecku a nie v Anglicku. 
Hoci v USA boli az dve volby, prva ci uradny jazyk ma byt anglictina alebo francuzstina, 
len o niekolko hlasov to vyhrala anglictina. Druhe volby ci uradnou recou ma byt 
anglictina, alebo nemcina. Len o jeden hlas to vyhrala anglictina. Ktovie ako by sa 
historia vyvijala, keby to vyhrala francuzstina, alebo nemcina? Po druhej svetovej vojne a 
odchode Europskej kolonialnej spravy z kolonii, sa do zapadnej Europy, popri 
Europanoch usadenych v koloniach zacali do materskych krajin usadzovat, aj ludia bud 
miesaneho povodu, alebo ktory nejak nesuhlasili z novym politickym systemom 
postkolionalnych krajin. Vypukle to bolo najma vo Francuzsku, kde po navrate takmer 3 
milionov Francuzov usadenych v Alzirsku sa pristahovalo tam az 6 milionov Alzircanov, 
prevazne muslimov. Krajiny zapadnej Europy chceli udrzat dobre ekonomicke vztahy s 
byvalymi kolonialnimi krajinami a tak tymto novym pristahovalcom davali koncesie ake 
nikdy pristahovalci z Europy nedostali pri usadzovani v Amerike ci Australii. Prve to 
bolo v podobe multikuturalizmu, potom v podobe trvalej finacnej podpory ak niekto 
nepracoval- nenasiel si pracu. Takto sa vytvorili po zapadnej Europe najme vo velkych 
industrialnych mestach enklavy moslimov, kde ludia uzivaju vyhody systemu v krajin 
ktorych ziju, ale mentalne su v zajati svojich islamskych predstav, ktore do nich vstepuju 
rodicia a su v podstate v protiklade az nenevisti k prostrediu kde vyrastaju. Je to aj preto, 
ze sa nikdy poriadne nenaucili jazyk krajiny kde vyrastaju. Najma od konca 1970 tich 
rokov boli nuteny prijamt pristahovalcov z krajin 3 sveta aj take Europske staty ktore 
nikdy ziadne kolonie nemali, ako napriklad Norsko> Alebo prijat aj z takych krajin kde 



kolonie nemali. Holandskou koloniou bola Indonezia a nie Maroko, napriek tomu dnes je 
v Holandsku viac Marokancov, ako Indonezanov! Tito pristahovalci vyuzivali/vyuzivaju. 
To co bolo po 2 svetovej vojne urcene pre obyvatelov vychodnej Europy, ktora padla za 
obet komunizmu. Teda utecenecke tabory a Vysoky komisariat OSN pre utecencov. Tieto 
organizacie najma od 1970-tich rokov sluzia na obrovske usadzovanie moslimov z 3 
sveta v zapadnej Europe. Charakter vela zapadoeuropskych miest vystavbou, niekedy az 
prilis velkych mesit sa tym meni nenevratne. Mesita je aj v Rime, hlave katolickej cirkvi, 
co tak pozadovat vybudovanie katolickeho chramu v Meke a Medine, na oplatku. A 
zabezpecovat prava krestanskych mensin v Islamskych statoch, tym ze moslimi v Europe 
budu mat take prava, ake vlady islamskych krajin povolia krestanskym mensinam v ich 
krajinach. 
Teraz k tej statistike pre spravny prehlad:(v tisicoch) 
Slovaci: USA-1,2 milion, Cesko-200, Kanada-100, Srbsko-60, Irsko-30, Rakusko-25, 
Nemecko-20, Australia- 15, Rumunsko-17, Madarsko-18, Ukrajina-12, Belgicko-4, 
Chorvatsko-3, Inde-120 
Cesi: USA-1,4 mil, Kanada-90, Anglicko-30, Slovensko-40, Argentina-38, Australia-21, 
Svajciarsko-20, Nemecko-20, Ukrajina-11, Francuzsko-10, Chorvatsko-10, Brazilia-5, 
juzna Afrika-2,5, Mexiko-2 
Poliaci: USA-9,4 mil, Brazilia-3 mil, Nemecko-1 mil, Kanada-984, Francuzsko-900, 
Anglicko-500, Argentina-500, Dansko-500,Bielorusko-290, Litva-205, Irsko-200, 
Australia-150, Ukrajina-144, Norsko-120, Taliansko-100,  
Spanielsko-78,  
Rusko-73, Lotysko-52, Cesko-52, Grecko-50, Kazassko-47, Chile-45, Holandsko-39, 
Juzna Afrika-30, Svedsko-30, 
Rakusko-21, Island-10,  
Bielorusi: USA-650, Rusko-800, Polsko-50, Anglicko-5, ostatne statistiky chybaju. 
Ukrajinci: Rusko-2,9 mil, Kanada-1,2 mil, USA-960, Kazassko-330, Brazilia-500, 
Taliansko-320, Bielorusko-248, Uzbecko-128, Cesko-120, Portugalsko-41, Azerbajdzan-
30, Syria-27, Polsko-27, Litva-22, Argentina-8 
Rusi: Ukrajina- 8 mil, Kazassko- 4mil, USA- 3 mil, Bielorusko-1 mil, Uzbecko-620, 
Lotyssko-610, Kanada-500, 
Kirgizsko- 440, Moldavsko-370, Estonsko-330, Turkmensko315, Anglicko-300, Litva-
220, Brazilia-200, Taliansko-199, 
Nemecko-187, Azerbajdzan- 144, Argentina-114, Chile-70, Tadzicko-68, Gruzinsko-67, 
Spojene Arabske emiraty-58, 
Australia-56, Spanielsko-42, Rumunsko-36, Bulharsko-15, Francuzsko-15, Finsko-15, 
Armensko-14, Cina-13 
Bulhari: Nemecko-300, Turecko-270, Ukrajina-204, Spanielsko-170, USA-250, 
Anglicko-80, Argentina-70, Taliansko-70, Moldavsko-65, Grecko-35, Kanada-3o, 
Rusko-30, Srbsko-20, Francuzsko-15, Juzna Afrika-15, Polsko-10, Rumunsko-8 Spojene 
Arabske emiraty- 5, Australia-4, Cesko-4, Svedsko-4, Irsko-3, Madarsko-2,5, Dansko-2,5 
Macedonci: Australia-200, USA-200,Kanada-200, Taliansko-87, Nemecko-85, Brazilia-
45, Turecko-31, Argentina-30, Srbsko-25,Bulharsko-25,Grecko-30,Albansko-25, 
Rakusko-15, Holandsko-15, Cesko-11, Anglicko-9, Madarsko-7,  
Slovensko-4, Chorvatsko-4, Slovinsko-4, Svedsko-4, Norsko-3, Francuzsko-2,5 



Srbi: Bosna a Hercegovina- 1,7 milion, Nemecko-568, Rakusko-350,Turecko-315, 
Chorvatsko-200, Cierna Hora-198, Svajciarsko-186,USA-172, Svedsko-120, Francuzsko-
100, Australia-95, Kanada-72, Anglicko-70, Taliansko-70, 
Dansko-64, Slovinsko-40, Macedonsko-35, Rumunsko-22, Belgicko-19, Spanielsko-10, 
Grecko-10, Norsko-9, 
Madarsko-8, Luxembursko-7,5 
Chorvati: Bosna a Hercegovina- 670, USA-420, Chile- 380, Argentina-250, Nemecko-
250, Rakusko-150, Australia-118, 
Kanada-110, Srbsko-70, Brazilia-45, Svajciarsko- 40, Slovinsko-36, Francuzsko-30, 
Madarsko-25, Talainsko-21,  
Juzna Afrika- 8, Cierna Hora-6, Rumunsko-6, Svedsko-6, Norsko-3, 
Slovinci: USA-178, Argentina-120, Taliansko-83, Nemecko-50, Australia-25, Rakusko-
24, Chorvatsko-13, Srbsko-5, 
Francuzsko-4, Svedsko-4, Madarsko-3, Uruguay-3, Bosnia a Hercegovina-2, Svajciarsko-
2, Belgicko-1,5, Venezuela-1 
  
Madari: Rumunsko-1,5 mil, USA-1,5  mil, Slovensko-520, Kanada-315, Srbsko-293, 
Argentina-170, Ukrajina-156, Nemecko-120,Brazilia-80, Anglicko-80,Australia-55, 
Rakusko-46, Chile-40, Chorvatsko- 17, Rusko-4, Irsko-3, Filipiny-1 
Fini: USA-700, Svedsko-470, Kanada-140, Rusko-34, Australia-21, Nemecko-16, 
Norsko-15, Anglicko-11, Estonsko-11, Francuzsko-6, Spanielsko-5, Svajciarsko-2,5, 
Holandsko-2, Dansko-2 
Estonci: Rusko-38, Svedsko-26, USA-29, Kanada-22, Finsko-20, Australia-6, Nemecko-
5, Ukrajina-3, Litva-2,5,  
Irsko-2,3 
  
Nemci: USA-50 mil, Brazilia-5 mil, Kanada-3,2 mil, Argentina- 3mil, Rusko-1 mil, 
Francuzsko-1mil, Australia-812, 
Chile-600, Taliansko-500, Mexiko-500, Holandsko-386, Anglicko-266, Spanielsko-255, 
Peru-160, Polsko-153, 
Madarsko-120, Juzna Afrika-80, Rumunsko-60, Uruguay-46, Cesko-40, Bolivia-40, 
Norsko-37, Ekvador-33, 
Namibia-30, Dominikanska republika-25, Dansko-15, Portugalsko-15 
Holandania: Juzna Afrika- 7 mil, USA-5 mil, Kanada-923, Australia-270, Nemecko-
164, Surinam-151, Belgicko-116 
Novy Zeland-100, Francuzsko-83, Chile-50, Anglicko-40, Dansko-27, Spanielsko-21, 
indonezia-14, Norsko-12, Svajciarsko-12, Svedsko-6, Irsko-4 Rakusko-3, Izrael-3 cesko-
2,6, Cina-1,4 
Flami: USA-389, Francuzsko-187, Kanada-168, Juzna Afrika-55, Australia-15, Brazilia-
6 
Dani:  USA-1,4 mil, Kanada-200, Brazilia-140, Norsko-52, Australia-50, Nemecko-50, 
Svedsko-42, Anglicko-18, Spanielsko-8, Gronsko-8, Novy Zeland-3,5 Island-2,8 
Svedi: Spanielsko-65, USA-56, Norsko-28, Anglicko-22, Dansko-21, Nemecko-9,5, 
Finsko-9, Australia-8, Kanada-7 
Brazilia-2 
Nori: USA-4,7 mil, Kanada-521, Svedsko-48, Australia-33, Anglicko-13 



Anglicania: USA-27,5 mil, Kanada-6,5 mil, Australia-6,3 mil, Argentina- 500, Skotsko-
408 Novy Zeland-282,  
Brazilia-100 
  
Iri: USA-36 mil, Anglicko-14 mil, Kanada-4,3 mil, Australia-1,9 mil, Argentina-500, 
Mexiko-500, Armensko-1 
Skoti: USA-9,3 mil, Kanada-4,7 mil, Australia-1,5  mil, Anglicko-795, Argentina-100, 
Chile-80, Novy Zeland-13 
Walesania: USA-1,9 mil, Anglicko-600, Kanada-440, Australia-84, Argentina-20, 
Skotsko-16, Novy Zeland-10 
Kornwalci(Cornwall): Australia- 1 mil, USA- 1mil, Kanada-195, Anglicko-37 
  
Portugalci: Brazilia- 5 mil, USA-1,4 mil, Francuzsko-800, Venezuela-550, Anglicko-
500, Kanada-415, Juzna Afrika-300 
Svajciarsko-193, Nemecko-170, Spanielsko-126, Australia-56, Luxembursko- 54, 
Mozambik-54, Guyana-50, Belgicko-38 
Angola-30 
Spanieli: Argentina- 322, Francuzsko-183, Venezuela-167, Portoriko-84, Mexiko-77, 
USA-72, Brazilia-82, Australia-58 
Anglicko-60, Uruguay-54, Kuba-53, Chile-25, Holandsko-18, Dominikanska republika- 
13, Kanada-11, Dansko-5,  
Izrael-2 
Francuzi: USA-11,5  mil, Kanada- 8  mil, Argentina- 6,8 mil, Belgicko-4,2 mil, Brazilia-
1 mil, Vietnam-450, 
Taliansko-130, Australia-117, Nemecko-104, Spanielsko-100, Anglicko-94, Mexiko-60, 
Portugalso-35,  
Luxembursko-25, Kambodza-16, Libanon-15, Syria-13 
Taliani: Brazilia-25 mil, Argentina-20 mil, USA-17,8 mil, Francuzsko-5 mil, uruguay-
1,5 mil, Kanada-1,4 mil, 
Venezuela-900, Australia-852, Nemecko-611, Peru-500, Belgicko-290, Spanielsko-153, 
Chile-150, Anglicko-133, 
Paraguya-100, Rumunsko-40, Juzna Afrika-35, Chorvatsko-20, Mexiko-15 
Rumuni: Taliansko-1,2mil, Spanielsko-730, USA-462, Nemecko-200, Kanada-192, 
Ukrajina-150, Srbsko-34, Rakusko-29 
Grecko-25, Kazassko-20, Anglicko-19, Australia-18, Francuzsko-18, Madarsko-15, 
Svedsko-13, Portugalsko-10, Bulharsko-11, Juzna Afrika-3, Novy Zeland-3, Argentina-
2,3, Turecko-1,3 
  
Greci: USA-1,3 mil, Anglicko-500, Australia-365, Nemecko-294, Kanada-242, 
Albansko-200, Rusko-97, Chile-90 
Ukrajina-91, Juzna Afrika-55, Brazilia-50, Francuzsko-30, Talainsko-30, Argentina-30, 
Belgicko-15, Kazassko-13, Svajciarsko-11, Uzbecko-10, Rumunsko-7, Turecko-3, 
Bahamy-1 
  



Albanci: Turecko-500, Macedonsko-500, Grecko-274, Srbsko-61, Cierna Hora-33, 
Chorvatsko-5, Rumunsko-10, Slovinsko-6, Taliansko-700, Nemecko-320, USA-
201, Svajciarsko-200, Holandsko-96, Svedsko-60,  
Anglicko-30,Australia - 30,Kanada-16, Norsko-10Dansko-8, Belgicko-3 
  
Armeni: Rusko-1,1 mil, Francuzsko-800, USA-484, Gruzinsko-300, Argentina-180, 
Syria-190, Libanon-110, Kanada-100 
Ukrajina-100, Australia-60, Bielorusko-60, Turecko-76, Azerbajdzan-30, Juzna Afrika-
15 
Gruzinci: Iran-1,5 mil, Turecko-1 mil, USA-200, Rusko-197, Europska Unia-150, 
Ukraina-35, Brazilia- 20,  
Azerbajdzan-14, Japonsko-12, Kanada-2,5 Argentina-1, Mexiko-1 
  
Zidia: USA-5,3 mil, Francuzsko-490, Anglicko-300, Rusko-230, Argentina-184, 
Nemecko-120, Australia-104, 
Brazilia-96, Ukrajina-77, Juzna Afrika-72, Madarsko-49, Mexiko-40, Belgicko-31, 
Holandsko-30, Taliansko-28 
Chile-24, Bielorusko-18, Uruguay-18, Svajciarsko-18, Venezuela-15, Turecko18, 
Lotyssko-10, Rakusko-9, 
Novy Zeland-7, Azerbajdzan-7, Dansko-6 
  
Lotysi: USA-94, Kanada-37, Rusko-28, Anglicko-26, Brazilia-25, Novy Zeland-20, 
Australia-19, Irsko-14, Nemecko-9 
Ukrajina-5, Svedsko-4, Litevsko-3, Norsko-3, Estonsko-2, Bielorusko-2, Kazassko-1,9, 
Uzbecko1,6, Spanielsko-1,4 
Litevci: USA-710, Anglicko-140, Brazilia-100, Kanada-46, Rusko-45, Lotyssko-30, 
Irsko-24, Nemecko-20, Spanielsko-15 
Australia-15, Ukrajina-11, Polsko-6, Bielorusko-5, Francuzsko-4, Estonsko-2,1, Island-
1,3 Juzna Afrika-1 
  
Cigani: Turecko-5 mil, Rumunsko-2,5 mil, Spanielsko-1,5 mil, Francuzsko-1,3 
mil Madarsko- 1 mil, USA-1 mil,  
Rusko-1 mil, Brazilia- 1mil, Bulharsko-800,Srbsko-800, Slovensko-550, Bosna a 
Hercegovina-480, Ukrajina-400 
 Cesko-360,Argentina-300,Chorvatsko-300, Macedonsko-260, Taliansko-232, Nemecko-
210, Albansko-150,  
Moldavsko-150,Portugalsko-100, Anglicko-94, Kanada-80, Kolumbia-79, Polsko-60, 
Rakusko-50, Bielorusko-50, Holandsko-40,Cierna Hora-28, Chile-20, Belgicko-
15,Lotyssko-15, Afganistan-13, Libanon-12, Slovinsko-10,  
Finsko-10, Peru-9,Juzna Afrika-8, Norsko-7, Kazassko-7, Uruguay-5, Australia-5, 
Litevsko-4, Irsko-3, Azerbajdzan-2 
Dansko-2, Ekvador-2 
  
  
Filipinci: USA- 3mil, Saudska Arabia-1,1 mil, Malajzia-636, Spojene Arabske emiraty- 
529, Kanada-410, Japonsko-210 



Anglicko-203, Qatar-193, Kuwait-139, Honk Kong-130, Australia-129, Taliansko-120, 
Juzna Korea-63, Spanielsko-40 
Novy Zeland-16, Nigeria-16, Norsko-12, Holandsko-12, Pakistan-3 
Korejci: Cina-2,3 mil, USA-2,1 mil, Japonsko-912, Kanada-223, Rusko- 222, Uzbecko- 
175, Australia-125,  
Kazassko-103, Vietnam-83, Brazilia-48, Anglicko-45, Indonezia-31, Nemecko-31, Novy 
Zeland- 30, Argentina- 22, 
Thajsko-20, Kirgizsko-18, Francuzsko-14, Malajzia-14, Ukrajina-13, Mexiko-12, 
Guatemala-9, India-8, Paraguay-5 
Juzna Afrika-4, Spanielsko-4 
Japonci: Brazilia-1,5 mil, USA-1,2 mil, Cina-127, Filipiny-120, Kanada-98, Peru-90, 
Australia-71, Anglicko-63, 
Thajsko-45, Nemecko-36, Argentina-34, Francuzsko-30, Juzna Korea-28, Mexiko-20, 
Bolivia-14, Novy Zeland-13, 
Paraguay- 10, chile-10, Vietnam-9, Svajciarsko-8, Spanielsko-7, Holandsko-6, Belgicko-
6 
Cinania: Indonezia- 8 mil, Thajsko-8 mil, Malazia- 6 mil, USA-4 mil, Peru-1,3 mil, 
Filipiny-1,1 mil, Kanada-1,3 mil, Vietnam-1,3mil, Barma-1,1 mil, Australia-669, 
Japonsko-655, Rusko-500, Anglicko-400, Kambodza-355,  
Francuzsko-233, India-196, Laos-190, Spojene Arabske emiraty- 180, Brazilia-156, 
Novy Zeland-147, Talainsko-144, Panama-135, Spanielsko-134, Kuba-114, Holandsko-
110, Nemecko-109, Juzna Afrika-108, Angola-100 
Vietnamci: USA-1,6 mil, Kambodza-600, Francuzsko-250, Australia-174, Kanada-151, 
Laos-100, Malajzia-87, 
Nemecko-83, Anglicko-70, Cesko-61, Polsko-45, Japonsko-41, Rusko-36, Cina-30, 
Filipiny-27, Thajsko-20 
Norsko-18, Holandsko-18, Finsko-4 
Laosania: Thajsko- 2o mil, USA-300, Vietnam-169, Rusko-150, Francuzsko-50, Barma-
25, Kanada-15, Australia-14 
Argentina-2, Brazilia-1, Novy Zeland-1 
Kambodzania: Thajsko-1,4 mil, Vietnam-1,3 mil, USa-241, Francuzsko-68, Australia-
26, Kanada-25, Malajsko-11, Novy Zelad-7, Laos-4, Belgicko-3 
  
Indovia: Nepal-4 milion, USA-2,8 mil, Malajzia-2,1 mil, Barma-2 mil, Saudska Arabia- 
1,5 mil, Spojene Arabbske emiraty- 1,4 mil, Anglicko-1,3 mil, Juzna Afrika-1,2 mil, 
Kanada- 1 mil, Mauritius-900, Kuwait-580,  
Trinidad a Tobago-525, Oman-450, Australia-405, Singapore-400, Fidzi-340, 
Francuzsko-330, Guayana-327, 
Bahrain-310, Surinam-135, Qatar-125, Holandsko-110, Jamaika-90, Novy Zeland-105, 
Kenya-100, Tanzania-90, Uganda-90, Talainsko-72, Portugalsko-70, Thajsko-65 
Pakistanci: Anglicko-1,2 mil, Saudska Arabia-1,1 mil, Spojene arabske em.- 880, USA-
700, Kanada-300 Kuwait-100 
Taliansko-100, Oman-85, Grecko-80, Francuzsko-60, Qatar-52, Spanielsko-47, Bahrain-
45, Holandsko-40, Nemecko-35, 
Dansko-31, Norsko-30, Libya-30, Australia-20, Irsko-13, Japonsko-12, Iran-12, 
HonkKong-11 



Bangladesania: Saudska arabia-2,5 mil, Malajzia-500, Anglicko-500, USA-500, Spojene 
Arabske em.-1 mil, Qatar-155 
Kuwait-230, Oman-200, Juzna Korea-130, Bahrain-90, Singapore-80, Taliansko-70, 
Kanada-30, Australia-25,  
Japonsko-15 
  
Turci: Nemecko-1,3 mil, Irak-500, Syria-750, Bulharsko-747, Francuzsko-500, Aglicko-
500, USA-500, Holandsko-400 
Rakusko-300, Belgicko-200, Macedonia-80, Saudska Arabia- 200, Australia-150, 
Grecko-150, Kazassko-150, Azerbajdzan-110, Svajciarsko-100, Rusko-100, Svedsko-70, 
Dansko-70, Rumunsko55, Kanada-50, Kirgizko-50 
Libanon-30, Taliansko-16, Norsko-16, Uzbecko-15 
Arabi:  Brazilia -12 mil. (prevazne potomci krestanskych pristahovalcov) Francuzsko- 6  
mil, Argentina- 3,5 mil (ako v Brazilii),USA- 3,5 mil, Mexiko-1,1 mil, El Salvador- 200, 
Honduras-150, Chile-500, Svedsko-80, Anglicko- 1 mil, Australia-400, Pobrezie 
Slonoviny- 100, Siera Leone- 30, Singapore- 10 
Perzania: Afganistan- 17 mil, Tadzikistan- 6 mil, Uzbecko-1,4 mil, Rusko-170, 
Nemecko-200, Qatar-160, USA-743, 
Spojene Arabske em-400, Kanada- 173, Anglicko-273, Kirgizko-43, Cina-41, 
Francuzsko-65, India-60, Bahrain-48 
Holandsko-38, Oman-25, Australia-22, Grecko-20, Kuwait-20, Juzna Korea-50, 
Svedsko-15, Turecko-31, 
 Novy Zeland-10, Belgicko- 6, Norsko-6, Talainsko-6 
  
Etiopania: USA-73, Anglicko-20, Norsko-6, Saudska Arabia-22, Kanada-14, Svedsko-
11, Nemecko-10, Jordan-9, 
Holandsko-8, Talainsko-6, Francuzsko-4, Kongo-4, Norsko-3,5 Australia-3,5 Spojene 
arabske em- 3,3 Svajciarsko-1,9 
Somalci: Norsko-20, Holandsko-20, Anglicko-95, USA-25, Kanada-37 
Sudanci: Australia-19, Anglicko-10, USA-20, Anglicko ma 1,5 mil ciernych polovica z 
Karibiku, polovica z Afriky 
Kopti(egyptski krestania): USA-1,5 mil, Australia-70, Kuwait-65, Libya-60, Kanada-
50, Anglicko-30, Francuzsko-15 
Juzna afrika-15, Kenya-8, Jordan-8, Nemecko-5, Rakusko-2, Svajciarsko-1 
Assyrania/Chaldejci(stredovychodni krestania): Svedsko-120, USA-400, Nemecko-
90, Australia-40, Irak-1,5 mil 
Jordansko-77, Francuzsko-50, Holandsko-35, Svajciarsko-10, Anglicko-8 Brazilia-80, 
Novy Zeland-3 Dansko-10, Kanada-23, Belgicko-15, Rakusko-7 
  
Tatari: Uzbecko-1,3 mil, Turecko-1,2 mil, Kazsko-400, Ukrajina-350, Tadzicko-200, 
Rumunsko-30, Bielorusko-15, USA-11 Cina-8, Polsko-3, Finsko-4 Litva-3, Lotyssko-3, 
estonsko-2 
Mongoli: Rusko-1 mil, Cina-5,8 mil, Juzna Korea-33, USA-18 
  
15.1% USA su hispanci, 12,85% cierni, 4,43% Azijcania a 1% povodne obyvatelstvo! 
Jaruj Kazok, Novy Zeland. 



+++++++++++++++++++++++++++ 
http://www.youtube.com/watch?v=fBmHmZH8vmI 
http://www.youtube.com/watch?v=lXtfr1FDc_Y&feature=related 
www.slovakia.culturalprofiles.net 

+++++++++++++++++++++++++++ 

VALENTÝN INAK alebo (hrozné)rôzne podoby lásky 

 Slovenské, české a zahraničné dokumentárne filmy "o láske" budú k videniu od 14. 
do 20. februára zadarmo na www.docalliancefilms.com 

 V rámci online filmovej prehliadky o (hrozných)rôznych podobách lásky bude na 
portále www.docalliancefilms.com zadarmo k videniu celkom 10 filmov. Film 
Mechanická láska, jeden z najúspešnejších dánskych filmov posledných rokov, 
pojednáva o silnej emocionálnej väzbe medzi ľuďmi a robotmi. Slepé lásky Juraja 
Lehotského sú krehkým podobenstvom o najintímnejších citoch a pocitoch nevidomých. 
Film bol ocenený mimo iné aj na festivale v Cannes. Amatérske rodinné filmy rozprávajú 
silný príbeh Josefa a Marie na pozadí prekotných československých dejín vo filme Líbám 
tě a miluji z úspešného cyklu Jana Šikla Soukromné storočie. O perverzných podobách 
vzťahov medzi ľuďmi a ich zvieracími miláčikmi rozpráva provokujúci a brutálny 
inscenovaný dokument Ulricha Seidla Zvieracia láska. Viac na 
www.docalliancefilms.com. 

 Portál celoročne ponúka cez 500 dokumentárnych a experimentálnych filmov k videniu 
online aj na stiahnutie. Bezplatnou registráciou na portáli možno získať celý rad výhod, 
napríklad jedinečnú šancu zhliadnuť 10 filmov podľa vášho výberu za len 3 Eurá, alebo 
možnosť dobiť si kredit a filmy potom pohodlne bez ďalších platobných transakcií 
sťahovať až do vyčerpania kreditu. Novinkou je aj možnosť poplatky hradiť pomocou 
platobného systému PayPal alebo funkcie, pomocou ktorej môžete ktorýkoľvek z filmov 
niekomu poslať ako osobný darček. 

 Marta Lamperová 

PR manager DAF 

+++++++++++++++++++++++++++ 
Vážení priatelia Japonska a členovia Sakura klubu,  
veľvyslanectvo Japonska v Slovenskej republike si Vás dovoľuje informovať o svojej 
novej stránke na FACEBOOKu (Embassy of Japan in Slovak Republic) 
http://www.facebook.com/pages/edit/?id=197696043574668&sk=basic#!/pages/Embassy
-of-Japan-in-the-Slovak-Republic/197696043574668 , na ktorej nájdete všetky 
informácie o našich plánovaných kultúrnych akciách a aktivitách.  
Kultúrna sekcia  
Veľvyslanectvo Japonska v SR 

+++++++++++++++++++++++++++ 
Súkromný mail riaditeľa TV JOJ o plese v opere... 



Nazor na PLES V OPERE :-))) 
 
V krajinke veľkosti menšieho amerického okresu, kde ale nevládne 
jeden šerif, ale Ičko Blatník spolu s plejádou papalášov 
rozosiatych na všetkých úrovniach od celo krajinného zhromaždenia 
až po osadové zoskupenia rabujúce verejné rozpočty sa včera 
uskutočnila udalosť, ktorá zahltila prime time obidvoch 
súkromných televízií a namiesto obvyklej budúcej ženy bývalých 
družstevníkov ste tí otrlejší mohli na súkromnom žúre mobilného 
operátora sledovať panoptikum celebrít miesiacich sa s mafiánmi v 
bielych golieroch a ich kurvičkami. Plebs stál ako obvykle za 
hrubou hodvábnou šnúrou a obdivne vzdychal nad kožuchmi v hodnote 
ich celoživotných zárobkov a trkvasmi opľúvajúcimi kameramanov 
žuvačkami pri vchode do Národného divadla. Treba povedať, že nie 
zo všetkých účastníkov sa chce slušnému človeku zvracať, ale tí 
svojou účasťou legitimizujú smotánkovské postavenie tých, ktorí v 
čase, kedy sa napchávali morskými príšerami by v normálnej 
krajine mali akurát po rajónoch v miestnom žalári a v plechovej 
skrinke paštiku a šumáky. 
Po oznámení hostiteľa, že Orange na postihnutých venuje sumu, 
ktorú spoločníčky zúčastnených loptošov minú v Auparku za dve 
hodiny, potácajúca sa bývalá speváčka trafila hrniec a zábava 
začala. Erika tentokrát vraj nebola. Potom som prepol, ani 
žiadosť spoločníkov aby som komentoval na našom webe operný žúr 
ma neprinútil sledovať ďalej. Takže ktorej kedy a aké kozy 
vypadli sa dočítate určite počas celého mesiaca v záchodových 
tabloidoch. V Paríži a Viedni by miestne hydinárne nestihli dodať 
dostatočný počet vajec pre demonštrantov, nás tu doma už 
vyškolili, že demonštrovať je zbytočné. 
Z uvedeného vyplýva niekoľko poučení a niekoľko otázok. 
 
 
Poučenie - v júni mi končí viazanosť a odchádzam k inému 
operátorovi, ktorý sa zatiaľ neznížil k tomu, aby za zisk aj z 
mojich hovorov organizoval takúto príšernosť na pozvánky. A ešte, 
učím sa, že ak by som chcel kradnúť, tak výlučne vo veľkom, len 
to mi zabezpečí beztrestnosť a každý rok v januári zadarmo 
luxusnú večeru v exkluzívnom priestore a ešte ma aj budú fotiť a 
točiť telka. 
 
 
Otázky - čo robia štátni úradníci na súkromnej akcii súkromnej 
firmy? A naozaj sme všetci tak otupení, že sa nezmôžeme ani na 
jedno vajce? 
 
 



Česť a sláva všetkým, ktorí sa nezúčastnili. A ja idem do 
Žaškova, tam miestni folkloristi poriadajú zábavu za svoje a na 
lístky. Bude dobre. Tomu verte. 
 
 

Tá Gallová Kriglerová tiež žije na Slovensku? Čo to trepe???!!! 

Keby žila tu, tak by vedela, že všetci Cigáni sú maďarského pôvodu, preto sa nehlásia k 
Slovákom, ale k Maďarom a tak zvyšujú počet štatistických Maďarov. (Alebo sú 
to možno Maďari cigánskeho pôvodu.) 

Len nechápem, prečo nám neustále z Bruselu vyčítajú, že sa o nich nestaráme. Ak niekto 
neexistuje, potom sa nemáme o koho starať. Ak niekto neexistuje, netreba mu stavať 
nízkoštandardné byty, nemôže si pýtať peniaze z eurofondov, nemôže nariekať, že je 
diskriminovaný.... 

R.2001 ich bolo v našom meste podľa sčítania 3%, v skutočnosti možno temer 20%. Ale 
to by potom znamenalo, že iná menšina nedosiahla potrebných 20%. Možno aj toto je 
dôvod potreby zníženia hranice na 10%. A prečo tu všetci chodia zásadne do maďarských 
škôl a v komunikácii so štátotvorným národom sa nedokážu dohovoriť? Ani 
predstavitelia inej "ohrozenej" menšiny mepotrebujú kvalitných učiteľov slovenčiny.  

Som zvedavý, ako Cigánov sčítame, kto sa odváži  ich naozaj spočítať, keď sa nesmie ich 
"onálepkovať", pretože je ich "ľudským právom" hlásiť sa k akejkoľvek národnosti. 

+++++++++++++++++++++++++++ 
Facebook... OPATRNOSŤ ! 
> Som presvedčená, že je dôležité pre nás všetkých - dokonca aj pre 
> tých, ktorí ignorujú to, že Facebook funguje podľa nižšie popísaných 
> pravidiel - vždy je lepšie predchádzať než liečiť. 
> Berte do úvahy tieto rady: 
> 
> INFORMUJTE SVOJE DETI ! 
> Toto je upozornenie k opatrnosti a uvedomeniu si informácii o 
> Facebooku, je lepšie to vedieť vopred. 
> Facebook je jedna z najväčších sociálnych sietí na svete s viac ako 
> 300 miliónov registrovaných užívateľov. Ibaže - ak ste Francúz alebo 
> Belgičan (alebo Slovák či Čech) používate túto sieť ako Francúz, 
> Belgičan, Slovák, alebo Čech. Teda, rešpektujete príslušné národné 
> zákony. A myslíte si, že aj Facebook ich rešpektuje? Omyl ! 
> Facebook je kalifornská spoločnosť, pôsobiaca na celom svete, ale 
> podľa kalifornských zákonov (ktoré nie sú totožené dokonca ani s 
> americkými). To v praxi znamená, že všetko, čo dáte na Facebook, je 
> LEGÁLNE archivované v obrovskej databáze údajov (photos, discussions, 
> texty, a pod.) - a to aj vtedy, keď ich "vygumujete". Takže Facebook 



> je úplne legálny, a všetko, čo robí sa aj skladuje. Všetci užívatelia 
> Facebooku dali súhlas, že ich osobné údaje budú registrované, 
> uchovávané a používané na iné účely. Prekvapuje ? Pri začiatku 
> užívania Facebooku klikáte na "akceptujem podmienky" - ak ste si našli 
> čas na prečítanie týchto podmienok (jasné, že po anglicky). Ale : 
> Facebook nie je platená stránka, ale Facebook si dáva pravidelne 
> patentovať sídlo. Ale to stojí veľa peňazí. A to ani nepočítame 
> ľudí, ktorých zamestnáva a teda platí. Ako získava Facebook peniaze na 
> tieto platby? 
> Princíp je jednoduchý, a tu je najväčšie nebezpečenstvo : v súčasnosti 
> 60% podnikov kupuje práva na konzultovanie archívov Facebooku. Takto 
> získavajú aj staršie údaje o užívateľoch Facebooku, môžu si urobiť 
> obraz o ich osobnom živote, najmä ak je to osoba aktuálne na dôležitom 
> mieste. Obrana a polícia taktiež využívajú tieto archívy pri svojom 
> vyšetrovaní. 
> Buďte opatrní, vaše chyby z mladosti nemusia byť zmazateľné ! 
> Vyhnite sa všetkým fotkám, ktoré by mohli kompromitovať (kohokoľvek, 
> nielen Vás) - s alkoholom, cigaretou, drogou, fotky s intímnymi 
> tendanciami, vulgárne fotky, a pod. Vyhnite sa napádaniu inej osoby, 
> aj keď si myslíte, že je to banálne, pretože útok na osobu, urážka 
> môžu byť predmetom podania na súd, vyhnite sa výmene príliš intímnych 
> a súkromných údajov, dokonca aj s vašimi priateľmi ( naši dnešní 
> priatelia môžu byť zajtra našimi nepriateľmi ). 
> Neignorujte právo na zverejňovanie obrázkov, veľa adolescentov si 
> myslí, že zavesenie fotiek svojich priateľov nerobí žiadny problém, 
> ale rodičia týchto maldých to nemusia tak vidieť, tí to môžu dať na 
> súd. Vždy si vyžiadajte súhlas na zverenie takých obrázkov. Zákon je 
> zákon, a sudca asi neprijme vaše "Nevedel som" (autorka ponechala aj 
> originalne "Méfiez-vous, la loi ne se retourne pas que contre les 
> autres Nul). 
> Urobte s týmito informáciami, čo chcete. Ale ste upozornení. A 
> prípadne to pošlite ďalej. Ako myslíte. 

+++++++++++++++++++++++++++ 

NIET CO DODAT..., iba ak, ze konecne jeden vystizny vtip na sucasnu situaciu. 

Poznamka: Nezda sa vam, ze je ich akosi malo, pamatnici sociku? Vtedy sme si na ucet 
rezimu, funkcionarov a pod. vtipkovali jedna radost. Aspon to, pretoze aj tak sme si 
nepomohli, takze asi teraz uz nie je dovod ani len na vtipy!!! Hor sa do 
budovania kapitalizmu a jeho svetlych zajtrajskov v ramci posilnovania eura a najma 
dolara!!!A inak, vsetko dobre prajeme, neznami, ktori uz upustili aj od obcianskej 
angazovanosti 

+++++++++++++++++++++++++++ 



 
 

+++++++++++++++++++++++++++ 
                                                Z L A T Ý   R Y B Á R  
 

Určite každý z vás už počul alebo čítal rozprávku o zlatej rybke a 
chudobnom rybárovi, ktorý bol na okraji biedy a nemal čo jesť ani on a ani jeho 
rodina. V zúfalstve odišiel k potoku a tam sa mu na háčik zrazu zachytila zlatá 
rybka, ktorá k nemu prehovorila a sľúbila mu, že ak jej dá slobodu, splní mu 
akékoľvek tri želania. A ten úbohý a hladný rybár jej uveril a pustil ju na slobodu. 
To, čo sa potom stalo, to už každý z vás pozná z rozprávky o „Zlatej rybke”.  

Ja vám tu nebudem písať ani rozprávku a ani dajakú vymyslenú príhodu, 
ale vám chcem napísať pravdivú skutočnosť o jednom naozaj zlatom rybárovi, 
ktorý žije tu medzi nami. Ten zlatý rybár sa volá Peter Domislović z Kutiny.  
 

Peter Domislović sa narodil a vyrastal v Antunovci neďaleko Pakracu. Antunovac 
je malá a tichá dedinka, akoby z rozprávky.   

A tak ako v každej rozprávke, aj Petrov rodný dom sa nachádza na konci dedinky, 
len kúsok od lesa, po ktorom sa kedysi túlal určite aj náš Peter, keď bol malý. 

Keď mal Peter iba 14 rokov, naskytla sa mu príležitosť ísť študovať do Talianska, 
presnejšie do Ríma. Ale to zďaleka ešte nie je všetko: Peter išiel študovať v jazyku, ktorý 
vôbec nepoznal, pretože Peter a jeho súrodenci doma hovorili po chorvátsky a on sa 
dostal  na slovenské gymnázium tak ako slepé kura k zrnu – ako sa tomu povie.  



Zaiste, prvé dni a prvé týždne boli aj pre neho tvrdé a ťažké: nepoznal reč, 
neovládal jazyk, nepoznal prostredie, všetko nové tváre! Určite by sa bol cez deň dakomu 
aj vyžaloval, ale jeho maminka bola veľmi ďaleko. Večer zasa nemal ho kto ani len 
pohladiť po hlave. Ale neprešiel ani mesiac a Peter sa už zaklimatizoval, ako sa tomu 
dnes moderne povie, a začal tvoriť prvé vety a robiť prvé krôčiky v slovenčine.  

Vo voľnom čase hrával volejbal, futbal, šach i ping-pong, ako aj iné spoločenské 
hry. Peter si tu rýchlo našiel nových kamarátov, profesori boli k nemu veľmi milí a 
priateľskí a tolerovali všetky jeho rečové a jazykové nedostatky, lebo si boli istí, že sa 
vypracuje. A Peter úspešne ukončil prvý školský rok, potom druhý, tretí , štvrtý i 
maturitnú skúšku.   

Po maturite sa rozhodol, že vstúpi do veľkého seminára a začal navštevovať 
filozofickú fakultu v Ríme. Na konci školskeho roka, tak ako aj po iné roky, odišiel na 
prázdniny do rodného Antunovca. Čo osud nechcel, počas letných prázdnin tragicky 
zahynul Petrov brat aj s priateľkou. O pár dní nato si Petra, ktorý s touto tragickou 
udalosťou nemal nič spoločného, predvolala polícia a zobrali mu pas, aby sa už viac 
nemohol vrátiť do Ríma.  
Tým pádom bol náš Peter nútený zostať doma a prerušiť štúdium.  

Krátko nato bol predvolaný na vojenčinu a po vojenčine si hľadal zamestnanie, 
aby nebol na ťarchu svojim rodičom. Keď si Peter našiel prácu, začal rozmýšľať aj o 
rodine a zoznámil sa s Anicou, ktorá sa aj s rodičmi prisťahovala do jeho rodnej dedinky.  

Peter a Anica sa zobrali v roku 1977 a žili si šťastne a v pokoji v menšom 
mestečku Kutina, kde si našli aj zamestnanie a kde si založili svoju rodinku.  

Po určitej dobe sa im narodilo prvé dieťa – syn, ktorého pomenovali po jeho 
nešťastne zahynutom bratovi Jozefovi. 

Popri svojej práci a vo voľnom čase sa Peter sa začal venovať rybárčeniu. Za 
mestom sa rozprestieral veľký rybník, kde si náš Peter postupne vytypoval miesto, na 
ktoré začal pravidelne chodievať. Peter začal pozorne študovať terén a okolie a začal sa 
ponárať do vody. 
Zistil, že vlastne ryby majú tiež svoje vychodené chodníčky, kadiaľ sa pohybujú a kam 
idú za potravou. A tak im potajme začal na tie miesta nenápadne nosiť potravu, potravu, 
ktorú si Peter pozorne doma prichystával a ktorá sa skladala z viacerých druhov, takže 
rybkám to náramne začalo chutiť.   

Keď si ich náš Peter takto naučil, začali na toto miesto pravidelne chodiť aj veľké 
ryby. Peter sa tešil, že sa mu vydaril tento jeho tajný plán a že si rybky prilákal na svoje 
miesto a na jeho chovu (jedlo), ktorá rybkám veľmi chutila, lebo bola mimoriadne 
aromatická. Keď si ich Peter  takto naučil, pomaly sa pustil na exkluzívny a 
profesionálny lov veľkých jedincov (rýb) a špecializoval sa prevažne na kapry. 

Kapry ho odjakživa fascinovali a tu sa mu začali napĺňať jeho sny a jeho túžby. 
Peter vedel presedieť a stráviť pri vode celé dni a čakať na vhodnú chvíľu. Tiché a zelené 
okolie a niekoľko km2 veľká plocha rybníka v ňom regenerovali ducha i telo.  

Peter si zadovážil kvalitne rybárske náradie a trpezlivo čakal až prišiel deň, keď sa 
mu doslova na  háčik začali chytať tie najväčšie kapry žijúce v tomto velikánskom 
rybníku. Boli to také úlovky, že sa o ne začali zaujímať novinári a zverejňovať to na 
mnohých odborných stránkach doma i v zahraničí. 

Peter však urobil jeden sľub, ktorý dodržal až dodnes: že každú ulovenú rybu 
pusti naspäť do vody, že jej daruje život. A tak – ako v tej rozprávke o Zlatom rybárovi – 



aj nášmu Petrovi sa tieto rybky začali odvďačovať tým, že mu začali spĺňať také sny, o 
ktorých nesníval ani on sám. Peter začal chodiť na národne preteky chytania kaprov a stal 
sa viacnásobným národným majstrom a nositeľom zlatých medailí. Rybkám to ale ani 
zďaleka ešte nestačilo a ich Peter-rybár sa stal majstrom Európy a nakoniec aj majstrom 
sveta v chytaní kaprov. 

Takto sa náš Peter-rybár dostal na medzinárodné preteky, kam sa opreteky hrnuli 
tie najväčšie kapry práve na jeho háčiky, aby ho preslávili a odmenili za to, že sa tak 
pekne o ne staral, že sa k nim tak pozorne správal, že ich choval tými najchutnejšími 
jedlami a že im zakaždým daroval slobodu. 

Tieto rybky zasa darovali Petrovi zadosťučinenie  a slávu na viacerých národných 
a medzinárodných podujatiach, kde Petra odmenili zlatými medailami ako 
najúspešnejšieho rybára svojej doby. 

Takto sa konči nie rozprávka, ale skutočný príbeh o Petrovi Domislovićovi z 
Antunovca pri Pakraci, ktorý už dlhšiu dobu žije v Kutine a každý deň chodí 
navštíviť, nakŕmiť a pozdraviť svoje zlaté rybky do kutinskych rybníkov. 
Michal Kaňa   

+++++++++++++++++++++++++++ 
ČOHO JE  SCHOPNÝ  TVOJ  MOBIL / o čom ani Ty nevieš/ 
 
1.  
ČÍSLO  112  je platné na celom svete. 
 
Možno ho volať, aj keď je telefon uzatvorený. Vyskúšaj!! 
 
 
2. 
Nechal si kľúče v aute a si ďaleko od bytu, v ktorom  máš  náhradné  kľúče? 
 
Riešenie: zavolaj do bytu, niekto nech  podrží  pri telefóne  ovládač náhradného 
kľúča. 
Ty musíš držať mobil na cca 20 cm od dverí auta. Keď doma stlačia ovládač, 
dvere auta sa otvoria. Funguje aj na batožinový priestor. Vyskúšaj!! 
 
3. 
Vypovedal akumulátor Tvojho mobilu? 
 
Každý mobil má náhradné plnenie v akku, ktoré sa aktivuje pri stlačení 

*3370 # , takto ponúkne 50%- né náhradné plnenie. 
 
Keď znova dobíjaš mobil, aj tento sa automaticky nabije, tak aj nabudúce budeš 
mať rezervu. 
 
4. 
ČO robiť, keď Ti ukradnú mobil? 
 



Túto informáciu predajcovia taja, aby zlodej ďalej využíval ich služby a aby si obeť 
krádeže kúpila nový mobil a tiež  bude využívať ich služby. 
 
Musíš sa dozvedieť poradové číslo Tvojho mobilu : 
Vyťukaj  číslo  *#06# 
 
- na displeji  sa ihneď ukáže číslo Tvojho mobilu 
 
Tento unikátny kód na celom svete je poradové číslo Tvojho aparátu. 
 
Keď ukradnú mobil, zavolaj operátora a oznám mu tento kód. To umožní úplne 
zablokovať telefón, aj keby zlodej vymenil SIM kartu. 
Pravdepodobne Ti mobil nevrátia, ale môžeš si byť istý, že ho zlodej nikdy nebude   
môcť použiť. 
 
Keby každý poznal tento trik, nemalo by zmysel kradnúť mobily!! 
 
NEZABUDNI  SI NAPÍSAŤ NA BEZPEČNÉ  MIESTO  PORADOVÉ 
ČÍSLO  SVOJHO   MOBILU! 

+++++++++++++++++++++++++++ 

Láskavosť 

Preposielam, je to pekné posolstvo o láskavosti, len sa ma nepýtajte, kto je to Dejvá 
Li, lebo neviem.  

 Poselství od světelného průvodce Dejvá Li na rok 2011 

 Moji milovaní, 

Prosím vás, učte se tento rok, který právě započal, laskavosti !  

  

Učte se být laskaví  sami k sobě, přestaňte si ubližovat strachem, obavami, 
kritičností, obviňováním a sebeobviňováním, závistí, hněvem a nenávistí. 

Buďte laskaví ke svému tělu: pečujte o něj s láskou, tak jako matka pečuje o tělo 
svého miminka. 

  

Syťte své tělo pokrmy, které mu prospívají v míře, která mu prospívá. Umožňujte 
svému tělu dostatek pohybu, přirozeného, radostného. Tančete, točte se, houpejte se, 
třepte se, hopsejte, jen tak pro sebe, buďte i v pohybu svobodní a spontánní.  



  

Oblékejte své tělo do příjemných materiálů a barev. Barev se nebojte! Odhoďte 
konvence a oblékejte to, co se vám líbí, v čem se cítíte hezky. 

  

Omývejte své tělo, smývejte ze sebe únavu a stres. Uvědomujte si životodárnou 
energii vody když ji pijete, když se jí omýváte. 

  

Dovolte si dělat ty činnosti, které vás těší, jen tak pro radost, ne pro výsledek a pro 
hodnocení ostatních. 

  

Říkejte to co potřebujete říci, odvážně a otevřeně. Naslouchejte opravdu druhým, 
dávejte jim prostor k tomu, aby se i oni vyjadřovali otevřeně. 

  

Pečujte o svoji mysl. Vyprazdňujte ji každý den od zbytečných nánosů: co jsem 
nestihl, co jsem zkazil, kdo mi ukřivdil, co musím, co nemám…. 

  

Naplňujte svoji mysl světlem. Naplňujte svoji mysl hezkými myšlenkami: za co 
mohu děkovat, koho jsem potěšil, kdo mě potěšil, co se mi podařilo, co jsem 
dokázal…. 

  

Je tolik možností jak být laskavý k sobě, k ostatním. Stačí laskavost pustit do svého 
života, udělat jí tam místo. S laskavostí přichází příjemné pocity, příjemné situace, 
příjemné prožívání každodenního života. 

Laskavost a laskání mají velmi blízko k sobě. Laskání  je projev láskyplné intimity 
k sobě a k druhým.  

  

Buďte laskaví k přírodě, ke všem tvorům, ke všem rostlinám, k zemi, ke vzduchu, 
který dýcháte! 



  

Buďte laskaví a budete zdraví, úspěšní a šťastní! 

  

S láskou Dejvá Li  
+++++++++++++++++++++++++++ 

 

Je to poznanie alebo poučenie?!! 
Jean Bodin píše v Les six livres de la républque z roku 1576, že demokracia je najhoršie 
štátne zriadenie, lebo je veľmi reálne nebezpečie, že sa k moci dostanú  hlupáci alebo 
prospechári.  
Keby, chudák, tušil, že za štyri storočia bude existovať zem, kde sa tieto dva druhy spoja 
dohromady v jednu ohavnú mutáciu. 

+++++++++++++++++++++++++++ 
 
Na skúške... 
 
 Pýta sa profesor prvého študenta: 
- Idete autobusom a je hrozné teplo, čo urobíte? 
- Otvorím okno. 
- Dobre. A teraz popíšte aerodynamické zmeny, ktoré v autobuse nastanú. 
- ??????????????? 
.........- Ďakujem, zapíšte sa na ďalší termín. Ďalší! 
Druhý študent, rovnaká otázka, rovnaká odpoveď, rovnaké hodnotenie. 
Za pol hodinu je stav zápasu profesor versus študenti 9 : 0. 
Ako desiata vchádza pekná študentka. Profesor sa pýta: 
- Idete autobusom a je hrozné teplo, čo urobíte? 
- Vyzlečiem si košeľu. 
- Vy mi nerozumiete, je naozaj teplo. 
- Tak si ešte vyzlečiem sukňu. 
- Je neznesiteľne horúco, - stupňuje profesor. 
- Tak si vyzlečiem aj podprsenku. 
To profesorovi vyrazilo dych. Študentka dodáva: 
- Ešte si môžem vyzliecť nohavičky, ale to okno neotvorím ani keby ma mal poje... celý 
autobus. 
 

+++++++++++++++++++++++++++ 
V jednote je sila????   Liska 



 
 

+++++++++++++++++++++++++++ 

Tetka Bielická-Cigereje napísal(a): 

Za všetko zlé môže Fico, tralala 

Zadlžil nám krajinu priveľa 

Spieva nám Myk-Lož dokola 

DPHčka sa nám nabobtnala 

Myk-Lož nám dlh 10x viac vystrelí 

Pani premiérka nám to vysvetlí. 

 

Za všetko zlé môže Fico, tralala 

Pani premiérka sa pred nami schovala. 

 

K(r)a(d)ník neplatí poistné, 

preňho vôbec nie je povinné. 

K(r)a(d)ník vymýšľa ostošesť, 

ako z ľudí kožu zvliecť: 

"Nový zákonník práce všetko vyrieši, 

šikmooký trpaslík vás fackami vyhreší, 

za všetko zlé môže Fico, tralala, 

nadčasy odrábajte všetci zadara!! 

Súbeh dôchodku a práce vám zrušíme, 

odstupné s výpoveďou zas zlúčime." 

 

Za všetko zlé môže Fico, tralala 



Zadlžil nám krajinu priveľa 

Spieva nám Myk-Lož dokola: 

"Zdravotné poisťovne svoj zisk 

na dovolenku na Bahamách môžu použiť. 

Zrušíme nemocnice, zadlžené sú 

chorých na cintorín nech vynesú!!" 

 

Za všetko zlé môže Fico, tralala!!! 

Zrušíme vláčiky, šalala!!! 

Krpatý cigáň kričí:"Krajania, 

Mám pre vás prácu, Rómovia! 

Koľajnica na podvaly nepatrí, 

Šup s nimi do zberu, raz-dva-tri! 

Peniaze z nich budú vaše, 

prechľascite ich, mne dáte prázdne fľaše!" 

 

Za všetko zlé môže Fico, tralala! 

Zadlžil nám krajinu priveľa 

Spieva Mihihi-Hál dokola: 

"Zrušíme dôchodky, na ne niet, 

Dôchodcom dáme eutanáziu hneď!!" 

 

Za všetko zlé môže Fico, tralala 

Zadlžil nám krajinu priveľa. 

"Deťom zrušíme mliečne desiate, 

nech fajčia džointy mariškou precpaté. 

Daňové odpisy sú prekonané, 

treba ich zrušiť, budú nulové dane, 

zrušíme aj milionársku daň, 

nech majú zlodeji daňový raj. 

Makroekonomika urobí tresky-plesky!!" 

blúzni nakoksovaný Riško sakramentsky. 

 

Za všetko zlé môže Fico, tralala 

Zadlžil nám krajinu priveľa 

Spieva nám Figliar dokola: 



"Zrušíme peniaze na vedu, 

Dáme ich diaľniciam na vodu. 

Miliardy do Vatikánu pošleme 

aj keď figu borovú za ne dostaneme. 

Interrupcie zrušíme raz-dva-tri 

Farári, penis chlapcom do zadku patrí!!" 

 

Za všetko zlé môže Fico, tralala 

Spieva celá koalícia dokola 

Predáme čo sme nevybudovali 

Peniažtek sa do rozpočtu valí. 

Na nič už nemusíme prispievať, 

V míňaní pre seba sa nemusíme ošívať. 

Kradnúť teda už môžeme ostošesť 

Veď nám to velí naša česť. 

 

Za všetko zlé môže Fico, tralala 

Spieva Vojtech Bugár dokola 

Všade počuť maďarsky sprava i zľava, 

Orbánova čižma po Slovensku pláva. 

Ukradli nám prebytkový rozpočet 

Nezostalo ani na daňový odpočet. 

 

Dlh je 10x viac ako za Fica, šalala 

Zadok je zas 10x holejší, ólala 

Za všetko zlé môže Fico, tralala 

Spieva celá ex-koalícia dokola. 

 

Zrecyklované koľajnice, drôty, trolej 

Svietiť sa už dá len lampami na petrolej. 

Už nič nemôžeme ukradnúť, 

Rómovia a Maďari nám začali vládnuť. 

Bohužiaľ, je ich väčšina, tralala 

Ako dobre bolo za Fica, 

Za všetko zlé môže ... že by teraz Matovič? 
 



                                                                       Autor: Tetka Bielická-Cigereje (Diviacka 
Nová Ves)  

+++++++++++++++++++++++++++ 
Ide si raz takto Vasilij Ivanovič Čapajev po tábore svojej jazdeckej divízie 
a zbadá nápis "ORDINÁCIA". Vojde dnu a tam stojí jeho vojenský sluha Peťka v 
bielom plášti čoby doktor a Aňka guľometčíčka ako sestra. "Banda jedna 
podvodnícka!", pomyslel si Vasilij Ivánovič, "Veď oni nemajú o medicíne ani 
tušenia. Musím ich odhaliť." Vojde teda do ordinácie a Peťka sa ho pýta: 
- Na čo si sťažujete, Vasilij Ivanovič? 
- Ale, akosi som stratil chuť. - odvetí komandír - Nič v ústach necítim. 
- Aňka, daj pacientovi tabletku číslo 6. 
Čapajev tabletku požuval, zamračil sa s vyhŕkol: 
- Job-tvoju-mať, Peťka!! Veď to je hovno!! 
- Aňka, píš: chuť sa pacientovi obnovila. 
Čapajev nahnevaný vybehol, no na druhý deň mu to odhaľovanie podvodníkov 
zase nedalo. Zašiel znova a vraví: 
- Čosi sa mi stalo s pamäťou, všetko zabúdam, nič si nepamätám... 
- Aňka, daj pacientovi tabletku číslo 6. - velí Peťka. 
- Job-tvoju-mať, Peťka!! - rozčúlil sa na to veliteľ - Veď to je to hovno, 
čo si mi dal včera!! 
- Aňka, píš: pamäť sa pacientovi obnovila... 

+++++++++++++++++++++++++++ 

Niečo o oteckoch 

Hlas detí o tom, ako doma pomáhajú ich oteckovia_*  
  
*Simonka, 8 rokov: *  
Mama hovorí, že tato jej pomáha tak akurát do hrobu. Poslúcha iba  
vtedy, keď sa mama naňho nahnevá, že prišiel domov zasa            nacápaný.  
Vtedy aj umyje riad, aj povysáva. Ale inak je lenivý ako kehela.  
Raz dokonca aj varil. Spravil knedľu, ale bola taká gumová, že  
sme ju s mamou natiahli cez celu izbu, až potom sa roztrhla. Mama  
mu vtedy povedala, nech ju zoberie do roboty namiesto obušku.  
Viete, on je policajt...  

 +++++++++++++++++++++++++++ 
  
*Sasa, 9 rokov:*  
Náš otecko ma doma takú pracovňu, kde píše na stroji a na počítači.  
  Mama tomu hovorí brloh, lebo mu tam nesmie upratovať, lebo by tam  
  už viac nič nenašiel. Pritom tam ma smrad a neporiadok ako v tanku.  
Ani okno mu tam nesmie umyť.  
Keď už cezeň nevidí, spraví si v ňom prstom kukátko.  
Mama vraví, že chlapi a muchy by nemali byt.  
   
  



*Evka, 7 rokov:*  
Môj tato, keď bola mama v nemocnici kupovať bračeka, musel raz  
prať. Do pračky napchal všetky špinavé veci, posypal ich akýmsi  
práškom, čo si  bol kúpiť v obchode, ale vodu tam nenalial.  
Vraj načo, ten prášok vraj perie aj bez namáčania.  
Páni, to ste mali vidieť!...  
   
  
*Stanka, 6 rokov:*  
Môj ocino chcel raz mamu milo prekvapiť, a ožehliť všetku bielizeň,  
kým sa ona vráti z nákupu.  
Doma sa už kúrilo, tak bol iba v trenírkach. Ako tak žehlil, zrazu začal  
vrieskať a váľať sa po zemi! Strašne som sa bála.  
Kázal mi, aby som rýchlo utekala po maminu. Keď sme pribehli, ocino  
sa ešte stále skrúcal na gauči a síkal. Zavrel ma do izby a potom sa  
chvíľu rozprávali s mamou. Potom sa mama začala strašne smiať.  
Keď som sa jej spýtala, čo sa stalo ocinovi, povedala, že ocino  
je hrozne nešikovný a prežehlil si cikáčik...  
   
  
*Zdenko, 7 rokov: *  
Môj oco je veľmi šikovný. Vie opraviť všetko!  
Každú chvíľu ho vola niekto z dediny, aby im pomohol. A keď to  
opraví, musí ísť s nimi do krčmy. Raz som ho v krčme počul, ako  
rozprával chlapom, že konečne vymietol dolnej susede komín.  
Doma som to povedal mame, aby aj ona bola naňho hrdá.  
Ona však začala hádzať šálky do steny. Niekedy tých dospelých  
nechápem. Mama asi nemá rada, keď oco pomáha druhým, lebo  
teraz spáva v kuchyni. Mama ešte kričala, že mu už nikdy nedá.  
Ale čo mu nedá, to neviem. Asi desiatu do prace, lebo teraz si ju  
oco robí sám.  

+++++++++++++++++++++++++++ 
1) Amnesty International Demands the Release of Imprisoned Indonesian Activist 
1) Amnesty International Demands the Release of Imprisoned Indonesian Activist 
2)  DPRP urged to set up team to discuss MIFEE 
3) Two Papuan prisoners allowed ten days respite 
4) Human rights situation raised with US diplomat 
5) Police raid firearms syndicate in Jayapura 
6) Swell frontier 

+++++++++++++++++++++++++++ 
 
 
 


